
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Μ. Μπόλαρη, σελ. 7327
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 1ο Γυµνάσιο Νέας Ιωνίας Μαγνησίας και το Γυ-
µνάσιο Καλυθιών Ρόδου, σελ. 7327, 7338

3. Ανακοινώνεται ότι ο Δήµος Μόρφου καταθέτει υπό-
µνηµα στη Βουλή των Ελλήνων, µε το οποίο εκφράζει την
προσδοκία για την επίλυση του κυπριακού προβλήµατος και
την επιστροφή, υπό ελληνοκυπριακή διοίκηση, της Μόρφου
και της ευρύτερης περιοχής και αιτείται την υποστήριξη της
Ελλάδας στην επίτευξη αυτών των στόχων, σελ. 7303

4. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, διαβίβασε στη Βουλή σύµ-
φωνα µε το νόµο περί  «Ποινικής ευθύνης των Υπουργών»
όπως ισχύει, δικογραφία που αφορά στον Αντιπρόεδρο της
Κυβέρνησης και Υπουργό Εξωτερικών κ. Ευάγγελο Βενιζέλο,
σελ. 7365

5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.  7303, 7327, 7328, 7333,
7350, 7352, 7358, 7363

6. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 7352
7. Αναφορά στο σκάνδαλο που σχετίζεται µε τις Μη Κυβερ-

νητικές Οργανώσεις (ΜΚΟ), σελ. 7333, 7350, 7362

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 2691 έως 2740,

σελ.  7303-7305
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

7306-7322
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Τε-

τάρτης 19 Φεβρουαρίου 2014, σελ.  7323
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το Περιφερειακό

Νοσοκοµείο «Νοσηµάτων Θώρακα» της Πάτρας, σελ. 7324
β) Προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την το-

ποθέτηση µνηµείου εντός του αύλειου χώρου της Λέσχης
Αξιωµατικών Φρουράς Κιλκίς, σελ. 7325

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας: «Ενιαίος Φορέας
Εξωστρέφειας»,  σελ. 7328

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 7303-7335
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 7354-7365
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 7335-7354

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , σελ. 7327
ΑΜΑΝΑΤΙΔΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , 

σελ. 7363
ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ Η. , σελ. 7350, 7352
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 7303, 7327, 7328, 7333
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 7358, 7362, 7363
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 7350, 7352

ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 7352
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 7363

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ Η. , σελ. 7352
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 7352
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 7352

Γ. Επί της αναφοράς στο σκάνδαλο που σχετίζεται µε τις
Μ.Κ.Ο.:

ΒΟΡΙΔΗΣ Μ., σελ. 7262
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 7355                                                    
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η ., σελ. 7333
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ., σελ. 7350

Δ. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , σελ. 7325, 7326, 7327
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 7324, 7325
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 7326, 7327
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7324, 7325
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 7324

Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας:

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 7336
ΑΜΑΝΑΤΙΔΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , 

σελ. 7363
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ. 7328, 7358
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 7362, 7363
ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ Μ. , σελ. 7344
ΓΛΕΖΟΣ Ε. , σελ. 7361
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7358, 7363
ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ Γ. , σελ. 7338
ΚΑΣΣΗΣ Μ. , σελ. 7330
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 7354
ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , 

σελ. 7342
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Γ. , 

σελ. 7346
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7345, 7346
ΜΑΚΡΗ Ρ. , σελ. 7331
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 7352
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 7352                                                           
ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7355
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ. , σελ. 7360                                                                          
ΜΩΡΑΪΤΗΣ  Ν. , σελ. 7336
ΞΗΡΟΤΥΡΗ – ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 7349, 7350
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 7333
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 7350
ΠΕΤΡΑΚΟΣ Α. , σελ. 7342
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 7329
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 7357, 7358
ΦΟΥΝΤΑ Ν. , σελ. 7334
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 7340, 7347
ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ Μ. , σελ. 7343
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Αθήνα, σήµερα στις 18 Φεβρουαρίου 2014, ηµέρα Τρίτη και
ώρα 18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Δήµος Μόρφου
καταθέτει υπόµνηµα στη Βουλή των Ελλήνων µε το οποίο εκφρά-
ζει την προσδοκία για την επίλυση του Κυπριακού προβλήµατος
και την επιστροφή, υπό ελληνοκυπριακή διοίκηση, της Μόρφου
και της ευρύτερης περιοχής και αιτείται την υποστήριξη της Ελ-
λάδας στην επίτευξη αυτών των στόχων.

Το υπόµνηµα, για την οικονοµία του χρόνου, θα κατατεθεί στα
Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν υπόµνηµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Βεβαίως, είναι δεδοµένη η υποστήριξη της Ελλάδας και της
Βουλής που συµπαρίστανται στο αίτηµα του Δήµου Μόρφου.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ειρήνη - Ελένη Αγα-
θοπούλου, Βουλευτή Κιλκίς, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 
2691) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Λίµνης Πλαστήρα
του Νοµού Καρδίτσας αιτείται τη νοµική θέσπιση του οικολογι-
κού ορίου ισορροπίας της λίµνης Πλαστήρα ενόψει πιθανής ιδιω-
τικοποίησης του Υδροηλεκτρικού Σταθµού (Υ/Σ) Πλαστήρα.

Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
2692) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επι-
χειρήσεων και Βιοµηχανιών εκφράζει τη διαµαρτυρία του για
δυσλειτουργίες στην εφαρµογή του επενδυτικού νόµου
3908/2011.

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
2693) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Χανίων µετα-
φέρει αιτήµατα των επαγγελµατικών αλιευτικών συλλόγων για
ρυθµίσεις, απαγορεύσεις και πρόσθετες υποχρεώσεις στις

οποίες δεν µπορούν να ανταποκριθούν.

Οικονοµικών 
2694) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)

ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία αντιµνηµονιακοί πολί-
τες εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τη διάλυση του πρωτο-
γενή τοµέα, ο οποίος επιχειρείται από το νέο τρόπο φορολογίας
των αγροτών.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Οικονοµικών 
2695) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ινστιτούτο Μικρών Επιχειρή-
σεων της Γενικής Συνοµοσπονδίας Επαγγελµατιών Βιοτεχνών
Εµπόρων Ελλάδος επιβεβαιώνει την οικονοµική ασφυξία για το
µεγαλύτερο µέρος των ελληνικών νοικοκυριών στην ετήσια τα-
κτική έρευνα του.

Υγείας
2696) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το µαγνητικό
τοµογράφο του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Πάτρας.

Υγείας
2697) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρα-
τυπίες που εντοπίζει το πόρισµα του Σώµατος Επιθεωρητών
Υγείας για τον ΟΚΑΝΑ.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2698) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µή-
νυση για συκοφαντική δυσφήµιση του Σωκράτη Ξενίδη για τον
Πάρι Κουκουλόπουλο.

Οικονοµικών 
2699) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά συλλήψεις που
γίνονται στο δρόµο από την Τροχαία για χρέη προς την εφορία.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Επικρα-
τείας, Οικονοµικών 

2700) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη µετακίνηση
µε τετραµελή αστυνοµική συνοδεία του κ. Μιχάλη Χρυσοχοΐδη
από την Αθήνα στη Λάρισα.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ
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Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
2701) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ

και Επικρατείας κ. ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Πανελλήνιο Συνδικάτο Χερσαίων Εµπορευµατικών Με-
ταφορών αιτείται την επαναφορά του µέτρου της υποχρεωτικής
έκδοσης φορτωτικής.

Υγείας
2702) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Οµοσπονδία Θαλασ-
σαιµίας αιτείται την εξαίρεση των ασθενών που πάσχουν από Θα-
λασσαιµία και δρεπανοκυτταρική νόσο από το µέτρο του πλαφόν
που εφαρµόζεται στη συνταγογράφηση των φαρµάκων τους ανά
ιατρό. 

Υγείας
2703) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις λίστες ανα-
µονής έως και έναν χρόνο για τη θεραπεία των καρκινοπαθών,
όπου σε πολλές περιπτώσεις δεν καταφέρνουν να ολοκληρώσουν.

Οικονοµικών 
2704) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Συλλόγων Παραγωγών
Λαϊκών Αγορών Κεντρικής και Δυτικής Μακεδονίας, Θεσσαλίας
και Θράκης αιτείται συγκεκριµένες αλλαγές στον τρόπο φορολό-
γησης των λαϊκών παραγωγών, και ιδίως την επαναφορά της φο-
ρολόγησης.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2705) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία αιτείται πρόβλεψη για χορήγηση του ΕΚΑΣ και σε άτοµα
µε ποσοστό αναπηρίας άνω του 67%.

Υγείας
2706) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Έδεσσας επισηµαίνει τα
προβλήµατα, τα οποία έχουν δηµιουργηθεί από την υποστελέ-
χωση του Μικροβιολογικού Τµήµατος στο Νοσοκοµείο Έδεσσας
και αιτείται την ενίσχυση του.

Οικονοµικών, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων

2707) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Δηµοτικού Συµβου-
λίου Έδεσσας υιοθετεί τα αιτήµατα αγροτών και κτηνοτρόφων για
µεταρρυθµίσεις και ευνοϊκές ρυθµίσεις σε ζητήµατα φορολογίας,
χρεών και εργασίας.

Οικονοµικών 
2708) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Καλαµά-
τας «Ο ΕΡΜΗΣ» εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τις νέες φορο-
λογικές διατάξεις και τα εξοντωτικά µέτρα για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
2709) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών και
Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους
για την αύξηση διοδίων στους αυτοκινητόδροµους.

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
2710) Η Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΟΥ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Γεωπονικός Σύλλογος Φθιώτι-
δας-Ευρυτανίας παραθέτει σειρά προτάσεων για την ανάπτυξη
του σταθµού γεωργικής έρευνας Βαρδατών στο πλαίσιο της ανα-
διοργάνωσης του οργανογράµµατος επισηµαίνοντας τα προβλή-
µατα του οργανισµού.

Εσωτερικών, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, Υγείας

2711) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Χανίων αιτείται την έγκριση
πρόσληψης ιατρικού προσωπικού µε δωδεκάµηνη σύµβαση µι-
σθωτού έργου στο κέντρο ανοικτής προστασίας ηλικιωµένων του
δήµου.

Οικονοµικών 
2712) Η Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία η Κεντρική Ένωση Επιµελητηρίων Ελλάδος
διαµαρτύρεται για το συνεχώς µεταβαλλόµενο φορολογικό σύ-
στηµα και κλίµα που επικρατεί στην χώρα.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
2713) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Νοµού Πέλλας εκφράζει την αντίθεσή της για την αναδιάρθρωση
της Ελληνικής Αστυνοµίας µέσα από το σχέδιο νόµου που προ-
ωθεί το Υπουργείο Δηµοσίας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη.

Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για τη Δηµόσια Ραδιοτηλεό-
ραση

2714) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Τµήµατος Επικοινω-
νίας και Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης αναφέρεται στην
προκήρυξη για τις προσλήψεις της ΝΕΡΙΤ και επισηµαίνει την
απουσία στη λίστα των τίτλων σπουδών της ειδικότητας των τεκ-
µηριωτών πολιτιστικού αποθέµατος και αιτείται τη συµπερίληψη
τους.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
2715) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)

ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Σπουδαστών
ΣΤΕΦ του ΤΕΙ Ηρακλείου αναφέρεται στην επικείµενη κατάργηση
του τµήµατος πολιτικών δοµικών έργων, επισηµαίνοντας τα ιδιαί-
τερα χαρακτηριστικά του που καθιστούν και απαραίτητη τη δια-
τήρησή του.

Υγείας
2716) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον νέο δι-
οικητή του Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Πάτρας, ο
οποίος αναµένεται να τηρήσει αυστηρή στάση στις αντικοινωνικές
συµπεριφορές και στα ζητήµατα διαφθοράς.

Υγείας, Οικονοµικών 
2717) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο παράρ-
τηµα του Κέντρου Ψυχικής Υγιεινής της Πάτρας, το οποίο έπαυσε
να λειτουργεί στις 31 Δεκεµβρίου 2013.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2718) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Βικτώρια Χατζηθεοδώρου εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία της για την υποχρεωτική µετάταξη της σε
ανώτερη ασφαλιστική κατηγορία στον κλάδο κύριας ασφάλισης
των αγροτών του ΟΓΑ.

Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
2719) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον Πρό-
εδρο του Επιµελητηρίου Αχαΐας και το ζήτηµα των λεγόµενων
πυροδανείων και σεισµοδανείων.

Επικρατείας
2720) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εξάντ-
ληση της θητείας του Προέδρου της Δηµοκρατίας.

Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
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Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2721) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-

φορά µε την οποία ο κ. Ελευθέριος Αϋφαντής αιτείται τη λήψη µέ-
τρων πρόνοιας για περιπτώσεις οικογενειών µε εξαρτώµενα µέλη
µε ποσοστό αναπηρίας πλέον 67%.

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
2722) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥ-

ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Άργους Ορεστικού
επισηµαίνει προβλήµατα στη λειτουργία του αρδευτικού δικτύου
Βράχου του Νοµού Καστοριάς.

Επικρατείας, Οικονοµικών 
2723) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Ηρακλείου Κρήτης
αιτείται την αποκατάσταση των αποταµιεύσεων των οµολογιούχων
έπειτα από επίσκεψη οµάδας πολιτών κατόχων οµολόγων του Ελ-
ληνικού δηµοσίου.

Εσωτερικών, Οικονοµικών, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης

2724) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία εξωραϊστικοί σύλλογοι Δήµου Διο-
νύσου του Νοµού Αττικής εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους διότι
µε το ν. 3889/2010 αµφισβητούνται, τα θεσµοθετηµένα όρια των
περιοχών αυτών.

Εσωτερικών, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας,
Παιδείας και Θρησκευµάτων

2725) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή Ένωση Δήµων Ιο-
νίων Νήσων-Παράρτηµα Κεφαλλονιάς συµπαρίσταται στις τοπικές
αρχές και τους κατοίκους της Κεφαλλονιάς και τους υποστηρίζει
µε όποιες ενέργειες και εκδηλώσεις είναι απαραίτητες.

Οικονοµικών 
2726) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ,

Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ, Α’ Θεσσαλονίκης κ.
ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟ-
ΥΛΗΣ και Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική οµοσπονδία Συλλόγων Πα-
ραγωγών Αγροτικών Προϊόντων Λαϊκών Αγορών και οι Οµοσπον-
δίες Συλλόγων Παραγωγών Λαϊκών Αγορών Κεντρικής και Δυτικής
Μακεδονίας Θράκης, Περιφέρειας Θεσσαλίας, Κρήτης, Στερεάς
Ελλάδος, Δυτικής Ελλάδος και Πελοποννήσου αιτούνται την επί-
λυση θέµατος που αφορά τον ενιαίο φόρο από την καλλιέργεια
ως και τη διάθεση των προϊόντων στις λαϊκές αγορές από τους
παραγωγούς.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2727) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµποροεπαγγελµατικός Σύλλο-
γος Πάρου-Αντιπάρου εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την
υπολειτουργία του γραφείου Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων
Επαγγελµατιών (ΟΑΕΕ) στη Νάξο.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
2728) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-

µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ύπαρξη ενός
µόνο ταχυδρόµου στο υποκατάστηµα του ΕΛΤΑ Νέας Φιγαλείας
ο οποίος και καλείται να εξυπηρετήσει µεγάλο αριθµών κατοίκων.

Εσωτερικών
2729) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε δη-

µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον ιστορικό και επι-
βλητικό ναό του επικούρειου Απόλλωνα που παραµένει παρα-
µεληµένος και επισηµαίνει σειρά προβληµάτων.

Οικονοµικών 
2730) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΑΚΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Δήµου Σοφάδων

του Νοµού Καρδίτσας αιτείται τη µείωση των τελών κυκλοφορίας
και του φόρου πολυτελείας σε τρίτεκνες και πολύτεκνες οικογέ-
νειες.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
2731) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Σερρών αναφέρεται στην αναδιοργάνωση της Ελληνικής Αστυνο-
µίας και αιτείται την εµπεριστατωµένη µελέτη της αναδιοργάνω-
σης επισηµαίνοντας τις αδυναµίες της µεταρρύθµισης που
προτείνεται.

Υγείας
2732) Η Βουλευτής Κεφαλληνίας κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κινητή Μονάδα Ψυχικής Υγείας
Κεφαλλονιάς-Ζακύνθου-Ιθάκης «ΜΕΤΑΒΑΣΗ» αιτείται την ενί-
σχυση και στελέχωση της εν λόγω µονάδας, προκειµένου οι σει-
σµόπληκτοι συµπολίτες µας να αντιµετωπίσουν τις ψυχο-
κοινωνικές συνέπειες.

Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Παιδείας και Θρησκευµάτων

2733) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Τσολάκη Ελένη αιτείται να της
χορηγηθεί η νόµιµη εκπαιδευτική άδεια που δικαιούται από την
αρµόδια Περιφερειακή Διεύθυνση Κρήτης καθώς είναι υπότροφος
του ΙΚΥ από το Νοέµβριο του 2013.

Επικρατείας, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής 

2734) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι πολίτες της Άνω Μεσσηνίας
εκφράζουν την αντίθεσή τους στην κατασκευή σκουπιδοεργοστα-
σίου στο χωριό Καλλιρρόη.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
2735) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥ-

ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµα-
τιών και Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης εκφράζει τη διαµαρτυρία
της για την αύξηση διοδίων στους αυτοκινητόδροµους.

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
2736) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Καρπάθου
αιτείται την κήρυξη των αδέσποτων και ανεπιτήρητων παραγωγι-
κών ζώων (αιγοπροβάτων) ως «επιβλαβών και επικίνδυνων».

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2737) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑ-

ΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο Ηρα-
κλείου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη των µακροχρόνια ανέργων.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
2738) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΔΗΜΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών-
Περιφερειακό Τµήµα Πιερίας διαµαρτύρεται για τον τρόπο λει-
τουργίας των ελεγκτικών µηχανισµών τους οποίους υποχρεώνο-
νται οι ίδιοι να πληρώνουν.

Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης
2739) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία οι υπό διαθεσιµότητα υπάλληλοι
του Υπουργείου Τουρισµού αιτούνται τη µεταφορά τους σε άλλη
υπηρεσία εντός του χρόνου της διαθεσιµότητάς τους.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 
2740) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Τοπικού Συµβου-
λίου Γλαφυρών αιτείται τον αποχαρακτηρισµό του Δηµοτικού
Διαµερίσµατος Γλαφυρών από παραδοσιακό οικισµό.
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1930/24-09-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Αναγνωστάκη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. /Β.2381/7-01-
2014 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάν-
τηση:

7306 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»



2. Στην µε αριθµό 4338/27-11-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/35812/

790/7-01-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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«



7308 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



3. Στην µε αριθµό 4399/29-11-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πανούση Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 102/7-01-2014 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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«



7310 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



4. Στην µε αριθµό 4626/05-12-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/ 36258/

812/7-1-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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«

»



5. Στην µε αριθµό 4652/06-12-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουτσογιαννακόπουλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
Φ90022/35967/799/7-01-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Εργα-

σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάν-
τηση:

7312 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«
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»



6. Στην µε αριθµό 4674/09-12-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουίκ Τέρενς - Σπένσερ - Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

293/7-01-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης και Αντα-
γωνιστικότητας η ακόλουθη απάντηση:

7314 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»



7. Στην µε αριθµό 4693/09-12-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βαλαβάνη Όλγας-Νάντιας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1001163 ΕΞ 2014 1714/7-1-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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7316 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



8. Στην µε αριθµό 4730/10-12-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/36421

/823/7-1-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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7318 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



9. Στην µε αριθµό 5026/19-12-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Βαµβακά Ευγενίας (Τζένης), Δρίτσα Θεοδώρου, Αµανα-
τίδη Ιωάννη, Γάκη Δηµητρίου, Ζαχαριά Κωνσταντίνου, Κανελλο-
πούλου Μαρίας, Καφαντάρη Χαρούλας (Χαράς), Κουρουµπλή

Παναγιώτη, Μπάρκα Κωνσταντίνου, Μπόλαρη Μαρίας, Σταθά
Ιωάννη και Στρατούλη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 64/7-
1-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Μακεδονίας και Θράκης η
ακόλουθη απάντηση:
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7320 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10. Στην µε αριθµό 12735/09-07-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γκιόκα Ιωάννη, Κατσώτη Χρήστου, Κανέλλη Γαρυφαλλιάς
(Λιάνας) και Χαλβατζή Σπυρίδωνος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

1775/7-01-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:

7322 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
επίκαιρων ερωτήσεων της Τετάρτης 19 Φεβρουαρίου 2014.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφοι. 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 563/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνη Τζαµτζή προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για αλλαγή του ενιαίου
πίνακα προσδιορισµού ποσοστού αναπηρίας για τους αγρότες.

2. Η µε αριθµό 569/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού Χαλκιδικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αικατερίνης Ιγγλέζη προς τον Υπουργό Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
κατάργηση των δασικών υπηρεσιών.

3. Η µε αριθµό 561/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε τις νοµοθετικές µεταβολές στο θέµα της
εύρυθµης λειτουργίας των ΑΕΙ.

4. Η µε αριθµό 573/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηµαθίας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβα-
νόπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε την τροποποίηση της υπ’αριθµόν. 9/
12-9-2011 εγκυκλίου του Οργανισµού Γεωργικών Ασφαλίσεων
που αφορά το θεσµικό πλαίσιο ασφάλισης των αυτοτελώς απασ-
χολούµενων εργατών γης.

5. Η µε αριθµό 567/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Χρυσοβαλάντη
Αλεξόπουλου προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την αυξητική τάση
των απαγωγών .

6. Η µε αριθµό 571/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνω-
στάκη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε την άµεση ανάγκη εφαρµογής της στε-
γαστικής πολιτικής στη χώρα µας.

7. Η µε αριθµό 574/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού Α’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Λιάνας Κανέλλη προς τους Υπουργούς Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη,
σχετικά µε την παρέµβαση της Αστυνοµίας για την αντιµετώπιση
των προβληµάτων στα σχολεία της χώρας.

8. Η µε αριθµό 565/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Κοζάνης των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών κ.
Γεωργίου Κασαπίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την καταγραφή των �ισχυρισµών υγείας�
στην ετικέτα των ελληνικών ελαιολάδων.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 564/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αρκαδίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου προς
τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την κατασκευή της εθνικής οδού Βυτίνας-Αρχαίας Ολυµπίας και
της παράκαµψης Λαγκαδίων.

2. Η µε αριθµό 570/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το
έργο της «Υποθαλάσσιας Αρτηρίας Θεσσαλονίκης».

3. Η µε αριθµό 560/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Ε’
Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χαλκιδικής του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Δριβελέγκα
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ένταξη των
κατοίκων του Δηµοτικού Διαµερίσµατος Ζερβοχωρίων στην
αρµοδιότητα της Οικονοµικής Υπηρεσίας (ΔΟΥ) Πολυγύρου του
Νοµού Χαλκιδικής.

4. Η µε αριθµό 568/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά µε τη µη
εναλλακτική εξυπηρέτηση των ασφαλισµένων και συνταξιούχων
που αρνούνται, για λόγους θρησκευτικής συνείδησης, να
παραλάβουν τον ΑΜΚΑ.

5. Η µε αριθµό 572/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε την άµεση ανάγκη διάθεσης πόρων ή
κινήτρων για την εφαρµογή του σχεδίου πόλεως Πάτρας µετά
από σωρεία αποφάσεων άρσεως των σχετικών απαιτούµενων
απαλλοτριώσεων.

6. Η µε αριθµό 575/17-2-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Νικολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την ακύρωση της σκανδαλώδους
φωτογραφικής προκήρυξης για τον ΟΣΔΕ που αλυσοδένει τους
αγρότες και υπονοµεύει τον ΟΠΕΚΕΠΕ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας):Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η µε αριθµό 2074/26-9-2013 ερώτηση του Βουλευτή Ηρακλείου
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
εξαίρεση από την υποχρέωση προσκόµισης εγγυητικής επιστολής
για τους εµπόρους των λαχαναγορών της Πάτρας, του Ηρακλείου,
της Λάρισας, του Βόλου και των Χανίων, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η µε αριθµό 3428/4-11-2013 ερώτηση του Βουλευτή Κερκύρας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Στέφανου Σαµοΐλη
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε την καθυστέρηση της παράδοσης στους
δικαιούχους των εργατικών κατοικιών στον Άγιο Ιωάννη της
Κέρκυρας, δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται.

Η µε αριθµό 2274/2-10-2013 ερώτηση της Βουλευτού
Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης Φούντα
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε την ανάγκη χαρακτηρισµού ως εθνικό πάρκο
της λίµνης Τριχωνίδας και των παραλίµνιων ορεινών όγκων, δεν
θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης του κυρίου Υπουργού µε την
κυρία Βουλευτή και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τέταρτης υπ’ αριθµόν 4775/11-
12-2013 ερώτηση του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το Περιφερειακό Νοσοκοµείο
«Νοσηµάτων Θώρακα» της Πάτρας. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Άδωνις
Γεωργιάδης.

Κύριε Καραθανασόπουλε έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Σε ανησυχία βρίσκονται οι εργαζόµενοι του Νοσοκοµείου

«Νοσηµάτων Θώρακα» της δυτικής Ελλάδας, το οποίο βρίσκεται
στην Πάτρα. Έχουν ήδη κάνει κινητοποιήσεις το προηγούµενο
χρονικό διάστηµα και αυτό το διάστηµα βρίσκονται σε επιφυλακή
σχετικά µε το µέλλον του νοσοκοµείου. 

Αντίστοιχη ανησυχία υπάρχει, επίσης, και στα λαϊκά στρώµατα
ευρύτερα, τα οποία προσφεύγουν στο νοσοκοµείο για τις
απαραίτητες παρεχόµενες υπηρεσίες υγείας.

Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να τονίσω ότι το Νοσοκοµείο
«Νοσηµάτων Θώρακα» αποτελεί το µοναδικό πνευµονολογικό
νοσοκοµείο σε ολόκληρη τη νοτιοδυτική Ελλάδα. Είναι, δηλαδή,
επί της ουσίας ένα περιφερειακό νοσοκοµείο. 

Μάλιστα, αυτό το νοσοκοµείο έχει πρόσφατα ανακαινιστεί και
έχει εκσυγχρονιστεί ο εξοπλισµός του. Παρά τις ελλείψεις, λοιπόν,
µπορούµε να πούµε ότι διαθέτει ένα σύγχρονο εξοπλισµό. 

Βεβαίως, η Κυβέρνηση, µε πρόσχηµα τη λεγόµενη «δηµοσιονο-
µική εξυγίανση», επιταχύνει τη διαδικασία συρρίκνωσης του δη-
µόσιου τοµέα της υγείας, τη λειτουργία του µε ιδιωτικοοικονοµικά
κριτήρια, προχωράει σε συγχωνεύσεις και συνενώσεις νοσοκοµει-
ακών µονάδων και κλινικών, υποβαθµίζοντας έτσι τη δράση του
δηµόσιου τοµέα και των δηµόσιων νοσοκοµείων προς όφελος της
ιδιωτικής επιχειρηµατικής δραστηριότητας. 

Η Κυβέρνηση δροµολόγησε αξιολογήσεις, µε κριτήρια, βε-
βαίως, που συµβαδίζουν σε αυτήν την κατεύθυνση. Οι αξιολογή-
σεις έχουν ολοκληρωθεί. Βέβαια, η Κυβέρνηση προτίθεται να
αξιοποιήσει τις εκθέσεις για την περαιτέρω συρρίκνωση και υπο-
βάθµιση των δηµόσιων νοσοκοµείων. 

Από αυτήν την άποψη, το κυρίαρχο ερώτηµα το οποίο προκύ-
πτει µε βάση και τις συγκεκριµένες εκθέσεις που έχετε στα χέρια
σας από την 6η ΥΠΕ, είναι το εξής: Τι προτίθεται να κάνει η Κυβέρ-
νηση σε σχέση µε το Νοσοκοµείο «Νοσηµάτων Θώρακα»; Θα το
κλείσει; Θα προχωρήσει σε συγχώνευση µε το Νοσοκοµείο του
«Αγίου Ανδρέα»; Θα το µετατρέψει σε πνευµονολογική κλινική του
«Αγίου Ανδρέα»; 

Αυτό είναι το βασικό ερώτηµα, οι σχεδιασµοί της Κυβέρνησης
για το συγκεκριµένο νοσοκοµείο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο κύ-
ριος Υπουργός για τρία λεπτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-
ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, ξεκινάω πρώτα µε τις καθαρές κουβέντες.
Δεν πρόκειται να κλείσει το νοσοκοµείο. Από την 1η Ιανουαρίου
2013 ούτως ή άλλως αποτελεί ενιαίο νοµικό πρόσωπο το Νοσο-
κοµείο του «Αγίου Ανδρέα» µε την επωνυµία «Γενικό Νοσοκοµείο
Πατρών». Άρα, είναι ήδη ένα ενιαίο νοµικό πρόσωπο. Και στο
πλαίσιο αυτού του ενιαίου νοµικού προσώπου η διοίκηση µπορεί
να κάνει τις απαραίτητες αλλαγές που κρίνει για την εύρυθµη
λειτουργία του ιδρύµατος. 

Περαιτέρω, συγχώνευση ή κλείσιµο ή τα υπόλοιπα που είπατε,
δεν ισχύουν και δεν αποτελούν σχεδιασµό της Κυβέρνησης. 

Θα µου επιτρέψετε, όµως, σχολιάζοντας την πρωτολογία σας,
να κάνω δύο µόνο σχόλια. 

Το πρώτο σχόλιο. Είπατε «µε το πρόσχηµα της οικονοµικής
κρίσης και της ανάγκης δηµοσιονοµικής προσαρµογής». Κάπως
έτσι το είπατε. Συγχωρέστε µε, αν δεν το συγκράτησα πάρα πολύ
καλά. Τι θα πει «µε το πρόσχηµα»; Δεν ξέρετε ότι η χώρα έχει
πρόβληµα κι ότι χρειάζεται να µπορέσει να εξορθολογήσει τις
δαπάνες της; Δηλαδή, έχουν ακούσει στα πέρατα του κόσµου το
πρόβληµα µε την ελληνική οικονοµία κι εσείς εδώ αυτό το πρό-
βληµα το θεωρείτε ένα απλό πρόσχηµα; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δηµοσιονοµική εξυ-
γίανση είπατε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Βε-
βαίως, εξυγίανση. Εσείς δεν θεωρείτε ότι χρειαζόταν εξυγίανση
η υγεία δηλαδή; Για να καταλάβω, το ΚΚΕ µας λέει ότι όλα ήταν
καλώς καµωµένα; Δεν υπήρχε σπατάλη; Δεν υπήρχε ρεµούλα;
Δεν υπήρχε υπερχρέωση στο δηµόσιο; Δεν αγοράζαµε τα υλικά
επτά, οχτώ και δέκα φορές ακριβότερα από τους άλλους; Δη-
λαδή, το ΚΚΕ λέει στη Βουλή των Ελλήνων ότι είναι κατά της δη-
µοσιονοµικής εξυγιάνσεως; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Πρόσχηµα είναι αυτό... 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πείτε,

όµως, και µια πρόταση για το πώς µπορεί να επιτευχθεί η δηµο-
σιονοµική εξυγίανση. Εκτός, αν σας είναι παγερά αδιάφορη. 

Επίσης, θα ήθελα να σχολιάσω ένα δεύτερο σηµείο. Είπατε ότι
οι εργαζόµενοι είναι σε επιφυλακή. Με συγχωρείτε, στο σηµείο
αυτό έχουµε µια δοµική και προφανώς ουσιαστική διαφωνία.
Εµείς δεν συνδιοικούµε µε τους εργαζοµένους. Η γνώµη τους
είναι σεβαστή και ευπρόσδεκτη. Στο τέλος, όµως, αποφασίζει η
Κυβέρνηση. Δεν πρόκειται να συνδιοικήσουµε µε κανέναν ούτε
µε το συγκεκριµένο νοσοκοµείο ούτε µε κανέναν άλλο. Στο τέλος
αποφασίζει η Κυβέρνηση, γιατί έχει εκλεγεί από το λαό για να
αποφασίζει. Αυτή είναι η δουλειά της. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Καραθανασό-

πουλε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα προσπεράσω το

αλαζονικό στιλ του κυρίου Υπουργού. Ελπίζω στη δευτερολογία
του να είναι πιο σαφής και συγκεκριµένος και να προσπαθήσει
να απαντήσει στα συγκεκριµένα ζητήµατα. 

Δεν µπορείτε να διασκεδάζετε τις ανησυχίες, οι οποίες υπάρ-
χουν. Τι θα πει «απαραίτητες αλλαγές στο πλαίσιο του ενιαίου
νοσοκοµείου»; Αυτό σηµαίνει ότι µπορεί να µετατραπεί σε κλινική
του νοσοκοµείου; Άρα από τις πενήντα κλίνες, θα µείνουν είκοσι
πέντε, χάνοντας το χαρακτήρα «νοσοκοµειακό ίδρυµα»; Διότι
είναι νοσοκοµειακό ίδρυµα, αυτοτελές ως προς την παροχή υπη-
ρεσιών, ανεξάρτητο διοικητικά. Και αυτό το κάνετε συνολικά,
συγκεκριµένα, µε σκοπό να το υποβαθµίσετε. 

Θα παρέχει συνολικά υπηρεσίες ως νοσηλευτικό ίδρυµα, ως
νοσοκοµείο περιφερειακού χαρακτήρα, που είναι στην πραγµα-
τικότητα και στην ουσία, πνευµονολογικών παθήσεων και αντιµε-
τώπισής τους; Θα αναβαθµιστεί ή θα συρρικνωθεί περαιτέρω; 

Αυτά είναι τα συγκεκριµένα ερωτήµατα. 
Επίσης, ο εξοπλισµός, ο οποίος υπάρχει, τι θα γίνει; Θα αξιο-

ποιηθεί ή θα µεταφερθεί; Τι θα γίνει µε το χώρο που είναι εκεί, ο
οποίος είναι προνοµιακός για τέτοιου είδους αντιµετώπιση πα-
θήσεων; Άρα, λοιπόν, αυτά είναι τα συγκεκριµένα ερωτήµατα και
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πολύ καλά κάνουν οι εργαζόµενοι και αγωνιούν και βρίσκονται
σε επιφυλακή. Γιατί, αφ’ ενός µεν θέλουν να διασφαλίσουν τις
θέσεις εργασίας τους –αλλά αυτό είναι το λιγότερο, κύριε
Υπουργέ- αφ’ ετέρου δε, επιδιώκουν να διασφαλίσουν να παρέ-
χονται αναβαθµισµένες, δωρεάν υπηρεσίες υγείας και πρόνοιας
σε όλους όσους έχουν ανάγκη. 

Αυτή είναι η ουσία. Και σε αυτό το πλαίσιό η Κυβέρνηση, όχι
µόνο βρίσκεται απέναντι, αλλά µε την πολιτική της, από την πρω-
τοβάθµια φροντίδα υγείας µέχρι και τις υπόλοιπες, βρίσκεται στη
λογική της εµπορευµατοποίησης της υγείας. Και εδώ είναι η τε-
ράστια ειδοποιός διαφορά. 

Αυτό, λοιπόν, είναι το ζητούµενο και σε αυτό καλείστε να απαν-
τήσετε. Γιατί ακριβώς µε πρόσχηµα το δηµοσιονοµικό εκτροχια-
σµό, πηγαίνετε και χτυπάτε και εµπορευµατοποιείτε και
περικόπτετε τις δαπάνες υγείας που είναι απαραίτητες για ανα-
βαθµισµένες, δωρεάν παροχές υγείας, πρόνοιας και ιατροφαρ-
µακευτικής περίθαλψης σε ασφαλισµένους και µη, σε όλο το λαό,
ανεξαρτήτως χρώµατος και θρησκείας. Τους µετατρέπετε σε εµ-
πόρευµα, τους καλείτε να βάλουν βαθιά το χέρι στην τσέπη, ενώ
γνωρίζετε πολύ καλά ότι το πάρτι, το οποίο γινόταν στην υγεία
και συνεχίζει να γίνεται, γίνεται µέσα από τη σύµφυση του δηµό-
σιου τοµέα, των νοσοκοµείων µε τους µεγάλους επιχειρηµατικούς
οµίλους, που είτε το τροφοδοτούν µε ιατρικό εξοπλισµό είτε µε
αναλώσιµα είτε µε φάρµακα.

Εκεί είναι το πάρτι και αυτό το πάρτι δεν πρόκειται να το αντι-
µετωπίσετε αλλά αντίθετα, στο όνοµα της µετατροπής της λει-
τουργίας των νοσοκοµείων µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, θα
αναβαθµιστεί ακόµη περισσότερο σε βάρος του επιπέδου των
παρεχοµένων υπηρεσιών.

Άρα, λοιπόν, γι’ αυτό είπαµε ότι µε πρόσχηµα τη δηµοσιονο-
µική εξυγίανση, κάνετε ακόµη πιο δύσκολη την πρόσβαση στις
παρεχόµενες υπηρεσίες υγείας στα πλατιά λαϊκά στρώµατα. 

Συνεπώς, εδώ αυτό είναι το ερώτηµα και το ζητούµενο και θέ-
λουµε καθαρή απάντηση, κύριε Υπουργέ. Αφήστε τις υποσχέσεις
ότι θα αξιοποιηθεί. Πώς θα αξιοποιηθεί είναι το ζητούµενο. Εµείς
λέµε ότι πρέπει να αναβαθµιστεί το νοσοκοµείο. Πρέπει να εξο-
πλιστεί ακόµη καλύτερα µε νέο σύγχρονο εξοπλισµό, εκεί που
υπάρχουν προβλήµατα και βέβαια µε το απαραίτητο προσωπικό
σε µόνιµη και σταθερή σχέση εργασίας. 

Αυτή είναι η διέξοδος, η οποία υπάρχει και η οποία είναι απα-
ραίτητη σήµερα για να µπορέσει να ικανοποιηθεί το σύνολο των
λαϊκών αναγκών όσον αφορά τις πνευµονολογικές παθήσεις που
βρίσκονται σε έξαρση και όχι να συρρικνωθεί και να µετατραπεί
σε κλινική του «Αγίου Ανδρέα». 

Άρα, λοιπόν, εδώ η ερώτηση είναι συγκεκριµένη και θέλουµε
συγκεκριµένη απάντηση. Θα παραµείνει ως νοσοκοµειακή µο-
νάδα, που θα παρέχει ολοκληρωµένη φροντίδα υγείας στους αρ-
ρώστους µε πνευµονολογικές παθήσεις, θα µετατραπεί σε
κλινική ή θα συρρικνωθεί; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάµε
πρώτα στο ιδεολογικό σκέλος. Συγγνώµη, εάν σας φάνηκα αλα-
ζών. Δεν ήταν προσωπική αναφορά σε εµένα. Η διαφωνία µας
είναι επί της ουσίας ως προς τη δοµή. Η Κυβέρνηση κυβερνά, γι’
αυτό λέγεται κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση δεν συγκυβερνά µε τους
όποιους εργαζοµένους. Οι εργαζόµενοι µπορεί να έχουν τη
γνώµη τους. Ευτυχώς, έχουµε δηµοκρατία εδώ και δεν έχουµε
καθεστώτα σαν αυτά που σας αρέσουν, που δεν µπορεί να µιλή-
σει κανένας άλλος. Όµως, να είµαστε συνεννοηµένοι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι θλιβερό, όταν µι-
λάµε για τα νοσοκοµεία, να καταφεύγετε στον αντικοµµουνισµό. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν
σας διέκοψα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε συνάδελφε, µι-
λήσατε!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δη-
λαδή, αν εσείς την ερώτησή σας τη µετατρέπετε σε αντικαπιτα-
λισµό, είναι καλό. Εάν εγώ το κάνω αντικοµµουνισµό, είναι
θλιβερό! Πώς θα γίνει δηλαδή τώρα; Εδώ είναι πεδίο ιδεολογικής
αντιπαραθέσεως! Εσείς είστε κοµµουνιστής, εγώ δεν είµαι. Προ-

φανώς δεν είµαι, γιατί δεν µου αρέσει: Δεν µου αρέσουν τα γκού-
λαγκ, δεν µου αρέσουν οι σφαγές, δεν µου αρέσει ο ολοκληρω-
τισµός, δεν µου αρέσει ο Στάλιν. Τι να κάνουµε τώρα; Πρέπει να
µας αρέσουν όλα όσα αρέσουν σε εσάς;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δηλαδή φταίει ο Στάλιν
για το Νοσοκοµείο Θώρακος!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ο
Στάλιν φταίει για πολλά, όχι για το νοσοκοµείο αυτό!

Λοιπόν, σας είπα ότι το νοσοκοµείο δεν κλείνει. Το νοσοκοµείο
έχει αποτελέσει ενιαίο νοµικό πρόσωπο, τον «Άγιο Ανδρέα». Στο
πλαίσιο αυτό και η υγειονοµική περίθαλψη και η διοίκηση κοιτούν
την καλύτερη αξιοποίηση του προσωπικού, των µηχανηµάτων και
της κτηριακής υποδοµής, ώστε να γίνει περισσότερο αποδοτικό. 

Ως προς τα ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια τώρα, πάω στο γενικό,
δεν λέω για το ειδικό, για το νοσοκοµείο…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα κλείσει; Θα γίνει κλι-
νική;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μα,
σας είπα ότι δεν κλείνει. Τι άλλο να σας πω; Δεν θα γίνει κλινική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, έχετε µιλήσει. Κάνατε την ερώτηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε
Καραθανασόπουλε, είστε πολύ άτακτος σήµερα. 

Σας είπα: Το νοσοκοµείο δεν κλείνει. Δεν θα γίνει κλινική. Αξιο-
ποιείται περαιτέρω αλλά για να είµαστε συνεννοηµένοι, αξιοποι-
είται περαιτέρω στο πλαίσιο του δικού µας συστήµατος. Το δικό
µας σύστηµα θέλει να βάλει ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια στη λει-
τουργία των νοσοκοµείων. Τι θα πει ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια;
Θα πει να υπάρχει αξιολόγηση των δοµών, αξιολόγηση των για-
τρών, αξιολόγηση των προµηθευτών, κεντρικές προµήθειες, κα-
λύτερη οργάνωση. Αυτά είναι τα ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια. 

Από τη µία έχουµε τα ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια που είναι
αποτελεσµατικά και από την άλλη τα δηµόσια που φέρνουν χάος
και κάνουµε τη χώρα σαν την Κούβα. Τι θέλετε, δηλαδή, να κά-
νουµε; Θα πάµε µπροστά ή θα πάµε πίσω επειδή αρέσει σ’ εσάς;
Θα εφαρµόσουµε, λοιπόν, αυτά τα κριτήρια και θα κάνουµε τα
δικά µας νοσοκοµεία καλά νοσοκοµεία, όπως όλων των υπολοί-
πων προηγµένων κρατών. Φυσικά, τα καλά δηµόσια νοσοκοµεία
όλων των κρατών έχουν ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια λειτουργίας
για να πηγαίνουν µπροστά, έχουν αξιολόγηση, έχουν εξορθολο-
γισµό δαπανών. Δεν έχουν αυτό που νοµίζετε εσείς, να ανοίγετε
µία τρύπα και να πετάτε λεφτά µέσα.

Άρα, λοιπόν, για να είµαστε καθαροί, το νοσοκοµείο συνεχίζει
ως νοσοκοµείο, αξιοποιείται περαιτέρω αλλά αξιοποιείται µε τον
τρόπο των λογικών ανθρώπων και όχι των κοµµουνιστών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Συνεχίζουµε µε την πρώτη υπ’ αριθµόν 2510/9-10-2013 ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Κιλκίς του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ειρήνης-Ελένης Αγαθοπούλου προς
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την τοποθέτηση µνη-
µείου εντός του αύλειου χώρου της Λέσχης Αξιωµατικών Φρου-
ράς Κιλκίς.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας
κ. Αθανάσιος Δαβάκης.

Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΕΙΡΗΝΗ –ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, την ερώτηση που θα συζητήσουµε σήµερα,

την είχαµε καταθέσει εγγράφως τον Οκτώβριο µαζί µε το συνά-
δελφο κ. Θεόδωρο Δρίτσα προς το Υπουργείο σας, µέχρι σή-
µερα όµως δεν έχει απαντηθεί. Αφορά ένα ζήτηµα που ταλανίζει
και διχάζει την τοπική κοινωνία του Κιλκίς και γι’ αυτόν το λόγο
ζητούµε σήµερα εδώ µε τον πιο επίσηµο τρόπο το Υπουργείο να
πάρει θέση και να δοθεί µία οριστική λύση στο ζήτηµα που έχει
προκύψει. 

Η υπόθεση έχει ως εξής. Προς τα τέλη του προηγούµενου κα-
λοκαιριού στον προαύλιο χώρο της Λέσχης Αξιωµατικών Φρουράς
Κιλκίς, τοποθετήθηκε µνηµείο σε περίοπτη και φωταγωγηµένη
θέση, στο οποίο αναγράφεται: «Εις µνήµην των κατά ιερούς και
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κατά εθνικούς αγώνας πεσόντων Αξιωµατικών και Οπλιτών της
6ης Μεραρχίας» και από κάτω υπάρχουν οι ηµεροµηνίες: «1912,
1913, 1917, 1918, 1941, 1947, 1948 και 1949». Το µνηµείο αυτό
δεν έχει κατασκευαστεί τώρα, κατασκευάστηκε το 1955 και µέχρι
πρότινος βρισκόταν στον προαύλιο χώρο ενός στρατοπέδου.

Όπως γνωρίζετε όµως, κύριε Υπουργέ, καλύτερα απ’ όλους,
η περίοδος ’47-’48-’49 είναι περίοδος στην οποία έλαβε χώρα ο
ελληνικός εµφύλιος πόλεµος, ο οποίος έχει αναγνωριστεί και επί-
σηµα µε νόµο από την πολιτεία το 1989. Γι’ αυτόν τον λόγο το εν
λόγω µνηµείο έχει προκαλέσει πλείστες αντιδράσεις, τόσο από
απλούς πολίτες, όσο από φορείς και από κόµµατα του Κιλκίς και
γι’ αυτόν το λόγο σήµερα, ρωτάµε το Υπουργείο ποιος έχει την
ευθύνη γι’ αυτό και τι ακριβώς έχει συµβεί. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
Πιο συγκεκριµένα, τα ερωτήµατα που θέτουµε είναι. Ποιος

είναι υπεύθυνος για την απόφαση της τοποθέτησης του µνηµείου
στη συγκεκριµένη θέση; Το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας ήταν ενή-
µερο, τόσο για την ύπαρξη, όσο και για τη µετακίνηση του εν
λόγω µνηµείου στο συγκεκριµένο σηµείο; Γιατί επιλέχθηκε η συγ-
κεκριµένη χρονική συγκυρία για την ανάδειξή του, αφού, όπως
φαίνεται, βρισκόµαστε σε µια περίοδο που η πολιτεία έχει απο-
φασίσει να καταπολεµήσει τη µισαλλόδοξη ρητορεία και πράξη;

Τέλος, θέτουµε το ερώτηµα, τι ενέργειες προτίθεται να κάνει
συγκεκριµένα το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, ώστε να αποµα-
κρυνθεί αυτό το µνηµείο από εκεί που βρίσκεται σήµερα και να
αποκατασταθεί δηµόσια η ιστορική πραγµατικότητα, την οποία
παραχαράσσει µε τον πιο επίσηµο τρόπο, αφού βρίσκεται µέσα
σε χώρο ευθύνης του Υπουργείου Άµυνας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κυρία συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας):

Κυρία συνάδελφε, θα ήθελα κατ’ αρχάς να σας εκθέσω για λίγο
το ιστορικό του συγκεκριµένου µνηµείου, το οποίο αποτελείται
από µία µαρµάρινη στήλη που κατασκευάστηκε τον Οκτώβριο
του 1955. Ήταν τοποθετηµένο από τότε στον προαύλιο χώρο του
Στρατηγείου της 6ης Μεραρχίας Πεζικού στο Στρατόπεδο Καρα-
γιαννοπούλου και µετά την απενεργοποίηση της µεραρχίας το
2003 και την εκκένωση του στρατοπέδου είχε εγκαταλειφθεί µαζί
µε το στρατόπεδο και µάλιστα είχε βανδαλιστεί από αγνώστους. 

Το µνηµείο, αναγέρθηκε προς τιµήν των πεσόντων αξιωµατι-
κών και οπλιτών της 6ης Μεραρχίας Πεζικού, η οποία από τη συγ-
κρότησή της το 1912, συµµετείχε κατά σειρά σε όλους τους
αγώνες και τις επιχειρήσεις του Ελληνικού Στρατού. Πάνω στο
µνηµείο, όπως και εσείς είπατε, αναγράφεται η φράση «Εις µνή-
µην των κατά τους ιερούς εθνικούς αγώνες πεσόντων αξιωµατι-
κών» και παρατίθενται και οι σχετικές ηµεροµηνίες από το 1912
–Βαλκανικοί Πόλεµοι, Α’ Παγκόσµιος Πόλεµος- µέχρι την πε-
ρίοδο 1949, όπως σωστά είπατε. 

Το εν λόγω µνηµείο, προϋπήρχε από το 1955 µέχρι το 2011 σε
περίοπτη θέση κοντά στην κεντρική οδό της λεωφόρου Δηµο-
κρατίας εντός του χώρου του στρατηγείου της µεραρχίας και
ήταν ορατό από τους διερχόµενους πολίτες, χωρίς ποτέ να
υπάρχει σχετική αντίδραση. 

Επισηµαίνεται ότι στο υπ’ όψιν µνηµείο, λάµβαναν χώρα µέχρι
διαλύσεως της µεραρχίας όλες οι προβλεπόµενες τελετές -που
ενδεχοµένως και εσείς µπορεί να θυµάστε- στη µνήµη των πε-
σόντων στρατιωτικών µε καταθέσεις στεφάνων από τις αρχές και
τα λοιπά, όπως γίνεται συνήθως δηλαδή σε αυτές τις περιπτώ-
σεις. 

Η αναγραφή στο εν λόγω µνηµείο «1947-1949», της περιόδου
1947 έως 1949, αποτελεί συνέχεια της ιστορικής καταγραφής
γεγονότων από το έτος 1912 µέχρι που αυτό κατασκευάστηκε. 

Τον Σεπτέµβριο του 2011, το µνηµείο µεταφέρθηκε στην έδρα
της 116ης αυτοκινούµενης Μοίρας Πεδινού Πυροβολικού για φύ-
λαξη και αποφυγή περαιτέρω βανδαλισµού, όπως είχε ξεκινήσει
και προηγουµένως. Το Σεπτέµβριο του περασµένου χρόνου µε
την ολοκλήρωση των εργασιών συντήρησης του µνηµείου, τοπο-

θετήθηκε µε τη διαταγή της 1ης Μεραρχίας Πεζικού στον προαύ-
λιο χώρο της Λέσχης Αξιωµατικών Φρουράς Κιλκίς. 

Η απόφαση για την εγκατάστασή του στο συγκεκριµένο χώρο,
λήφθηκε αποκλειστικά και µόνο λόγω της ιστορικής του αξίας
ως µνηµείου πεσόντων της 6ης Μεραρχίας Πεζικού. Δηλαδή εδώ
έχουµε µία ιστορική αναφορά από την ίδρυση της Μεραρχίας το
1912 µέχρι την προσθήκη αυτών των ετών που και εσείς αναφέ-
ρετε, 1947-1949. 

Το γεγονός της εγκατάστασης του µνηµείου στον προαύλιο
χώρο της Λέσχης Αξιωµατικών Κιλκίς έλαβε χώρα σε συνεννόηση
µε τη δηµοτική αρχή, µε το δήµαρχο της πόλης, η οποία δεν εξέ-
φρασε καµµία αντίρρηση για αυτό, αφού βρίσκεται ούτως ή
άλλως µέσα σε στρατιωτικό χώρο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Εξάλλου, όπως αναφέρθηκε από τη δηµοτική αρχή, σε µικρή

απόσταση από τη Λέσχη Αξιωµατικών Κιλκίς στο κέντρο της
πόλης, υπάρχει εξίσου µνηµείο για τους νεκρούς του ΕΑΜ-ΕΛΑΣ
κατά την εν λόγω περίοδο, χωρίς να έχει δηµιουργηθεί ανάλογη
αντίδραση από κάποιο φορέα. 

Αυτά έχω να σας πω στην πρωτολογία µου. Περιµένω να
ακούσω και εσάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρία συνάδελφε,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε Υπουργέ, την ιστορία του µνηµείου, από ό,τι είδατε και
από την πρωτολογία µου, την γνωρίζουµε πολύ καλά, αφού πριν
φέρουµε το θέµα στη Βουλή, επικοινωνήσαµε µε όλους όσους
θεωρούσαµε ότι µπορούν να µας δώσουν κάποια απάντηση για
το συγκεκριµένο θέµα και µε τον ταξίαρχο της 71ης Ταξιαρχίας
και µε το δήµο αλλά κανείς δεν µας έδωσε συγκεκριµένη απάν-
τηση για το ποιος ακριβώς ήταν ο υπεύθυνος. 

Επίσης, τόσα χρόνια εγώ προσωπικά στο Κιλκίς, όπως και
άλλοι πολίτες πολύ µεγαλύτερης ηλικίας από εµένα που ζουν
τόσα χρόνια σε αυτήν την πόλη δεν είχαν ξαναδεί αυτό το µνη-
µείο, πράγµα που σηµαίνει ότι δεν ήταν σε καθόλου περίοπτη και
εµφανή θέση. Είναι διαφορετικό να βρίσκεται µέσα σε ένα στρα-
τόπεδο, που και αυτό πάλι δεν είναι απόλυτα αποδεκτό, είναι
όµως της ευθύνης του Υπουργείου σας.

Επίσης, στη συνάντηση που είχαµε µε τον ταξίαρχο, στην
οποία τον ενηµερώσαµε για τις αντιδράσεις πολιτών αλλά και φο-
ρέων, των οποίων εµείς γίναµε λήπτες, µας δήλωσε την πρόθεσή
του να εισηγηθεί, ώστε να µεταφερθεί, όπως είπατε και εσείς,
αφού πλέον είναι ένα ιστορικό µνηµείο, σε κάποιον µουσειακό
χώρο ως ιστορικό στοιχείο απλά και µόνο.

Απευθύνθηκε κανείς από εκεί στο Υπουργείο σας για κάτι τέ-
τοιο; 

Είναι υπεύθυνο το Υπουργείο σας για τέτοιες ενέργειες; Και
εάν όχι, ποιος είναι;

Θεωρώ ότι είναι ατόπηµα από µέρους του Υπουργείου, να
προβάλλει τη δικαιολογία µέσα στη Βουλή ότι στην πόλη του Κιλ-
κίς υπάρχει ένα άλλο τέτοιο µνηµείο, διότι το µνηµείο αυτό βρί-
σκεται σε δηµόσιο χώρο και όχι µέσα στις εγκαταστάσεις του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, όπου ο καθένας σε συνεννόηση µε
το δήµο µπορεί να ανεγείρει ένα µνηµείο. Μέσα όµως στις εγκα-
ταστάσεις του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας είναι απόλυτα υπεύ-
θυνο το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, όπως και για τις αντιδράσεις
που προκαλεί ό,τι υπάρχει εκεί µέσα.

Και για να γίνω πιο σαφής, να πω το εξής: Πίσω από αυτό το
µνηµείο κρύβεται µια πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, αυτή της
ανοχής της πολιτείας σε τέτοια γεγονότα που προκαλούν το δη-
µοκρατικό αίσθηµα. Θα γίνω πιο σαφής. Η σηµερινή συγκυρία,
είναι από τις πιο δύσκολες της σύγχρονης ελληνικής ιστορίας.
Μετά δε και από την είσοδο της Χρυσής Αυγής στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο, παρακολουθούµε µέρα µε τη µέρα την έξαρση µισαλ-
λόδοξων συµπεριφορών, που σε πολλές περιπτώσεις οδήγησαν
σε βιαιοπραγίες εναντίον συνανθρώπων µας, µε συνέπεια ακόµη
και το θάνατο.

Παρ’ όλα αυτά, βλέπουµε µέσα στους κόλπους του Στρατού
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να διατηρούνται µισαλλόδοξες πρακτικές. Δείγµατα τέτοιων πρα-
κτικών έχουν κυκλοφορήσει κατά καιρούς και στον Τύπο και δεν
µας τιµούν καθόλου. 

Τα κρούσµατα –γιατί µιλάµε για κρούσµατα- δεν είναι αµελη-
τέα. Δεν έχει περάσει πολύς καιρός που και πάλι στο Κιλκίς –
αυτήν τη φορά στο Πολύκαστρο- αλλά και στο ΚΕΝ Καλαµάτας
το Δεκέµβριο φαντάροι κατήγγειλαν ότι στη µονάδα τους υπάρ-
χει οµάδα νεοναζί ΕΠΟΠ, η οποία δρα ανοιχτά, απευθύνει ναζι-
στικούς χαιρετισµούς κ.λπ.. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Oλοκληρώστε, πα-

ρακαλώ.
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν µε βοηθήσατε µε το

χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ίσα-ίσα. Βλέπετε ότι

δεν έχω βάλει καθόλου χρόνο. Σας έχω δώσει πολύ περισσό-
τερο.

ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Αυτό λέω και εγώ. Δεν µε
βοηθήσατε να ξέρω και εγώ τι περιθώρια έχω.

Πρόσφατα, λοιπόν, ταγµατάρχης του Ελληνικού Στρατού είχε
καταδικαστεί σε είκοσι µήνες φυλάκιση µε αναστολή για κατοχή
παράνοµου στρατιωτικού οπλισµού και υλικού της Χρυσής
Αυγής και της χούντας. Επίσης, διεξήχθη ΕΔΕ, διότι σε παρέ-
λαση άγηµα βατραχανθρώπων φώναζε ρατσιστικά συνθήµατα. 

Εµείς δεν δεχόµαστε ούτε ενστερνιζόµαστε την άποψη ότι το
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας είναι υπεύθυνο για όλα τα παρα-
πάνω. Είναι υπεύθυνο όµως να αποτρέψει τέτοιες πρακτικές και
να ζητήσει διεξαγωγή έρευνας γι’ αυτά τα θέµατα.

Ζητούµε, λοιπόν, από το Υπουργείο να λάβει µέτρα και να ενερ-
γήσει άµεσα, ώστε το µνηµείο αυτό, εφόσον είναι υπό την ευθύνη
του, να αποµακρυνθεί, διότι προκαλεί το δηµοκρατικό αίσθηµα
των πολιτών του Κιλκίς και φυσικά όλα αυτά τα σταγονίδια µισαλ-
λόδοξων συµπεριφορών µέσα στο Στρατό να αποφεύγονται.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε την κυρία συνάδελφο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Διαπιστώνω ότι µία στήλη ενός µνηµείου του 1955, απετέλεσε

την αφορµή για την αγαπητή συνάδελφο, να τοποθετηθεί συνο-
λικά και για άλλα θέµατα τα οποία έχουν δει το φως της επικαι-
ρότητας και ενδεχοµένως θα µπορούσαν να αποτελέσουν
αντικείµενο της ερωτήσεώς της.

Εγώ θα επανέλθω -παρά την έµφαση που έδωσα στην πρωτο-
λογία µου, όπου σας περιέγραψα το ιστορικό της µετακίνησης-
για να τονίσω εκ νέου προς την κυρία συνάδελφο ότι η µετακί-
νηση εξυπηρετεί την ανάδειξή του ως Μνηµείου Πεσόντων της
6ης Μεραρχίας Πεζικού, η οποία συνέβαλε αποφασιστικά στην
απελευθέρωση της πόλης του Κιλκίς από τη βουλγαρική κατοχή
το 1913. Οι παλαιότεροι από εσάς –οι παππούδες σας ενδεχο-
µένως- πρέπει γνωρίζουν τον ιστορικό δεσµό που έχει η 6η Με-
ραρχία Πεζικού µε την απελευθέρωση του Κιλκίς και τη
γενικότερη ιστορική της βάση και θέση στα ζητήµατα που αφο-
ρούν την απελευθέρωση της Μακεδονίας µας.

Αναµφίβολα, όπως προκύπτει και από την ενηµέρωση που είχα
–κι εσείς αναφέρατε- υφίστανται χαραγµένες οι χρονολογίες
1947, 1948 και 1949. Σε κάθε περίπτωση, η σύρραξη εκείνης της

περιόδου αποτελεί αντικείµενο ιστορικής µελέτης. Οι νεκροί
όµως και των δύο πλευρών, αγαπητή συνάδελφε, αποτελούν δυ-
στυχώς γεγονός αδιαµφισβήτητο. 

Η ύπαρξη, λοιπόν, δύο παραλλήλων µνηµείων και µάλιστα σε
κοντινή απόσταση όπου τιµώνται οι νεκροί, θεωρώ ότι λειτουργεί
ως αφετηρία προβληµατισµού για τα χρόνια εκείνα που οδηγούν
σε υλοποίηση της εθνικής συµφιλίωσης κι όχι ως ενθάρρυνση
ρητορικής µίσους και διχασµού. 

Πιστεύω ότι αυτή η συζήτηση που κάνουµε τόση ώρα µπορεί
να µας οδηγήσει σε ασφαλή συµπεράσµατα, ούτως ώστε να εν-
δυναµώσουµε την εθνική συµφιλίωση, στην οποία η παράταξη
που ανήκω κατά βάση συνέβαλε τις τελευταίες δεκαετίες και να
κοιτάξουµε µπροστά. 

Το δηµοκρατικό συναίσθηµα του λαού µας θέλω να πιστεύω
πως ερεθίζεται πολλές φορές από πολλά άλλα γεγονότα, τα
οποία µπορούµε να αντιµετωπίσουµε σήµερα σε µία δύσκολη
συγκυρία για τον ελληνικό λαό κι όχι από την αναγραφή πριν από
πενήντα χρόνια σε στήλες συγκεκριµένων χρονικών περιόδων. 

Ξέρετε, µε την ιστορία συµβαίνει το εξής. Η ιστορία έχει συµ-
βεί και άρα η ανάλυση της ιστορίας και η κατά καιρούς, θα έλεγα,
προσέγγισή της σε γεγονότα, τα οποία έχουν ερεθίσει συγκεκρι-
µένες πλευρές του ελληνικού Κοινοβουλίου, είναι αντικείµενο
ιστορικής µελέτης, που όσο περνούν τα χρόνια γίνεται πιο αντι-
κειµενική. Έχουν χυθεί τόνοι µελάνης και για τη µεν περίοδο και
για τη δε και για τη µεν πλευρά και για τη δε. 

Εγώ αυτό που νοµίζω ότι πρέπει να κάνουµε αυτήν τη στιγµή
είναι να κοιτάξουµε µπροστά, να κρατήσουµε ότι η 6η Μεραρχία
είναι συνδεδεµένη µε πολύ πιο µεγάλες και ιστορικές στιγµές για
την περιοχή σας, όπως είναι αυτή της απελευθερώσεως από
τους Βουλγάρους και, κατά τα άλλα, να αφήσουµε τον ιστορικό
του µέλλοντος να κρίνει τι συνέβη τότε. Νοµίζω ότι θα το κρίνει
όσο περνούν τα χρόνια µε περισσότερη νηφαλιότητα και αντικει-
µενικότητα. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Απαράδεκτη απάντηση!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας):

Έχετε πιο σοβαρά προβλήµατα στην περιοχή σας από αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Παρακαλώ, έχει τε-

λειώσει η ερώτηση. 
Ο Βουλευτής κ. Μάρκος Μπόλαρης ζητεί άδεια ολιγοήµερης

απουσίας στο εξωτερικό –και συγκεκριµένα από τις 20 έως και
τις 28 Φεβρουαρίου 2014 θα απουσιάζει στην Αµερική- για προ-
σωπικούς λόγους. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
δύο εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το 1ο Γυµνάσιο Νέας Ιωνίας
Μαγνησίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών
και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης και Ανταγωνιστι-
κότητας: «Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας».

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι έχουν έρθει επιστολές από
τα κόµµατα στο Προεδρείο, που αφορούν τη συζήτηση του ση-
µερινού νοµοσχεδίου του Υπουργείου Ανάπτυξης και Ανταγωνι-
στικότητας. 

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Αλέξης Τσίπρας, ορίζει ως εισηγητή τον Βουλευτή κ. Γεώργιο
Σταθάκη.

Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ,
ορίζει ως ειδικό αγορητή τον κ. Μιχαήλ Κασσή.

Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτή-
των Ελλήνων κ. Γιοβανόπουλος, ορίζει ως ειδική αγορήτρια τη
Βουλευτή κ. Ραχήλ Μακρή και Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον
κ. Επαµεινώνδα Μαριά.

Εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Συνδέ-
σµου - Χρυσή Αυγή, ορίζεται ως ειδικός αγορητής ο κ. Ηλίας Πα-
ναγιώταρος και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Αρτέµης
Ματθαιόπουλος.

Εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας, ειδικός αγορητής ορίζεται ο κ. Νικόλαος
Μωραΐτης. 

Ο Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέ-
λης, ορίζει ως ειδική αγορήτρια τη Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας
κ. Νίκη Φούντα.

Από τους Ανεξάρτητους Δηµοκρατικούς Βουλευτές, ορίζεται
ως ειδικός αγορητής ο Βουλευτής Κοζάνης Κασαπίδης Γεώργιος
και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Μάρκος Μπόλαρης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε, η Διάσκεψη
των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της στις 13-2-2014
τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο συνεδριάσεις. Στη σηµε-
ρινή συνεδρίαση, θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί της αρχής και
στη συνεδρίαση της Πέµπτης θα συζητηθεί επί των άρθρων και
των τροπολογιών.

Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθέ-
ριος Αυγενάκης για δεκαπέντε λεπτά.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σή-

µερα το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης και Ανταγωνι-
στικότητας: «Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας».

Αυτήν τη στιγµή βιώνουµε µία εποχή που είναι ιδιαίτερα κρί-
σιµη, όχι απλώς γιατί όλοι οι Έλληνες βιώνουµε µία βαθιά οικο-
νοµική κρίση αλλά γιατί τώρα που βγαίνουµε σιγά-σιγά από την
κρίση, έχουµε χρέος να διαµορφώσουµε ένα νέο πρότυπο ανά-
πτυξης και ένα νέο µέλλον για την πατρίδα αλλά και για τη νέα
γενιά.

Η ελληνική οικονοµία µέχρι πρότινος βρισκόταν µετέωρη ανά-
µεσα στο χθες και στο αύριο, ανάµεσα στα ερείπια ενός µοντέ-
λου ανάπτυξης που κατέρρεε µε δραµατικές επιπτώσεις και στα
θεµέλια ενός νέου βιώσιµου µοντέλου που προσπαθούµε να οι-
κοδοµήσουµε.

Σήµερα, λοιπόν, βρισκόµαστε σε ένα κρίσιµο σηµείο, όπου
πρέπει να αποφασίσουµε πού θέλουµε να βαδίσουµε την επό-
µενη µέρα και µε ποιον τρόπο θέλουµε να συνεχίσουµε όχι µόνο
για να επιτύχουµε την ανακοπή της υφεσιακής πορείας της
χώρας µας αλλά για την ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας µας
και εν τέλει για την ανάπτυξη. Κυρίως, όµως, πρέπει να αποφα-
σίσουµε µε ποιον τρόπο θα διασφαλίσουµε ότι δεν θα βρεθούµε
ξανά ως χώρα εδώ που βρισκόµασταν σήµερα ή τουλάχιστον
µέχρι χθες. 

Βέβαια, πρέπει να αποφασίσουµε µε ποιον τρόπο θα καταφέ-
ρουµε, έστω και σταδιακά, να αποκαταστήσουµε το επίπεδο
ζωής του Έλληνα, διότι αν συνεχίσουµε να ακολουθούµε το ίδιο
µοντέλο ανάπτυξης που δηµιούργησε αυτή τη µεγάλη φούσκα,
τότε θα έχουµε αποτύχει και θα έχουµε υποθηκεύσει µε το χει-

ρότερο τρόπο το µέλλον και της πατρίδας αλλά και της νέας γε-
νιάς της χώρας µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτήν την περίοδο οι εξαγωγές
και γενικότερα η αναζήτηση ευκαιριών ανάπτυξης εκτός συνόρων
αποτελούν θέµα επιβίωσης για τις ελληνικές επιχειρήσεις αλλά και
για την ελληνική οικονοµία. Ο όρος «εξωστρέφεια» βρίσκεται συ-
νέχεια στο επίκεντρο της ατζέντας για την ανακοπή της καλπά-
ζουσας υφεσιακής πορείας της χώρας και θεωρείται µονόδροµος
για την αναστροφή της κατάστασης. 

Όµως, πώς δηµιουργούµε την εξωστρέφεια ή καλύτερα πώς
αλήθεια διευκολύνουµε την εξωστρέφεια των επιχειρήσεων; Παρά
το εφιαλτικό περιβάλλον που επικρατεί στη χώρα τα τελευταία
τέσσερα χρόνια, η επιχειρηµατική κοινότητα δείχνει να έχει αντι-
ληφθεί απόλυτα αυτήν την ανάγκη και κυρίως να έχει ενεργοποι-
ηθεί ουσιαστικά προς τη σωστή κατεύθυνση. Τα στοιχεία που
αποτυπώνουν τις ελληνικές εξαγωγές είναι χαρακτηριστικά. Σύµ-
φωνα µε την έκθεση της Εθνικής Τράπεζας που δηµοσιεύτηκε τον
περασµένο Αύγουστο, η αξία των εξαγωγών αυξήθηκε σωρευτικά
κατά 20% περίπου την τετραετία 2009-2012. Αυτή η επίδοση, κα-
τέστη δυνατή κάτω από επιεικώς αντίξοες συνθήκες ενάντια σε
µία κρίση ζήτησης, κρίση δανεισµού αλλά και κρίση πίστης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φέτος διανύουµε τον έκτο κατά
σειρά χρόνο ύφεσης και οι επιχειρήσεις καλούνται να δώσουν τη
µάχη µε τους διεθνείς πλέον ανταγωνιστές τους αλλά µε σοβαρά
µειονεκτήµατα. Ο δανεισµός για τις περισσότερες επιχειρήσεις –
ειδικά τις µικροµεσαίες- είναι σχεδόν αδύνατος, ενώ το κόστος
δανεισµού για επιχειρηµατικά δάνεια κάτω του ενός εκατοµµυ-
ρίου, είναι µέχρι και τρεις φορές υψηλότερα σε σχέση µε άλλες
χώρες της Ευρώπης.

Το 2014, η πιστωτική επέκταση αναµένεται να παραµείνει αρνη-
τική για τέταρτη συνεχή χρονιά και είναι προφανές ότι µία εταιρεία
η οποία δανείζεται τρεις φορές ακριβότερα σε σχέση µε διεθνείς
ανταγωνιστές της, αντιµετωπίζει σοβαρό µειονέκτηµα στην προ-
ώθηση των προϊόντων και των υπηρεσιών της.

Το ενεργειακό κόστος έχει εξελιχθεί σε µία θηλιά στο λαιµό των
µεταποιητικών επιχειρήσεων, ξεπερνώντας το 30% του συνολικού
κόστους λειτουργίας τους. 

Επιπλέον, την τελευταία τετραετία η τιµή της ηλεκτρικής ενέρ-
γειας αυξήθηκε κατά 45%, ενώ στο φυσικό αέριο, η Ελλάδα έχει
τα πιο ακριβά βιοµηχανικά τιµολόγια της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Σε
όλα τα εσωτερικά προβλήµατα, θα πρέπει να προστεθεί βεβαίως
και ο αδύναµος ρυθµός ανάπτυξης σε σηµαντικές οικονοµίες, στις
οποίες κατευθύνονται οι ελληνικές εξαγωγές. 

Ωστόσο, παρά τις µεγάλες δυσκολίες που καλούνταν και εξα-
κολουθούν να καλούνται να αντιµετωπίσουν, οι ελληνικές επιχει-
ρήσεις κατάφεραν το 2012 να κάνουν την Ελλάδα πρώτη δύναµη
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ως προς το ρυθµό αύξησης των εξαγω-
γών. Αυτό δείχνει, αν µη τι άλλο, ότι υπάρχει µία σηµαντική δυνα-
µική, ότι οι Έλληνες επιχειρηµατίες τολµούν να αναλάβουν
πρωτοβουλίες και -το πιο σηµαντικό- τα καταφέρνουν, γιατί αυτό
είναι το ζητούµενο, ότι διατηρούν την αξιοπιστία και τη συνέπειά
τους απέναντι στις ξένες αγορές, ακόµη και αν αυτό απαιτεί δι-
πλάσια και τριπλάσια πολλές φορές προσπάθεια εκ µέρους τους,
ότι ακόµα και µέσα σε αυτό το αρνητικό περιβάλλον, πετυχαίνουν
να διατηρήσουν υψηλή την ποιότητα των προϊόντων τους. 

Το πρώτο επτάµηνο του 2013, καταγράφηκε στις εξαγωγές αύ-
ξηση της τάξης του 6,2% σε σχέση µε τα προηγούµενα χρόνια.
Όµως τον Αύγουστο, εµφανίστηκε σηµαντική πτώση και τα στοι-
χεία του εννιαµήνου έφεραν την αύξηση, σε σύγκριση µε το 2012,
στο 5%. Μάλιστα αν εξαιρέσουµε τα πετρελαιοειδή, καταγράφεται
υποχώρηση της τάξεως του 2,3%. Αυτό δείχνει ότι η συνέχιση της
ανόδου των εξαγωγών µέσα στο σηµερινό περιβάλλον πιέσεων,
γίνεται πλέον επισφαλής. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αξιόλογη πορεία των ελληνικών
εξαγωγών το τελευταίο διάστηµα, είναι αποτέλεσµα µιας υπερ-
προσπάθειας από την πλευρά κυρίως των εξαγωγέων, των οποίων
όµως η προσπάθεια και οι αντοχές εξαντλούνται. Εάν δηλαδή δεν
υπάρξει ουσιαστική βελτίωση των συνθηκών στην ελληνική οικο-
νοµία αλλά και στο µέτωπο των πολιτικών εξωστρέφειας, τα ση-
µάδια της κόπωσης θα αρχίσουν να γίνονται ορατά από όλους
µας.
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Η Κυβέρνησή µας και το Υπουργείο Ανάπτυξης και Ανταγωνι-
στικότητας, το οποίο είναι ο βασικός φορέας της παραγωγικής
ανασυγκρότησης της χώρας, δηµιουργούν από σήµερα τις προ-
ϋποθέσεις της πορείας που επιθυµούµε να έχουµε, ώστε η χώρα
να εισέλθει δυναµικά στο χώρο των εξαγωγών µέσω της ενίσχυ-
σης της εξωστρέφειας. Άλλωστε, προκοπή για κάθε χώρα σηµαί-
νει πάνω από όλα ανταγωνιστικότητα, εξωστρέφεια, καινοτοµία,
δηµιουργία νέων ευκαιριών για όλους, διάχυση ευκαιριών για
όλους. Είναι ένας κανόνας χωρίς εξαίρεση και που δεν αµφισβη-
τείται από πουθενά. 

Αυτό είναι το ζητούµενο του Υπουργείου Ανάπτυξης µε το
παρόν νοµοσχέδιο, η δηµιουργία δηλαδή ενός φορέα, που και θα
προωθεί την εξωστρέφεια των επιχειρήσεων και θα προσελκύει
άµεσα ξένες επενδύσεις αλλά και θα προωθεί ελληνικά προϊόντα
και υπηρεσίες υψηλής προστιθέµενης αξίας στο εξωτερικό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κανόνας ότι το χρήµα πη-
γαίνει εκεί που είναι ευπρόσδεκτο. Αυτός είναι και ο νέος ρόλος
του φορέα που συζητούµε σήµερα, να δηµιουργήσει δηλαδή τις
κατάλληλες προϋποθέσεις και συνθήκες, που θα καθιστούν τα
χρήµατα των ξένων επενδυτών ευπρόσδεκτα στη χώρα µας είτε
µέσω επενδύσεων είτε µέσω αγοράς προϊόντων και υπηρεσιών. 

Είναι γεγονός ότι όλα αυτά τα χρόνια έχουν σπαταληθεί αµέ-
τρητα ποσά, δηµιουργώντας και στελεχώνοντας δοµές µε αµφί-
βολα µέχρι σήµερα αποτελέσµατα, αλλά και αµφίβολης
αποτελεσµατικότητας και ανταποδοτικότητας. 

Το ζητούµενο είναι, τόσο να αρχίσουµε να δηµιουργούµε πε-
ρισσότερο εθνικό πλούτο όσο και να καταφέρουµε να παράγουµε
περισσότερα, καλύτερα διεθνώς εµπορεύσιµα και ανταγωνιστικά
προϊόντα και υπηρεσίες. Πρέπει να αυξήσουµε δηλαδή τα έσοδα
της χώρας όχι µέσα από το δανεισµό, αλλά µέσα από τις επενδύ-
σεις και τις εξαγωγές, διότι αυτοί είναι και οι δύο τοµείς που απο-
τελούν τους βασικούς πυλώνες της εθνικής µας στρατηγικής για
την εξωστρέφεια της εθνικής µας οικονοµίας.

Η Ελληνική Εταιρεία Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου,
όπως θα ονοµάζεται ο νέος φορέας, θα δηµιουργηθεί από τη συγ-
χώνευση του ΟΠΕ και του «Invest in Greece» µε τίτλο «Enterprise
Greece». Στόχος από τη δηµιουργία της «Enterprise Greece», είναι
η βελτίωση των επιδόσεων στις εξαγωγές και η προσέλκυση επεν-
δύσεων που αποτελούν βασικές προϋποθέσεις για την ταχύτερη
επιστροφή της Ελλάδας σε αναπτυξιακή τροχιά. 

Με το νέο φορέα εξωστρέφειας που δηµιουργείται επιτυγχά-
νεται, µια ενιαία αλλά και επαγγελµατική αντιµετώπιση της προ-
σέλκυσης επενδύσεων και της αύξησης των εξαγωγών. 

Η Ελληνική Εταιρεία Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου,
είναι ένας νέος αλλά και καινοτόµος για την ελληνική πραγµατι-
κότητα φορέας εξωστρέφειας. Μέσω µιας ολοκληρωµένης προ-
σέγγισης και στο πλαίσιο των διεθνών βέλτιστων πρακτικών, είµαι
βέβαιος ότι θα έχει θετική συµβολή στο άνοιγµα νέων αγορών για
τα ελληνικά προϊόντα και στην ανάδειξη των επενδυτικών ευκαι-
ριών που παρουσιάζει η χώρα µας. Αυτά είναι τα βασικά χαρα-
κτηριστικά του νέου φορέα που δηµιουργείται.

Στην επί των άρθρων συζήτηση, αφού τοποθετηθούν και οι συ-
νάδελφοι Βουλευτές και των υπολοίπων πτερύγων και καταγρα-
φούν οι επισηµάνσεις τους, θα αναφερθώ πιο διεξοδικά στον
Ενιαίο Φορέα Εξωστρέφειας αλλά και στις υπουργικές τροπολο-
γίες που έχουν κατατεθεί, όπως άλλωστε προβλέπεται και από
τον Κανονισµό.

Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω
ότι το µεγάλο στοίχηµα παραµένει και είναι η ενίσχυση της πα-
ραγωγικής βάσης της ελληνικής οικονοµίας µε έµφαση σε εξω-
στρεφείς αλλά και δυναµικούς κλάδους. Με άλλα λόγια, η χώρα
χρειάζεται να παράγει περισσότερα εξαγώγιµα και διεθνώς αν-
ταγωνιστικά προϊόντα και υπηρεσίες. Χρειάζεται περισσότερες
αλλά και πιο καινοτόµες και πιο ισχυρές εξαγωγικές επιχειρή-
σεις. Και επειδή ακριβώς υπάρχει µέλλον, υπάρχουν δυνατότη-
τες αλλά και προοπτικές, τις αξιοποιούµε µε τον Ενιαίο Φορέα
Εξωστρέφειας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Αυγενάκη. 

Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σταθάκης για δεκα-
πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, έχουµε ένα νοµοσχέδιο για το οποίο πρέπει

να έχουµε πλήρη συναίσθηση ότι προσπαθεί να δηµιουργήσει
ένα νέο δυναµικό, κατά τα λεγόµενα τουλάχιστον του εισηγητή
της Πλειοψηφίας, φορέα ο οποίος θα στηρίξει ταυτόχρονα και
τις εξαγωγές της χώρας αλλά και την εισροή επενδύσεων από
το εξωτερικό στην Ελλάδα. Αυτό θα γίνει ενοποιώντας δύο φο-
ρείς, από τους οποίους ο ένας, δεν έχει κάνει ποτέ τίποτα. Και
αναφέροµαι φυσικά στο «Invest in Greece». Αυτός ο φορέας
ιδρύθηκε και δεν έχει κάνει απολύτως τίποτα. Σήµερα, λοιπόν,
ενοποιείται. 

Ο δεύτερος, είναι ένας ιστορικός φορέας, ο οποίος για πάρα
πολλές δεκαετίες έκανε διάφορα πράγµατα για την προώθηση
των εξαγωγών. Το αν όλα αυτά, βέβαια, ήταν καλά ή µέτρια, δεν
αποτελεί το αντικείµενο της συζήτησής µας αυτήν τη στιγµή.
Αυτός ο φορέας, όµως, τα τελευταία χρόνια και εντός του µνη-
µονίου έχει σχεδόν διαλυθεί. Ήταν, δηλαδή, ένας οργανισµός
που είχε διακόσιους υπαλλήλους και έκανε διάφορα πράγµατα
και τώρα έχουν µείνει είκοσι εννέα υπάλληλοι. 

Πρόκειται για έναν οργανισµό, όπου αντίθετα από ό,τι λέει η
εισήγηση για τη µεγάλη µεταστροφή και την αναγκαιότητα των
εξαγωγών -στην οποία όλοι θα συµφωνούσαµε µετά χαράς-
έχουµε πρώτον, ένα συγκυριακό φαινόµενο αύξησης των εξαγω-
γών, αφού αναγνωρίσθηκε ότι στη συνέχεια δεν προχώρησαν,
ενώ έχουµε και την πρωτόγνωρη υποβάθµιση, σχεδόν διάλυση,
του οργανισµού που προωθεί τις εξαγωγές. Αυτή είναι η κατά-
σταση. 

Άρα, η ιδέα ότι ξαφνικά δύο θεσµοί –και επαναλαµβάνω ότι ο
ένας ιδρύθηκε και δεν έχει κάνει απολύτως τίποτα, ενώ ο δεύτε-
ρος είχε κάποια λειτουργία και στη συνέχεια, τα τελευταία χρόνια
και εντός του µνηµονίου διαλύθηκε, υποβαθµίστηκε- θα φτιάξουν
ένα νέο θεσµό, ο οποίος θα κάνει και τα δύο µε τροµερή επιτυχία,
τουλάχιστον σύµφωνα µε τα λεγόµενα της Κυβέρνησης, δεν µπο-
ρεί να σταθεί.

Αν ήταν µόνο αυτοί οι οργανισµοί, θα µπορούσε κάποιος να
διατηρήσει κάποια από τα καλοπροαίρετα στοιχεία που έχουµε. 

Όµως έχουµε πληθώρα oργανισµών οι οποίοι ιδρύονται µε τον
ίδιο τρόπο που προτείνεται και η ίδρυση του σηµερινού, εν τάχει
δηλαδή, χωρίς καµία σοβαρή προετοιµασία ή συζήτηση. Πρόκει-
ται για θεσµούς οι οποίοι –επαναλαµβάνω ότι είναι πληθώρα τον
τελευταίο καιρό- κάνουν ή προσπαθούν να κάνουν περίπου τα
ίδια πράγµατα. Να σας υπενθυµίσω ότι πέρα από το «Invest in
Greece» που δεν έκανε τίποτα, είχαµε το «Fast Track» το οποίο
θα διευκόλυνε την γρήγορη αδειοδότηση ορισµένων κατηγοριών
επενδύσεων, είχαµε την ίδρυση της Ενιαίας Αρχής Αδειοδότησης
του Υπουργείου Ανάπτυξης -όλα αυτά είναι νοµοσχέδια που έγι-
ναν- έχουµε πρόσφατα το Ελληνικό Ταµείο µε έδρα το Λουξεµ-
βούργο και µια πληθώρα άλλων θεσµών που υποτίθεται ότι
κάνουν τα ίδια ή περίπου τα ίδια πράγµατα ή έχουν τους ίδιους
στόχους, που στην πραγµατικότητα όµως είναι θεσµοί οι οποίοι
µετατρέπονται πολύ γρήγορα σε γραφειοκρατικούς θεσµούς
χωρίς στόχους, περιεχόµενο και δραστηριότητα. 

Το δεύτερο σηµείο που έχει σηµασία, είναι η αδυναµία προσ-
διορισµού των στόχων αυτού του φορέα σε σχέση µε το τι κά-
νουν άλλοι φορείς. Επιτρέψτε µου να σας θυµίσω το πώς
αναπαράγει τη σύγχυση στις αρµοδιότητες των φορέων, µιας και
αυτά τα οποία καλείται ο νέος οργανισµός να κάνει, συµπίπτουν
ή συνάδουν ή συναντώνται µε δραστηριότητες τις οποίες κάνουν
οι εµπορικοί ακόλουθοι των πρεσβειών µας. Σας θυµίζω ότι και
αυτοί βρέθηκαν να µεταφέρονται από το Υπουργείο Εξωτερικών
στο Υπουργείο Ανάπτυξης, επέστρεψαν ξανά στο Υπουργείο
Εξωτερικών και µε το προτεινόµενο νοµοσχέδιο µπορούν να ξα-
ναέρθουν στο νέο οργανισµό τον οποίο προτείνετε, µέχρι το 10%
του ποσοστού των υπαλλήλων του νέου οργανισµού. 

Θα ήθελα να σας θυµίσω επίσης, όσον αφορά τις δραστηριό-
τητες του ΟΠΕ κυρίως στο θέµα των εκθέσεων, ότι δίπλα και πα-
ράλληλα υπάρχουν και άλλοι οργανισµοί που κάνουν αυτήν
ακριβώς τη δουλειά και φυσικά ιδιωτικοί φορείς. Να υπενθυµίσω
ακόµη ότι θα βρείτε υπηρεσίες που ασχολούνται µε τις εξαγωγές
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στο σύνολο σχεδόν των Υπουργείων και ότι τα τελευταία χρόνια
τα Επιµελητήρια δραστηριοποιούνται πολύ πιο έντονα, ακριβώς
στις ίδιες αυτές δραστηριότητες, δηλαδή στη διοργάνωση εκθέ-
σεων, στην προβολή προϊόντων στο εξωτερικό κ.ο.κ., για να
κλείσω µε τους συνδέσµους των εξαγωγέων, οι οποίοι επίσης
δραστηριοποιούνται τα τελευταία χρόνια. 

Συνεπώς, η ιδέα ότι φτιάχνουµε ένα νέο θεσµό χωρίς να προσ-
διορίζουµε τη στοχοθεσία αυτού του νέου φορέα και το πώς δια-
φοροποιείται η προώθηση η εµπορική -η οποία υποτίθεται ότι
είναι το αντικείµενο αυτού του τοµέα- µε µια καχεκτική οικονο-
µική διπλωµατία την οποίαν ασκεί το Υπουργείο Εξωτερικών, οι
εµπορικοί ακόλουθοι, παραµένει ένα από τα ζητούµενα της τα-
χύτητας, της προχειρότητας και του τρόπου µε τον οποίο συγ-
κροτείται ο νέος θεσµός. 

Να υπενθυµίσω ότι οι στόχοι που βάζει ο παρών οργανισµός -
για να θεµελιώσω ακόµα πιο πολύ τον ισχυρισµό µου- είναι ότι
τα κάνει όλα. Στηρίζει τις ελληνικές επενδύσεις στο εξωτερικό,
αναλαµβάνει τη συµµετοχή της χώρας σε εκθέσεις, αναλαµβάνει
την ενηµέρωση και την παροχή συµβουλευτικών υπηρεσιών και
προς τους επενδυτές και προς τους εξαγωγείς, αναλαµβάνει την
ενηµέρωση εκ µέρους της χώρας για επενδυτικές αγορές, εκ-
παιδεύει προσωπικό επιχειρήσεων, συµµετέχει σε διεθνείς φο-
ρείς, µπορεί να συµµετέχει σε εµπορικές, εξαγωγικές εταιρείες,
µπορεί να συµβάλλει στην έρευνα και τον εντοπισµό. Για άλλα
τόσα µπορώ να συνεχίσω. 

Είναι ένας οργανισµός, λοιπόν, ο οποίος στη γενικότητα και
στην ανάδειξη των πολλών και πολλαπλών στοχεύσεών του, ου-
σιαστικά εν δυνάµει µπορεί να κάνει τα πάντα –επαναλαµβάνω-
προερχόµενος από µια οργανωτική δοµή δύο φορέων οι οποίοι
είναι σε απόλυτη παρακµή. 

Το δεύτερο σηµείο, είναι σχετικά µε το τι θα µπορούσε να
κάνει αυτό το νοµοσχέδιο, δεχόµενοι επί της αρχής ότι χρειαζό-
µαστε όντως αναβάθµιση των φορέων και δεχόµενοι επίσης επί
της αρχής, παρά το αντιφατικό των δύο δραστηριοτήτων, ότι
είναι σε ορισµένες χώρες της Ευρώπης ενοποιηµένη η προσέλ-
κυση επενδύσεων και η προώθηση των εξαγωγών. Στις περισσό-
τερες όµως χώρες δεν είναι ενοποιηµένη, είναι δύο χωριστές
δραστηριότητες και έτσι όπως γίνεται τουλάχιστον εδώ, δεν απο-
σαφηνίζεται τι πλεονεκτήµατα θα έχει η ενοποίηση αυτού του
φορέα. 

Θα ήθελα να µπω σε ορισµένα επιµέρους σηµεία της ενοποί-
ησης, να ξεκαθαρίσουµε τι κάνει το νοµοσχέδιο. Διαλύει τον ένα
φορέα, τον υπαρκτό, τον Οργανισµό Προώθησης Εξαγωγών και
τον ενσωµατώνει στον εικονικό φορέα, τον «Invest in Greece», ο
οποίος ιδρύθηκε και δεν έκανε απολύτως τίποτα. Οι εργαζόµενοι,
περνούν µία διαδικασία αξιολόγησης η οποία δεν προσδιορίζεται
τι είναι, ποιος την κάνει και γιατί. Είναι κάποια διαδικασία τέλος
πάντων για να προσκτήσει αξιοπιστία. Υπάρχουν εργασιακά θέ-
µατα τα οποία έχουν τεθεί και από την πλευρά των εργαζοµένων.

Δεύτερον, προβλέπονται οι αποσπάσεις από το Υπουργείο
Εξωτερικών, οι οποίες δεν µπορούν να υπερβούν το 10% του
αριθµού των υπαλλήλων του κλάδου. Μπορούν να υπάρξουν
προσλήψεις στο εξωτερικό, σε κάθε χώρα από προσωπικό που
προέρχεται από τις χώρες αυτές µέχρι ενός αριθµού. Αυτό είναι
λίγο αµφιλεγόµενο, γιατί θα µπορούσε να αντικατασταθεί και
από Έλληνες οι οποίοι µιλούν τις αντίστοιχες γλώσσες αλλά του-
λάχιστον θα έπρεπε να υπάρχει µία ελάχιστη µέριµνα για τα προ-
σόντα αυτού του προσωπικού και ο τρόπος και οι διαδικασίες να
είναι προφανώς όσο το δυνατόν πιο αυστηροί, διάφανοι και λει-
τουργικοί.

Τρίτη αλλαγή που κάνει συγκεκριµένα ο νέος νόµος σε σχέση
µε τον τρόπο λειτουργίας των προηγούµενων οργανισµών, είναι
ότι και τα επτά µέλη του Διοικητικού Συµβουλίου τα ορίζει ο
Υπουργός, σε αντίθεση µε τον παλαιότερο νόµο, ο οποίος προ-
έβλεπε συµµετοχή στο διοικητικό συµβούλιο κατά µειοψηφία  -
την πλειοψηφία τη διατηρούσε ο Υπουργός- φορέων που
εµπλέκονται µε τις δραστηριότητες αυτές, εννοώ συλλογικών
φορέων οι οποίοι εµπλέκονται στις διαδικασίες του Οργανισµού
Προώθησης Εξαγωγών.

Η βασική ιδέα -επαναλαµβάνω και έτσι έχει διατυπωθεί και στη
δηµόσια διαβούλευση- είναι ότι οι φορείς που ασχολούνται µε

τον Οργανισµό Προώθησης Εξαγωγών δεν θέλουν την ενοποί-
ηση. Προτιµούν να µείνουν διακριτά τα δύο στοιχεία. Ακόµη
όµως και εφόσον ενοποιούνται, θα έπρεπε η διαδικασία, οι στο-
χεύσεις και ο τρόπος µε τον οποίο θα λειτουργούσε ο νέος ορ-
γανισµός, να είναι απόλυτα οριοθετηµένα.

Ανακεφαλαιώνω. Η κεντρική ιδέα της ύπαρξης ενός ισχυρού
Οργανισµού Προώθησης Εξαγωγών θα ήταν µία επιθυµητή κα-
τεύθυνση προκειµένου να λειτουργήσει όντως ενισχυτικά σε
σχέση µε τους στόχους της προώθησης εξαγωγών. Εν τούτοις,
ο παρών οργανισµός και ο τρόπος µε τον οποίο εισάγεται το νο-
µοσχέδιο δεν εξυπηρετεί τους στόχους αυτούς. Ενσωµατώνει µε
έναν τρόπο ασαφή και χωρίς αποτελεσµατικότητα µια προσπά-
θεια που θα έπρεπε να γίνει, αλλά µε τον παρόντα τρόπο ενοποί-
ησης, δεν φαίνεται να αποκτά καµµία απολύτως φιλοδοξία ικανή
να εξυπηρετήσει τις πραγµατικές ανάγκες και τις εξαγωγές
αυτής της χώρας. Μάλιστα, το επιχείρηµα αυτό ενισχύεται -επα-
ναλαµβάνω- από την παρακµή αυτών των οργανισµών και των
θεσµών τα προηγούµενα χρόνια.

Τρίτον, ο τρόπος ενοποίησης και η διαδικασία ενοποίησης,
απαιτεί µία σειρά από σηµαντικές βελτιώσεις επί της ουσίας, για
να µπορέσει στα επιµέρους άρθρα να δηµιουργηθεί µία στέρεη
βάση ενοποίησης αυτού του φορέα. Υπό τις συνθήκες αυτές, επί
της αρχής θα δηλώσουµε «ΠΑΡΩΝ».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σταθάκη.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ κ. Κασσής για

δεκαπέντε λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, µε το σχέ-

διο νόµου «Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας», επιχειρείται η
ίδρυση ενός νέου φορέα µε την επωνυµία «Ελληνική Εταιρεία
Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε.». 

Ξεκινώντας, θα ήθελα να σηµειώσω πως δεν ξέρω, εάν η όποια
εξωστρέφεια της ελληνικής οικονοµίας θα προέλθει από οργα-
νισµούς, φορείς και συνεδριάσεις, διότι πιστεύω ότι η εξωστρέ-
φεια θα προκύψει µόνον όταν οι παράγοντες που δηµιουργούν
την κρίση στις καινοτόµες επιχειρήσεις πάψουν να υφίστανται.
Και αυτοί οι παράγοντες είναι πάρα πολλοί. Θα ήθελα να ανα-
φέρω, κύριε Υπουργέ, τα µεγάλα και δυσθεώρητα επιτόκια δα-
νεισµού όλων των ελληνικών επιχειρήσεων -µικρών και µεγάλων-
σε σύγκριση µε ευρωπαϊκές επιχειρήσεις, τη δυσβάστακτη φο-
ρολόγηση η οποία κάθε χρόνο αλλάζει µε µία σειρά νοµοσχε-
δίων, την οικονοµική και πολιτική αβεβαιότητα και πολλούς
άλλους λόγους, οι οποίοι είναι γνωστοί. 

Δυστυχώς, όµως, δεν γίνεται τίποτα στην κατεύθυνση αυτή,
προκειµένου να βοηθηθούν, όπως προείπα, οι επιχειρήσεις ώστε
να είναι ανταγωνιστικές. Θα πρέπει να δούµε πρωτίστως, πώς θα
λύσουµε τα παραπάνω προβλήµατα και µετά το πώς θα ιδρύ-
σουµε φορείς ή πώς θα µετονοµάσουµε άλλους. Εν πάση περι-
πτώσει, ο «Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας» είναι σε σωστή
κατεύθυνση. Σε συνδυασµό, όµως, µε αυτά που είπα παραπάνω,
χρειάζεται πάρα πολλή δουλειά. 

Ο νέος φορέας θα είναι η «Ελληνική Εταιρεία Επενδύσεων και
Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε.» που συγκροτείται µε τη συγχώνευση
του «Ελληνικού Οργανισµού Εξωτερικού Εµπορίου», του πρώην
ΟΠΕ, ο οποίος τίθεται σε εκκαθάριση. 

Σύµφωνα µε τις διατάξεις του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου,
σκοπός της «Ελληνικής Εταιρείας Επενδύσεων και Εξωτερικού
Εµπορίου Α.Ε.» είναι η προσέλκυση, η υποδοχή, η προώθηση, η
υποστήριξη και διατήρηση επενδύσεων στην Ελλάδα, η συµβολή
στη διαρκή βελτίωση του θεσµικού πλαισίου τους, η υποστήριξη
των διεθνών επενδυτικών συνεργασιών, η προώθηση της χώρας
ως επενδυτικού προορισµού. Επίσης σκοπός της, είναι η προ-
ώθηση και ανάπτυξη κάθε είδους εξαγωγών αγαθών και υπηρε-
σιών, η παροχή πληροφόρησης συµβουλευτικής βοήθειας και
κάθε άλλης υποστηρικτικής υπηρεσίας προς τις ελληνικές επι-
χειρήσεις. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να σηµειώσω και να πω ότι σύµφωνα
µε τον απολογισµό, ο οποίος µας δόθηκε από τις δύο προηγού-
µενες εταιρείες-οργανισµούς, βασική παρατήρηση οποιουδήποτε
τον διάβαζε, θα ήταν πως δεν είναι οι οργανισµοί αυτοί οι οποίοι,
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τουλάχιστον λειτουργώντας τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια, θα
µπορούσαν να έχουν µεγαλύτερο έργο. Και πώς θα µπορούσαν
να έχουν καλύτερο έργο, αφού γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά όλα
τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουµε στη χώρα µας και ειδικό-
τερα και στις ίδιες τις υπηρεσίες του Υπουργείου σας, κύριε
Υπουργέ; Πώς είναι δυνατόν µέσα σε µία δαιδαλώδη γραφει-
οκρατία οι επενδύσεις εδώ στη χώρα µας να προχωρήσουν,
ακόµα και µέσα από τη µεγάλη προσπάθεια την οποία κάνετε κι
εσείς ώστε να βοηθηθούν οι επιχειρήσεις στο εξωτερικό; 

Βασικό σηµείο του νοµοσχεδίου είναι πως στη νέα εταιρεία µε-
ταφέρεται και το σύστηµα ηλεκτρονικής διαχείρισης πληροφο-
ριών του Υπουργείου Εξωτερικών «Ηλεκτρονική Πύλη (Agora)». 

Στον Ενιαίο Φορέα Εξωστρέφειας µπορούν να αποσπώνται
υπάλληλοι του κλάδου Οικονοµικών και Εµπορικών Υποθέσεων
του Υπουργείου Εξωτερικών. Αντίστροφα, προσωπικό της «Ελ-
ληνικής Εταιρείας Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε.»
µπορεί να αποσπάται στα γραφεία Οικονοµικών και Εµπορικών
Υποθέσεων. 

Κύριε Υπουργέ, αυτές τις µέρες που συζητείται το νοµοσχέδιο,
είδαν το φως της δηµοσιότητας διάφορες καταγγελίες και από
πλευράς του Υπουργείου ότι κάποιοι υπάλληλοι ή ίσως όλοι οι
υπάλληλοι εκεί, ειδικότερα στον ΟΠΕ, είχαν συµβάσεις πολύ
υψηλές αλλά και αποζηµιώσεις πάρα πολύ µεγάλες. Δεν πιστεύω
να δηµιουργηθεί το ίδιο µε τον καινούργιο φορέα µέσα από τις
πολλές αρµοδιότητες οι οποίες δίνονται µε υπουργικές αποφά-
σεις στον Υπουργό. Άρα και εδώ χρειάζεται προσοχή, γιατί πι-
στεύω ότι έχετε σχετική εµπειρία µε όλο αυτό το προσωπικό το
οποίο απασχολήθηκε τα τελευταία χρόνια. Άρα, κάποιες παρα-
τηρήσεις, αν θέλετε και προτάσεις οι οποίες κατατέθηκαν και
από πλευράς του προσωπικού, πρέπει να ληφθούν υπ’ όψιν. 

Η εταιρεία θα διοργανώνει τις επιχειρηµατικές αποστολές που
θα συνοδεύουν ακόµη και τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, τον
Πρωθυπουργό ή και τους Υπουργούς κατά τη διάρκεια των επί-
σηµων επισκέψεων στο εξωτερικό, πάντα σε συνεργασία µε τις
αρµόδιες υπηρεσίες και τις αρχές του εξωτερικού. 

Το προσωπικό του Ελληνικού Οργανισµού Εξωτερικού Εµπο-
ρίου µεταφέρεται στη νέα εταιρεία. «Η Ελληνική Εταιρεία Επεν-
δύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε.» θα συνεχίσει να ασκεί τις
αρµοδιότητες του «Invest in Greece» σε σχέση µε τις στρατηγι-
κές επενδύσεις. Τα έσοδα της νέας εταιρείας προκύπτουν από
ανταποδοτικές εισφορές-τέλη και αµοιβές για τις υπηρεσίες που
προσφέρει, καθώς και από τον κρατικό προϋπολογισµό. 

Ειδικότερα, επιδιώκεται η µετεξέλιξη της υφιστάµενης εται-
ρείας «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» η οποία µετονοµάζεται σε
«Ελληνική Εταιρεία Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε.»,
σ’ ένα νέο φορέα στο πλαίσιο διεθνών πρακτικών που αποσκοπεί
στην προσέλκυση επενδύσεων και προώθησης εξαγωγών.

Ρυθµίζονται θέµατα λύσης του «Ελληνικού Οργανισµού Εξω-
τερικού Εµπορίου Α.Ε.» και ακολουθείται η διαδικασία εκκαθάρι-
σης αυτού. Επιγράφονται διατάξεις ορισµού εκκαθαριστή µε
πρόβλεψη του καθεστώτος για να υπάρχει νοµική ασφάλεια για
τον εκάστοτε εκκαθαριστή.

Κύριε Υπουργέ, για το θέµα των εκκαθαριστών έτσι και όπως
ορίζονται και για το σκοπό τον οποίο εξυπηρετούν, εγώ έχω σο-
βαρές ενστάσεις, καθώς ο εκκαθαριστής της ΑΤΕ µαζί µε το
Υπουργείο Οικονοµικών διέλυσαν µία υγιέστατη επιχείρηση, τη
«ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.» και τη µετέτρεψαν σε µία απρόσωπη και ολοένα
συρρικνούµενη εταιρεία που κατέστρεψε την κτηνοτροφία στην
Ήπειρο. Αυτή τη στιγµή που µιλάµε έχουν µειωθεί οι τιµές στους
παραγωγούς από 10% έως 15% και δυστυχώς θα έλεγα ότι οι
τιµές του γάλακτος στο ράφι δεν έχουν µειωθεί καθόλου. Αυτό
πρέπει να το λάβετε σοβαρά υπ’ όψιν. Σας είπα ότι δεν ξέρω τι
συµφέροντα µπορεί να εξυπηρετεί ο κάθε εκκαθαριστής.

Επίσης, προβλέπεται η διαδικασία που έγινε και µε το άχαρο
κλείσιµο της «ΕΡΤ Α.Ε.» µέσα σε µια νύχτα, δηλαδή η µεταβίβαση
της περιουσίας της υπό εκκαθάριση εταιρείας στο Υπουργείο Οι-
κονοµικών για λόγους συµψηφισµού οφειλών και διασφάλισης
των συµφερόντων του δηµοσίου. 

Κύριε Υπουργέ, στη συζήτηση επί των άρθρων θα καταθέ-
σουµε επακριβώς κάποιες βελτιώσεις που χρειάζονται για το
θέµα που σχετίζεται µε το προσωπικό. Σας είπα ότι υπάρχει µία

διαφαινόµενη κόντρα η οποία δεν ξέρω πώς µπορεί να εξελιχθεί.
Ο κ. Μηταράκης -που είναι εδώ- οφείλει να δώσει κάποιες εξη-
γήσεις σε δηµοσιεύµατα τα οποία εδόθησαν από την πλευρά του
Υπουργείου για τους εργαζόµενους, επειδή υπάρχουν κάποιες
καταγγελίες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κασσή.

Τον λόγο έχει η ειδική αγορήτρια των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Ραχήλ Μακρή για δεκαπέντε λεπτά.

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η συγκυβέρνηση καταθέτει ένα ακόµα νοµοσχέδιο του οποίου

ο τίτλος και το ευχολόγιο της εισηγητικής έκθεσης δεν έχουν
καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα. Η πραγµατικότητα της ελ-
ληνικής κοινωνίας έχει αποδείξει ότι οι επενδύσεις αλλά και η
ανάπτυξη, δεν υλοποιούνται ούτε µε ευχές αλλά ούτε µε λόγια. 

Δεν χρειάζονται, κύριε Χατζηδάκη, µαγικές ικανότητες για να
κάνετε όλους τους Έλληνες να συµφωνούν µε τις νοµοθετικές
σας πρωτοβουλίες. Για να συµφωνούν οι Έλληνες µε τις νοµο-
θετικές σας παρεµβάσεις χρειάζεται να υπηρετείτε µε σοβαρό-
τητα αλλά και µε συνέπεια, το δηµόσιο συµφέρον. Εσείς, σε
αντίθεση µε τους κανόνες ορθής νοµοθέτησης, αρνείστε να λά-
βετε υπ’ όψιν την πραγµατικότητα που η πολιτική σας έχει δια-
µορφώσει. 

Αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής σας είναι τα λουκέτα στις ελ-
ληνικές επιχειρήσεις. Αποτέλεσµα της εµµονής σας στην εφαρ-
µογή των µνηµονιακών επιταγών είναι να αλλάζουν έδρα οι
µεγάλες επιχειρήσεις φεύγοντας από τη χώρα µας. 

Απόρροια των έργων σας είναι ο διοικητικός πληθωρισµός των
φορέων που ασχολούνται -ή υποτίθεται ότι ασχολούνται- µε την
ανάπτυξη και τις εξαγωγές. Ειδικά τα τελευταία χρόνια βλέπουµε
στη χώρα µας τη γέννηση φορέων υπηρεσιών, εταιρειών και σχη-
µάτων για την προσέλκυση επενδύσεων, τη διαχείριση των προ-
γραµµάτων ΕΣΠΑ του αναπτυξιακού νόµου κ.λπ.. 

Θέλετε παραδείγµατα; Θα σας δώσουµε παραδείγµατα. Η Γε-
νική Γραµµατεία ΕΣΠΑ, η Γενική Γραµµατεία Ιδιωτικών Επενδύ-
σεων, η Γενική Γραµµατεία Βιοµηχανίας του Υπουργείου
Ανάπτυξης, του Υπουργείου Γεωργίας, η ΓΓΕΤ, ΚΑΠΕ, ΔΙΣΑ Πε-
ριφερειών, Μητρώα Ανεξαρτήτων Αξιολογητών και Ελεγκτών,
«Επενδύστε στην Ελλάδα», διαχειριστικές, ΜΟΔ, αναπτυξιακές
εταιρείες, ψηφιακές ενισχύσεις και παλαιότερα ΕΟΜΜΕΧ. Αν λά-
βουµε υπ’ όψιν µας τις υπόλοιπες υπηρεσίες που παίζουν σηµαν-
τικό ρόλο στην εξέλιξη και ολοκλήρωση µιας επένδυσης, όπως
είναι για παράδειγµα το ΥΠΕΚΑ, οι περιφέρειες, οι δήµοι, οι πο-
λεοδοµίες, οι αρχαιολογικές υπηρεσίες, τα δασαρχεία, η Πυρο-
σβεστική Υπηρεσία, ο ΕΟΤ, η Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, τα
Επιµελητήρια, τα τραπεζικά ιδρύµατα κλπ., θα συνδέσουµε, βέ-
βαια, το πολυδαίδαλο σύστηµα το οποίο σε συνδυασµό µε το συ-
νεχώς µεταβαλλόµενο φορολογικό σύστηµα το µόνο το οποίο
καταφέρνει είναι η ανάσχεση των επενδύσεων. 

Η απάντησή σας στο διοικητικό αυτό πληθωρισµό είναι η
ίδρυση µιας ακόµα ανώνυµης εταιρείας. Ο συντονισµός και η
υλοποίηση της εξωστρέφειας οφείλει να βρίσκεται υπό την αι-
γίδα του Υπουργείου και όχι οποιασδήποτε ανώνυµης εταιρείας
αναποτελεσµατικής διαχείρισης πόρων και µηδενικού παραγό-
µενου αποτελέσµατος. 

Αν χρειάζεστε αποδείξεις ανατρέξτε στην έκθεση των Ολλαν-
δών εµπειρογνωµόνων που οι ίδιοι παραγγείλατε αλλά και επι-
καλείστε. 

Τι σας λένε, λοιπόν, οι σύµβουλοί σας; Στη σελίδα 5 αναφέρε-
ται ότι οι δραστηριότητες προώθησης που ακολουθείτε, δεν στο-
χεύουν τις αγορές µε υψηλό δυναµικό, καθώς και ότι δεν
αντιµετωπίζετε στρατηγικά ζητήµατα στο συγκεκριµένο τοµέα. 

Πριν προσπαθήσετε να ρίξετε την πέτρα του αναθέµατος στις
δηµόσιες υπηρεσίες, µελετήστε την προηγούµενη ακριβώς σε-
λίδα. Εκεί ακριβώς αποκαλύπτεται ότι οι Ολλανδοί δεν εξέτασαν
τη δράση δηµοσίων υπηρεσιών. Συγκεκριµένα, από τους δέκα
τοµείς που στοχεύουν στην προαγωγή του εµπορίου και στην
προσέλκυση ξένων επενδύσεων, στους οκτώ αξιολογήθηκε η
δράση της ανώνυµης εταιρείας «Επενδύστε στην Ελλάδα». Η
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συγκεκριµένη ανώνυµη εταιρεία παρουσιάζεται να έχει συναρ-
µοδιότητα µε αυτούς τους τοµείς. 

Ποια τα αποτελέσµατα; Τι ακριβώς πέτυχε µέχρι σήµερα; Τί-
ποτα, αν βέβαια πιστέψουµε τους Ολλανδούς. Οι ελληνικές εξα-
γωγές µας φέρνουν στον πάτο της αντίστοιχης κατάταξης των
κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Ο κύριος Υφυπουργός µας είπε ότι έλαβε την ανωτέρω έκθεση
µερικώς υπ’ όψιν του. Εσείς, κύριε Υπουργέ, µας δηλώσατε ότι
έχετε προσαρµόσει αυτές τις προτάσεις στα ελληνικά δεδοµένα. 

Η έκθεση για την Ελλάδα δεν έγινε; Ζητάτε από τους Ολλαν-
δούς να φτιάξουν µια µελέτη για την Ελλάδα και µετά έρχεστε
και µας λέτε ότι την προσαρµόζετε στα ελληνικά δεδοµένα; Μπο-
ρείτε να µας εξηγήσετε τι ακριβώς εννοείτε; Δεν είναι δυνατόν
να ακούγονται παρόµοια επιχειρήµατα στο ελληνικό Κοινοβού-
λιο. Καθώς δεν είχατε την πρόνοια, βέβαια, να καταθέσετε τη
σχετική έκθεση, παρά τις δηλώσεις σας ότι έχει βασιστεί σε
αυτή, το κάνουµε εµείς και καταθέτουµε για τους Βουλευτές την
αντίστοιχη έκθεση.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ραχήλ Μακρή καταθέτει για
τα Πρακτικά την προαναφερθείσα έκθεση, η οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεν γνωρίζετε ούτε σε ποια χώρα απευθύνεται η έκθεση που
οι ίδιοι ζητήσατε από τους Ολλανδούς. Δεν εξηγείται, βέβαια, αλ-
λιώς ο ισχυρισµός σας ότι προσαρµόσατε στα ελληνικά δεδο-
µένα µια έκθεση την οποία εσείς παραγγείλατε και είναι
φτιαγµένη για την Ελλάδα.

Παροµοίως δεν εξηγείτε µε ποια δεδοµένα εξάγατε το συµπέ-
ρασµα για το σοβαρό έργο που υλοποίησε η εταιρεία «Επενδύ-
στε στην Ελλάδα». Σύµφωνα µε τα έγγραφα που ο ίδιος
καταθέσατε στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή Παραγωγής και Εµ-
πορίου, το µόνο που υλοποιήθηκε είναι η εκτύπωση φυλλαδίων
και να πραγµατοποιούν ταξίδια στο εξωτερικό οι διορισµένοι,
εκτός διαγωνιστικών διαδικασιών, κοµµατικοί εκλεκτοί σας. 

Για να ενισχύσετε αυτόν τον φορέα ταξιδίων και έκδοσης φυλ-
λαδίων, ουσιαστικά έρχεστε σήµερα και διαλύετε τον Ελληνικό
Οργανισµό Εξωτερικού Εµπορίου. Στη συγκεκριµένη περίπτωση
δεν σέβεστε ούτε τη γνώµη της αγοράς, στην οποία υποτίθεται
ότι έχετε εναποθέσει τις ελπίδες σας για την ανάπτυξη. 

Ο εκπρόσωπος των εργαζοµένων του ΟΠΕ κατέθεσε την αντί-
θεση τριακοσίων και πλέον εξαγωγικών επιχειρήσεων για το
παρόν νοµοσχέδιο.

Να κάνουµε στο σηµείο αυτό µία παρένθεση, για να τονίσουµε
ότι εµείς όταν αναφέρουµε στοιχεία, µπορούµε και να τα αποδεί-
ξουµε. Για του λόγου το αληθές, καταθέτουµε για τα Πρακτικά
υποµνήµατα του Συλλόγου Ελλήνων Θαλασσοκαλλιεργητών και
της ΔιεπαγγελµατικήςΟργάνωσης Αµπέλου Και Οίνου. 

Επίσης, σας καταθέτουµε ενδεικτικό δείγµα επιστολών εξαγω-
γικών επιχειρήσεων που εκφράζουν την αντίθεσή τους µε την
προτεινόµενη συγχώνευση του Ελληνικού Οργανισµού Εξαγωγι-
κού Εµπορίου µε τον επιχειρούµενο από εσάς τρόπο, αλλά και
χρονοδιάγραµµα.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ραχήλ Μακρή καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Βλέπετε, σε αντίθεση µε τους εισηγητές της Νέας Δηµοκρα-
τίας, εµείς µπορούµε να αποδείξουµε τα λεγόµενά µας. Ως εκ
τούτου, σας επιστρέφουµε, βέβαια, τους χαρακτηρισµούς ως
«συνοµωσιολόγων». Μην καταφεύγετε στη λάσπη, µην καταφεύ-
γετε στη φίµωση, κλείνοντάς µας τα µικρόφωνα στις επιτροπές
όταν δεν έχετε επιχειρήµατα και δεν µπορείτε να αποδείξετε τα
λεγόµενά σας. Βλέπετε ότι µε τα έργα σας θίγετε αυτούς που
υποτίθεται ότι υπηρετείτε, τις ελληνικές δηλαδή, εξαγωγικές επι-
χειρήσεις. 

Εσείς, βέβαια, δηλώσατε ότι ορισµένοι µπορεί να θίγονται από
αυτό το νοµοσχέδιο. Δεν πρέπει, όµως, να µας ενδιαφέρει αν θί-
γεται ο άλφα ή ο βήτα αλλά το αν υπηρετείται το γενικό συµφέ-
ρον κι αν γίνεται πιο εύκολη η προσπάθεια προσέλκυσης
επενδύσεων και προώθησης των εξαγωγών, 

Αναφέρατε, επίσης, ότι ο καινούργιος φορέας θα συµβάλει µε

τη στελέχωσή του και µε τις δοµές του στην προσέλκυση των
επενδύσεων και στην ενίσχυση των εξαγωγών. 

Όταν αναφέρεστε στη στελέχωση, σας θυµίζουµε την ενδέ-
κατη περίπτωση της παραγράφου 2 του άρθρου 1. Στη συγκε-
κριµένη διάταξη προβλέπεται κατά λέξη: «Στην εταιρεία
προσλαµβάνονται και τέσσερις νοµικοί σύµβουλοι, καθώς και
εσωτερικός ελεγκτής µε σχέση έµµισθης εντολής. Η πρόσληψη
των νοµικών συµβούλων πραγµατοποιείται µε απόφαση του Δι-
οικητικού Συµβουλίου, κατ’ εφαρµογή της διάταξης του δεύτε-
ρου εδαφίου της παραγράφου 1 του άρθρου 11 του ν. 1649/1986
και του άρθρου 43, παράγραφος 2, εδάφιο 1 του ν. 4194/2013.
Η πρόσληψη δικηγόρων από την εταιρεία µε σχέση έµµισθης εν-
τολής γίνεται µε απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου, η οποία
εγκρίνεται από τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας κατά παρέκκλιση των διατάξεων του άρ-
θρου 43 του ν. 4194/2013 και του άρθρου 11 του ν. 1649/1986».

Εµείς, λοιπόν, σας ρωτάµε: Γιατί παραβιάζετε τα άρθρα 43 του
ν. 4194/2013 και 11 του ν. 1649/1986; Μήπως γιατί προβλέπουν
ότι στις περιπτώσεις διορισµού δικηγόρων µε έµµισθη εντολή
πρέπει να υπάρχει προκήρυξη; 

Ο ν. 4194/2013 σας θυµίζουµε ότι είναι ο Κώδικας Δικηγόρων,
τον οποίο νοµοθετήσατε όχι µόνο κατ’ εντολή της τρόικας, αλλά
λαµβάνοντας το κείµενό της µε email στα αγγλικά από τους
υπαλλήλους της. 

Προκειµένου, λοιπόν, να βολέψετε στις θέσεις των δικηγόρων
όσους έχετε προαποφασίσει, καταπατάτε τις συµφωνίες µε τους
ίδιους τους εταίρους σας και ξεχνάτε τις βαρύγδουπες εξαγγε-
λίες σας για διαρθρωτικές αλλαγές αλλά και αξιοκρατία. Αυτή,
βέβαια, την έρµη την αξιοκρατία την παραβιάζετε και στη στελέ-
χωση του Διοικητικού Συµβουλίου, η οποία συντελείται µόνο από
απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης. 

Για το υπόλοιπο προσωπικό τι να παρατηρήσουµε; Μετατάξεις
προβλέπετε, πάλι, κατά παρέκκλιση της κείµενης νοµοθεσίας.
Αποσπάσεις θα κάνετε από το δηµόσιο, τις τράπεζες και τον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα. Προσλήψεις θα κάνετε πιθανότατα όταν
πλησιάζουν οι εκλογές. Και το χειρότερο είναι ότι δίνετε και τη
δυνατότητα δανεισµού υπαλλήλων από τον ιδιωτικό τοµέα.
Όργιο, δηλαδή, παροχών κατά παρέκκλιση της κείµενης νοµο-
θεσίας. 

Το µόνο, βέβαια, που δεν προβλέψατε είναι η αξιοποίηση του
προσωπικού που η συγκυβέρνηση έχει βγάλει σε διαθεσιµότητα
και το οποίο, απειλώντας το µε τον εφιάλτη της ανεργίας, το κρα-
τάτε όµηρο των κοµµατικών σας παιχνιδιών. Φτάσατε, µάλιστα,
και σε τέτοια σηµεία πολιτικής αλητείας µε το να βγάζετε σε δια-
θεσιµότητα υπαλλήλους που βρίσκονται σε άδεια κύησης και σε
άδεια λοχείας στους υπό κατάργηση φορείς, υπαλλήλους που
διορίστηκαν µε ΑΣΕΠ και υπαλλήλους οι οποίοι διαθέτουν υψηλά
επιστηµονικά προσόντα, όπως είναι τα διδακτορικά. 

Σας επισηµάναµε τα ανωτέρω και κατά τη διάρκεια συζήτησης
του νοµοσχεδίου στην αρµόδια επιτροπή. Τι µας απάντησε ο κ.
Μηταράκης; Ότι κάνουµε σενάρια, γιατί οι θέσεις των νοµικών
είναι ήδη καλυµµένες. Πού ακριβώς είδατε τα σενάρια; Σας επα-
ναλαµβάνουµε ότι νοµοθετείτε τη δυνατότητα πρόσληψης δικη-
γόρων µε έµµισθη εντολή, παραβιάζοντας την κείµενη
νοµοθεσία, που απαιτεί σε συγκεκριµένες περιπτώσεις να υπάρ-
χει προκήρυξη και διαγωνισµός για τη θέση. Αυτό είναι αντικει-
µενικό. Σας ρωτάµε γιατί νοµοθετείτε µια διαβλητή διαδικασία
χωρίς προκήρυξη και διαγωνισµό και µας απαντάτε ότι τώρα
έχετε καλύψει τις θέσεις. 

Με αυτές τις διαδικασίες στελέχωσης, ο Ενιαίος – υποτίθεται
– Φορέας Εξωστρέφειας που δηµιουργείτε θα συµβάλει στην
προσέλκυση των επενδύσεων αλλά και στην ενίσχυση των εξα-
γωγών; Μάλλον όχι. Πιο πολύ θα συµβάλει στην εξυπηρέτηση
της κοµµατικής σας πελατείας, της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ, γεγονός που βέβαια δεν έχει καµµία σχέση µε την εξω-
στρέφεια.

Θα θέλαµε, βέβαια, να αναγνωρίσουµε στο συγκεκριµένο νο-
µοθέτηµα ένα πραγµατικό εργαλείο υλοποίησης επενδύσεων,
που τόσο µεγάλη ανάγκη έχει η χώρα µας, ειδικά για την εφαρ-
µογή των ανερµάτιστων µνηµονιακών πολιτικών. Ωστόσο, µελε-
τώντας το προσεκτικά, διαπιστώνουµε ότι οι διατάξεις αυτού του
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νοµοσχεδίου παραπαίουν µεταξύ ανούσιου ευχολογίου, γενικό-
λογων εξαγγελιών, µηδενικής ουσιαστικής αξίας και βολέµατος
ηµετέρων.

Για τους λόγους αυτούς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες καταψηφί-
ζουµε το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε
την κ. Μακρή.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Παναγιώταρος για δεκαπέντε λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καλούµαστε σήµερα να µιλήσουµε για φορείς εξωστρέφειας,

βλέποντας την κεντρική είδηση τη σηµερινή -ή χθεσινή- για µια µη
κυβερνητική οργάνωση, Διεθνές Κέντρο Αποναρκοθέτησης, που
εφάρµοσε την εξωστρέφεια στέλνοντας στο εξωτερικό 9 εκατοµ-
µύρια ευρώ του ελληνικού λαού, κοροϊδεύοντάς τους στις καλές,
χρυσές εποχές του ΓΑΠ, του κ. Ρόντος και των υπολοίπων.

Και σίγουρα -όλοι το γνωρίζουν- η έρευνα κάποια στιγµή θα
καταλήξει κάπου. Έχουν υπάρξει και δεκάδες, εκατοντάδες
άλλες µη κυβερνητικές οργανώσεις, οι οποίες εφήρµοζαν στην
πράξη, πολύ σωστά, ένα πολύ έγκυρο επενδυτικό πρόγραµµα,
µε το οποίο ξεζούµισαν τον κρατικό κορβανά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όταν τελειώσετε, να
µιλήσετε και επί του νοµοσχεδίου, όπως λέει ο Κανονισµός.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: … και εφήρµοζαν τις πρακτικές της
εξωστρέφειας.

Βλέπουµε ότι δύο Οργανισµοί, ο Οργανισµός Προώθησης
Εξαγωγών, κατασκευή της δεκαετίας του 1980, και ο Οργανι-
σµός «Invest in Greece» του κ. Σηµίτη, της εποχής του 1996, µε-
ταµορφώνονται, µεταλλάσσονται σε «Ελληνικό Οργανισµό
Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου». Διαπιστώνουµε εδώ ότι
δύο αποτυχηµένες εταιρείες-οργανισµοί συγχωνεύονται σε έναν
νέο οργανισµό, µε δύο εκ διαµέτρου αντίθετες αρµοδιότητες:
Από τη µία θέλουµε να προωθήσουµε τις εξαγωγές και από την
άλλη ζητάµε να έρθουν επενδυτές. Τώρα, τι είδους επενδυτές
είναι κάτι το οποίο θα συζητήσουµε παρακάτω.

Βλέπουµε ότι ο νέος φορέας είναι χωρίς πόρους, µε λιγότερο
προσωπικό, τους ίδιους, δυστυχώς, αποτυχηµένους που στελέ-
χωναν αυτούς τους δύο φορείς τόσα χρόνια, καλοπληρωµένοι,
µε τεράστια εφάπαξ, διορισµένοι χωρίς κανέναν διαγωνισµό.
Ούτε καν απ’ το παράθυρο, απ’ την καµινάδα έµπαιναν, τους έβα-
ζαν οι κολλητοί, οι ηµέτεροι και δηµιούργησαν αυτούς τους δύο
αποτυχηµένους, στην κυριολεξία, οργανισµούς.

Βλέπουµε ότι δηµιουργείται ένας καινούργιος, ένας νέος φο-
ρέας και δεν υπάρχει πουθενά κανένα ίχνος αυτοκριτικής για τα
τραγικά εγκλήµατα του παρελθόντος, τα οποία αν αρχίσουµε να
απαριθµούµε, θα θέλουµε µέρες ολόκληρες και πάνω στα οποία
θα µπορούσε να βρεθεί ποιο ήταν το πρόβληµα, ώστε να βρεθεί
και η σωστή λύση, ώστε το «καινούργιο» το οποίο κατασκευά-
ζετε, φτιάχνετε, θα ψηφίσετε, να έχει και ουσία.

Διαβάζουµε στο νοµοσχέδιο ότι τα µέλη θα διορίζονται µόνο
από τον Υπουργό αυτού του νέου οργανισµού και αυτό µας πα-
ραπέµπει ευθέως στην απόλυτη συναλλαγή µεταξύ του κράτους
και κάποιων επιχειρηµατιών, ενδεχοµένως αυτών τους οποίους
κάνει κέφι η εκάστοτε κυβέρνηση, για να µπορέσουν να δουλέ-
ψουν µαζί.

Στην επιτροπή αναφέραµε ένα παράδειγµα όπου οι εµπορικοί
ακόλουθοι, στη συντριπτική τους πλειοψηφία, οι οποίοι ήταν στα
προξενεία στο εξωτερικό, δεν έδειξαν ποτέ το παραµικρό ενδια-
φέρον για την ελληνική παραγωγή και για το πώς θα µπορέσουµε
να την προωθήσουµε στο εξωτερικό. Ήταν βολεµένοι µε τον πα-
χυλότατο µισθό τους, ασχέτως αποτελέσµατος. Αυτό συνέβαινε
στην ελληνική κοινωνία και, δυστυχώς, συνεχίζει και συµβαίνει
µέχρι και τώρα.

Να µην πούµε ότι οι µόνοι οι οποίοι επωφελήθηκαν όλα αυτά
τα χρόνια από διάφορες επενδυτικές ενέργειες, από επιδοτήσεις
και από εξαγωγές ήταν ως επί το πλείστον κάποιοι ηµέτεροι, οι
οποίοι µε πλήθος δανείων που έπαιρναν µε µεγάλη ευκολία -
πολλά εκ των οποίων δεν αποπληρώθηκαν ποτέ- δηµιούργησαν
επιτυχηµένες επιχειρήσεις, ενώ συγχρόνως ήταν -και είναι- Βου-

λευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου. Εκµεταλλεύτηκαν στο έπα-
κρο τις δυνατότητες που τους έδινε η βουλευτική έδρα, η ιδιό-
τητα του Βουλευτή, για να αποκοµίσουν τεράστια προσωπικά
οφέλη σε σχέση µε τον απλό ελληνικό λαό, τον απλό επιχειρη-
µατία, ο οποίος έπρεπε να είναι πάντοτε σε συνεχή αγώνα προ-
κειµένου να επιβιώσει και που τα τελευταία χρόνια βλέπει να
καταστρέφεται στην κυριολεξία σε όλους τους τοµείς.

Ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας είπε κάποια στιγµή ότι το
χρήµα πάει εκεί που είναι ευπρόσδεκτο. Και στις εταίρες είναι
ευπρόσδεκτο το χρήµα. Το ζήτηµα είναι µε τι ανταλλάγµατα είναι
ευπρόσδεκτο αυτό το χρήµα το οποίο επιζητείτε κι εσείς σαν
χώρα. Το επιζητείτε σαν εταίρα ή σαν κάποιος σοβαρός, ο
οποίος θέλει να γίνει στη χώρα του µια πραγµατική επένδυση
προς όφελος της χώρας και των Ελλήνων πολιτών;

Μιλήσατε και για διάφορα άλλα. Είπατε ότι δεν είναι δυνατόν
µια επιχείρηση µε τεράστιο δανεισµό να µπορέσει να έχει ποτέ
ανάπτυξη. Μα, το ίδιο εφαρµόζετε και εσείς στην πατρίδα µας,
µε τα τεράστια δάνεια, µε τα µεγάλα τοκοχρεολύσια τα οποία
παίρνετε, µε τα µνηµόνια κ.λπ., µε διάφορες δικαιολογίες. Πώς
περιµένετε να υπάρχει ανάπτυξη στην πατρίδα µας όταν εσείς
οι ίδιοι εφαρµόζετε λάθος κανόνες που τους στηλιτεύσατε προ
ολίγου στην οµιλία σας; Πώς µπορείτε να µιλάτε για φορείς εξω-
στρέφειας όταν όλοι οι δείκτες καταρρέουν;

Ακόµα και όσον αφορά στις εξαγωγές, για τις οποίες µας µί-
λησε προ ολίγου ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, όλα δεί-
χνουν ότι από το δεύτερο εξάµηνο του 2013 έχουν πάρει,
δυστυχώς, την κατιούσα, µε ό,τι αρνητικό συνεπάγεται αυτό. 

Βλέπουµε ότι όλες οι βιοµηχανίες διαµαρτύρονται για το τε-
ράστιο κόστος ενέργειας που έχουν. Είναι εντελώς µη ανταγω-
νιστικές σε σχέση µε τους ανταγωνιστές τους στο εξωτερικό. Δεν
µπορούν να κάνουν τίποτα. Κλείνουν. Έκλεισαν οι χαλυβουργίες.
Έχουν κλείσει άλλες εταιρείες. Ελληνικές επιχειρήσεις κατά εκα-
τοντάδες, κατά χιλιάδες, ειδικότερα της βορείου Ελλάδος, φεύ-
γουν και πάνε σε όµορες χώρες όπου το κλίµα είναι καλύτερο.
Ακόµα και στα Σκόπια, ακόµα και στην Αλβανία το επενδυτικό
πλαίσιο, το επενδυτικό κλίµα, το κλίµα για τους επιχειρηµατίες
είναι πολύ καλύτερο από ό,τι είναι αυτό της πατρίδος µας.

Βλέπουµε ότι η ανεργία συνεχίζει να εκτοξεύεται για ένα
ακόµα µήνα, παρά τα ευχολόγια του Πρωθυπουργού, του Υπουρ-
γού, της Κυβέρνησης, όλων αυτών που προσπαθούν να µας πουν
ότι είµαστε στο κατώφλι της ανάπτυξης. Πολλές φορές διαβά-
ζοντας ένα άρθρο σε µια εφηµερίδα, βλέπουµε πόσο ωραία το
φέρνετε. «Στο κατώφλι της ανάπτυξης, στο 3,7% περιορίστηκε η
ύφεση το 2013, καθώς το τέταρτο τρίµηνο η συρρίκνωση της οι-
κονοµίας ανέλπιστα µειώθηκε στο 2,6%.» Συνεχίζουµε και κατρα-
κυλάµε µε µικρότερο ρυθµό. Αυτό εννοείτε και τίποτα άλλο.
Σταµατήστε, λοιπόν, να κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό!

Ακούµε συνεχώς για ανάπτυξη, για εξωστρέφεια, για επενδύ-
σεις. Οι µόνοι οι οποίοι έχουν σκοπό να κάνουν επενδύσεις στην
πατρίδα µας είναι αυτοί οι οποίοι σας έχουν επιβάλλει όρους
«µπανανίας». Έρχονται, αγοράζουν έναντι πινακίου φακής τα
χρυσαφικά της πατρίδας µας, τα εκµεταλλεύονται αποκλειστικά
και µόνο για ίδιον όφελος και το ελληνικό κράτος στο τέλος δεν
αποκοµίζει τίποτα απολύτως.

Όταν η ανταγωνιστικότητα της πατρίδος µας είναι για τα σκου-
πίδια και µόνο λίγα λαµπρά παραδείγµατα επιβεβαιώνουν το ζο-
φερό κανόνα, κάποιες λίγες ιδιωτικές επιχειρήσεις, κάποιες
ελάχιστες βιοµηχανίες, κάποια µεµονωµένα άτοµα τα οποία µόνα
τους παλεύουν µε την απίστευτη, µε την απελπιστική γραφει-
οκρατία εντός της πατρίδος µας, καταφέρνουν να παράγουν και
να εξάγουν.

Αυτούς τους ανθρώπους, αυτές τις εταιρείες, τις βιοµηχανίες,
δεν τους ρωτήσατε ποτέ: «Πώς επιτυγχάνετε αυτό το success
story, το οποίο είναι αποκλειστικά και µόνο δικό σας και δεν έχει
καµµία σχέση καµµία ελληνική Κυβέρνηση µε αυτό το οποίο επι-
τυγχάνετε εσείς;». Δεν τους καλέσατε ποτέ, ούτε σε µία επιτροπή
ούτε όταν γίνεται ακρόαση φορέων ούτε πουθενά για να σας δώ-
σουν το καλό παράδειγµα για το πώς γίνεται να είναι κάποιος
επιτυχηµένος. 

Δυστυχώς, µόνο όσοι κλείνουν συµφωνίες µε το ελληνικό κρά-
τος για επενδύσεις -όπως προείπαµε, µε τους δικούς τους όρους
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επί της ουσίας, γιατί αυτοί πια πλέον επιβάλλουν τους όρους και
στους νόµους της πατρίδας µας- έρχονται και επενδύουν, επα-
ναλαµβάνω, για ίδιον όφελος και στο τέλος για το ταµείο του
κράτους, της πατρίδας µας δεν µένει απολύτως τίποτα. 

Έχουµε και τα περίφηµα distress funds, τα οποία έρχονται και
αγοράζουν έναντι πινακίου φακής και τους θεωρούµε και επεν-
δυτές. Πρέπει να είµαστε και ευχαριστηµένοι που έρχονται και
µας έχουν ξεσκίσει, έχουν πάρει τα πάντα έναντι πινακίου φακής
ή έχοντας δώσει ένα ξεροκόµµατο. Πρέπει να αισθανόµαστε και
ευχαριστηµένοι και ευτυχισµένοι.

Πώς είναι δυνατόν να µιλάµε για εξωστρέφεια, όταν η αγροτιά,
ο πυλώνας κάθε οικονοµίας, κάθε κράτους δεν µπορεί να αντα-
γωνιστεί όχι τριτοκοσµικές χώρες που βλέπουµε τα φαινόµενα να
γίνονται εισαγωγές προϊόντων από τριτοκοσµικές χώρες, αλλά
ούτε και χώρες όπως η Ιταλία, που είναι ένα λαµπρό παράδειγµα,
µία γειτονική χώρα; Πάει κάποιος σε ένα σούπερ µάρκετ και βλέ-
πει φρεσκοκοµµένη σαλάτα από την Ιταλία, συσκευασµένη, ηµέ-
ρας και είναι στη µισή τιµή απ’ ό,τι είναι το αντίστοιχο ελληνικό
προϊόν. Αναρωτιέσαι τι είναι αυτά. Χαλασµένα, ληγµένα, δηλητη-
ριασµένα; Όχι, πολύ απλά το κράτος στη γείτονα χώρα έχει λάβει
κάποια συγκεκριµένα µέτρα, τα οποία έχουν λάβει και άλλα κράτη
σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση, προκειµένου να είναι αντα-
γωνιστικές οι οικονοµίες τους, τα αγροτικά τους προϊόντα. 

Αυτό συµβαίνει και µε το diesel κίνησης για τους αγρότες, που
είναι σχεδόν στη µισή τιµή απ’ ό,τι στην Ελλάδα, µε το ΦΠΑ στα
προϊόντα και τις υπηρεσίες για τους αγρότες που είναι περίπου
στο µισό και λιγότερο απ’ ό,τι στην Ελλάδα κ.λπ.. Και µετά µιλάµε
για εξωστρέφεια. 

Επίσης, πώς µπορούµε να µιλάµε για εξωστρέφεια µετά το
σκάνδαλο, το οποίο δυστυχώς έγινε µε υπουργικές υπογραφές
και του κ. Μηταράκη –µετά ο κ. Τσαυτάρης δικαιολογήθηκε ότι
δεν το έκανε εκείνος αλλά ο κ. Μηταράκης- σχετικά µε τη φέτα
και τη Συµφωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης – Καναδά;

Είναι ένα προϊόν που παράγεται αποκλειστικά και µόνο στην
Ελλάδα -ενδεχοµένως το καλύτερο τυροκοµικό προϊόν του κό-
σµου, όπως λένε όλοι- το οποίο θα µπορούσε να δώσει δουλειά
σε πάρα πολύ κόσµο, να υπάρξουν νέοι κτηνοτρόφοι και να το
εξάγουµε σε όλα τα µήκη και πλάτη του κόσµου, της γης. Αυτήν
την ευκαιρία τη δώσαµε στους Καναδούς. 

Απ’ ό,τι φαίνεται αυτή ήταν η κερκόπορτα, γιατί αργότερα θα
γίνουν και άλλες συµφωνίες µε την Αµερική και άλλους, ώστε να
µπορούν να παράγουν φέτα όχι µόνο για την Ευρωπαϊκή Ένωση
των εξακοσίων εκατοµµυρίων κατοίκων, όπου έχουµε την απο-
κλειστικότητα αλλά και για τα υπόλοιπα επτά δισεκατοµµύρια
του πλανήτη. Είναι µία τεράστια αγορά, από την οποία η Ελλάδα
θα µπορούσε να αποκοµίσει τεράστια οφέλη και έβαλε κι άλλους
παίκτες µέσα σε αυτήν την ιστορία. Δυστυχώς δεν διαπραγµα-
τευτήκατε στην περίπτωση της φέτας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση
προς όφελος της πατρίδας µας. 

Ειδικότερα την τελευταία δεκαετία ό,τι σας λένε το κάνετε, ό,τι
σας φέρνουν απλά το υπογράφετε, το εφαρµόζετε εις βάρος του
ελληνικού λαού, των παραγωγών, των επιχειρηµατιών, των βιο-
τεχνών, των βιοµηχάνων και όλων. 

Έτσι συµβαίνει στην πατρίδα µας. Αντί να προσπαθείτε να πα-
ραµυθιάσετε, να παραπλανήσετε τον κόσµο µε όλη αυτή τη φρα-
σεολογία, την ίδια εδώ και δύο χρόνια περίπου, περί ανάπτυξης,
παραγωγικότητας, ότι βγαίνουµε από το τούνελ, ότι οι δείκτες
είναι σωστοί, όλα πάνε ρόδινα, δεν µπορείτε να κάνετε µία βόλτα
γύρω σας να δείτε ότι καταρρέουν τα πάντα. 

Οι µόνοι οι οποίοι επωφελούνται είναι κάποιοι φίλοι σας, οι
οποίοι έχουν τις επαφές, όπως συµβαίνει µε το σκάνδαλο του
Μεγάρου Μουσικής, όπου ετοιµάζεστε να τους χαρίσετε κάποιες
εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ. Να δούµε ποιος θα έχει τα κό-
τσια να το κάνει αυτό, γιατί κάποια στιγµή θα δώσει λόγο. 

Επίσης, έχουµε τα θαλασσοδάνεια των 270 εκατοµµυρίων
ευρώ των κοµµάτων σας που δεν πρόκειται να αποπληρωθούν
ποτέ, την ίδια ώρα που τον απλό επιχειρηµατία, ο οποίος µπορεί
να οφείλει 2.000, 3.000, 4.000 και 5.000 στο ΙΚΑ, στο ΤΕΒΕ ή στην
εφορία, του βγάζετε τα µάτια, τον έχετε στη γωνία, τον στραπα-
τσάρετε και το µόνο που θέλετε είναι η οριστική εξόντωσή του. 

Καταψηφίζουµε το εν λόγω νοµοσχέδιο επί της αρχής, διότι

θεωρούµε ότι κινείστε σε εντελώς λάθος δρόµο, δεν έχετε κατα-
λάβει τίποτα από τα λάθη του παρελθόντος και συνεχίζετε απρό-
σκοπτοι να εφαρµόζεται και να επαναλαµβάνετε τα ίδια
εγκληµατικά σας λάθη. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει η κ. Φούντα, ειδική αγορήτρια της Δηµοκρατικής

Αριστεράς, για δεκαπέντε λεπτά. 
ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, σχετικά µε την εξωστρέ-

φεια, δεν υπάρχει κανείς νοµίζω σε αυτήν την Αίθουσα που να
ακούει αυτήν την πολύ καλοβαλµένη λέξη και να πει ότι διαφωνεί
µε αυτό το σχέδιο νόµου. 

Γνωρίζουµε τις παθογένειες του ελληνικού κράτους, γνωρί-
ζουµε ότι ουσιαστικά οι εξαγωγές είναι και το τελευταίο success
story, το οποίο φαίνεται να ξεθωριάζει τον τελευταίο χρόνο στην
Ελλάδα. 

Κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε στοιχεία, έχουµε µείωση των εξα-
γωγών για το 2013 κατά 02,%. Μόλις το τελευταίο δίµηνο του
2013, δηλαδή το Νοέµβριο και το Δεκέµβριο, οι ελληνικές επιχει-
ρήσεις έχασαν πωλήσεις ύψους ενός δισεκατοµµυρίου. Αυτά
λένε τα στοιχεία. 

Πρέπει, λοιπόν, όλοι να αφουγκραστούµε τα στοιχεία της αγο-
ράς, πρέπει επιτέλους να ακούσουµε τις µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις οι οποίες πεθαίνουν και πρέπει να αρχίσουµε αυτό που λέµε
«εξωστρέφεια» όχι από τους οργανισµούς αλλά από τη βάση,
από τους ανθρώπους της αγοράς και ουσιαστικά να συνοµιλή-
σουµε µε αυτούς, µε τους ίδιους τους πολίτες. 

Εµείς θεωρούµε, λοιπόν, ότι αυτό το νοµοσχέδιο φυσικά δεν
λύνει τα προβλήµατα ούτε της εξωστρέφειας ούτε της εξαγωγι-
κής δραστηριότητας στην Ελλάδα αλλά θεωρούµε ότι µπορεί να
είναι δυνητικά ένα βήµα ώστε να λειτουργήσει σωστότερα, λει-
τουργικά και διαχειριστικά όλο αυτό το εγχείρηµα. 

Η πολυδιασπαστικότητα και η πολυπλοκότητα ενός σχήµατος,
που φαίνεται ότι απλοποιείται στον Ενιαίο Φορέα Εξωστρέφειας,
ίσως προσδώσει κάτι τελικά στην ελληνική αγορά. Γι’ αυτό και
υπερψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο, θέτοντας όµως τις σοβαρές
επιφυλάξεις µας και τις ενστάσεις µας σε επιµέρους στοιχεία. 

Θέλω να ξεκινήσω, λοιπόν, µε τη συγχώνευση των δύο οργα-
νισµών στον ενιαίο φορέα και το ενιαίο σχήµα, αυτό της «Ελλη-
νικής Εταιρείας Επενδύσεως και Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε.».
Πρόκειται για δύο οργανισµούς, την «Invest in Greece» και τον
πρώην ΟΠΕ, οι οποίοι συγχωνεύονται, έχοντας όµως αρκετά δια-
φορετική γκάµα δραστηριοτήτων για να θεωρηθεί τόσο αυτο-
νόητη η αποτελεσµατική συγχώνευσή τους σε ένα συνεκτικό,
διφυές σχήµα. 

Η «Invest in Greece» είναι ο αρµόδιος εθνικός φορέας για την
προώθηση, προσέλκυση και υποστήριξη των ιδιωτικών επιχειρή-
σεων και επενδύσεων. Μέχρι στιγµής δεν έχει επιδείξει δυστυ-
χώς κανένα εντυπωσιακό έργο. Ο έτερος οργανισµός, που
δραστηριοποιείται στην υλοποίηση της πολιτικής για τις εξαγω-
γές αλλά και την ενίσχυση της εξωστρέφειας, είναι αρκετά υπο-
βαθµισµένος και παρουσιάζει ποικίλα προβλήµατα. 

Άρα, η στήριξή µας σε αυτό το νοµοσχέδιο έχει να κάνει µε το
ότι ελπίζουµε το επόµενο σχήµα να είναι αποτελεσµατικό και πιο
στοχοθετηµένο, να θέλει ουσιαστικά να προάξει αυτό που λέει,
την εξωστρέφεια. 

Ανακύπτει, όµως, εκ των πραγµάτων ένα εύλογο ερώτηµα ανα-
φορικά µε τη λειτουργικότητα του νέου σχήµατος. Αν από τη µια
πλευρά η αναβάθµιση των υπό συγχώνευση φορέων είναι ανα-
γκαία, αυτή θα έπρεπε να γίνει στη βάση ενός εµπλουτισµένου
πλάνου µε ενίσχυση των επιχειρησιακών δοµών και ακριβή στο-
χοθεσία, κάτι που φαίνεται να λείπει από σχεδόν κάθε νοµοθετική
δραστηριότητα και πρωτοβουλία του Υπουργείου Ανάπτυξης. 

Παραµένουµε δυστυχώς σε µια γενικόλογη περιγραφή και
απλή σύµπτυξη και σύµπραξη καταστατικών, κύριε Υπουργέ. Δεν
θα πούµε ότι η διαµόρφωση ενός ενιαίου φορέα δεν είναι προτι-
µότερη από την πολυδιάσπαση και τον κατακερµατισµό που πα-
ρατηρείται αυτήν τη στιγµή. Είπαµε ότι θεωρούµε το αντίθετο
και γι’ αυτό υποστηρίζουµε αυτήν την πρωτοβουλία. 
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Ωστόσο, µια λογική δηµιουργίας νέων φορέων, που απλώς και
µόνο στοχεύουν στη µείωση λειτουργικών εξόδων, είναι εγχεί-
ρηµα χαµηλής σηµασίας. Ζητάµε πολύ περισσότερα. 

Δεν έχουµε πειστεί λοιπόν ότι η υπό συζήτηση συγχώνευση θα
δουλέψει. Θέλουµε να δουλέψει και θέλουµε να είµαστε εδώ για
να την ελέγχουµε.

Περιµένουµε, άλλωστε, από τον Υπουργό και τον Υφυπουργό
στη συζήτηση που θα γίνει σε αυτές τις δύο συνεδριάσεις στην
Ολοµέλεια, να είναι πιο αναλυτικοί και ανοικτοί στις βελτιώσεις,
να απαντήσουν στα ερωτήµατα που τέθηκαν, γιατί σε πολλά από
αυτά, δυστυχώς, δεν µας δόθηκαν οι πρέπουσες απαντήσεις. 

Θα έπρεπε κατά τη γνώµη µας το Υπουργείο να είναι και πιο
ανοικτό, καθώς πολλά διακηρύχθηκαν κατά καιρούς αναφορικά
µε τις επενδύσεις, τα οποία ίσως να µετέβαλαν δραστικά το
πεδίο. Ωστόσο, πολύ λίγα από αυτά έχουν επιτευχθεί. 

Βλέποντας, άλλωστε, τις συνεχείς αλλαγές και στο καταστα-
τικό στη στοχοθεσία της «Invest in Greece» εύλογα µπορεί κανείς
να αναρωτηθεί για τη στρατηγική προσέλκυσης των επενδύσεων.
Τελικά αυτή υφίσταται ή απλώς κάνουµε προσθήκες σε καταστα-
τικά και ασκήσεις επί χάρτου; Θα θέλαµε από το Υπουργείο να
ακούσουµε κάτι σχετικό µε την εσωστρέφεια και τον τρόπο που
επιλαµβάνεται το Υπουργείο αυτόν τον όρο, γιατί έχει µεταβληθεί
σε έννοια-πανάκεια, κύριε Υπουργέ, τον τελευταίο καιρό µετά τη
θεµελιακή εισαγωγή της στην καθηµερινότητα του πολιτικού λε-
ξιλογίου µε τη στρατηγική Ευρώπη 2020. Την επικαλούνται όλοι
συνεχώς και από ό,τι φαίνεται, δυστυχώς χωρίς αποτελέσµατα.

Όµως, δεν γίνεται πολιτική µε τις έννοιες. Πρέπει να δούµε σε
τι αυτές συνίστανται και πώς παράγουν επιτέλους αποτελέ-
σµατα. Για εµάς, λοιπόν, εξωστρέφεια δεν είναι µόνο ο όρος, δεν
είναι µόνο η λέξη. Προχωρά πέρα από τις διεθνείς δηµόσιες σχέ-
σεις, πέραν µιας µη βιώσιµης ανταγωνιστικότητας που θα βασί-
ζεται σε φθηνό εργατικό δυναµικό, πέραν του απολύτως
απαραίτητου διεθνούς εµπορίου προϊόντων και υπηρεσιών ή της
προσέλκυσης άµεσων ξένων επενδύσεων. 

Δεν συνιστά -ας πούµε- εξωστρεφή δραστηριότητα ένα ολο-
κληρωµένο δίκτυο σιδηροδροµικών µεταφορών που να συνδέει
τους εµπορευµατικούς κόµβους, κύριε Υπουργέ, ένα ολοκληρω-
µένο δίκτυο συνδυασµένων µεταφορών που θα συνδέει τη χώρα
µας µε το εξωτερικό αίροντας και τις ενδοπεριφερειακές ανισό-
τητες; Αυτή η εξωστρέφεια αναφέρεται στον παραγωγό, στον
πολίτη, στην καθηµερινότητα. Αυτήν την εξωστρέφεια θέλουµε
να προάγουµε. 

Με αφορµή αυτό θα ήθελα να σας ζητήσω να δεσµευθείτε ότι
στην επόµενη προγραµµατική περίοδο 2014-2020 για την Ελ-
λάδα, που προάγει αυτού του τύπου τις συνδέσεις, η σιδηροδρο-
µική Εγνατία θα γίνει πραγµατικότητα και θα υλοποιηθεί και ο
δυτικός άξονας, ο άξονας Ηγουµενίτσα-Πάτρα, Ηγουµενίτσα- Αν-
τίρριο. Θα ήθελα να δεσµευθείτε γι’ αυτό.

Τέλος στην ανισόρροπη ανάπτυξη, τέλος πραγµατικά στις
κακές πολιτικές, στις κακές πρακτικές του παρελθόντος. Πρέπει
όλοι να βάλουµε προτεραιότητες µέσα σε αυτήν την Αίθουσα και
να προσπαθήσουµε να υλοποιηθεί κάθε δραστηριότητα και κάθε
δοµή και έργο προτεραιότητας προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Προχωρούµε σε σηµεία κριτικής για το νοµοσχέδιο, σηµεία
που θεωρούµε ότι δεν έχουν επαρκώς διευκρινισθεί, σηµεία
όπου υπάρχουν κενά. 

Ένα θέµα που ετέθη και δεν απαντήθηκε, κύριε Υπουργέ, είναι
η σχέση του νέου φορέα µε την κεντρική διοίκηση. Σύµφωνα µε
την έκθεση των Ολλανδών εµπειρογνωµόνων της Task Force,
υπάρχει ένας διαχωρισµός ανάµεσα στην policy unit και στην
agency, δηλαδή σ’ αυτόν που θα ορίζει την στρατηγική της
χώρας σε στρατηγικό επίπεδο όσον αφορά την εξωστρέφειά της
και τη θέση της στις αγορές του εξωτερικού και σε αυτόν τον
φορέα που θα έφερνε εις πέρας όσα θα έπρεπε να διεκπεραι-
ωθούν, δηλαδή την καθηµερινή διεκπεραιωτική δουλειά που έχει
να κάνει αυτός ο οργανισµός. 

Και σε παλαιότερη παρουσίαση για την εξωστρέφεια, ο Υφυ-
πουργός κ. Μηταράκης είχε πει ότι η «Ελληνική Εταιρεία Επεν-
δύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου» θα υπάγεται διοικητικά στο
Υπουργείο Ανάπτυξης και θα λειτουργεί σε συνεργασία και υπό
τη Συντονιστική Επιτροπή Εξωστρέφειας, ενώ θα τη συνδράµει

–«συνδράµει» ήταν η λέξη που χρησιµοποίησε- η Γενική Διεύ-
θυνση Διεθνούς Οικονοµικής και Εµπορικής Πολιτικής του
ΥΠΑΑΝ. Όλα αυτά µπορεί να φαίνονται τίτλοι και ουσιαστικά ονο-
µασίες υπουργείων και οργανισµών στη σειρά, αλλά είναι πολύ
σηµαντικά για το αν θα λειτουργήσει το νέο σχήµα, αν θα γίνει
πιο ευέλικτο, πραγµατικά αποτελεσµατικό και δεν θα εµπλέκον-
ται στα γρανάζια των τριών υπουργείων όλες οι εξαγωγικές πρω-
τοβουλίες των πολιτών και των επιχειρήσεων. 

Δεν υπάρχει κατά συνέπεια σαφήνεια αναφορικά µε τη σχέση
της νέας εταιρείας µε τη Γενική Διεύθυνση Διεθνούς Οικονοµικής
και Εµπορικής Πολιτικής. Να σηµειωθεί ότι η διεύθυνση αυτή λει-
τουργεί ως policy unit στο Υπουργείο Ανάπτυξης, παρακολουθεί
και έχει την ευθύνη για τη συµµετοχή της χώρας µας στα αρµό-
δια όργανα για θέµατα εξωτερικού εµπορίου.

Επίσης, δεν έγινε σαφές γιατί θεωρείτε ότι το σχήµα όπου τη
στρατηγική χαράζει το ΔΣ της νέας εταιρείας είναι λειτουργικό-
τερο, ενώ είναι προβληµατικό το ότι η εθνική στρατηγική και οι
στόχοι καθορίζονται πλέον από τη Γενική Διεύθυνση του ΥΠΑΝ. 

Ένα δεύτερο σηµείο που µας προβληµατίζει είναι το θέµα της
ίδιας της διάρθρωσης του νέου φορέα. Οργανόγραµµα δεν
υπάρχει. Ζητήσαµε σε όλες τις επιτροπές να το δούµε. Δυστυ-
χώς η προχειρότητα εδώ είναι εµφανής. 

Αριθµητική εκτίµηση για το προσωπικό επίσης δεν υπάρχει
µέσα στο νοµοσχέδιο. Στην τελευταία επιτροπή ο Υπουργός µας
απάντησε ότι το σχήµα δύναται να απασχολήσει ογδόντα άτοµα.
Αυτό δεν προστέθηκε µε κάποια νοµοτεχνική βελτίωση. Αναµέ-
νουµε αντίστοιχη πρωτοβουλία του Υπουργείου. 

Έχουµε, όµως, διάφορα δεδοµένα. Πρώτον, ο ΟΠΕ λειτουργεί
αυτή τη στιγµή µε είκοσι εννιά υπαλλήλους, ενώ οι οργανικές του
θέσεις είναι εκατό. Από την άλλη, η «Invest in Greece» επίσης λει-
τουργεί µε είκοσι εννιά υπαλλήλους, ενώ οι οργανικές της θέσεις
είναι περίπου εξήντα. Άρα, δύναται το Υπουργείο να δηµιουργή-
σει έναν πολύ «δύσκαµπτο» οργανισµό των εκατόν εξήντα ατό-
µων στο νέο σχήµα, πράγµα που δεν θέλουµε σε καµµία
περίπτωση να συµβεί. Αναµένουµε, λοιπόν, την προσθήκη αυτής
της πρόβλεψης για τον αριθµό των ατόµων και φυσικά τα κριτή-
ρια κάτω από τα οποία θα γίνουν οι προσλήψεις. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ).

Δεύτερον, γίνεται λόγος για διαδικασία αξιολόγησης –ορθώς
φυσικά, δεν µπορούσαµε να µη συµφωνούµε µε αυτή- αλλά
χωρίς αυτή να περιγράφεται. 

Τρίτον, γίνεται λόγος για προσλήψεις από την αγορά, χωρίς
τη σαφή δέσµευση ότι τα κριτήρια επιλογής θα καθορίζονται και
από το ΑΣΕΠ. Γνωρίζουµε ότι υπάρχουν άνθρωποι στην αγορά
που ξέρουν το αντικείµενο πάρα πολύ καλά, έχουµε ανάγκη από
αυτούς, αλλά θέλουµε κάθε πρόσληψη να γίνει µε πολύ σοβαρά
και δίκαια κριτήρια.   

Ένα ακόµη ζήτηµα -το οποίο είναι και το πιο µελανό σηµείο
για εµάς στο νοµοσχέδιο- είναι πως προβληµατίζει ότι η αρµο-
διότητα καθορισµού της στρατηγικής θα δοθεί σε ένα ΔΣ το
οποίο θα είναι εξ ολοκλήρου διορισµένο από τον Υπουργό. Κατά
τη γνώµη µας, δεν παρέχεται η αναγκαία διασφάλιση -κατόπιν
και της µακρόχρονης εµπειρίας που έχουµε από ΔΣ, τα οποία
είναι καθορισµένα απευθείας από τους Υπουργούς, προφανώς
µε κοµµατικά κριτήρια και όπως είπαµε πάρα πολλές φορές, αν
όχι µόνο µε αυτά- αν είναι ουσιαστικά λειτουργικό ένα τέτοιο ΔΣ. 

Και ρωτάµε: Δεν θα έπρεπε να καθορίζεται εξαρχής ένα µίνι-
µουµ προσόντων; Δεν θα έπρεπε να υπάρχει, τουλάχιστον, µια
σχετική συζήτηση, ενηµέρωση και έγκριση από τη Βουλή, ειδικά
µάλιστα εφόσον ο Πρόεδρος -και τα µέλη του προφανώς- του
ΔΣ µπορούν να έχουν και εκτελεστικές αρµοδιότητες; 

Ζητάµε και θέλουµε αυτά τα καθοριστούν και να µπουν ως νο-
µοτεχνική βελτίωση από το Υπουργείο. 

Όσον αφορά την εκκαθάριση του ΟΠΕ, αυτό συνιστά ένα στοί-
χηµα το οποίο έχει πολλές δυσκολίες εξαιτίας της πολυπλοκό-
τητας των ζητηµάτων που προβλέπεται και ενδέχεται να
ανακύψουν. Τονίσαµε και στην επιτροπή ότι µας ενδιαφέρει να
διασφαλιστεί ότι δεν θα υπάρχουν προβλήµατα στην εύρυθµη
εκτέλεση των προγραµµάτων και των δράσεων που ήδη έχουν
αναληφθεί. 
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Ζητήσαµε, κύριε Υφυπουργέ, να δεσµευθείτε ότι δεν θα χαθεί
ούτε ένα ευρώ. Είπατε ότι αυτό θα το διασφαλίσετε κάνοντας
κάποιες προσθήκες. Δυστυχώς, δεν έχουµε δει καµµία νοµοτε-
χνική βελτίωση. 

Θέλουµε να πιστεύουµε ότι στο µεταβατικό αυτό στάδιο των
επόµενων µηνών δεν θα χαθεί πραγµατικά καµµία πρωτοβουλία
εξαγωγικής δραστηριότητας, όσο µικρή και να είναι. Δυστυχώς,
αυτήν τη στιγµή το µόνο που έχουµε στα άρθρα του νοµοσχε-
δίου είναι ότι από 1-4-2014 ουσιαστικά θα παύσει να υφίσταται ο
προηγούµενος οργανισµός, ο ΟΠΕ. Καµµία διασφάλιση δεν
υπάρχει για τη µεταβατικότητα. Αναµένουµε την οµιλία σας και
τις εξηγήσεις. 

Να ολοκληρώσω λέγοντας ότι όσον αφορά τη µεταφορά µιας
σειράς αρµοδιοτήτων από τις υπηρεσίες του ΥΠΕΞ στην «Ελλη-
νική Εταιρεία Επενδύσεων και του Εξαγωγικού Εµπορίου» στο
ΥΠΑΝ, έχουµε κάποιες ενστάσεις. 

Ξεκινάω λέγοντας ότι σε γενικές γραµµές είναι πολύ θετική η
κατεύθυνση του συντονισµού των δύο Υπουργείων και µάλιστα
µε µνηµόνια συνεργασίας. 

Επίσης, θετική είναι και η λογική της διυπουργικής κινητικότη-
τας που ορίζεται µεταξύ αυτών των δύο Υπουργείων και καθιε-
ρώνεται για έναν αριθµό υπαλλήλων, µεταξύ του Υπουργείου
Ανάπτυξης και του Υπουργείου Εξωτερικών, µε το γνώµονα όµως
ότι αυτή η κινητικότητα θα έπρεπε να µην αποβαίνει σε βάρος
εξειδικευµένου προσωπικού που διαθέτει η διοίκηση.  

Για την αναγκαιότητα του συντονισµού –όπως συχνά έχει επι-
σηµανθεί- και την αποτελεσµατικότερη εξωστρέφεια το παρόν
νοµοσχέδιο δεν φαίνεται να αντιµετωπίζει την πολυδιάσπαση
αυτών των φορέων δηµιουργώντας αυτό το τριπλό σχήµα που
είπαµε –Υπουργείο Εξωτερικών, Υπουργείο Ανάπτυξης και Ελλη-
νικής Εταιρείας Επενδύσεων Εξωτερικού Εµπορίου- το οποίο για
εµάς αυτό θα φέρει µια πολυδιάσπαση φορέων, ενεργειών και
πόρων. 

Ως προς την ποιότητα αυτού του προσωπικού υπάρχει ο κίν-
δυνος µιας άνισης κατάστασης, ενώ το ΥΠΕΞ µπορεί να διαθέτει
ουσιαστικά προσωπικό προς την εταιρεία, δυστυχώς η αντί-
στροφη διαδικασία διάθεσης προσωπικού από την εταιρεία προς
το Υπουργείο Εξωτερικών ενδέχεται να είναι άνιση διότι δεν
υπάρχει η διασφάλιση ότι το προσωπικό θα είναι αναλόγων προ-
σόντων. Μας προβληµατίζει, λοιπόν, το πώς θα λειτουργήσει το
νέο σχήµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ζητήσαµε να µας ενηµερώσετε –και µε αυτό κλείνω- κύριε
Υπουργέ, για την πρόταση των εµπειρογνωµόνων της TASK
FORCE για το θέµα των αρµοδιοτήτων των δύο Υπουργείων σε
µια ενιαία και επιτελική policy υnit που θα χαράζει τη στρατηγική
εξωστρέφειας και προσέλκυσης επενδύσεων. Δυστυχώς, όµως,
σε αυτό δεν πήραµε απάντηση. Για εµάς αυτό θα ήταν το πιο
ευέλικτο και το πιο σωστό σχήµα.

Στηρίζουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, επειδή θεωρούµε ότι
ίσως λύσει τα πολλά προβλήµατα στον τοµέα της εξωστρέφειας
που τόσο έχουµε ανάγκη. 

Αναµένουµε τις απαντήσεις στα τόσο εύλογα –θεωρούµε-
ερωτήµατα που θέσαµε και περιµένουµε ουσιαστικά αυτός ο
νέος φορέας να γίνει λιγότερο γραφειοκρατικός, λιγότερο δυσ-
λειτουργικός και πιο πολύ ευέλικτος κυρίως για τους παραγω-
γούς αλλά και για τις επιχειρήσεις. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Φούντα.

Τον λόγο έχει ζητήσει ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Χαράλαµπος Αθανασίου. Φαν-
τάζοµαι ότι θέλετε να υποστηρίξετε την τροπολογία σας.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταθέσαµε µία τροπολογία την
οποία θεωρούµε αναγκαία και από τις συζητήσεις που προέκυ-

ψαν στην αρµόδια επιτροπή. Αφορά καταδίκους –όχι υποδίκους,
προσέξτε- που κατά τη δηµοσίευση του νόµου αυτού έχουν κα-
ταδικαστεί µέχρι δέκα χρόνια κάθειρξη και είναι ασθενείς µε βα-
ριές ασθένειες. 

Παραδείγµατος χάριν, οι οροθετικοί –κυρία Κατριβάνου, ξέ-
ρετε, τα είχαµε πει και στην επιτροπή- ασθενείς µε καρκίνο, σκλή-
ρυνση κατά πλάκας, ηµιπληγίες, παραπληγίες, µεταµοσχεύσεις
καρδιάς, ήπατος, φορείς του συνδρόµου της επίκτητης ανοσο-
ποιητικής ανεπάρκειας ή πάσχουν από κακοήθη νεοπλάσµατα,
καθώς και οι κρατούµενες µητέρες –πήγα στις φυλακές και
πραγµατικά αξίζει να πάτε, λυπήθηκα πάρα πολύ- που κατά τη
δηµοσίευση του παρόντος έχουν µαζί τους τα ανήλικα τέκνα,
απολύονται υπό τον όρο της ανάκλησης, εφόσον έχουν εκτίσει
τα 2/5 της ποινής. 

Την απόλυσή τους διατάσσει ο Εισαγγελέας Πληµµελειοδικών
του τόπου έκτισης, αφού λαµβάνει υπ’ όψιν πιστοποιητικά δηµο-
σίου νοσοκοµείου που υπάρχουν στο φάκελό τους και τα οποία
έχουν βγει µέχρι 31-12, για να αποφύγουµε µεταγενέστερα.

Εξαιρούνται από τη ρύθµιση αυτή τα αδικήµατα των καταχρα-
στών του δηµοσίου του νόµου 1608, οι παιδεραστίες, οι εγκλη-
µατικές οργανώσεις, οι αρπαγές κ.λπ. Είναι δύο, τρία άρθρα. Θα
τα δείτε.

Η δεύτερη διάταξη, την οποία θεωρούµε απαραίτητη –και πα-
ρακαλώ να ψηφιστεί- είναι όταν κάποιος επικίνδυνος εγκληµα-
τίας µετάγεται να δικαστεί από τις φυλακές του τόπου του σε
δικαστήριο άλλης πόλεως να µπορεί ύστερα από κρίση του ει-
σαγγελέα µεταγωγών να κρατείται προσωρινά, µέχρι να εκδικα-
στεί η υπόθεσή του, σε αστυνοµικό τµήµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδας κ. Νικόλαος Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, φέρνετε το νοµοσχέ-

διο για να δώσετε –λέτε- ώθηση στις εξαγωγές προς όφελος του
λαού. Στην ουσία, όµως, η πολιτική σας στοχεύει στο να υπηρε-
τήσετε, να θωρακίσετε τα συµφέροντα των µεγάλων επιχειρή-
σεων. Έχουµε µία ακόµη παρέµβαση του αστικού κράτους στην
υπηρεσία των µονοπωλίων.

Κατά τη γνώµη µας, κανένα ουσιαστικό βήµα δεν µπορεί να γίνει
προς τα εµπρός, να ανοίξει δηλαδή ο δρόµος της φιλολαϊκής ανά-
πτυξης, όσο κυριαρχούν στην οικονοµία και σε στρατηγικής ση-
µασίας τοµείς το µονοπωλιακό κεφάλαιο και οι φορείς του.

Κανένα βήµα δεν µπορεί να γίνει προς όφελος των λαϊκών συµ-
φερόντων όσο η Ελλάδα είναι εγκλωβισµένη στους ιµπεριαλιστι-
κούς µηχανισµούς, στις δεσµεύσεις των διακρατικών ενώσεων,
δηλαδή Ευρωπαϊκή Ένωση, Παγκόσµιο Οργανισµό Εµπορίου,
ΟΟΣΑ.

Προϋπόθεση για τη λαϊκή ευηµερία είναι να µετατραπούν σε
λαϊκή περιουσία τα συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής, όπως η
γη, οι πλουτοπαραγωγικές πηγές της χώρας, τα µέσα και οι το-
µείς στρατηγικής σηµασίας.

Για να δούµε σήµερα πού συγκεντρώνεται το εµπόριο για ποι-
ους δίνετε τη µάχη. Με επίσηµα δικά σας στοιχεία, το 1,5% των
εµπορικών επιχειρήσεων έχει πάνω από το 50% των πωλήσεων.
Επιχειρήσεις που µετριούνται στα δάχτυλα του ενός χεριού µο-
νοπωλούν την αγορά σε πολλά προϊόντα. Το ίδιο συµβαίνει και
στην ένδυση, στην υπόδηση, στο έπιπλο και στα τρόφιµα που και
εκεί διαµορφώνονται µονοπωλιακές καταστάσεις. 

Παρά τις µεγάλες κουβέντες της συγκυβέρνησης ότι µε τη δη-
µιουργία του Ενιαίου Φορέα Εξωστρέφειας και της «Ελληνικής
Εταιρείας Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου» θα έχουµε
άνοιγµα των αγορών, των εξαγωγών για τους ανθρώπους του
µόχθου, γι’ αυτούς που παράγουν, δηλαδή τους αγρότες, τους
κτηνοτρόφους, τους µικροεπαγγελµατίες, τους αυτοαπασχολού-
µενους, του µικροέµπορους, τους µικροβιοτέχνες, αυτό δεν πρό-
κειται να συµβεί, διότι ο καπιταλιστικός δρόµος ανάπτυξης είναι
δρόµος συγκέντρωσης της παραγωγής, του εµπορίου, των υπη-
ρεσιών και των τροφίµων. Αυτός είναι ο δρόµος που εξασφαλίζει
και διαιωνίζει αντικειµενικά την κυριαρχία των µονοπωλίων σε
όλους τους τοµείς της παραγωγής και της οικονοµίας.
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Από την άλλη µεριά, αυτός ο δρόµος οδηγεί στον εκτοπισµό
των µικρών εµπόρων, της βιοτεχνίας, των ελεύθερων επαγγελ-
µατιών, των φτωχοµεσαίων αγροτοκτηνοτρόφων, διότι δίνει όλες
τις δυνατότητες στις µεγάλες επιχειρήσεις – που αντικειµενικά
έτσι και αλλιώς έχουν τα πλεονεκτήµατα στο σύγχρονο καπιτα-
λισµό- να συγκεντρώνουν όλο και περισσότερο στα χέρια τους
αυτά τα προϊόντα στον τουρισµό, στο εµπόριο και στην αγροτο-
κτηνοτροφική παραγωγή, δηλαδή σε κάθε οικονοµική δραστη-
ριότητα. Θησαυρίζουν τα µονοπώλια και µάλιστα εν µέσω κρίσης
και βέβαια φορτώνουν στους εργαζόµενους αυτήν την κρίση.
Έχουµε κυριαρχία των µονοπωλίων παντού και εξοβελισµό των
µικρών. Αυτούς υπηρετεί η πολιτική σας, αυτοί θα είναι οι κερδι-
σµένοι και µε το νέο νόµο που προωθείτε.

Για να δούµε σε διάφορους τοµείς ποιος έχει το πάνω χέρι,
ποιος κερδίζει. Για παράδειγµα, στο φάρµακο –που για τα λαϊκά
στρώµατα είναι πανάκριβο και απλησίαστο- έχουµε εξαγωγές και
κέρδη µε ουρά. Οι ελληνόκτητες φαρµακοβιοµηχανίες κάνουν
χρυσές δουλειές µε τις πολιτικές φαρµάκου και όχι µόνο αυτό
αλλά κάνουν και εξαγωγές φαρµάκων αποκοµίζοντας τεράστια
κέρδη. 

Σας παραθέτω ορισµένα στοιχεία ενδεικτικά για τον κλάδο του
φαρµάκου στη χώρα µας: Τριπλασίασε τα καθαρά του κέρδη. Το
2012, σε σύγκριση µε το 2011, είχαµε αύξηση 3,6% έναντι 1,2%
το 2011. Για το 2013 αναµένεται νέα αύξηση. Ήδη από στοιχεία
που έδωσε η ΕΛΣΤΑΤ για το πρώτο εξάµηνο καταγράφεται αύ-
ξηση του όγκου παραγωγής και των κερδών που πλησιάζει το
11%. 

Η ελληνική φαρµακοβιοµηχανία καταγράφει αύξηση κερδών
και λόγω εξαγωγών και αύξησης της χρήσης περισσότερων γε-
νοσήµων φαρµάκων εγχώριας παραγωγής στην ελληνική φαρ-
µακευτική αγορά. Όπως προκύπτει από στοιχεία της Ελληνικής
Στατιστικής Αρχής, µια σειρά από εταιρείες αυξάνουν κάθε
χρόνο τις εξαγωγές τους, καυχιούνται µάλιστα ότι τα διεθνή κέν-
τρα έχουν φοβηθεί το ελληνικό φάρµακο. 

Ο Πρόεδρος της Πανελληνίας Ένωσης Φαρµακοβιοµηχανίας
ανέφερε ότι αυτήν τη στιγµή είµαστε στις κορυφαίες θέσεις των
εξαγωγικών προϊόντων, ότι µπορούµε να συµβάλουµε στις εξα-
γωγές της τάξης των 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 

Αυτό δείχνει καθαρά ποιους υπηρετεί η πολιτική σας και, από
την άλλη µεριά, το φάρµακο είναι, όπως ανέφερα, απλησίαστο
για εκατοµµύρια άνεργους και άλλους εργαζόµενους, φτωχούς
αγρότες που δεν έχουν πρόσβαση στη στοιχειώδη φαρµακευτική
περίθαλψη. 

Στους φαρµακοβιοµήχανους «κλείνει το µάτι» και ο ΣΥΡΙΖΑ. Τα
είπε ο εκπρόσωπός του στην κοπή της πίτας της Πανελλήνιας
Ένωσης Φαρµακοβιοµηχανίας.

Μεταφέρω το µήνυµα του Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος
ανέφερε ότι εκτιµούν πως ο τοµέας παραγωγής φαρµάκου είναι
αξιόπιστος στη χώρα, έχει συγκριτικό πλεονέκτηµα, µπορεί να
κατακτήσει και να µπει στις αγορές της Ευρώπης και αλλού και
κατέληξε ότι ως Κυβέρνηση είναι αποφασισµένοι να αναπτύξουν
αυτό το συγκριτικό πλεονέκτηµα. 

Σήµερα εδώ, ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Σταθάκης, αλλά
πολύ περισσότερο στην επιτροπή, µίλησε για κατακερµατισµό,
για σύµπλεγµα αρµοδιοτήτων που φέρει –λέει- το νέο νοµοσχέ-
διο σε πολλά Υπουργεία και είπε ότι χρειάζεται σωστή λειτουργία
του οργανισµού για να επιτευχθούν οι στόχοι. 

Δεν είπε κουβέντα για τις αιτίες, για τις δεσµεύσεις που έχει η
χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στον Παγκόσµιο Οργανισµό
Εµπορίου. Δεν είπε τίποτα για την ενιαία εσωτερική αγορά, που
ψήφισε και στηρίζει ο ΣΥΡΙΖΑ, που επιτρέπει τις αθρόες εισαγω-
γές, φθηνότερων ιδίως προϊόντων, από τρίτες χώρες, στο πλαί-
σιο του ελεύθερου εµπορίου και των διεθνών καπιταλιστικών
συµφωνιών. Και δεν ωφελούνται οι λαοί των χωρών, όπου έχουµε
εισαγωγή προϊόντων, αφού δουλεύουν µε µεροκάµατα εξαθλίω-
σης. Για παράδειγµα, εισάγουµε οπωροκηπευτικά προϊόντα από
Αργεντινή και Βραζιλία και εκεί οι λαοί τους µπορεί να πεινάνε.
Αυτή είναι η βαρβαρότητα του συστήµατος που υπηρετείτε, του
καπιταλισµού.

Για να δούµε τώρα και σε άλλους τοµείς ποιος κερδίζει: Τα µο-
νοπώλια στα τρόφιµα και ποτά έχουν κερδοφορία, εξαγωγές, κυ-

ριαρχία, µε εργάτες όµως είλωτες. Θησαυρίζουν και µάλιστα εν
µέσω κρίσης, που όπως αναφέραµε τη φορτώνουν στους εργα-
ζοµένους τους. Έχουµε αύξηση των εξαγωγών, αλλά οι εργάτες
είναι ισοπεδωµένοι. Έχουµε κυριαρχία στην αγορά αλλά εξοβε-
λισµό των µικρών, που κάπως τους ανταγωνίζονταν µέχρι πρότι-
νος, γιατί οι µεγάλες επιχειρήσεις έχουν υψηλά περιθώρια
κέρδους, που τους επιτρέπουν άνετα να απορροφούν τις όποιες
αυξήσεις στο κόστος των πρώτων υλών. 

Σηµειωτέον ότι αυτά συµβαίνουν την ώρα που η επιθετικότητα
της µεγαλοεργοδοσίας ενάντια στους εργάτες είναι σε πλήρη
εξέλιξη. Σύµφωνα µε ανακοίνωση της Οµοσπονδίας Εργατοϋ-
παλλήλων Γάλακτος, Τροφίµων και Ποτών, στην «ΟΛΥΜΠΟΣ» εί-
χαµε µείωση µισθών και απολύσεις, στην «ΑΓΝΟ» διώξεις
συνδικαλιστών, απολύσεις, διαθεσιµότητες, απληρωσιά και κα-
ταστολή µε ΜΑΤ των αγώνων, στη «ΝΟΥΝΟΥ» είχαµε απολύσεις
συνδικαλιστών, φίµωση των εργαζοµένων µε τροµοκρατία και
απειλές, εφαρµογή του δόγµατος «νόµος και τάξη» παντού, στη
«ΦΑΓΕ», παρά την άµεση κινητοποίηση των εργαζοµένων, επι-
βλήθηκε εκ περιτροπής εργασία, στην «ΕΒΓΑ» έχουµε εργαζό-
µενους µε 511 ευρώ, στον «ΚΑΝΑΚΗ» απληρωσιά, στη
«ΜΕΒΓΑΛ», στην «ΑΛΛΑΤΙΝΗ», στον «ΚΑΤΣΕΛΗ» εκατοντάδες ερ-
γαζόµενοι µετέωροι και σε απόγνωση. 

Κι ενώ συµβαίνουν όλα αυτά, πάνω στα συντρίµµια των εργα-
τών έχουµε την Ελληνική Βιοµηχανία Τροφίµων και Ποτών να
είναι µια δυναµική, ανταγωνιστική και εξωστρεφής βιοµηχανία µε
σηµαντικές επενδύσεις και επιχειρηµατική δραστηριότητα στην
Ελλάδα, στα Βαλκάνια, σε ολόκληρη την Ευρώπη αλλά και στις
Ηνωµένες Πολιτείες. 

Επίσης, θυµίζουµε ότι η «VIVARTIA» το 2007 ολοκλήρωσε την
εξαγορά βουλγαρικής και κυπριακής γαλακτοβιοµηχανίας. Η
«ΦΑΓΕ» το 2008 επένδυσε 70 εκατοµµύρια δολάρια στις Ηνωµέ-
νες Πολιτείες λειτουργώντας εργοστάσιο γιαούρτης στη Νέα
Υόρκη, µε δυνατότητα επεξεργασίας 60 εκατοµµυρίων λίτρων
γάλακτος ετησίως. Από δηµοσιοποιηµένα στοιχεία προκύπτει ότι
η δραστηριότητα εκεί απέδωσε πλεονέκτηµα µε πολλά εκατοµ-
µύρια δολάρια. Ενδεικτικά το 2010, που ήταν χρονιά κρίσης, στο
πρώτο εξάµηνο οι πωλήσεις παρουσίασαν σταθερή πορεία αύ-
ξησης. Αυτή είναι η κατάσταση που επικρατεί στα τρόφιµα, ποτά
και γάλατα. 

Από την άλλη µεριά, ενώ συµβαίνουν όλα αυτά, η ελληνική κτη-
νοτροφία καταρρέει. Το ανέφεραν εδώ αλλά και στην επιτροπή
τα κόµµατα του ευρωµονόδροµου. Δεν είπαν όµως κουβέντα για
τις αιτίες. Κατηγόρησαν αυτά τα κόµµατα τη συγκυβέρνηση για
τις εξελίξεις γύρω απ’ τη φέτα, τις ελιές Καλαµών, την εκχώρηση
του δικαιώµατος στον Καναδά για προϊόντα ονοµασίας προέλευ-
σης. Δεν είπαν όµως κουβέντα για την Ευρωπαϊκή Ένωση, που
έκανε τη συµφωνία µε τον Καναδά µε τη σύµφωνη γνώµη του
Κολλεγίου των Επιτρόπων. Αυτό έγινε και σκόπιµα το αποκρύ-
πτετε. 

Δεν είπαν απολύτως τίποτα για το ότι τα καλά και ποιοτικά
προϊόντα που παράγει η Ελλάδα λόγω των εδαφοκλιµατολογικών
πλεονεκτηµάτων και της πείρας του λαού µας, όπως είναι η
ελληνική φέτα και οι ελιές Καλαµών αλλά και άλλα προϊόντα, όχι
µόνο δεν προστατεύονται στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης
αλλά υπονοµεύονται για να εξυπηρετηθούν τα συµφέροντα των
επιχειρηµατικών οµίλων. 

Τέτοιες καταστάσεις θα συνεχίζονται όσο παραµένει η χώρα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Θα αµφισβητούνται και θα κατα-
στρέφονται παραγωγικές δυνάµεις και δυνατότητες. 

Λύση για ανάπτυξη που συµφέρει το λαό και τη χώρα είναι η
αποδέσµευση από τη λυκοσυµµαχία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
ο σχεδιασµός της φιλολαϊκής οικονοµίας µε λαϊκή εξουσία. Έτσι
θα εξυπηρετούνται οι ανάγκες του λαού και θα διασφαλίζεται η
λαϊκή ευηµερία. 

Διαφορετικά, όσο παραµένει εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης η
χώρα, όσο υλοποιείται η κοινή αγροτική πολιτική, θα υπονο-
µεύονται η ελληνική αγροτική παραγωγή και η προσπάθεια για την
ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών µε φθηνά και υγιεινά τρόφιµα,
θα καταστρέφονται παραγωγικές δυνατότητες, θα επεκτείνεται η
φτώχεια και η εξαθλίωση παντού. 

Για αυτό, όπως αναφέραµε, υπάρχουν χαµένοι και κερδισµένοι.
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Μεγάλοι κερδισµένοι, είτε σε συνθήκες ανάπτυξης είτε σε
συνθήκες κρίσης, είναι οι µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι, τα
µονοπώλια, που θα δουν τα κέρδη τους για µία ακόµη φορά -και
µε το νέο νόµο που συζητάµε- να πολλαπλασιάζονται γοργά. 

Οι εργαζόµενοι µπροστά στους πανηγυρισµούς της
συγκυβέρνησης και στα συνθήµατα περί ανάπτυξης, επεν-
δύσεων, εξαγωγών και εξωστρέφειας πρέπει να ορθώσουν τα
δικά τους αιτήµατα για το δικό τους συµφέρον. Η ανάπτυξη και
οι επενδύσεις δεν αφορούν τα λαϊκά στρώµατα. Αφορούν τους
επιχειρηµατικούς οµίλους. Για τη µεγάλη πλειοψηφία του λαού
η ανάπτυξη πάει χέρι-χέρι µε τη φορολογία, την ανεργία, την
κακοπληρωµένη εργασία, την εξαθλίωση.

Επιβεβαιώνεται ο παρασιτισµός του καπιταλιστικού τρόπου
παραγωγής και η αναγκαιότητα και η ρεαλιστικότητα της
ανατροπής του για έναν άλλο δρόµο ανάπτυξης που θα υπηρετεί
τις λαϊκές ανάγκες, τις ανάγκες των λαϊκών στρωµάτων και όχι
των µονοπωλίων, των επιχειρηµατικών οµίλων και την κερδο-
φορία αυτών. 

Θέλουµε ανάπτυξη που θα γίνεται µε κεντρικό σχεδιασµό, µε
εργατικό έλεγχο, όπου θα έχουµε κοινωνικοποίηση των
βιοµηχανιών, των αγροτικών εφοδίων, της µεταποίησης αλλά και
της γης. Θέλουµε ανάπτυξη, η οποία θα στηρίζεται στους
αγροτικούς παραγωγικούς συνεταιρισµούς των µικροπαρα-
γωγών και στο πλαίσιο της οποίας θα υπάρχει η δυνατότητα να
προγραµµατίζονται η φυτική, η ζωική παραγωγή και η αλιεία στο
βαθµό που χρειάζονται για την κάλυψη των σύγχρονων
διατροφικών λαϊκών αναγκών, ώστε να παράγονται φθηνά και
καλά τρόφιµα αλλά και πρώτη ύλη για τη µεταποίηση. 

Θέλουµε να υπάρχει κρατικός φορέας συγκέντρωσης και
εµπορίας και να αναπτυχθούν κλάδοι του αγροτικού τοµέα, όπως
για παράδειγµα η κτηνοτροφία. Σήµερα εξαιτίας της
αντιαγροτικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης εισάγουµε
κτηνοτροφικά προϊόντα και φεύγει έξω συνάλλαγµα αρκετών
δισεκατοµµυρίων. Η ανεργία θα συρρικνωθεί. Θα ικανοποιηθούν
οι διατροφικές ανάγκες. 

Αυτό, όµως, σηµαίνει σύγκρουση, ρήξη και ανατροπή της
καπιταλιστικής βαρβαρότητας. Σηµαίνει αποδέσµευση από την
Ευρωπαϊκή Ένωση µε µονοµερή διαγραφή του χρέους και
οικοδόµηση της λαϊκής οικονοµίας µε λαϊκή εργατική εξουσία.

Για όλους τους παραπάνω λόγους που αναφέραµε
καταψηφίζουµε το παρόν νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Καλυθιών Ρόδου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής των Ανεξαρτήτων Δηµοκρα-
τικών Βουλευτών κ. Γιώργος Κασαπίδης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πράγµατι, µε το άκουσµα της εισόδου στην επιτροπή µας του

παρόντος νοµοσχεδίου δηµιουργήθηκε µια εντύπωση αισιοδοξίας
και ελπίδας ότι µέσα σε αυτήν την καταχνιά που διανύει η χώρα
µας σε αυτήν την περίοδο της οικονοµικής δυσπραγίας και των οι-
κονοµικών αδιεξόδων µπορεί όλος ο ελληνικός λαός γενικότερα
και ειδικότερα οι πιο εξειδικευµένοι, οι τεχνοκράτες, οι αρµόδιοι
για τα θέµατα των εξαγωγών και της εξωστρέφειας να εµπνεύ-
σουν και να σηµατοδοτήσουν ένα νέο, πραγµατικό ξεκίνηµα για
το κοµµάτι της πραγµατικής µας οικονοµίας, όπου εκεί ελπίζει η
χώρα µας να βρει έναν βηµατισµό και να δώσει µια νότα αισιοδο-
ξίας στην καθηµερινότητα των Ελλήνων, οι οποίοι ολοένα και βυ-
θίζονται στο πέλαγος της µελαγχολίας και της απογοήτευσης. 

Κύριε Υπουργέ, σας είπαµε και στην επιτροπή ότι θετικά απο-
δεχόµαστε τις προθέσεις σας για αυτό το νοµοσχέδιο και κά-
νουµε και κάποιες δηµιουργικές κριτικές και εποικοδοµητικές
παρατηρήσεις, τις οποίες περιµένουµε κιόλας να τις ενσωµατώ-

σετε και θα τις αναφέρω. Στο τέλος θα πάρουµε και θέση ως
προς το αν θα υπερψηφίσουµε ή αν θα δηλώσουµε «ΠΑΡΩΝ»
στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. Μέχρι στιγµής δεν τις βλέ-
πουµε, οπότε δεν µπορούµε να το υπερψηφίσουµε. Ωστόσο, θα
ήθελα να καταθέσω πάλι κάποιες παρατηρήσεις και επισηµάν-
σεις, καλοπροαίρετα και κριτικά, πιστεύοντας ότι συνεισφέρουµε
θετικά στην προσπάθεια που καταβάλλετε κι εσείς κι η Κυβέρ-
νηση. 

Κατ’ αρχάς, λέτε ότι δηµιουργείτε έναν ενιαίο φορέα εξωστρέ-
φειας. Δεν είναι ενιαίος αυτός ο φορέας. Σας ρωτήσαµε και στην
επιτροπή. Απουσιάζει το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων. Αν για κάτι µπορεί να ελπίζει και να υπερηφανεύεται
η χώρα µας ως προς την εξωστρέφεια είναι τα αγροτική προ-
ϊόντα. Σας ρωτήσαµε, λοιπόν, γιατί δεν αναφέρεται το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και γιατί δεν υπογράφει ο
αρµόδιος Υπουργός το σχέδιο νόµου και µας είπατε «τυχαίο γε-
γονός». 

Ωστόσο, πόσο τυχαίο µπορεί να είναι αυτό το γεγονός όταν το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων έχει δικό του
προϋπολογισµό, εθνικά και ευρωπαϊκά κονδύλια δεκάδων εκα-
τοµµυρίων ευρώ που χρηµατοδοτούν τέτοιες δραστηριότητες,
τις οποίες δεν τις αγκαλιάζετε, δεν τις ενσωµατώνετε -δεν ξέρω
αν ήρθατε σε συνεννόηση και σε επικοινωνία µε το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων- ώστε πραγµατικά να σηµα-
τοδοτήσετε αυτό που θέλετε να πείτε στο σχέδιο νόµου; 

Αν µιλάνε για κάτι όλοι σήµερα, και οι ειδικοί και οι µη ειδικοί,
ως προς την ανάπτυξη και τις εξαγωγές στη χώρα, είναι πρώτα
για το λάδι, για τα ψάρια, για το κρασί, για τη φέτα, για άλλα
αγροτικά προϊόντα και δευτερευόντως για κάποια άλλα βιοµηχα-
νικά προϊόντα ή για κάποιες άλλες –θα λέγαµε- αξιόλογες προ-
σπάθειες, τις οποίες καλά κάνετε και τις υποστηρίζετε. Ωστόσο,
δεν ξεκινάτε από την αρχή. 

Εµείς θα προσθέταµε, για να είναι πραγµατικά ολοκληρωµένη
αυτή η προσπάθεια κι αυτή η ονοµατολογία που δίνετε, ότι δηµι-
ουργείτε όχι µόνο έναν φορέα εξωστρέφειας αλλά και αυτάρ-
κειας για τη χώρα. Θα µπορούσατε να προσθέσετε αυτό στον
τίτλο του νοµοσχεδίου, αλλά και να εισάγετε και τέτοιες διατά-
ξεις που ευνοούν την επιδίωξη για τη µεγιστοποίηση της αυτάρ-
κειας της χώρας, ξεκινώντας από τα βασικά αγροτοδιατροφικά
προϊόντα, αφού και µόνο το γεγονός ότι η διατροφή της χώρας
εξαρτάται κατά 72% από εισαγόµενα αγροτοδιατροφικά προ-
ϊόντα, αυτό και µόνο σηµατοδοτεί τη βασική προτεραιότητα όχι
µόνο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, όχι
µόνο του δικού σας Υπουργείου αλλά όλης της Κυβέρνησης. 

Σήµερα δικαίως διαµαρτύρονται οι αγρότες, οι οποίοι πλήτ-
τονται από την υπερφορολόγηση κι από αυτά τα µέτρα τα αόρι-
στα και χωρίς µια στρατηγική, που πλήττουν το εισόδηµά τους,
γιατί ουσιαστικά λειτουργούν ως αντικίνητρα όχι µόνο σε αυτούς
που θέλουν να ασχοληθούν µε τη γεωργία, αλλά και σε αυτούς
που εργάζονται και παράγουν. Κι αν διώξουµε κι αυτούς κι πε-
ριορίσουµε το ποσοστό τους, σαφώς θα αυξηθεί το ποσοστό των
εισαγόµενων προϊόντων. 

Και ποιοι µπορεί να χαίρονται γι’ αυτό; Ποιοι µπορεί να το επι-
θυµούν; Σαφώς οι εισαγωγείς. Παραδείγµατος χάριν, όσον
αφορά στα ζωοκοµικά προϊόντα, µόνο ως προς το κόκκινο κρέας,
το µοσχαρίσιο και το χοιρινό, και τα παρασκευάσµατα αυτών των
προϊόντων που καταναλώνει η χώρα µας, κάθε χρόνο, χωρίς σο-
βαρές µεταπτώσεις ως προς το ποσό, ξοδεύει η χώρα µας
1.200.000.000 ευρώ για να εισάγει αυτά τα βασικά είδη διατρο-
φής. Οι εισαγωγείς τους δεν ξεπερνούν τους δέκα στον αριθµό.
Καταλαβαίνετε ότι τα κέρδη που αποκοµίζουν είναι τεράστια. Με
10% αν τα δουλεύουν, κάθε χρόνο δέκα άνθρωποι κερδίζουν
εκατόν είκοσι εκατοµµύρια ευρώ µόνον από τις εισαγωγές του
κρέατος, του µοσχαρίσιου και του χοιρινού. 

Άρα προτείνουµε, κύριε Υπουργέ, να προσθέσετε στον τίτλο
του νοµοσχεδίου, αφού συµπεριλάβετε και το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, και τη φράση «και αυτάρκειας». 

Έτσι θα σηµατοδοτήσετε και θα υποδείξετε και θα εµπνεύσετε
και τους Έλληνες, αποδεικνύοντας ότι δίνετε κατεύθυνση για να
αυξήσουµε την παραγωγή σε τοµείς όπου υστερούµε και εισά-
γουµε. Άλλωστε, η υποκατάσταση των εισαγωγών ουσιαστικά
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είναι εξαγωγές, αφού αποκοµίζουµε εισόδηµα, που δεν το
έχουµε µέχρι σήµερα, αλλά πρωτίστως δηµιουργούµε σταθερές
και µόνιµες νέες θέσεις εργασίας στο εσωτερικό της χώρας.

Αυτό, κύριε Υπουργέ, υποδηλώνει για εµάς µια κίνηση που δεν
τη µελετήσατε σωστά, δεν την ολοκληρώσατε µέσα στους κόλ-
πους της Κυβέρνησης και θα θέλαµε, έστω και την τελευταία
στιγµή, να µιλήσετε µε τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
να προσθέσετε και το Υπουργείο µέσα αλλά και αυτήν τη λέξη.

Επίσης, είναι πολύ σηµαντικό να συµµετέχει το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µέσα στον φορέα αυτόν,
διότι είναι ο καταλληλότερος φορέας να παρακολουθεί πολύ
στενά τα προϊόντα ΠΟΠ ή τα ΠΓΕ προϊόντα -τα προϊόντα προ-
στασίας ονοµασίας προέλευσης ή τα προστασίας γεωγραφικής
ένδειξης προϊόντα της χώρας-, τα οποία είναι ουσιαστικά φυσικά
και οικονοµικά µονοπώλια κι είναι αυτά τα οποία είναι ασυναγώ-
νιστα και ακαταµάχητα στις αγορές του εξωτερικού. 

Εδώ, κύριε Υπουργέ, τα κάνατε θάλασσα και µε τη φέτα και µε
τις ελιές Καλαµάτας. Επειδή η επιχειρηµατολογία και η δική σας
και άλλων συναδέλφων είναι ότι µε τη συµφωνία του Καναδά για
τη φέτα θα αυξηθούν οι εξαγωγές µας κατά το διπλάσιο, θα
ήθελα να σας ρωτήσω: Πόσο εξάγουµε στον Καναδά; Εξάγουµε
πεντακόσιους τόνους φέτα, όσο παράγει ένα επαρχιακό τυροκο-
µείο µικρής κλίµακας. Αν αυτό είναι επιτυχία, σε αντιδιαστολή µε
τη δυνατότητα που δίνεται µε τη σφραγίδα στο διαβατήριο των
επτά µεγάλων πολυεθνικών, που εδρεύουν πλέον και στον Κα-
ναδά, να προωθήσουν τα δικά τους «κάλπικα» τυριά στις αγορές
και των τρίτων χωρών και µελλοντικά πολύ φοβόµαστε πλέον,
µετά και τα νεότερα δεδοµένα που φέρνουν, ότι αυτές οι πολυε-
θνικές θέλουν να σπάσουν και την προστασία των προϊόντων
ΠΟΠ στην Ευρώπη. Τους δίνετε αυτό το πλεονέκτηµα στην τε-
ράστια αγορά, για να αποκοµίσουµε εµείς τον διπλασιασµό, δη-
λαδή από τους πεντακόσιους τόνους να πάµε στους χίλιους.
Εποµένως θεωρούµε ότι εδώ πρέπει να δώσει ιδιαίτερη προσοχή
όχι µόνο το Υπουργείο σας, αλλά όλη η Κυβέρνηση. 

Άλλη επισήµανση, που σας είπε στην επιτροπή ο εισηγητής
µας κ. Μουτσινάς, αφορά το γεγονός ότι η διοίκηση στον νέο ορ-
γανισµό θα είναι διορισµένη από τον Υπουργό. Δεν έχουµε κά-
ποια υποψία ότι θα υπάρξει κάποια σκοπιµότητα ή θα γίνει
κάποια λάθος επιλογή, αλλά θεωρούµε ότι είναι πολύ πιο αντι-
κειµενικό και πολύ πιο αποτελεσµατικό το να συµµετέχουν εκ-
πρόσωποι των φορέων, των εξαγωγέων και της βορείου Ελλάδος
και της νοτίου Ελλάδος, σ’ αυτή τη διοίκηση και ας είναι και κά-
ποιοι διορισµένοι, αν θέλετε µισοί-µισοί. Σε κάθε περίπτωση
όµως πρέπει να είναι και εκπρόσωποι των συλλογικών οργάνων
των εξαγωγέων, τους οποίους ακούσαµε κιόλας στην επιτροπή
που µας το επισήµαναν, γιατί είναι οι άνθρωποι που γνωρίζουν
πάρα πολύ καλά την αγορά, γνωρίζουν πάρα πολύ καλά τα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν και είναι σίγουρο ότι για τα δικά
τους συµφέροντα πρωτίστως οι ίδιοι θα αγωνιστούν.

Τρίτο σηµείο το οποίο επισηµάναµε στην επιτροπή -και το θέ-
τουµε και εδώ, στην Ολοµέλεια- είναι το γεγονός ότι δεν αναφέ-
ρεται ξεκάθαρα µέσα στο νοµοσχέδιο και θα µπορούσατε µέσα
σ’ αυτό το γενικό σχέδιο νόµου -νόµο-πλαίσιο, όπως µας το εί-
πατε, και είναι καλό που το θέσατε σαν πλαίσιο νόµου- να έχετε
και αναφορές για ένα σύστηµα αξιολόγησης, κάποια βασικά κρι-
τήρια που να ορίζονται από τον νόµο, ώστε να µην υπάρχει περί-
πτωση υποκειµενικότητας µελλοντικά ως προς την αξιολόγηση
σε στελέχη ή σε στόχους που θα θέσει αυτός ο οργανισµός.
Διότι ακριβώς δεν υπάρχουν αυτά τα κριτήρια µέσα στον νόµο,
βάσει των οποίων θα συµµορφώνονται και οι υπηρεσιακοί παρά-
γοντες αλλά και οι πολιτικοί προϊστάµενοι να λειτουργούν σ’
αυτό το πλαίσιο και να µην αυθαιρετούν. 

Εποµένως εδώ προτείνουµε να γίνει µια αναφορά σε θέµατα
αξιολόγησης µε ένα συγκεκριµένο σύστηµα, που µπορείτε να το
περιγράψετε, µε συγκεκριµένα βασικά κριτήρια που να αξιολο-
γούν τα στελέχη και τους στόχους. 

Ένα πολύ σηµαντικό κοµµάτι που λείπει από το σχέδιο νόµου,
κύριε Υπουργέ, είναι αυτό που αφορά την περιφερειακή διάρ-
θρωση του νέου οργανισµού. Η έδρα του θα είναι στην Αθήνα
και έτσι πρέπει να είναι και καλώς θα είναι, αλλά οι εξαγωγές γί-
νονται από όλη την Ελλάδα. Οι εξαγωγές εµπνέουν και αφορούν

όλους τους επιχειρηµατίες σε όλη την Ελλάδα. Σαφώς και πρέπει
να υπάρξει µια περιφερειακή διάρθρωση, ώστε να ενεργοποι-
ηθούν και οι διοικητικές περιφέρειες στις οποίες δραστηριοποι-
ούνται αρκετοί επιχειρηµατίες µέσω των επιµελητηρίων τους.

Ζητήσαµε, κύριε Υπουργέ, να προβλέψετε µέσα στο συγκεκρι-
µένο σχέδιο νόµου την ίδρυση ενός γραφείου του νέου οργανι-
σµού και στη Θεσσαλονίκη. Άλλωστε οι περισσότερες εξαγωγές
στη χώρα ξεκινούν από τη Θεσσαλονίκη, από τη βόρεια Ελλάδα.

Επίσης, θα µπορούσατε µέσα από το σχέδιο νόµου να δώσετε
αυτό που θέλετε και το περιγράφετε ως προς τα καθήκοντα του
νέου οργανισµού, αλλά το αφήνετε στην περαιτέρω λειτουργία
του νέου οργανισµού, στη διάθεση της διοίκησης. Όµως, θα µπο-
ρούσατε να πείτε µέσα από τον νόµο ότι βασικός αντίπαλος για
τις εξαγωγές είναι σαφώς η γραφειοκρατία. Ξέρετε και εσείς
πολύ καλά πόσο µεγάλη «γάγγραινα» είναι και γι’ αυτό το κοµµάτι
της οικονοµίας µας. Η υποχρεωτική εφαρµογή και αξιοποίηση
των νέων τεχνολογιών, η περιβόητη ηλεκτρονική διακυβέρνηση,
εδώ µπορεί πράγµατι να πάρει σάρκα και οστά και να φέρει απο-
τελέσµατα.

Λείπει, κύριε Υπουργέ, αναφορά από τον νόµο -και δεν είναι
πλεονασµός αυτό και ούτε µπορεί να υποχρεωθεί τρόπον τινά η
επόµενη διοίκηση, αλλά θεωρούµε ότι είναι απαραίτητο να γίνε-
ται- σε υποχρεωτικότητα συνεργειών της εξωστρέφειας ή της
υποκατάστασης των εισαγωγών µας, όπως σας ανέφερα, µεταξύ
του Υπουργείου Ανάπτυξης, του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης, του Υπουργείου Τουρισµού και του Υπουργείου Πολιτισµού.
Είναι πλεονασµός, είναι σπατάλη πόρων, να δαπανά πολλά κον-
δύλια -και καλά κάνει η χώρα- µέσω του Υπουργείου Τουρισµού
στο εξωτερικό για να προβάλλει τις ακρογιαλιές µας, τις αρχαι-
ότητές µας και εκεί να µην προβάλλει, µε τα ίδια χρήµατα, και
ένα αγροτικό προϊόν. Γιατί, δηλαδή, θα πρέπει να σχεδιάζουµε
ανεξάρτητα και σε διαφορετικές κατευθύνσεις, ενώ µπορούµε
να χαράξουµε µια εθνική στρατηγική της προβολής της χώρας
µέσα από ένα ενιαίο όνοµα, που θα αφορά την Ελλάδα ολοκλη-
ρωµένα; Πολιτισµός, τουρισµός, αγροτική παραγωγή, οικονοµία. 

Γιατί, λοιπόν, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων να πάει µόνο του στη Ρωσία να προβάλει τα αγροτικά µας
προϊόντα και από πίσω ή πιο µπροστά να προπορεύεται το
Υπουργείο Τουρισµού και να προβάλλει µόνο τις ακρογιαλιές
µας και µόνο τις αρχαιότητές µας; Δεν είναι πλεονασµός; Δεν
είναι σπατάλη πόρων; Δεν είναι διάσπαση της δυναµικής και της
δυναµικότητας της ελληνικής προσπάθειας;

Επίσης, ζητήσαµε και είπαµε -και πιστεύουµε, κύριε Υπουργέ,
ότι κι εσείς συµφωνείτε σε κάποια από αυτά και αυτό θέλω να πι-
στεύω, τουλάχιστον, ότι θα µας το επιβεβαιώσετε και τώρα- ότι
η νέα διοίκηση του ενιαίου φορέα, εφόσον µιλάµε για µια εθνική
προσπάθεια και εφόσον µιλάµε για µια µοναδική διέξοδο, δεν θα
πρέπει να είναι µακριά από το ελληνικό Κοινοβούλιο. Ανά τακτά
χρονικά διαστήµατα θα πρέπει να έρχεται και να ενηµερώνει την
αρµόδια επιτροπή και τους ενδιαφερόµενους Βουλευτές για την
πορεία των στόχων και την υλοποίηση του προγραµµατισµού
που θα πρέπει να γνωρίζουν και οι Βουλευτές, για να ξέρουµε
αν όντως η διοίκηση που έχετε αποφασίσει, είτε αιρετή είτε διο-
ρισµένη, πράγµατι πορεύεται σε σωστή πορεία. Αυτό θα είναι,
αν θέλετε, και ο συνεκτικός δεσµός µεταξύ του Υπουργείου, της
Κυβέρνησης και του Κοινοβουλίου και όλης της ελληνικής κοι-
νωνίας.

Κύριε Υπουργέ, επίσης, θα ήθελα να επισηµάνω και δύο θέ-
µατα που αφορούν τους εργαζόµενους του υπό εκκαθάριση ορ-
γανισµού, του ΟΠΕ, ο οποίος, δυστυχώς, αφέθηκε στην τύχη του
και δεν υποστηρίχθηκε τα προηγούµενα χρόνια όπως θα έπρεπε
και όπως θα µπορούσε, µε αποτέλεσµα να χαρακτηρίζεται από
έλλειψη προσωπικού και να µην µπορεί να επιτελέσει, πράγµατι,
τον σπουδαίο ρόλο και το έργο που κατά το παρελθόν αλλά και
κατά παρόν είχε να επιδείξει. Ζητάνε οι εργαζόµενοι -µας το
είπαν και στην επιτροπή και θεωρούµε ότι είναι και αυτό σωστό
και δίκαιο- να ολοκληρωθεί ο προγραµµατισµός του οργανισµού
µέσα στο 2014, όπως έχει γίνει και µε την υπάρχουσα δοµή και
οργάνωση του οργανισµού και να µην τεθεί υπό εκκαθάριση από
τις αρχές του έτους, την 1-4-2014. Θα µπορούσε να συνεχίσει,
γιατί πράγµατι έχουν έναν συγκεκριµένο προγραµµατισµό και οι
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ίδιοι οι εργαζόµενοι αµφιβάλλουν εάν µε την υπάρχουσα κατά-
σταση, ελλείψει πόρων και προσωπικού, θα µπορέσουν να υλο-
ποιήσουν αυτόν τον προγραµµατισµό µέσα και από αυτές τις
αλλαγές που προτείνονται από το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου.

Τέλος, θα ήθελα να κλείσω µε την εξής παρατήρηση, κύριε
Υπουργέ. Μας είπατε ότι είναι ένας νόµος-πλαίσιο και έτσι πρέπει
να είναι το νοµοσχέδιο. Πράγµατι, είναι γεγονός αυτό. Δεν προσ-
διορίζετε και δεν ποσοτικοποιείτε κάποιες παραµέτρους, τις
οποίες εµείς σας επισηµάναµε µέσα από αυτές τις οκτώ παρα-
τηρήσεις. 

Θα θέλαµε, λοιπόν, κάποιες απαντήσεις, κύριε Υπουργέ, για
να µας βοηθήσετε να πάρουµε την οριστική µας απόφαση ως
προς την υπερψήφιση ή όχι του νοµοσχεδίου.

Ωστόσο, έχετε και έναν ποσοτικό προσδιορισµό, τον οποίο
µέχρι στιγµής δεν µας τον ερµηνεύσατε. Λέτε, παραδείγµατος
χάριν, ότι οι επενδύσεις στη χώρα, επί των οποίων θα ασχολείται
ο Οργανισµός Εξωστρέφειας ως προς την προσέλκυση επενδύ-
σεων, θα πρέπει να είναι ύψους άνω των 2.000.000 ευρώ. Γιατί να
είναι πάνω από 2.000.000 ευρώ και να µην είναι πάνω από 200.000
ευρώ; Έχουµε την πολυτέλεια να µη βοηθούµε αποτελεσµατικά
επενδύσεις που θα είναι και µικρότερου ποσού από αυτό το οποίο
αναφέρεται µέσα στον νόµο και είναι και το µοναδικό σηµείο που
συγκεκριµενοποιείται σε αυτόν τον νόµο-πλαίσιο;

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα, παρακαλώ τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας): Καθώς ολοκληρώθηκε ο κύκλος των ει-
σηγητών, θα µου επιτρέψετε να καταθέσω κάποιες νοµοτεχνικές
βελτιώσεις, µε βάση και τη συζήτηση που έγινε στην eπιτροπή.
Εξηγούµαι αµέσως. 

Ο τίτλος του νοµοσχεδίου αντικαθίσταται ως εξής: «Ενιαίος
Φορέας Εξωστρέφειας και άλλες διατάξεις» και αυτό λόγω του

ότι θα προστεθούν και οι τροπολογίες. 
Δεύτερον, στην αρχή της εσωτερικής παραγράφου 1 της πα-

ραγράφου 2 του άρθρου 1 του σχεδίου νόµου προστίθεται τίτλος
εντός εισαγωγικών ως εξής: «Άρθρο 1 Σκοπός».

Τρίτον, στην αρχή της εσωτερικής παραγράφου 1 της παρα-
γράφου 11 του άρθρου 1 του σχεδίου νόµου προστίθεται τίτλος
εντός εισαγωγικών ως εξής: «Άρθρο 11 Στελέχωση-Εσωτερική
Λειτουργία».

Όλα αυτά είναι τεχνικές διορθώσεις, όπως βλέπετε.
Έχουµε και άλλες δύο, κάπως πιο ουσιαστικές, οι οποίες είναι

οι ακόλουθες:
Στο πέµπτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 3 του σχε-

δίου νόµου η φράση «δέκα ηµερών» αντικαθίσταται από τη
φράση «δεκαπέντε (15) ηµερών». 

Επίσης, στην παράγραφο 4 του άρθρου 3 του σχεδίου νόµου
έχουµε την εξής αναδιατύπωση: «Η «Ελληνική Εταιρεία Επενδύ-
σεων και Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε» αναλαµβάνει από 31-03-
2014 τη συνέχιση και ολοκλήρωση των προγραµµάτων,
συγχρηµατοδοτούµενων ή µη» αυτό προστίθεται τώρα «δρά-
σεων, υπηρεσιών και έργων της ανώνυµης εταιρείας «Ελληνικός
Οργανισµός Εξωτερικού Εµπορίου Α.Ε.», όπως και όλες τις υπο-
χρεώσεις και δικαιώµατα που απορρέουν από τα ανωτέρω ή συν-
δέονται µε αυτά». Και προστίθεται: «Εντός δέκα (10) ηµερών από
τη δηµοσίευση του παρόντος ο ΟΠΕ παραδίδει στον Υπουργό
Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας πλήρη κατάσταση των υφι-
στάµενων κατά τη δηµοσίευση του παρόντος προγραµµάτων,
δράσεων, υπηρεσιών και έργων που εκτελούνται µετά τις 31-03-
2014, καθώς και των συνδεοµένων µε αυτά συµβάσεων, δικαιω-
µάτων και υποχρεώσεων». 

Όλα τα παραπάνω, για λόγους ασφάλειας και για λόγους απο-
φυγής κενών κατά τη µετάβαση.

Τα καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικό-

τητας κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης καταθέτει για τα Πρακτικά
τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν
ως εξής: 

7340 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Παρακαλώ να διανεµηθούν στους κυρίους συναδέλφους. 
Εισερχόµαστε τώρα στους αγορητές επί της αρχής. 
Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κουτσογιαννακόπουλος. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρό-

εδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πίστευα ότι για ένα τέτοιο
νοµοσχέδιο, θα είχαµε συµπτώσεις και συγκλίσεις και ότι δεν θα
είχαµε εξ ορισµού, εκ προοιµίου και a priori αρνητικές τοποθε-
τήσεις. Θέλουµε την εξωστρέφεια; Είναι ζητούµενο η εξωστρέ-
φεια; Είναι τρόπος, µέθοδος, µοχλός απαραίτητος και αναγκαίος
και ικανός όρος για την επιβίωση αυτού του τόπου, ειδικά σε
αυτήν τη συγκυρία; Φαντάζοµαι ότι όλοι απαντάµε ναι. Τι είναι
αυτό όµως που µας κάνει να διαφοροποιούµαστε και γιατί πρέπει
να διαφοροποιούµαστε; Παραδείγµατος χάριν, και εγώ συµµε-
ρίζοµαι την άποψη του κ. Κασαπίδη ότι θα έπρεπε µέσα στο
«κάδρο» να είναι και το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, το οποίο µού λέει ο κύριος Υπουργός ότι εξυπακούεται
ότι συµπεριλαµβάνεται στις συνέργειες. 

Θεωρώ, βέβαια, διασταλτική την ερµηνεία αυτή. Θα ήθελα να
περιγράφονται οι συνέργειες, διότι έχουµε έναν πρωτογενή
τοµέα ο οποίος στερείται των βασικών γνώσεων, στερείται των
κατευθύνσεων. Διότι το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης µέχρι
τώρα δεν έχει αναπτύξει εκείνες τις δράσεις οι οποίες θα µας
έπειθαν ότι µπορεί να πάρει τον αγροτικό κόσµο, να τον οπλίσει
µε τις αναγκαίες γνώσεις, να του δείξει τους αναγκαίους δρό-
µους, για να βγουν τα ελληνικά προϊόντα µπροστά και έξω. Θε-
ωρούσα ότι θα µπορούσε αυτό το θέµα να λυθεί µέσα από την
περιγραφή τούτου του νοµοσχεδίου. 

Εγώ πείθοµαι από αυτό που λέει ο κύριος Υπουργός -και πι-
στεύω ότι θα το επαναλάβει στη συνέχεια και από του Βήµατος
της Βουλής- ότι ναι, και αυτό είναι σχεδιασµός που συµπεριλαµ-
βάνεται µέσα σε αυτό το νοµοσχέδιο. Διότι, εάν δεν υπάρχει
αυτή η δράση, τότε αυτό το νοµοσχέδιο θα είναι ακρωτηρια-
σµένο και ο ακρωτηριασµός θα είναι κάθετος και η δράση του
θα είναι λειψή. Όµως, πιστεύω ότι αυτό δεν υπάρχει, δεν θα αφε-
θεί και δεν θα υπάρξει τελικώς κανένας κίνδυνος. 

Θέλω να επισηµάνω κάτι, κύριε Υπουργέ. Σε αυτόν τον τόπο
αναπτύσσονται παράλληλες, επάλληλες και µη συναντώµενες
δράσεις. Έχετε κάποια σκέψη πώς θα αντιµετωπίσετε τις δρά-
σεις που αναπτύσσουν οι περιφέρειες, άλλες σοβαρές, άλλες
µη, άλλες ταξιδιωτικού χαρακτήρα; Αυτό το τοπίο θα παραµείνει
εική και ως έτυχεν; Θα πρέπει να διασυνδεθούν αυτές οι δράσεις
µε κάποιον τρόπο κάτω από έναν ενιαίο και εθνικό συντονισµό ή
καθένας, ανάλογα µε το επίπεδο στο οποίο βρίσκεται, θα µπορεί
να κάνει αυτό που αυτός νοµίζει -ή που του λένε- ότι είναι το δέον
κάθε φορά; Το αποτέλεσµα, βέβαια, δεν θα είναι σε καµµία πε-
ρίπτωση το ζητούµενο. 

Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν ορισµένα σηµεία τα οποία εθίγησαν
από συναδέλφους-εισηγητές και δηµιουργούν απορίες, ερωτη-
µατικά και τα οποία πρέπει άµεσα να ξεδιαλύνετε, µιας και πίσω
τους, όπως τουλάχιστον µου εξηγήσατε, δεν υποκρύπτονται σκο-
πιµότητες. 

Παραδείγµατος χάριν, λέτε ότι, αν δεν έχουµε επικύρωση των
αποτελεσµάτων των πινάκων των προσλήψεων από το ΑΣΕΠ
εντός είκοσι ηµερών, τεκµαίρεται ότι έχουν επικυρωθεί. Γιατί
αυτή η βιασύνη; Το έχουµε ανάγκη; 

Αναφέρεστε στην ανάγκη προσλήψεων των τεσσάρων δικηγό-
ρων µε έµµισθη εντολή. Φαίνεται, όµως, ταυτόχρονα, υπάλληλοι
µε έµµισθη εντολή να µεταφέρονται από τον Οργανισµό Προ-
ωθήσεως Εξαγωγών, από τον ΟΠΕ, στον νέο φορέα. Μου είπατε
ότι είναι οι ίδιοι υπάλληλοι. Ξεκαθαρίστε το, διότι δηµιουργούνται
αυτοµάτως ερωτηµατικά. 

Ας µη χαθούµε, όµως, άλλο στα επιµέρους. Ας σταθούµε στο
κεντρικό. Ας σταθούµε στο ζητούµενο. 

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, µιας και θα έχετε και την ευθύνη του
διορισµού της διοικήσεως του φορέα, φαντάζοµαι -χωρίς να ανα-
φέρεται- ότι σίγουρα εκεί µέσα θα εκπροσωπούνται και οι διά-
φοροι σύνδεσµοι εξαγωγών. Είναι καλό το ότι θα υπάρχει ένας
άνθρωπος ο οποίος θα αναλαµβάνει ευθύνη σε αυτόν τον τόπο
και στον οποίο µπορούµε να απευθυνθούµε και να αποδώσουµε

τα καλά και τα κακά. Διότι -και το έχω ξαναπεί- σε αυτόν τον τόπο
οι πολλές υπογραφές και η διάχυση της ευθύνης τελικώς εξά-
λειψαν την όποια έννοια ευθύνης. Σας συγχαίρουµε γι’ αυτό.
Όµως, κάνω παράκληση να ξεκαθαρίσετε τα επιµέρους σηµεία
στα οποία αναφέρθηκα και εγώ και οι άλλοι συνάδελφοι. Κάντε
το, το ταχύτερο δυνατόν, για να µην πλανώνται στον αέρα ερω-
τήµατα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ. 
Ο κ. Αθανάσιος Πετράκος έχει τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, πράγµατι η συγκρότηση ενός Ενι-
αίου Φορέα Εξωστρέφειας είναι πολύ σοβαρό ζήτηµα.

Όµως, κύριοι Υπουργοί, η δηµιουργία του Ενιαίου Φορέα Εξω-
στρέφειας από την Κυβέρνησή σας µόνο ως τραγική ειρωνεία
µπορεί να χαρακτηριστεί. Σήµερα που συζητάµε, καταστρέφετε
την ελληνική παραγωγή, οπότε το µόνο που µπορούµε να εξά-
γουµε είναι ανέργους.

Οι µνηµονιακές και νεοφιλελεύθερες πολιτικές που εφαρµό-
ζονται τα τελευταία πέντε χρόνια έχουν καταστρέψει την ελλη-
νική οικονοµία και κοινωνία: µείωση κατά 25% του ΑΕΠ, ένα
εκατοµµύριο επτακόσιες χιλιάδες άνεργοι, χιλιάδες µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις έχουν βάλει λουκέτο. 

Σήµερα που συζητάµε το νοµοσχέδιο, τα κατορθώµατα της
πολιτικής σας είναι πασίγνωστα σε όλο τον κόσµο! Κλείνουν οι
χαλυβουργίες και η βαριά βιοµηχανία της χώρας. Χιλιάδες άνερ-
γοι βιοµηχανικοί εργάτες προστίθενται στον µακρύ κατάλογο
των ανέργων. Οι αγρότες, που παράγουν για να έχει νόηµα και ο
Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας, είναι βδοµάδες τώρα στον
δρόµο. Αύριο έρχονται στην Αθήνα και διεκδικούν τα εξής: Πρώ-
τον: την άµεση απόσυρση του νέου φορολογικού-φοροµπηχτι-
κού νόµου που εφαρµόζεται από 1-1-2014. Δεύτερον: τη µείωση
του κόστους παραγωγής, ώστε να µπορούν να έχουν ανταγωνι-
στικά προϊόντα, για να µπορούν να παράγουν. Τρίτον, την κατάρ-
γηση του χαρατσιού που επιβλήθηκε στα αγροτεµάχια.
Τέταρτον, το πάγωµα των χρεών των αγροτών και των κτηνοτρό-
φων για τρία χρόνια και τη χρηµατοδότησή τους µε χαµηλά επι-
τόκια, όπως και το πάγωµα των πλειστηριασµών για πέντε
χρόνια.

Κύριοι Υπουργοί, χωρίς αγρότες πώς θα υπάρξει αγροτική πα-
ραγωγή για να εξάγουµε; Τι να τον κάνουµε τον φορέα εξωστρέ-
φειας αν δεν υπάρχουν αγρότες να παράγουν; 

Η Κυβέρνησή σας, όµως, καταστρέφει την ελληνική κτηνοτρο-
φία, υιοθετώντας την έκθεση του ΟΟΣΑ, η οποία εισηγείται την
κατάργηση της αναγραφής της χώρας προέλευσης για το γάλα.
Συνεχίζετε την καταστροφική σας πολιτική µε την απόφαση για
επιµήκυνση της διάρκειας ζωής του φρέσκου γάλακτος για επτά
έως δέκα ηµέρες. Και δεν σταµατάτε ούτε σε αυτό. 

Σκοπεύετε να προχωρήσετε στην αλλαγή του Κώδικα Τροφί-
µων και Ποτών, µε την οποία θα επιτρέπεται να παρασκευάζεται
γιαούρτι από γάλα σκόνη.

Με όλα αυτά, δίνετε τη χαριστική βολή στην ελληνική παρα-
γωγή, µε αποτέλεσµα την αύξηση των εισαγωγών. Βέβαια, αυτό
θα έχει δραµατικές συνέπειες και στα προϊόντα ΠΟΠ που
έχουµε, όπως είναι η φέτα. Βέβαια, την ελληνική φέτα και τις
ελιές Καλαµάτας τις ξεπουλήσατε ως αντάλλαγµα για να εξά-
γουν οι Καναδοί στην Ευρωπαϊκή Ένωση λιγότερο βόειο κρέας
προς όφελος, φυσικά, της Γερµανίας και της Ολλανδίας. 

Η απώλεια για την Ελλάδα της αποκλειστικής χρήσης και της
ονοµασίας «φέτα» και της ονοµασίας «ελιές Καλαµάτας», στο
πλαίσιο της Συµφωνίας Ελευθέρου Εµπορίου της Ευρωπαϊκής
Ένωσης µε τον Καναδά, δεν ήταν αποτέλεσµα αµέλειας ή λαν-
θασµένων χειρισµών. Ήταν εκ προµελέτης έγκληµα, το οποίο θα
έχει αρνητικές συνέπειες σε βάρος της ελληνικής γεωργίας, κτη-
νοτροφίας και οικονοµίας. Και ήταν εκ προµελέτης έγκληµα,
διότι πριν από την παραχώρηση της φέτας ΠΟΠ και των ελιών
Καλαµάτας, τα είχατε ήδη ξεπουλήσει και στη Σιγκαπούρη, όπως
αποδεικνύεται από τη δεσµευτική επιστολή του Υπουργού Εµπο-
ρίου και Βιοµηχανίας της Σιγκαπούρης προς την Κοµισιόν, που
έφερε στη δηµοσιότητα ο Ευρωβουλευτής µας Νίκος Χουντής.
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Η συµφωνία αυτή δίνει το δικαίωµα στην αγορά της Σιγκαπού-
ρης και κατ’ επέκταση της Ασίας, να συνυπάρχει φέτα και άλλων
προελεύσεων µε την ελληνική φέτα ΠΟΠ. Το ίδιο και για τις ελιές
Καλαµάτας. Αντίθετα, οι Ιταλοί προστάτευσαν τα συµφέροντά
τους, καθότι το τυρί παρµεζάνα προστατεύεται ως ΠΟΠ.

Κύριοι, εάν δεν παλεύετε για την προστασία των ελληνικών
προϊόντων στις διεθνείς αγορές, ένας φορέας εξωστρέφειας δεν
φέρνει την άνοιξη. Ο Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας σαφώς έχει
σκοπούς και στόχους που είναι εξαιρετικά σηµαντικοί για την οι-
κονοµία και την ανάπτυξη της χώρας. Όµως, για ποια εξωστρέ-
φεια µιλάµε και για ποιες εξαγωγές, όταν µε την πολιτική σας
ουσιαστικά ενισχύετε τις εισαγωγές και καταστρέφετε την πα-
ραγωγική βάση της χώρας;

Μετά τους αγρότες που βρίσκονται στον δρόµο και διεκδικούν
το δικαίωµά τους να παράγουν και να εξάγουν, σήµερα βρίσκον-
ται στους δρόµους της Ελευσίνας οι εργαζόµενοι στη «ΧΑΛΥ-
ΒΟΥΡΓΙΚΗ» και στην «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΧΑΛΥΒΟΥΡΓΙΑ», οι οποίοι
διεκδικούν το δικαίωµά τους στην εργασία.

Την ώρα που η Κυβέρνηση διαφηµίζει την ανάπτυξη, η αποβιο-
µηχανοποίηση της χώρας εντείνεται. Κλείνουν οι χαλυβουργίες,
µε συνέπεια την απώλεια χιλιάδων θέσεων εργασίας και την κα-
ταστροφή παραγωγικών κλάδων της οικονοµίας.

Οι µνηµονιακές σας πολιτικές έχουν οδηγήσει στην κατάρ-
ρευση την οικοδοµική δραστηριότητα, µε συνέπεια τη µεγάλη
µείωση της εγχώριας ζήτησης. Έχετε καταστρέψει την αµυντική
βιοµηχανία της χώρας.

Οι πολιτικές σας αυτές, σε συνδυασµό µε τις νεοφιλελεύθερες
πολιτικές ιδιωτικοποίησης της ενέργειας, την οποία τόσο διαφη-
µίζετε, έχουν εκτοξεύσει το κόστος ενέργειας. Συνεχίζετε, όµως,
να ενισχύετε τους κρατικοδίαιτους επιχειρηµατίες που παράγουν
ηλεκτρική ενέργεια από φυσικό αέριο. 

Πόσες επιχειρήσεις, αλήθεια, χρειάζεται να κλείσουν, για να
καταλάβετε ότι πρέπει να σταµατήσετε άµεσα να επιδοτείτε τους
ιδιώτες µεγαλοπαραγωγούς ρεύµατος από φυσικό αέριο µε το
πρωτοφανές για τα ευρωπαϊκά δεδοµένα ποσό των 90.000 ευρώ
ανά MW, που σηµαίνει µόνο για τα αποδεικτικά διαθεσιµότητας
ισχύος 200 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως και µαζί µε τον µηχανισµό
ανάκτησης µεταβλητού κόστους 470 εκατοµµύρια ευρώ τον
χρόνο; 

Από τα κατορθώµατα, βέβαια, των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας Δηµοκρατίας δεν πρέπει ο λαός να ξεχάσει τον επό-
µενο παράγοντα της αύξησης του ενεργειακού κόστους, που
είναι η τιµή του φυσικού αερίου στην Ελλάδα. Όπως αποκάλυψε
ο ίδιος ο Ευρωπαίος Επίτροπος, ο κ. Αλµούνια, απαντώντας σε
ερώτηση του Ευρωβουλευτή µας, τα ελληνικά νοικοκυριά και οι
επιχειρήσεις πληρώνουν κατά 43% ακριβότερα την τιµή του φυ-
σικού αερίου από το µέσον όρο των υπόλοιπων χωρών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Όλες, λοιπόν, αυτές οι πολιτικές σας έχουν εκτοξεύσει το κό-
στος ενέργειας και, σε συνδυασµό µε την κατάρρευση της εγ-
χώριας ζήτησης, οδηγούν στο κλείσιµο όχι µόνο των µικρών
επιχειρήσεων, αλλά, σήµερα που µιλάµε και των µεγάλων επιχει-
ρήσεων της χώρας. Δεν µένει τίποτα. 

Θα ήθελα να µάθω ποιο υψηλόβαθµο κυβερνητικό στέλεχος
αναφερόµενο στη «ΧΑΛΥΒΟΥΡΓΙΚΗ», είπε: «Δεν ήταν κάτι που
δεν το περιµέναµε. Φοβόµασταν ότι θα συνέβαινε. Ούτε θα µπο-
ρούµε να αποκλείσουµε ότι δεν θα ακολουθήσουν και άλλες εται-
ρείες.». Όλα αυτά ειπώθηκαν στη συνεδρίαση της διυπουργικής
επιτροπής, όπως λέει ο Τύπος. Είπε, επίσης, ότι η Κοµισιόν πρέ-
πει να ταρακουνηθεί. Πρώτα απ’ όλα, πρέπει να ταρακουνηθείτε
εσείς και να κάνετε το αυτονόητο: Να µειώσετε το κόστος της
ενέργειας, να σταµατήσετε τώρα τα αποδεικτικά διαθεσιµότητας
ισχύος και τον µηχανισµό ανάκτησης µεταβλητού κόστους. 

Κύριοι Υπουργοί, χωρίς πρωτογενή τοµέα και χωρίς βαριά βιο-
µηχανία ο φορέας εξωστρέφειας θα αφορά µόνο εργαζόµενους
που γίνονται άνεργοι, για να τους διευκολύνει να µεταναστεύ-
σουν. Καταστρέφετε, κύριοι, τα πάντα! Τη µόνη, λοιπόν, υπηρε-
σία που µπορείτε να προσφέρετε είναι να παραιτηθείτε αύριο το
πρωί και να προκηρύξετε εδώ και τώρα εθνικές εκλογές!

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ κι
εγώ.

Τον λόγο έχει η κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί της αρχής του νοµοσχεδίου
αναφέρθηκε πολύ διεξοδικά η ειδική αγορήτρια των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων, η κ. Μακρή. Γι’ αυτόν ν λόγο στην παρούσα συζή-
τηση δεν θα κάνω κάποια επιπλέον αναφορά.

Το µόνο που θα κάνω είναι να επισηµάνω -να υπογραµµίσω,
θα έλεγα- και τη δική µου κάθετη αντίθεση στην επιχειρούµενη
προσπάθεια απαξίωσης της Δηµόσιας Διοίκησης και αφαίρεσης
αρµοδιοτήτων από το κράτος, οι οποίες µεταφέρονται σε ανώ-
νυµες εταιρείες, όπως συµβαίνει µε τον υπό σύσταση φορέα,
δίχως να διασφαλίζεται η διαφανής λειτουργία και η δυνατότητα
του ελέγχου και χωρίς -το κυριότερο- να διασφαλίζονται και να
προασπίζονται τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων του
υπό κατάργηση φορέα, κάτι το οποίο µπορεί να επιτευχθεί µε
την αποδοχή της τροπολογίας που κατέθεσε η ειδική αγορήτρια
των Ανεξάρτητων Ελλήνων, η κ. Μακρή.

Συνεχίζοντας, θα αναφερθώ σε ένα εξαιρετικά σοβαρό ζή-
τηµα, το οποίο ανέκυψε την Παρασκευή µε τη µαζική κατάθεση
τροπολογιών. Αφορά ένα θέµα αρχής για εµάς τους Ανεξάρτη-
τους Έλληνες και έχει να κάνει µε την υπουργική αξιοπιστία. Το
έχουµε, άλλωστε, θέσει ξανά πολλές φορές, µε αφορµή παρό-
µοια νοµοθετικά προβλήµατα του Υπουργού Υγείας, του κ. Γε-
ωργιάδη. 

Δεν θα αναφερθώ σε επιµέρους σηµεία των τροπολογιών.
Αυτή η ανάλυση έτσι κι αλλιώς θα γίνει από όλους εκείνους οι
οποίοι θα πάρουν τον λόγο την προσεχή Πέµπτη κατά τη συζή-
τηση επί των άρθρων. 

Εγώ θα µείνω µόνο στο κοµµάτι της απροσχηµάτιστα κακής
νοµοθετικής πρακτικής του κυρίου Υπουργού, δηλαδή της κακής
συνήθειας που υπάρχει να νοµοθετεί χωρίς να υπάρχει πρό-
γραµµα.

Δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, την πρακτική αυτή συνεχίζετε και
σήµερα, µε µια σειρά από άσχετες µε το νοµοσχέδιο ή εκπρόθε-
σµες τροπολογίες, τις οποίες συνυπογράψατε. Αναφέροµαι, κατ’
αρχάς, στην εκπρόθεσµη τροπολογία σας, που φέρει αριθµό
1173/28 και ερωτώ: Γιατί, κύριε Υπουργέ, την καταθέτετε εκπρό-
θεσµα σε ένα νοµοσχέδιο που υπάγεται, που ανήκει στην αρµο-
διότητα του δικού σας Υπουργείου; Γενικότερα, όµως, το ίδιο
ερώτηµα ισχύει, ανεξαρτήτως προέλευσης νοµοσχεδίου. Γιατί
όλα πρέπει να γίνονται την τελευταία στιγµή; Για παράδειγµα,
δεν γνωρίζατε ότι είχατε εκκρεµότητες µε τον επενδυτικό νόµο
και µε τις στρατηγικές επενδύσεις; Συγγνώµη, αλλά, αν όντως
δεν γνωρίζατε ότι εκκρεµούσαν στο Υπουργείο σας τόσον καιρό
τέτοια σηµαντικά θέµατα, τα οποία απαιτούσαν νοµοθετική ρύθ-
µιση, τότε πραγµατικά εδώ υπάρχει πρόβληµα και, µάλιστα, σο-
βαρό.

Επίσης, γιατί τρία άρθρα, κύριε Υπουργέ, µέσα στην ίδια τρο-
πολογία; Νοµίζω πως έχετε νοµικές γνώσεις και, αν δεν έχετε, η
πολυετής σας θητεία στη Βουλή κανονικά δεν θα έπρεπε να επι-
τρέψει τέτοιες πολύ περίεργες πρακτικές. Το χειρότερο είναι ότι
στη συγκεκριµένη περίπτωση δεν υπάρχει καµµία απολύτως δι-
καιολογία για το εκπρόθεσµο και την προχειρότητα.

Σε ό,τι αφορά την τροπολογία µε αριθµό 1167/22 του Υπουρ-
γού Εσωτερικών κ. Μιχελάκη, την οποία εγκρίνατε, κύριε
Υπουργέ, και αφορά τους εκλογικούς καταλόγους κατά τη διάρ-
κεια της προεκλογικής περιόδου, τίθεται το εξής ζήτηµα αρχής
για εµάς.

Κυρία Πρόεδρε, αυτό είναι ένα ιδιαίτερα σοβαρό σηµείο και
θα ήθελα και τη δική σας προσοχή, γιατί πρέπει επιτέλους κάποια
στιγµή να απασχολήσει σοβαρά και το Προεδρείο της Βουλής.
Μιλώ για το πρόβληµα της αλλοπρόσαλλης νοµοθέτησης.
Έχουµε, λοιπόν, εδώ µία τροπολογία του Υπουργού Εσωτερικών
κ. Μιχελάκη -ξαναλέω πως δεν πρόκειται να µπω στις λεπτοµέ-
ρειες του περιεχοµένου της,- η οποία, αν και κατατέθηκε στην
κυριολεξία στο παρά ένα, πάλι την Παρασκευή, κάλλιστα θα µπο-
ρούσε έγκαιρα να είχε ενσωµατωθεί στο αντίστοιχο νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Εσωτερικών, το οποίο συζητήθηκε σήµερα στην
αρµόδια επιτροπή.
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Σήµερα, λοιπόν, ολοκληρώθηκε η επεξεργασία του παραπάνω
νοµοσχεδίου του κ. Μιχελάκη, µε αντικείµενο ακριβώς τις εκλο-
γές. Άρα πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο απολύτως σχετικό, στο
οποίο θα µπορούσε άνετα να είχε συµπεριληφθεί η εν λόγω τρο-
πολογία προς συζήτηση από την αρµόδια επιτροπή. Τίθεται, επο-
µένως, το ερώτηµα γιατί επετράπη η συζήτηση αυτής της
τροπολογίας στην Ολοµέλεια, όταν όχι µόνο δεν έχει καµµία
σχέση µε τον Ενιαίο Φορέα Εξωστρέφειας, αλλά υπήρχε η ευχέ-
ρεια χρόνου να ενσωµατωθεί στο απολύτως συναφές νοµοσχέ-
διο του αρµόδιου Υπουργείου, που ήδη έχει φθάσει στο
τελευταίο στάδιο της νοµοθετικής διαδικασίας.

Για µας, τους Ανεξάρτητους Έλληνες, πρόκειται σαφέστατα
περί µίας πρακτικής το λιγότερο αλλοπρόσαλλης, που δείχνει
κακή οργάνωση των αρµοδίων Υπουργείων, αλλά -πρέπει να το
πω-, δυστυχώς, φανερώνει και την εξαιρετικά µειωµένη ικανό-
τητα της Βουλής να ελέγχει παρόµοια φαινόµενα.

Σε αυτό το σηµείο θα παρακαλούσα το Προεδρείο να εξετάσει
τρόπους συστηµατικής παρέµβασης της Βουλής για την απο-
τροπή τέτοιων φαινοµένων στο µέλλον. Δεν θα είναι κάτι το ακα-
τόρθωτο, ιδιαίτερα από τη στιγµή που γνωρίζουµε πολύ καλά τις
πηγές αυτών των παθογενειών αλλά και τους τρόπους της έγ-
καιρης θεραπείας τους, µε την προϋπόθεση βέβαια ότι θα υπάρ-
ξει στοιχειώδης πολιτική βούληση εκ µέρους του Προεδρείου
της Βουλής να σταµατήσει αυτήν την κατάφωρη υποβάθµιση του
νοµοθετικού έργου.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Χρυσοβελώνη.

Η κ. Γιαννακάκη έχει τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Η τόνωση των ελληνικών εξαγωγών είναι η όψιµη απάντηση

στην οικονοµική κρίση η οποία µαστίζει τη χώρα µας τα τελευ-
ταία πέντε χρόνια, τη στιγµή που όλοι αναγνωρίζουµε ότι η εσω-
τερική ζήτηση έχει καταρρεύσει.

Το παρόν σχέδιο νόµου, το οποίο διθυραµβικά έχει εξαγγελθεί
εδώ και τουλάχιστον έναν χρόνο –και, µάλιστα, πολλές φορές εί-
χαµε ακούσει στο παρελθόν ότι βρίσκεται στο τελικό στάδιο της
επεξεργασίας- και το έχουµε σήµερα µπροστά µας, δεν είναι κα-
θόλου φιλόδοξο. Είναι εξαιρετικά λιτό και καθόλου οραµατικό.
Δεν έχουµε µπροστά µας µία συνολική πολιτική, όσον αφορά
στις εξαγωγές.

Βάσει του παρόντος νοµοσχεδίου ο «Ελληνικός Οργανισµός
Εξωτερικού Εµπορίου» και η «Invest in Greece A.E.» συγχωνεύον-
ται, προκειµένου να συγκροτήσουν την «Ελληνική Εταιρεία Επεν-
δύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου». Όµως, αυτή η πρωτοβουλία
δηµιουργεί πολλά ερωτηµατικά, τη στιγµή που οι προαναφερ-
θέντες φορείς έχουν –ή είχαν στο παρελθόν- πολύ διαφορετικά
έργα και σαν στόχευση και σαν σκοπό. Η µεν πρώτη είχε ως
στόχο την προώθηση των ελληνικών εξαγωγών στο εξωτερικό,
ενώ ο δεύτερος φορέας είχε ως στόχο την προσέλκυση άµεσων
ξένων επενδύσεων στη χώρα µας.

Εποµένως πρόκειται για δύο φορείς οι οποίοι είχαν εκ διαµέ-
τρου αντίθετες στοχεύσεις, χωρίς να θεωρείται δεδοµένο –ειδικά
στην ελληνική πραγµατικότητα- ότι θα µπορούσε να βρεθεί ένα
σηµείο σύγκλισης. 

Ο κ. Μηταράκης στην αρµόδια επιτροπή είπε ότι οι δύο εται-
ρείες θα συνεχίσουν να έχουν διαφορετικό έργο. Αυτό που πρό-
κειται να αλλάξει µόνο είναι η διοικητική δοµή, αφού πλέον οι
δύο προαναφερθείσες εταιρείες θα συστεγάζονται. Ωστόσο,
όπως πολλές φορές ακούστηκε στην αρµόδια επιτροπή, είναι
εξαιρετικά αµφίβολο το κατά πόσον αποτελεί µία βέλτιστη πρα-
κτική η άσκηση δύο διαφορετικών πολιτικών σε έναν ενιαίο
φορέα. 

Επίσης, για εµάς είναι πολύ προβληµατικό το σηµείο όπου ο
Υπουργός έχει αρµοδιότητα να ορίζει το διοικητικό συµβούλιο
και µάλιστα χωρίς να αναφέρεται έστω ένα περίγραµµα προσον-
τολογίου, δηλαδή ποια προσόντα πρέπει να έχουν αυτοί οι άν-
θρωποι, οι οποίοι θα κληθούν –µε απόφαση Υπουργού και µόνο-
να στελεχώσουν το διοικητικό συµβούλιο. Εδώ είναι πασιφανές
ότι τίθεται ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα διαφάνειας.

Όµως, στα θετικά του νοµοσχεδίου πρέπει να καταλογίσουµε
την πρόνοια για συντονισµένη συνεργασία του Υπουργείου Ανά-
πτυξης και Ανταγωνιστικότητας µε τις αρµόδιες υπηρεσίες του
Υπουργείου Εξωτερικών. Ο Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας, που
είναι µία ανώνυµη εταιρεία του δηµοσίου, σε καµµία περίπτωση
δεν µπορεί να µη συνεργάζεται στενά µε τις αρµόδιες υπηρεσίες
του Υπουργείου Εξωτερικών, τόσο όσον αφορά στην παροχή
υποστήριξης στις ελληνικές εταιρείες οι οποίες αναζητούν ξένες
αγορές, προκειµένου να προωθήσουν τα προϊόντα τους –όπως
περιγράφεται στο άρθρο 4 παράγραφος 2 στοιχείο Α-, όσο όµως
και στη διαµόρφωση αυτών των επιχειρηµατικών αποστολών, οι
οποίες τα τελευταία δέκα χρόνια συνοδεύουν την πολιτική και
πολιτειακή ηγεσία στις επισκέψεις της στο εξωτερικό.

Σηµειώνω ότι αυτές οι δύο αρµοδιότητες ανήκαν παραδοσιακά
στην αρµόδια Διεύθυνση Β8 του Υπουργείου Εξωτερικών, δη-
λαδή στη Διεύθυνση Επιχειρηµατικής Ανάπτυξης. Βλέπουµε, λοι-
πόν, ότι η στενή συνεργασία µεταξύ αυτών των δύο Υπουργείων
επιβάλλεται και πρέπει να αναφέρεται ρητά και στο σχετικό
χωρίο του παρόντος νοµοσχεδίου. 

Όσον αφορά το πρώτο θέµα, που είναι η προώθηση των ελ-
ληνικών προϊόντων στο εξωτερικό και η βοήθεια η οποία παρέ-
χεται µε τις απαιτούµενες πληροφορίες και το πρωτογενές υλικό
στις επιχειρήσεις οι οποίες ενδιαφέρονται να προωθήσουν τα
προϊόντα τους, µέχρι τώρα ασκούνταν από τον Προϊστάµενο του
Γραφείου Οικονοµικών Υποθέσεων στις ξένες πρεσβείες και στις
ξένες αντιπροσωπείες, κυρίως όµως στις ξένες πρεσβείες. Όταν
οι συνεννοήσεις έπρεπε να γίνουν σε υψηλότερο επίπεδο, τότε
καλούνταν και ο πρέσβης, προκειµένου να βοηθήσει. Αυτές, λοι-
πόν, οι παρεµβάσεις δεν µπορούν σε καµµία περίπτωση να γί-
νονται µόνο από το Υπουργείο Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικό-
τητας. 

Όσον αφορά τώρα στη διοργάνωση και τη στελέχωση των
αποστολών των επιχειρηµατιών στο εξωτερικό, αυτές που συνο-
δεύουν την πολιτική και πολιτειακή ηγεσία στις επισκέψεις της
στο εξωτερικό, γίνονταν και αυτές από τη Β8 Διεύθυνση του
Υπουργείου Εξωτερικών, γιατί µόνο αυτή είχε την απαιτούµενη
πείρα, προκειµένου να δώσει τις κατάλληλες πληροφορίες για
το ποιοι άνθρωποι έπρεπε να πάνε, γιατί, όπως καταλαβαίνετε,
η επιλογή γίνεται βάσει ποιοτικών και τυπικών κριτηρίων.

Επίσης, πρέπει να υπάρξει µια αναδιατύπωση, όπως λέχθηκε
και προηγουµένως, αναφορικά µε τα τυπικά προσόντα που θα
πρέπει να έχει το επιτόπιο προσωπικό, οι άνθρωποι αυτοί οι
οποίοι θα στελεχώσουν τα οικονοµικά γραφεία στις ελληνικές
πρεσβείες στο εξωτερικό, γιατί σαφώς πρέπει να έχουν κάποια
προσόντα, γιατί αυτό που λείπει από τα οικονοµικά γραφεία στις
ξένες πρεσβείες δεν είναι ούτε οι βοηθοί ούτε οι τηλεφωνητές,
αλλά είναι τα πολύ εξειδικευµένα στελέχη, που έχουν πολύ συγ-
κεκριµένες γνώσεις, προκειµένου να παράσχουν τις απαιτούµε-
νες πληροφορίες στους Έλληνες επιχειρηµατίες, οι οποίοι
αναζητούν αγορές για τα προϊόντα τους στο εξωτερικό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού) 

Επίσης, ένα άλλο πολύ σηµαντικό στοιχείο αφορά στη διαχεί-
ριση της διαδικτυακής πύλης «AGORA» και στα µνηµόνια συνερ-
γασίας, τα οποία θεωρούµε ότι θα πρέπει να υπογράφονται
µεταξύ των δύο Υπουργείων και να καταρτίζονται κάθε χρόνο
από κοινού, ώστε να υπάρχει συγκεκριµένη στοχοθεσία και να
λαµβάνονται υπ’ όψιν και οι απόψεις του Υπουργείου Εξωτερικών
που µέχρι τώρα, τα τελευταία τουλάχιστον δέκα-δώδεκα χρόνια,
είχε την αρµοδιότητα, µε εξαιρετική επιτυχία, γιατί στελεχωνόταν
από άτοµα που ήταν απόφοιτοι της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας
Διοίκησης και είχαν τα τυπικά και ουσιαστικά προσόντα, προκει-
µένου να φέρουν εις πέρας αυτό το έργο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Δώστε µου µισό λεπτό ακόµη, κυρία Πρόεδρε.
Επί του θέµατος µίλησε και ο Υπουργός κ. Χατζηδάκης στην

τέταρτη συνεδρίαση της Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου
και είπε ότι πράγµατι πρέπει να υπάρχει στενή συνεργασία και
να µην έχουµε δύο Ελλάδες στο εξωτερικό, ακριβώς για να µη
θιγεί ο εγωισµός ούτε των στελεχών του Υπουργείου Εξωτερικών
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ούτε των στελεχών του Υπουργείου Ανάπτυξης και Ανταγωνιστι-
κότητας. 

Μας είναι και πρέπει να µας είναι, φαντάζοµαι σε όλους, παν-
τελώς αδιάφοροι αυτοί οι εγωισµοί, διότι αυτό που µετράει είναι
η εκπροσώπηση της χώρας, αυτό που µετράει είναι να δούµε
πώς θα αλλάξουµε την οικονοµική πορεία της χώρας, έτσι ώστε
αυτή να γίνει πιο θετική.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
και εµείς, κυρία Γιαννακάκη.

Ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος έχει τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν

ξέρω αν ο Υπουργός θα κάνει κάποιες αλλαγές στο σχέδιο
νόµου, αλλά, αν δεν κάνει ή αν αυτές που κάνει µείνουν στο πλαί-
σιο της σηµερινής του νοµοθετικής πρωτοβουλίας, θέλω να δη-
λώσω από τώρα ότι θα καταψηφίσω αυτήν τη νοµοθετική
πρωτοβουλία, µάλιστα µε την καρδιά µου. Στρέφεται εναντίον
των αρχών µου ως πολιτικού, στρέφεται εναντίον της εµπειρίας
που έχει συσσωρευτεί από τις δεκαετίες της Μεταπολίτευσης,
οι οποίες ήταν, σ’ ό,τι αφορά την κίνηση του κράτους, καταστρο-
φικές για την ιδιωτική οικονοµία, στρέφεται εναντίον της πείρας
που έχουµε συσσωρεύσει όλοι µας, ανεξαρτήτως κοµµατικών
επιλογών του καθενός, στρέφεται εναντίον της πείρας που
έχουµε συσσωρεύσει από την καταστροφική πορεία του κράτους
σε σχέση µε την οικονοµία. Αντιστρέφετε την πραγµατικότητα
και στρέφεστε ενάντια της κοινής λογικής. 

Αυτό πιστεύω, κύριε Υπουργέ. Μάλιστα, παραξενεύτηκα πάρα
πολύ, διότι στα χρόνια της πολιτικής µου διαδροµής έχω συναν-
τήσει πολλές φορές τις προοδευτικές σας απόψεις, τις οποίες
εδώ τις έχετε ξεχάσει. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το 2004 αγορεύοντας από εδώ
είχα πει στην τότε νοµοθετική πρωτοβουλία -δεν θυµάµαι ποιου
Υπουργού, του Υπουργού Ανάπτυξης, µάλλον,- που ίδρυε τη Γε-
νική Γραµµατεία Καταναλωτή- ότι, όπου έχει ένα πρόβληµα η ελ-
ληνική κοινωνία, έχει συνηθίσει να ιδρύει µια κρατική δοµή για
να το αντιµετωπίσει και τελικά να µην το αντιµετωπίζει.

Είχα υπ’ όψιν µου τότε τη Γενική Γραµµατεία Προώθησης
Επενδύσεων µε Γενικό Γραµµατέα. Αφού πέρασαν δέκα χρόνια,
αναρωτιέµαι αν έχει κάνει κάτι η Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή.
Έχει αισθανθεί ο Έλληνας καταναλωτής τη συνεισφορά της, για
παράδειγµα, τώρα στην ακρίβεια; Τίποτα δεν έχει κάνει. Δεν έχει
κάνει απολύτως τίποτα. Αν καταγράψει κανέναν πολυσέλιδο απο-
λογισµό µε διάφορες ενέργειες, αυτές είναι οι αρλούµπες της
γραφειοκρατίας. Για να νοµιµοποιήσει την παρουσία της, γράφει
χαρτιά. 

Όπου, λοιπόν, είχαµε ένα πρόβληµα, ιδρύαµε µια κρατική
δοµή, όπως µια γενική γραµµατεία ή άλλες υπηρεσίες σε επί-
πεδο διεύθυνσης ή γενικής διεύθυνσης. Το ίδιο γίνεται και σή-
µερα µε το παρόν σχέδιο νόµου. Δυστυχώς, έχω αναφέρει
πολλές φορές αυτού του είδους τη µεθοδολογία στην περίοδο
2012-2014. Έχουµε πρόβληµα κυβερνητικού συντονισµού; Να
µια γενική γραµµατεία για τον κυβερνητικό συντονισµό. 

Έχουµε πρόβληµα ελέγχου των κρατικών ενισχύσεων και δια-
σταύρωσης των στοιχείων; Ακόµα κι αν έχουµε ανθρώπινο δυνα-
µικό, που δεν το αξιοποιούµε, ιδρύουµε την Κεντρική Μονάδα
Κρατικών Ενισχύσεων. 

Έχουµε πρόβληµα µε το Ελληνικό, του οποίου χρονίζει η επέν-
δυση και περνούν οι κυβερνήσεις και δεν ξέρουµε αν θα ζήσουµε
να το δούµε να αναπτύσσεται; Και πάλι δεν κάνουµε αυτά που
πρέπει, αλλά ιδρύουµε την «Παράκτιο Αττικό Μέτωπο Α.Ε.».

Έχουµε πρόβληµα µε τις στρατηγικού χαρακτήρα επενδύσεις;
Δεν έχουµε κανένα πρόβληµα, αφού έχουµε τη µέθοδο.
Ιδρύουµε το Αυτοτελές Τµήµα Επιθεώρησης Στρατηγικών και
Ιδιωτικών Επενδύσεων. 

Έτσι όµως, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει προκοπή. Και δεν θα
υπάρξει προκοπή και µε τον Ενιαίο Φορέα Εξωστρέφειας. Από
τη µια έχουµε τον «Invest in Greece» και από την άλλη τον ΟΠΕ.
Όµως, όλα αυτά δεν έχουν αποδειχθεί παραγωγικά, και αυτή
είναι η πραγµατική αλήθεια. 

Όµως, όσον αφορά την απάντηση σ’ αυτήν την αδυναµία µε

την ίδρυση νέου φορέα -άσχετα µε το αν θα τον πείτε «ανώνυµη
εταιρεία» ή πώς αλλιώς θα τον βαφτίσετε-, έχουµε δει να καταρ-
ρέουν όλες οι θεωρίες περί διαφόρων µορφών κράτους που θα
µας λύσουν τα προβλήµατα. 

Κι αν πρόκειται για τις επενδύσεις που περιµένουµε να έρθουν,
έχουµε ανάγκη από κάποιον φορέα για να µας βοηθήσει, κύριε
Υπουργέ; Λέτε για τον «Invest in Greece», για να έρθει κάτι. Εδώ
ένα φορολογικό σχέδιο νόµου αντί του απλού φορολογικού συ-
στήµατος ψηφίζει η Βουλή και το καπακώνουν εκατό εγκύκλιοι,
µε αποτέλεσµα να µη βγάζει άκρη κανένας. Γι’ αυτό, κυρίες και
κύριοι Βουλευτές, όταν ακούµε ειδικούς φοροτεχνικούς στην τη-
λεόραση, µας φαίνονται σαν επιστήµονες της NASA. Όµως,
αυτοί είναι οι άνθρωποι που πρέπει να συµβουλεύσουν έναν επι-
χειρηµατία που δεν έχει δικό του λογιστήριο, σχετικά µε το πώς
θα κάνει τη δική του δουλειά, προκειµένου να µην έχει τα µπλε-
ξίµατα που σήµερα οδηγούν και στη φυλακή. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πενήντα έξι επιχειρηµατίες την
ηµέρα συλλαµβάνονται στην πατρίδα µας. Επαναλαµβάνω πε-
νήντα έξι επιχειρηµατίες την ηµέρα! Αυτά τα προβλήµατα που
αφορούν την οικονοµία στο ηµεδαπό της στοιχείο δεν αντιµετω-
πίστηκαν, όπως δεν αντιµετωπίστηκαν και τα άλλα προβλήµατα
που αφορούν την οικονοµία στην εξωστρέφειά της. 

Θα έπρεπε, λοιπόν, να βρούµε κάποιες ευέλικτες µορφές δρά-
σης, γιατί σε ένα εξωτερικό προβληµατικό περιβάλλον σε ορι-
σµένες περιοχές του πλανήτη που είναι γόνιµες επιχειρηµατικά,
εκεί πράγµατι ένας επιχειρηµατίας -και ειδικά αν είναι µεσαίος
και µικρός- θέλει βοήθεια, θέλει πληροφόρηση, θέλει στήριξη.
Πράγµατι, χρειάζεται µια βοήθεια από κάποιον άλλον, από κά-
ποιο εργαλείο το οποίο χειρίζεται το κράτος. Αυτό είναι αληθές. 

Εκεί, λοιπόν, που αυτό είναι αναγκαίο, δεν θα έπρεπε, κύριε
Υπουργέ, να κάνετε µια ανώνυµη εταιρεία, η οποία να λειτουργεί
από την Αθήνα και η οποία τελικά να µην κάνει τίποτα. Άλλωστε,
η ελπίδα µου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι ότι αυτό ναι µεν
θα ψηφισθεί, αλλά δεν θα γίνει τίποτα. Τίποτα απ’ όλα αυτά που
λέµε εδώ δεν θα γίνει. Αυτό το έχει αποδείξει η ζωή και το ξέρει
καλά ο κ. Χατζηδάκης. 

Αντί να γίνουν αυτά, ψάχνουµε να βρούµε πώς επαληθεύεται
η απάντηση –την οποία φαντάζοµαι ότι θα δώσετε κάποια στιγµή
στη Βουλή- στο ερώτηµα που έγκειται, κύριε Υπουργέ, στο, αφού
απέτυχαν όλες οι κρατικές δοµές, γιατί να πετύχει η δική σας;
Θα πάρετε κάποιους υπαλλήλους, θα κάνετε και προσλήψεις. Οι
δύο προηγούµενες προσπάθειες απέτυχαν. Γιατί, λοιπόν, να πε-
τύχει η δική σας; Άλλωστε, είναι πανοµοιότυπη, έχει την ίδια µέ-
θοδο και το ίδιο εργαλείο. Δεν θα πετύχει. Κι εύχοµαι να µην
κάνετε και τίποτα, δηλαδή, γιατί αυτά, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, είναι καταχρεοκοπηµένες µέθοδοι και πρέπει να τις εγκατα-
λείψουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχουµε κάτι που µπορούµε να κάνουµε. Θα σας έλεγα µέσα
σε αυτό το πράγµα που φτιάχνετε ότι είναι προτιµότερο να υιο-
θετήσετε µία τροπολογία της ΔΗΜΑΡ, που έχει να κάνει µε τη
διατήρηση του ΟΠΕ για λίγο καιρό ακόµη µεταβατικά, ή της κ.
Παπακώστα, που λέει ορισµένα πράγµατα που αφορούν τους
ΟΕΥ, τους οικονοµικούς και εµπορικούς ακολούθους. Θα ήταν
κάτι πιο χρήσιµο. Εσείς πάτε σε αυτό το βαρύ, δεν θα παραγάγει
τίποτε. 

Τι σας προτείνω: Έχει γίνει –να µην αναφέροµαι σε εµένα- το
2002 µία πολύ δυνατή προσπάθεια, τα εργαλεία που είχε το
Υπουργείο, η ελληνική διοίκηση µε τους οικονοµικούς ακολού-
θους να περάσουν στο Υπουργείο Εξωτερικών. 

Κύριε Υπουργέ, δεν το αγάπησε αυτό το αντικείµενο το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών ποτέ. Τώρα, τον τελευταίο καιρό, από την πλη-
ροφόρηση που έχω, ο Γενικός Διευθυντής Οικονοµικών Υποθέ-
σεων του Υπουργείου Εξωτερικών είναι πράγµατι ένας άνθρωπος
που την αγαπάει αυτήν τη δουλειά, την έχει ζήσει στα Βαλκάνια,
την ξέρει και µπορεί να βοηθήσει γενικότερα.

Το Υπουργείο Εξωτερικών, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν υιοθέ-
τησε την οικονοµική διπλωµατία, δεν την αγάπησε ποτέ, δεν µπό-
ρεσε ποτέ να ξεφύγει από το στερεότυπο ότι η δουλειά της
διπλωµατίας είναι µόνο τα βαριά θέµατα, τα εθνικά, όπως τα λένε
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κάποιοι, τα βαριά θέµατα, εν πάση περιπτώσει, της πολιτικής, της
διεθνούς πολιτικής ή και της πολιτικής που αφορά τα συµφέ-
ροντά µας. Δεν απαλλάχθηκε ποτέ από αυτό το σύνδροµο. Έγι-
ναν προσπάθειες, αλλά δεν τελεσφόρησαν. 

Ωστόσο, έγινε µία ενοποίηση των υπηρεσιών του κράτους, δι-
πλωµατικές υπηρεσίες µε τους οικονοµικούς εµπορικούς ακο-
λούθους, µε όσα προβλήµατα αυτή η ενοποίηση δηµιούργησε.
Γιατί στην Ελλάδα είναι πολύ συχνό φαινόµενο η έλλειψη αλλη-
λοανοχής και η περιχαράκωση γύρω από φέουδα. Ωστόσο, αυτό
ήταν κάτι που η Ελλάδα ήθελε να το κάνει είκοσι χρόνια, έγινε
την πρώτη πενταετία της δεκαετίας του 2000 και πρέπει να ενι-
σχυθεί.

Αυτό, κύριε Υπουργέ, στο Υπουργείο Εξωτερικών έπρεπε να
πάρει στην εποπτεία του υφιστάµενες δοµές, ας πούµε, τον «In-
vest in Greece S.A.» και τον ΟΠΕ µαζί, µια δοµή που να λειτουρ-
γεί ως νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε χαµηλές, πολύ
χαµηλές δοµές και πολύ λίγο προσωπικό. Από εκεί και πέρα –δεν
ξέρω εάν η συνάδελφος της ΔΗΜΑΡ αυτό εννόησε, γιατί δεν
άκουσα καλά τη φράση της- έχω καταθέσει σε πρόταση νόµου -
για την οποία σάς έχω ενηµερώσει- την πρόταση σε κάθε πρε-
σβεία σε περιοχές όπου αισθάνεται η ελληνική πολιτεία ότι έχει
γόνιµο έδαφος ή για εξαγωγές προϊόντων µας ή για επενδύσεις
εκεί, να προσλαµβάνεται επιτόπιο προσωπικό. Με ποιου την ευ-
θύνη, της εταιρείας; Πώς θα το κρίνει από την Αθήνα η εταιρεία;
Ο πρέσβης θα πρέπει να τα κάνει αυτά, αυτός, που ξέρει εκεί.
Συνήθως θα του στέλνουν οι εξ Αθηνών κάτι τύπους, οι οποίοι
θα έχουν ενδεχοµένως και κάποια προσόντα, αλλά δεν θα είναι
αυτοί οι άνθρωποι τους οποίους οι τοπικές αγορές απαιτούν και
οι οποίοι θα µπορούσαν να βοηθήσουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Μία τέτοια ελαφριά δοµή είναι το
άπαν. Δεν χρειάζεται να κάνετε τίποτε. Αν χρειάζεται να βοηθή-
σετε λίγο τους οικονοµικούς ακολούθους µε την πρόταση Παπα-
κώστα, κοιτάξτε το. Αν χρειάζεται να δείτε σε ένα µεταβατικό
στάδιο τον ΟΠΕ, έτσι που το πάτε κατά την πρόταση της ΔΗΜΑΡ,
κοιτάξτε το. Αλλά η εισήγησή µου είναι να µην κάνετε τίποτε από
όλα αυτά. Μην κάνετε τίποτε από όλα αυτά! Ενοποιήστε υπό την
εποπτεία του Υπουργείου Εξωτερικών όσες δοµές υπάρχουν σή-
µερα και δώστε τη δυνατότητα στις πρεσβείες- εκεί που το
Υπουργείο θα εκτιµήσει και η Κυβέρνηση θα εκτιµήσει από το πε-
ρίφηµο Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας µε Προεδρία του Πρω-
θυπουργού, που δεν έγινε ποτέ, που δεν συνεδρίασε ποτέ, µε
αυτού του οργάνου την καθοδήγηση ή έστω µε τη δική σας µαζί
µε τον Υπουργό Εξωτερικών-, δώστε κατευθύνσεις στους πρέ-
σβεις για επιτόπια πρόσληψη ανθρώπων που µπορούν να βοη-
θήσουν τη διεισδυτικότητα των επιχειρήσεων στις εκεί αγορές.

Όλα τα άλλα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ψηφιστούν, εάν
ο κύριος Υπουργός επιµείνει, και δεν θα αποφέρουν τίποτε σε
τελευταία και σε πρώτη ανάλυση. Τίποτε δεν έχει προσφέρει
µέχρι στιγµής η αντιµετώπιση φλεγόντων θεµάτων –ανέφερα την
προστασία του καταναλωτή τον συντονισµό της Κυβέρνησης και
τα τοιαύτα-, ή απάντηση στα προβλήµατα µε δηµιουργία κρά-
τους. Ή θα το κάνετε επιτελικότερο το κράτος ή θα συνεχίσετε
να το επεκτείνετε, προφασιζόµενοι ότι είστε φιλελεύθεροι και δεν
ξέρω εγώ τι άλλο είστε.

Αυτή είναι η πρότασή µου, κύριε Υπουργέ. Ελπίζω κάποιες από
αυτές τις σκέψεις να τις υιοθετήσετε και να τις ενσωµατώσετε
στις προσπάθειές σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λοβέρδο. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντόπουλος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κοινός τόπος ότι
απαιτείται η αλλαγή του οικονοµικού µοντέλου ανάπτυξης, µε έµ-
φαση στην παραγωγή, την εξωστρέφεια, την καινοτοµία και την
υποκατάσταση των εισαγωγών. Το νέο αυτό µοντέλο ανάπτυξης
της χώρας, που θα έπρεπε να συνδυαστεί µε την επανατοποθέ-
τηση της εικόνας της Ελλάδας στο εξωτερικό υπό ένα εθνικό
ισχυρό brand name, είναι ο υγιής πυλώνας για µία οικονοµία που
προσπαθεί να επανέλθει σε τροχιά ανάπτυξης, υπό τον όρο,

όµως, κύριε Υπουργέ, ότι ο νέος φορέας που θέλουµε όλοι να
συστήσουµε δεν θα είναι κρατικοδίαιτος. 

Αυτή είναι αναγκαία και ικανή συνθήκη και ξέρετε πολύ καλά
τι υπονοώ. Εµπιστευτείτε τους Έλληνες εξαγωγείς, κύριε
Υπουργέ. Οι Έλληνες εξαγωγείς δεν είναι κρατικοδίαιτοι. Αντί να
κάνουν συχνά το δροµολόγιο προς Αθήνα και προς τα Υπουρ-
γεία, προτιµούν τα δροµολόγια σε κάθε γωνιά της οικουµένης.
Βρίσκονται συνέχεια µέσα στα αεροπλάνα και προσπαθούν να
τοποθετήσουν τα προϊόντα τους σε όλο τον κόσµο. Είναι σε όλες
τις εµπορικές εκθέσεις, βρίσκονται παντού, παρακολουθούν τις
αγορές και στις αναδυόµενες αγορές. Φυσικά πρέπει να εµπι-
στευτείτε όλες αυτές τις δυνατότητες που έχει η χώρα, ώστε να
απελευθερωθεί η παραγωγική δυνατότητα αυτής της χώρας,
µέσα από τη δυνατότητα του µέσου πολίτη να επιχειρήσει, µε
σκοπό το κέρδος, ουσιαστική και µακροπρόθεσµη ανάπτυξη σε
αυτήν τη χώρα. 

Αυτό πρέπει να το προσέξουµε ιδιαίτερα. Η ανάκαµψη της Ελ-
λάδας προϋποθέτει µη παρεµπόδιση της ελεύθερης αγοράς, κα-
τάργηση της κρατικοδίαιτης οικονοµίας, φιλικό επιχειρηµατικό
περιβάλλον και µείωση του διοικητικού κόστους και τις επιχειρή-
σεις. 

Κύριε Υπουργέ, πανηγυρίζουµε πολλές φορές για τις εξαγω-
γές, αλλά πρέπει να προσέξουµε ότι εννοούµε και εννοείτε τις
εξαγωγές παραγωγικών αγαθών που παράγονται στη χώρα µας
κι όχι τις εξαγωγές διεθνών εµπορεύσιµων αγαθών. Διότι πολλές
φορές οι δείκτες εξαγωγών επηρεάζονται από τις εξαγωγές διε-
θνών εµπορεύσιµων αγαθών ή των «παράλληλων εξαγωγών»,
όπως το λέει η αγορά, ή οτιδήποτε άλλο. 

Σηµασία, όµως, έχει ότι είναι αγαθά τα οποία δεν παράγονται
στη χώρα µας, δεν είναι στον παραγωγικό ιστό της χώρας µας κι
εκεί πρέπει να στοχεύσουµε. Οι υγιείς παραγωγικές εξαγωγικές
επιχειρήσεις αποτελούν το πιο δυναµικό τµήµα της ελληνικής οι-
κονοµίας και µπορούν να δηµιουργήσουν ώθηση και ανθεκτικό-
τητα σε αυτή µε νέες ευκαιρίες απασχόλησης. 

Ο στόχος που έβαλε ο Πρωθυπουργός της χώρας, για συνει-
σφορά της ευρύτερης εξωστρέφειας, εξαγωγές αγαθών και υπη-
ρεσιών, τουρισµό, ναυτιλία, άµεσες ξένες επενδύσεις στο
σύνολο της ελληνικής οικονοµίας µε χρονικό ορίζοντα ότι θα
πρέπει να φθάσει σε ποσοστό 50% το 2020, µπορεί να γίνει, είναι
εφικτός στόχος. Μόνο έτσι µπορεί η οικονοµία µας να µπει σε
µία σταθερή τροχιά ανάκαµψης και να διασφαλιστεί η κοινωνική
συνοχή, κάτω όµως από συγκεκριµένες προϋποθέσεις. 

Κρίσιµοι παράγοντες, κύριε Υπουργέ, επιτυχίας της νέας
στρατηγικής εξωστρέφειας, στην οποία καθοριστικό ρόλο καλύ-
τερα να διαδραµατίσει ο νέος Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας µε
την επωνυµία «Ελληνική Εταιρεία Επενδύσεων και Εξωτερικού
Εµπορίου Α.Ε.», θα είναι οι ποσοτικοποιηµένοι στόχοι και η συ-
νεχής αξιολόγηση δράσεων, εξωστρέφειας µε βάση το αποτέλε-
σµα. Συγκεκριµένα, γνωρίζετε τους αριθµοδείκτες της
αποτελεσµατικότητας και πρέπει να τους εισάγαγετε στο νέο
µοντέλο που εισάγετε. 

Αυτά τα περιβόητα key performance indicators, τα οποία είναι
απαραίτητο να µπουν, µπορούν να παρακολουθήσουν, σε τριµη-
νιαία βάση και σε συνεργασία πάντοτε µε τους Έλληνες εξαγω-
γείς και µε την ευρύτερη δυνατή συµµετοχή του ιδιωτικού τοµέα
σε όλα τα επίπεδα, σε όλα τα στάδια, όπως στον σχεδιασµό, στην
υλοποίηση και στην παρακολούθηση αποδοτικότητας των στο-
χευόµενων δράσεων εξωστρέφειας, αλλά και στον νέο φορέα
εξωστρέφειας.

Κύριε Υπουργέ, το τόνισαν και άλλοι συνάδελφοι και θα το
πείτε και στην οµιλία σας, αλλά πρέπει να γίνει σαφές ότι πρέπει
να συµµετέχουν και άλλα Υπουργεία όπως, παραδείγµατος
χάριν, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, που εκ-
προσωπεί έναν σηµαντικό εξαγώγιµο κλάδο. Είναι το Υπουργείο
το οποίο παρακολουθεί τις κλιµατικές αλλαγές σ’ όλο τον κόσµο
και ξέρει τι συµβαίνει. Παραδείγµατος χάριν, ξέρει ότι αυτήν τη
χρονιά η παραγωγή της ελιάς έπεσε στο 20% της περσινής πα-
ραγωγής, ξέρει τι συµβαίνει στην Αίγυπτο, ξέρει τι συµβαίνει στη
γειτονική Τουρκία, ξέρει τι συµβαίνει σε άλλες κρίσιµες αγορές,
παρακολουθεί τις εξελίξεις σ’ όλο τον κόσµο και έχει «αντένες»
σ’ όλο τον κόσµο για να παρακολουθεί. Επίσης, ξέρει την επί-
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δραση των κλιµατικών αλλαγών και στη χώρα µας. Άρα, λοιπόν,
είναι εξαιρετικά κρίσιµη η παρουσία του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης σ’ αυτόν τον νέο φορέα. 

Πρέπει επίσης να διευκρινιστούν ο ρόλος και οι αρµοδιότητες
της διυπουργικής Συντονιστικής Επιτροπής για την Εξωστρέ-
φεια, καθώς σ’ αυτή συµµετέχουν και άλλα –πλην των δύο βασι-
κών- Υπουργεία. 

Κύριε Υπουργέ, είναι πάρα πολύ σηµαντικό το να µπουν οι Έλ-
ληνες εξαγωγείς, να τους δείξουν εµπιστοσύνη οι σύνδεσµοί
τους, ιδιαίτερα της βορείου Ελλάδος, η οποία παίζει έναν τερά-
στιο ρόλο τα τελευταία χρόνια. Πρέπει να αξιοποιηθεί η συσσω-
ρευµένη πολύτιµη γνώση και η τεχνογνωσία όλων των
εξαγωγικών φορέων, οι οποίοι επί χρόνια στηρίζουν αποτελεσµα-
τικά την ελληνική εξωστρεφή επιχειρηµατικότητα. 

Επίσης, είναι απαραίτητη η σύσταση και η συγκρότηση µιας
ολιγοµελούς και αντιπροσωπευτικής Στρατηγικής Επιτροπής για
την Εξωστρέφεια ως το επίσηµο όργανο διαβούλευσης δηµό-
σιου και ιδιωτικού τοµέα. Προτείνω η Στρατηγική Επιτροπή να
συγκροτείται από τους καθ’ ύλην αρµόδιους συλλογικούς φορείς
της εξωστρέφειας και της επιχειρηµατικότητας καθώς και από
τους εκπροσώπους της Δηµόσιας Διοίκησης. Αυτή η Στρατηγική
Επιτροπή θα εισηγείται στη διυπουργική Συντονιστική Επιτροπή
Εξωστρέφειας, η οποία έχει συσταθεί µε απόφαση του Πρωθυ-
πουργού για όλα τα θέµατα που αφορούν την εθνική στρατηγική.
Επίσης, προτείνω να εισηγείται στο διοικητικό συµβούλιο του
νέου φορέα, της νέας Α.Ε., που θα έχει το διακριτικό ρόλο, το
ετήσιο επιχειρηµατικό σχέδιο για την προώθηση και την ανά-
πτυξη των εξαγωγών αλλά και τη διείσδυση της ελληνικής επι-
χειρηµατικότητας στις χώρες-στόχους. 

Η πρόνοια για τη λειτουργία της Στρατηγικής Επιτροπής είναι
σκόπιµο να προβλεφθεί ρητά στο παρόν σχέδιο νόµου και στο
καταστατικό του νέου φορέα που συζητάµε σήµερα στην Ολο-
µέλεια. Η ουσιαστική συνεργασία των ιδιωτικών φορέων θα πρέ-
πει να αφορά όλους τους τοµείς δράσης του νέου οργανισµού,
ώστε να αναπτυχθούν χρήσιµα εργαλεία για τη στήριξη των εξα-
γωγικών επιχειρήσεων και τη δηµιουργία νέων.

Κύριε Υπουργέ, είναι σηµαντικό να δείτε τη συνδροµή του νέου
φορέα και να υπάρχει υποκατάστηµα ή να δηµιουργηθεί µία επι-
πλέον δοµή στη βόρεια Ελλάδα, µε έδρα τη Θεσσαλονίκη. Η Μα-
κεδονία, και ιδιαίτερα η Θεσσαλονίκη, είναι πύλη εξόδου πολλών
αγαθών. Έχει µία ιδιαίτερη δυναµική στο θέµα των εξαγωγών.
Πρέπει να το δείτε αυτό πάρα πολύ σοβαρά, µ’ ένα γραφείο το
οποίο θα πρέπει να έχει ουσιαστικό και ενδυναµωµένο ρόλο και
αρµοδιότητες καθώς και επάρκεια πόρων, ανθρώπινων και οικο-
νοµικών, σε αντιστοιχία µε τη δυναµικότητα που έχουν οι βορει-
οελλαδικές εξαγωγικές επιχειρήσεις. Πρέπει να εξασφαλίσουµε
τη συµµετοχή των εξαγωγών της περιοχής, οι οποίες συµµετέχουν
σ’ ένα πολύ µεγάλο ποσοστό, περίπου στο 1/3 του συνόλου των
εξαγωγών. Αν βγάλουµε έξω τα διεθνώς εµπορεύσιµα αγαθά τα
οποία σάς είπα, είναι πολύ µεγαλύτερη η συµµετοχή του βορει-
οελλαδικού τόξου στις ελληνικές εξαγωγές. Φυσικά, µε τις νέες
γεωπολιτικές συνθήκες που αναδύονται, ο ρόλος αυτού του γρα-
φείου θα είναι ακόµα πιο δυνατός στο µέλλον.

Κύριε Υπουργέ, κλείνω λέγοντας ότι µε βάση τον νέο φορέα
που δηµιουργείτε, θα πρέπει να αναθεωρήσετε τη συµµετοχή
των ελληνικών επιχειρήσεων, ιδιαίτερα στις προσπάθειες που κά-
νετε µε τις αποστολές στο εξωτερικό και να υπάρχει ένα follow
up των επιχειρήσεων οι οποίες συµµετέχουν σ’ αυτές τις απο-
στολές. Δεν αρκεί να θέλουν. Πρέπει και να µπορούν να ικανο-
ποιήσουν τις συµφωνίες που κλείνουν στο εξωτερικό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

τον κ. συνάδελφο.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας

κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης. Μετά θα δώσω τον λόγο στην κ.
Ξηροτύρη-Αικατερινάρη.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Ενιαίος Φορέας Εξωστρέ-

φειας για τον οποίο συζητάµε σήµερα έχει κατά την άποψή µου
µία σαφή προστιθέµενη αξία, τόσο για την προσέλκυση των επεν-
δύσεων όσο και για την ενίσχυση των εξαγωγών.

Επιδιώκει να πετύχει και τους δυο αυτούς στόχους µε έναν
τρόπο συντονισµένο και επικεντρώνει τις ενέργειές του στις
χώρες εκείνες που πράγµατι αποτελούν χώρες στόχους για την
Ελλάδα. Δεν θα αντιµετωπίσουµε προφανέστατα µε τον ίδιο
τρόπο µια χώρα της Αφρικής µε την Κίνα, για παράδειγµα, το Ισ-
ραήλ, την Ινδία, τη Ρωσία. Ένας από τους λόγους για τους οποί-
ους γίνεται αυτός ο οργανισµός είναι ακριβώς για να υπάρχει
µεγαλύτερη ευελιξία και περισσότερο, θα έλεγα, επιχειρηµατικό
πνεύµα στον τρόπο µε τον οποίο το ελληνικό δηµόσιο αντιµετω-
πίζει το θέµα της προσέλκυσης επενδύσεων και της ενίσχυσης
των εξαγωγών. 

Δεν θα σταθώ άλλο στους σκοπούς αυτής της νέας εταιρείας,
η οποία είναι αποτέλεσµα της κατάργησης του ΟΠΕ και της
απορρόφησης υπαλλήλων στον «Invest in Greece», µε στόχο φυ-
σικά να προσληφθούν πρόσθετοι άνθρωποι από την αγορά, για
να γίνει κάτι σύγχρονο, κάτι το οποίο θα προσθέσει στις προσπά-
θειες που κάνει η ελληνική πολιτεία.

Θα επικεντρωθώ στην τοποθέτησή µου σε ενστάσεις ή παρα-
τηρήσεις που έγιναν καλόπιστα από διάφορες πτέρυγες της Αί-
θουσας, επιχειρώντας να δώσω συγκεκριµένες απαντήσεις. 

Ένσταση, ή παρατήρηση, πρώτη: Η παρέµβαση της Κυβέρνη-
σης έχει αποσπασµατικό χαρακτήρα. Όχι. Η παρέµβαση αυτή εν-
τάσσεται σε µια ευρύτερη στρατηγική για την εξωστρέφεια, τις
επενδύσεις, τις εξαγωγές. Έχουµε είκοσι πέντε βήµατα για την
απλούστευση και την επιτάχυνση των εξαγωγών που προωθούµε
µαζί µε τους εξαγωγείς, µε τον Πανελλήνιο Σύνδεσµο Εξαγω-
γέων και τον Σύνδεσµο Εξαγωγέων Βορείου Ελλάδος, σε συνερ-
γασία µε την Task Force, σε συνεργασία, µε τα συναρµόδια
Υπουργεία. Το εγχείρηµα αυτό προχωρεί βάσει του αρχικού σχε-
διασµού χωρίς να υπάρχουν καθυστερήσεις. 

Παράλληλα µε τον επενδυτικό νόµο ιδρύθηκε Κεντρική Αδει-
οδοτική Αρχή, έτσι ώστε να περιοριστεί η ταλαιπωρία των επεν-
δυτών. Επίσης, µόλις χθες παρουσιάστηκε από τον
Πρωθυπουργό ο νέος νόµος-πλαίσιο, µε τον οποίο έρχονται τα
πάνω κάτω στις αδειοδοτήσεις. Επιδίωξή µας είναι να έρθει στη
Βουλή στις αρχές Απριλίου. Υπάρχει µια σφαιρική συνολική πα-
ρέµβαση για τις αδειοδοτήσεις, για να υπάρξει επιτάχυνση και
για να στείλουµε το µήνυµα σε όλους τους επενδυτές –Έλληνες
και ξένους- πως κάτι ουσιαστικό αλλάζει στην Ελλάδα σε σχέση
µε την επιχειρηµατικότητα, που είναι βασική προϋπόθεση για την
προσέλκυση επενδύσεων. 

Εποµένως δεν είναι καθόλου αποσπασµατική παρέµβαση. Εν-
τάσσεται σε ένα πλαίσιο δράσεων της Κυβέρνησης για την εξω-
στρέφεια, για την προσέλκυση επενδύσεων και την τόνωση των
εξαγωγών. 

Δεύτερον, υπήρξε παρατήρηση ότι αυτό που κάνουµε είναι
ένας αυτοσχεδιασµός, µια επανάληψη αρνητικών πρακτικών του
παρελθόντος, µια περίπου ελληνική πατέντα. Λάθος. Η πρακτική
αυτή ακολουθείται στις περισσότερες από τις προηγµένες ευ-
ρωπαϊκές χώρες. Υπάρχει συντονισµός για την προσέλκυση των
επενδύσεων και την προώθηση των εξαγωγών στη Βρετανία,
όπου λειτουργεί παρόµοιος οργανισµός, στην Αυστρία, όπου λει-
τουργεί παρόµοιος οργανισµός, στην Ολλανδία, όπου λειτουργεί
παρόµοιος οργανισµός, µε εξαιρετικά αποτελέσµατα. Αυτός
ήταν και ο λόγος για τον οποίο συνεργαστήκαµε µε οµάδα Ολ-
λανδών ειδικών, για την προετοιµασία αυτού του εγχειρήµατος
που σήµερα συζητάµε. 

Εδώ έγινε επίσης η παρατήρηση: «Πόσο λάβατε υπ’ όψιν τις
προτάσεις της οµάδας των Ολλανδών ειδικών;». Σε πολύ µεγάλο
βαθµό. Όχι απόλυτα, διότι υπάρχουν χαρακτηριστικά της ελλη-
νικής δηµόσιας διοίκησης τα οποία δεν προσιδιάζουν προς τα
χαρακτηριστικά της ολλανδικής Δηµόσιας Διοίκησης. 

Οφείλω να πω ότι µου έκανε εντύπωση ότι από πτέρυγες της
Βουλής που είναι αναφανδόν εναντίον της τρόικας, της Task
Force, του µνηµονίου και όλων των συναφών έγιναν παρατηρήσεις
προς την Κυβέρνηση που περίπου µε οδήγησαν στο συµπέρασµα
ότι µάλλον οι πτέρυγες εκείνες επιθυµούσαν να υιοθετήσουµε εξ
ολοκλήρου τις προτάσεις των Ολλανδών ειδικών. 
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Άλλη παρατήρηση: Ο νόµος φτάνει για να έχουµε ένα καινούρ-
γιο τοπίο στο πεδίο της εξωστρέφειας; Η απάντηση είναι απολύ-
τως σαφής: Φυσικά και δεν φτάνει. Κανένας νόµος από µόνος
του δεν φτάνει για να αλλάξει το τοπίο στην Ελλάδα και σε οποι-
αδήποτε άλλη χώρα, αλλά προσέξτε και χωρίς το νόµο αυτόν
είναι βέβαιο ότι θα ήµασταν καταδικασµένοι σε µία πραγµατικό-
τητα που διαφέρει και διαφέρει αρκετά από την πραγµατικότητα
των πιο προηγµένων χωρών. 

Μην ψηφίζοντας αυτόν τον νόµο, θα λέγαµε ξεκάθαρα ότι εί-
µαστε ικανοποιηµένοι µε τη µετριότητα και θέλουµε να διαιωνί-
σουµε τη µετριότητα. Ψηφίζοντας, αντιθέτως, τούτον εδώ τον
νόµο, δίνουµε µία ευκαιρία στην καινοτοµία, µία ευκαιρία στην
προσαρµογή στα ευρωπαϊκά δεδοµένα και βεβαίως θα κριθούµε
στην πράξη. 

Ειπώθηκε προηγουµένως από συνάδελφο ότι όλες οι προσπά-
θειες που έγιναν για τη δηµιουργία κάποιων φορέων στην Ελ-
λάδα τις τελευταίες δεκαετίες απέτυχαν. Δεν είµαι κρατιστής. Σε
καµµία περίπτωση δεν είµαι κρατιστής και φαντάζοµαι ότι δεν θα
γίνω ποτέ, αλλά είναι άδικη αυτή η κριτική. Βεβαίως, πολλές προ-
σπάθειες απέτυχαν, αλλά θέλω να ρωτήσω κάθε καλόπιστο συ-
νάδελφο στην Αίθουσα: Η προσπάθεια για την ίδρυση της
«ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» απέτυχε; Η «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ», που έκανε ένα
έργο-κόσµηµα στην Αθήνα, θεωρείται µία προσπάθεια αποτυχη-
µένη; Έγινε σε συγκεκριµένες βάσεις, σε συνεργασία µε ξένους
ειδικούς και ακριβώς στις βάσεις αυτής της προσπάθειας θέ-
λουµε να στηρίξουµε και τη δική µας προσπάθεια µε τον καινούρ-
γιο αυτόν οργανισµό για την εξωστρέφεια. 

Επόµενη παρατήρηση: Τι θα γίνει µε τους υπαλλήλους; Ασφα-
λώς, κανείς δεν δικαιούται να είναι ανάλγητος και πρέπει να λαµ-
βάνει υπ’ όψιν, όταν νοµοθετεί, την τύχη των υπαλλήλων που
εµπίπτουν στο πεδίο της νοµοθέτησης, αλλά δεν πρέπει να κοι-
τάµε µόνο τα δέντρα, αγνοώντας το δάσος. 

Ο βασικός σκοπός είναι να κάνει το δηµόσιο καλύτερα τη δου-
λειά του, διότι, αν οι υπάλληλοι είναι απλώς ευχαριστηµένοι και
δεν προσελκύουµε επενδύσεις και δεν έχουµε εξαγωγές, τι να
την κάνουµε αυτήν την ευχαρίστηση αυτών των συγκεκριµένων
υπαλλήλων; 

Άρα, µε αυτό το σκεπτικό αποφασίζουµε να κρατήσουµε ως
πυρήνα της προσπάθειας τον οργανισµό «Invest in Greece», που
είναι η πιο καινούργια εταιρεία, να καταργήσουµε τον ΟΠΕ, να
δώσουµε τη δυνατότητα στους υπαλλήλους του ΟΠΕ εθελου-
σίως να ενταχθούν στον καινούργιο φορέα, αλλά και ταυτόχρονα
να αξιολογήσουµε –βάσει των ρυθµίσεων που έχει περάσει η
Βουλή- όλους τους υπαλλήλους που θα ενταχθούν στον κανονι-
σµό, τόσο τους προερχοµένους από τον «Invest in Greece» όσο
και τους προερχοµένους από τον ΟΠΕ, διότι δεν µας ενδιαφέρει
να κάνουµε ένα φορέα εκεί που είχαµε δύο, αλλά µας ενδιαφέρει
να κάνουµε έναν καινούργιο φορέα, ο οποίος θα αφήσει το απο-
τύπωµά του στην προσπάθεια για την ενίσχυση της εξωστρέ-
φειας της ελληνικής οικονοµίας. Αυτό είναι το οποίο επιδιώκουµε
να κάνουµε.

Θα µε συγχωρέσετε στο σηµείο αυτό να πω –αλλά δεν µπορώ
και να µην το πω- ότι οι υπάλληλοι του ΟΠΕ, ιδιαίτερα µετά από
τα στοιχεία τα οποία παρέθεσε στην επιτροπή ο Υφυπουργός κ.
Μηταράκης, δεν νοµίζω ότι είναι από τους αδικηµένους υπαλλή-
λους του ελληνικού δηµοσίου, ιδιαίτερα αν λάβουµε υπ’ όψιν τα
εφάπαξ τα οποία λαµβάνουν, τις αποζηµιώσεις τις οποίες λαµ-
βάνουν, βάσει των συµβολαίων που έχουν συνάψει. Δεν είναι από
τους αδικηµένους υπαλλήλους και µπορείτε να κάνετε µόνοι σας
τις συγκρίσεις.

Επόµενη παρατήρηση: διοικητικό συµβούλιο. Το διοικητικό
συµβούλιο, πράγµατι, ορίζεται από τον Υπουργό. Δεν αποτελεί
κάποια πρωτοτυπία αυτό. Ορίζεται λοιπόν και σε αυτόν τον συγ-
κεκριµένο φορέα.

Αυτό που δεν υπάρχει, διότι υπήρξε ένα πρόβληµα στο Γενικό
Λογιστήριο, που σκοπεύουµε να διορθώσουµε, είναι να έχουµε
κάτι που προβλεπόταν στο προσχέδιο –µπορείτε να το διασταυ-
ρώσετε, γιατί το προσχέδιο είχε τεθεί σε διαβούλευση– δηλαδή
δίπλα στο διοικητικό συµβούλιο να υπάρχει ένα συµβούλιο ειδι-
κών χωρίς αµοιβή –το τονίζω «χωρίς αµοιβή»– που να έχει ένα
συµβουλευτικό χαρακτήρα και στο οποίο να συµµετέχουν εκπρό-

σωποι των φορέων, είτε των εξαγωγέων είτε των παραγωγικών
φορέων, προκειµένου να παρέχει υπηρεσίες, για να είναι πιο
αποτελεσµατική η λειτουργία του φορέα. Όµως –επαναλαµ-
βάνω– αµισθί. Και νοµίζω ότι µε αυτόν τον τρόπο απαντώ και
στην παρατήρηση του συναδέλφου κ. Κωνσταντόπουλου.

Σε σχέση µε τις αρµοδιότητες του φορέα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν έχω λόγο να κρύψω –διότι η συζήτηση ήταν δη-
µόσια– ότι το αρχικό εγχείρηµα δεν είχε ακριβώς το περιεχόµενο
που έχετε σήµερα µπροστά σας. Το αρχικό εγχείρηµα ήταν να
µεταφερθούν και οι οικονοµικοί και οι εµπορικοί ακόλουθοι στο
Υπουργείο Ανάπτυξης.

Έγιναν συζητήσεις κατόπιν µε το Υπουργείο Εξωτερικών και
αυτό που έχετε ενώπιόν σας είναι αποτέλεσµα της συµφωνίας
µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης και του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών. Συµφωνήθηκε να δηµιουργηθεί, εξ υπαρχής ουσιαστικά,
γιατί θα υπάρξει αξιολόγηση των υπαλλήλων, ένας καινούργιος
φορέας εξωστρέφειας, κατά τα πρότυπα φορέων άλλων κρατών
και κάποιοι υπάλληλοι, το 10% των οικονοµικών και εµπορικών
ακολούθων, να αποσπώνται σε αυτό τον φορέα, κάνοντας πα-
ράλληλα και ένα ετήσιο µνηµόνιο συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών και του Υπουργείου Ανάπτυξης, έτσι
ώστε συντονισµένα να προχωρούν οι δράσεις για την εξωστρέ-
φεια. Εποµένως, υπάρχει συνεννόηση απόλυτη µε το Υπουργείο
Εξωτερικών.

Άλλο ερώτηµα το οποίο ετέθη είναι τι γίνεται µε άλλα Υπουρ-
γεία. Πού είναι στην εικόνα, για παράδειγµα, το Υπουργείο Γε-
ωργίας, είπαν κάποιοι συνάδελφοι. Μα, το Υπουργείο Γεωργίας,
όπως και όλα τα συναρµόδια Υπουργεία για τις εξαγωγές, είναι
στην Εθνική Επιτροπή Εξωστρέφειας, η οποία συνεδριάζει τα-
κτικά, συντονίζει τις δράσεις των Υπουργείων και προσπαθεί να
προωθήσει τις εξαγωγές σε διϋπουργικό επίπεδο.

Άλλο όµως είναι η συντονιστική επιτροπή µεταξύ των Υπουρ-
γείων και άλλο ο φορέας. Ένας φορέας, ας πούµε, των αστικών
συγκοινωνιών εποπτεύεται και από το Υπουργείο Εσωτερικών,
επειδή τυχαίνει οι συγκοινωνιακοί φορείς να εκτελούν έργο σε
κάποιους δήµους; Δεν υπάρχει εποπτεία από πολλά και διαφο-
ρετικά Υπουργεία σε οποιονδήποτε φορέα.

Το Υπουργείο Ανάπτυξης έχει την ευθύνη γι’ αυτό το φορέα.
Βεβαίως είµαστε σε στενή συνεργασία µε το Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και µε όλα τα συναρµόδια Υπουργεία. Ιδιαίτερα
δε για το θέµα της απλούστευσης των εξαγωγών η συνεργασία
αυτή είναι πάρα πολύ στενή.

Και µια τελευταία παρατήρηση που έγινε από συναδέλφους
είναι ότι συνενώνονται δύο αποτυχηµένοι οργανισµοί. Εγώ δεν
θα ήµουν τόσο ισοπεδωτικός. Αν ρωτήσετε τόσο ανθρώπους που
επιχείρησαν να εξυπηρετηθούν από το «Invest in Greece» όσο
και ανθρώπους που επιχείρησαν κατά καιρούς να εξυπηρετη-
θούν απ’ τον ΟΠΕ, θα σας πουν πετυχηµένα παραδείγµατα. Αν
αµφιβάλλετε, ρωτήστε τους εξαγωγείς για τη συµβολή του ΟΠΕ
σε εκθέσεις που έχουν οργανωθεί τελευταία και στο Παρίσι και
στη Γερµανία και σε αραβικές χώρες. Ρωτήστε και θα δείτε ότι
υπάρχουν και τέτοια παραδείγµατα.

Όµως δεν αρκούµαστε σε αυτό. Δεν αρκούµαστε στη µετριό-
τητα. Προσπαθούµε να προχωρήσουµε µε βάση τα διεθνή πρό-
τυπα. Αξιολογούµε τους υπαλλήλους που θα ενταχθούν.
Αξιολογούνται οι υπάλληλοι που θα ενταχθούν, µε αντικειµενικά
κριτήρια, και επιδιώκουµε να πάρουµε ανθρώπους από την
αγορά, νέο αίµα, έτσι ώστε να γίνει ένα καινούργιο ξεκίνηµα σε
συνεργασία και σε στενό συντονισµό µε τους οικονοµικούς εµ-
πορικούς ακολούθους. Ο πρέσβης δε της Ελλάδος σε κάθε χώρα
θα είναι ο επικεφαλής αυτής της προσπάθειας, γιατί, όπως ση-
µείωσα και στην επιτροπή, δεν θέλουµε να έχουµε δύο Ελλάδες
στο εξωτερικό απλά και µόνο για να ικανοποιείται ο εγωισµός
των υπαλλήλων του Υπουργείου Ανάπτυξης ή των υπαλλήλων
του Υπουργείου Εξωτερικών.

Κοντολογίς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το οποίο επι-
χειρούµε να κάνουµε είναι να δώσουµε µια ευκαιρία στην εξω-
στρέφεια, µια ευκαιρία στην προσέλκυση επενδύσεων. Και γι’
αυτό είµαι βέβαιος ότι, παρ’ ότι καθεµία και καθένας από σας
µπορεί να έχει ενστάσεις, δεν θα αντιµετωπίσετε µικρόψυχα αυτό
το εγχείρηµα.
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Δεν είστε καταδικασµένοι να συµφωνείτε σε όλα µαζί µας,
ούτε εµείς διεκδικούµε τα αλάθητο, γι’ αυτό άλλωστε και γίνονται
οι συζητήσεις. Η πρόθεση µας, όµως, η κατεύθυνσή µας είναι
συγκεκριµένη. Δεν ακολουθούµε δικές µας πατέντες, ακολου-
θούµε τις βέλτιστες διεθνείς πρακτικές και προετοιµάσαµε επί
πολλούς µήνες αυτό εδώ το νοµοθέτηµα. 

Ευθύνη δική µας τώρα είναι να το εφαρµόσουµε, να το εφαρ-
µόσουµε γρήγορα και να το εφαρµόσουµε σωστά κατά τα πρό-
τυπα της «Αττικό Μετρό» και όχι κατά τα πρότυπα άλλων φορέων
που πράγµατι ιδρύθηκαν και δεν απέδωσαν. Αυτή είναι η µεγάλη
πρόκληση για εµάς. Νοµίζω ότι η µεγάλη πρόκληση για όλους
εσάς είναι να µας ελέγχετε, να παρακολουθείτε αν υπάρξουν κα-
θυστερήσεις, ολιγωρίες και απόσταση µεταξύ λόγων και έργων.

Πράγµατι ξέρουµε ότι το πιο κρίσιµο στάδιο για εµάς δεν είναι
σήµερα, µε τη ψήφιση του νοµοσχεδίου από τη Βουλή, αλλά από
την επόµενη εβδοµάδα, όταν ο νόµος θα έχει πάρει ΦΕΚ και θα
πρέπει να πάρει σάρκα και οστά. Αυτή είναι για εµάς η µεγάλη
πρόκληση. 

Επειδή την Πέµπτη που έχει οριστεί η δεύτερη συνεδρίαση για
τη συζήτηση του νοµοσχεδίου εγώ προσωπικά θα είµαι στις Βρυ-
ξέλλες, στο Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας -θα είναι εδώ φυσικά
ο αρµόδιος Υφυπουργός κ. Μηταράκης, αλλά και ο κ. Σκορδάς-
θα µου επιτρέψετε για λόγους τάξεως να κάνω µια αναφορά στις
τροπολογίες που έχουµε καταθέσει ως Υπουργείο Ανάπτυξης,
διά βραχέων.

Υπάρχει µία τροπολογία σε σχέση µε την κατάργηση του υπο-
λόγου. Ο υπόλογος είναι ένας αναχρονιστικός θεσµός από τη δε-
καετία του ’50, τότε που δεν υπήρχε ΕΣΠΑ, που δεν υπήρχε
Ευρωπαϊκή Ένωση και που οι έλεγχοι στις δηµόσιες δαπάνες γί-
νονταν µε διαφορετικό τρόπο. Σήµερα πια έχουµε φυσικά ελέγ-
χους από το Ελεγκτικό Συνέδριο, έχουµε ελέγχους από την Αρχή
των Δηµοσίων Συµβάσεων και έχουµε και ελέγχους που προβλέ-
πονται από τους κοινοτικούς κανονισµούς. Προσθέστε και τους
δειγµατοληπτικούς ελέγχους που θα γίνονται από τις ΥΔΕ του
Υπουργείου Οικονοµικών. 

Θεωρήσαµε, λοιπόν, µαζί µε το Υπουργείο Οικονοµικών, ότι θα
έπρεπε να καταργηθεί αυτός ο θεσµός, ο οποίος το µόνο που
έκανε είναι να δηµιουργεί καθυστερήσεις στην πρόοδο του Προ-
γράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων και του ΕΣΠΑ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, δώστε µου δύο – τρία λεπτά για
να προλάβω να ολοκληρώσω την παρουσίαση των τροπολογιών.

Θεωρώ, πραγµατικά, ότι η κατάργηση του υπολόγου είναι µία
σηµαντική τοµή και ένα σοβαρό πλήγµα στη γραφειοκρατία, ιδι-
αίτερα σε σχέση µε το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων.

Δεύτερον, φέρνουµε τροπολογία σε σχέση µε τον επενδυτικό
νόµο. Παρακολουθούµε τις εξελίξεις κάθε µέρα. Η ρευστότητα
είναι το µεγάλο µας πρόβληµα. Φέρνουµε, λοιπόν, µια σειρά από
ρυθµίσεις για να διευκολύνουµε τους επενδυτές, προσαρµοζό-
µενοι και εµείς στις εξελίξεις που εν τω µεταξύ είδαµε και στα
αιτήµατα των επενδυτών που εν τω µεταξύ ακούσαµε. Είµαι βέ-
βαιος ότι όταν µελετήσετε αυτήν την τροπολογία, η συντριπτική
πλειοψηφία της Αίθουσας θα ταχθεί µε αυτές τις συγκεκριµένες
ρυθµίσεις. 

Φέρνουµε, επίσης, ρυθµίσεις για το Γενικό Εµπορικό Μητρώο.
Καθιερώνουµε τη δυνατότητα ηλεκτρονικής υποβολής εγγρά-
φων και αιτηµάτων µεταβολών των εταιρειών στο ΓΕΜΗ, µε εύ-
χρηστη και ασφαλή πρόσβαση, όπως γίνεται στο TAXISNET. 

Επίσης, φέρνουµε από 1-7-2014 το πλήρως ηλεκτρονικό ΓΕΜΗ
πιο κοντά στον πολίτη, κάνοντας την καθηµερινότητα των επιχει-
ρήσεων πιο απλή, µε τη θεσµοθέτηση της αυτόµατης ηλεκτρονι-
κής έκδοσης πιστοποιητικών και αντιγράφων που εµφανίζονται
στην µερίδα µιας εταιρείας στο ΓΕΜΗ. Με άλλα λόγια, ο εξυπη-
ρετούµενος από την οθόνη του υπολογιστή του θα µπορεί να εκ-
δώσει τη νοµιµοποίηση της εταιρείας του και να τη διαβιβάσει
ηλεκτρονικά χωρίς καθυστέρηση στην τράπεζά του.

Να σηµειωθεί ότι οι αλλαγές αυτές ήταν επιβεβληµένες, ιδίως
για τις Α.Ε. και τις ΕΠΕ, για τις οποίες από το καλοκαίρι αναµέ-
νεται να καταργηθεί η υποχρέωση δηµοσίευσης στο ΦΕΚ, µετά
από σχετικές πρόσφατες ρυθµίσεις του Υπουργείου Διοικητικής

Μεταρρύθµισης. Άρα, πρόκειται για καθαρά εκσυγχρονιστικές
ρυθµίσεις.

Κλείνω µε την τροπολογία που έχουµε καταθέσει σε σχέση µε
τις επαγγελµατικές µισθώσεις.

Τη συζητήσαµε επί µήνες αυτήν την τροπολογία, τόσο µε τους
ιδιοκτήτες όσο και µε τους µισθωτές, τους επαγγελµατίες. Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τοπίο στις επαγγελµατικές µισθώ-
σεις σήµερα δεν έχει να κάνει σε τίποτα κι είναι φυσικά τελείως
διαφορετικό µε το τοπίο που είχαµε δέκα χρόνια πριν, αλλά και
µε αυτό που είχαµε τρία χρόνια πριν. Σήµερα, έχουµε πολλά ξε-
νοίκιαστα µαγαζιά κι αν συγκρίνετε τους ιδιοκτήτες και τους µι-
σθωτές, θα δείτε ότι η θέση των ιδιοκτητών σήµερα έχει
επιβαρυνθεί κατά πολύ, ακριβώς λόγω της κρίσεως στην αγορά
ακινήτων.

Θα έπρεπε, λοιπόν, να βρούµε µία δίκαιη λύση. Η λύση που
βρήκαµε είναι αυτή που περιγράφεται στην τροπολογία. Δεν
οδηγούµαστε σε εξώσεις σε σχέση µε τις σηµερινές επαγγελµα-
τικές µισθώσεις, κρατάµε τις ρυθµίσεις, απλώς διορθώνοντας
αδικίες εις βάρος της µίας πλευράς. Για να καταγγείλει η µία
πλευρά έπρεπε να µεσολαβήσουν x µήνες, για να καταγγείλει η
άλλη πλευρά, των ιδιοκτητών, έπρεπε να µεσολαβήσουν x επί
δέκα µήνες. 

Τέτοιες διορθώσεις κάνουµε για τις υφιστάµενες ρυθµίσεις,
προκειµένου να υπάρξει ένα στοιχείο ισορροπίας. Για τις και-
νούργιες µισθώσεις προβλέπουµε να υπάρχει ένας µίνιµουµ χρό-
νος τριετίας, αφήνοντας από κει και πέρα τα δύο µέρη να
συνάψουν όποια σύµβαση θέλουν, τριών ετών, πέντε ετών, δώ-
δεκα ετών, είκοσι ετών κ.λπ., ανάλογα µε τη συµφωνία που θα
υπάρξει µεταξύ των δύο µερών. 

Εµείς θεωρούµε τόσο τους µισθωτές όσο και τους ιδιοκτήτες
εξίσου Έλληνες. Επιτρέψτε µου δε να πω ότι αντιλαµβανόµαστε
ότι από τη µία πλευρά υπάρχει η επιβάρυνση των επαγγελµατιών
λόγω της κρίσης, αλλά από την άλλη πλευρά, επίσης αντιλαµβα-
νόµαστε, ότι υπάρχει η επιβάρυνση των ιδιοκτητών λόγω των
φόρων. 

Εποµένως, πρέπει µπροστά σ’ αυτό το σκηνικό να βρούµε µία
δίκαιη λύση και χαίροµαι που από τις αντιδράσεις που είδα από
τη µία και από την άλλη πλευρά, καταλαβαίνω ότι παρ’ ότι δεν
υπάρχει απόλυτη συµφωνία ένθεν κακείθεν, οι ρυθµίσεις αυτές
θα µπορούσαν να είναι ένας κοινός παρονοµαστής για όλους,
προκειµένου να διαµορφωθεί ένα καινούργιο τοπίο σε σχέση µε
τις επαγγελµατικές µισθώσεις.

Θεωρώ ότι είναι µία σηµαντική αλλαγή, ένα καινούργιο ξεκί-
νηµα σε σχέση µε την αγορά ακινήτων και ειδικότερα σε σχέση
µε τη µισθωτική αγορά και πραγµατικά είµαστε ικανοποιηµένοι
που µετά από συζητήσεις τόσων µηνών έχουµε φτάσει σε αυτό
το αποτέλεσµα.

Αυτά είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσα θέλω να σας πω.
Την Πέµπτη η συζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών θα
συνεχιστεί παρουσία, όπως είπα, του κ. Μηταράκη και του κ.
Σκορδά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει η κυρία Ασηµίνα Ξηροτύρη-Αικατερινάρη.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε. 
Συζητάµε σήµερα ένα νοµοσχέδιο το οποίο πράγµατι επί της

αρχής είναι θετικό. Δηµιουργείται ένας νέος φορέας, η «Ελληνική
Εταιρεία Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου», που συγκροτεί-
ται από τη συγχώνευση του Ελληνικού Οργανισµού Εξωτερικού
Εµπορίου, του γνωστού ΟΠΕ, ο οποίος τίθεται σε εκκαθάριση, και
της «Invest in Greece».

Άκουσα τον Υπουργό. Φτάνει αυτός ο νόµος γι’ αυτό το µε-
γάλο θέµα της εξωστρέφειας, η οποία θα πρέπει να διακρίνει την
ελληνική οικονοµία, την παραγωγή της αλλά και το θέµα της προ-
σέλκυσης των επενδύσεων; Βεβαίως δεν φτάνει. Εµείς έχουµε
πει πάρα πολλές φορές ότι για να γίνει ανταγωνιστική η οικονο-
µία µας, για να αλλάξει το ισοζύγιο, θα πρέπει να υπάρξει ένα
στρατηγικό σχέδιο.
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Θα πρέπει να υπάρξει ένα στρατηγικό σχέδιο για όλα αυτά, το
οποίο θα θέτει και τις προτεραιότητες. 

Θέλουµε πράγµατι να έχει προτεραιότητα ότι ο πρωτογενής
τοµέας και τα προϊόντα του, που είναι συγκριτικό πλεονέκτηµα
της χώρας και µπορούν να αποτελέσουν την ατµοµηχανή των
εξαγωγών της χώρας, πρέπει να έχουµε την κατάλληλη πολιτική
και οι αγρότες να υποστηρίζονται σε αυτήν την κατεύθυνση;
Υπάρχουν άλλοι τοµείς που συµβάλλουν στην εξωστρέφεια; 

Άρα, σε αυτούς τους τοµείς θα πρέπει πράγµατι ένα στρατη-
γικό, εθνικό σχέδιο να δώσει κατευθύνσεις και παράλληλα να κα-
λύψει και τις ανάγκες των φορέων -των αγροτών, των ιδιωτών,
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων- που είναι σε αυτή την κατεύ-
θυνση και όχι να τους επιβαρύνει µε ακόµη περισσότερα µέτρα.
Δείτε τα µέτρα φορολόγησης, την αδυναµία να ανοίξει η στρό-
φιγγα των δανειοδοτήσεων και πολλά άλλα µεγάλα προβλήµατα. 

Συγχωνεύονται λοιπόν δύο οργανισµοί που κάνουν δύο διαφο-
ρετικά πράγµατα. Ο ένας, ο ΟΠΕ, που είναι και ο παλαιότερος
οργανισµός, είχε κατά περιόδους πολύ σηµαντικές αποδόσεις.
Ήταν ο οργανισµός του εξαγωγικού εµπορίου. Είναι ένας οργα-
νισµός ο οποίος πράγµατι βοηθά και µπορεί να βοηθήσει ακόµη
περισσότερο στο να υποστηρίζονται οι εξαγωγές των ελληνικών
προϊόντων. 

Ο οργανισµός «Invest in Greece», που ιδρύθηκε πολύ αργό-
τερα, είναι κάτι άλλο. Είναι σαν ένα γραφείο προσέλκυσης επεν-
δύσεων. Όταν συζητούσαµε τον αναπτυξιακό νόµο δεν είχαµε
δώσει και πολύ µεγάλη σηµασία και για το ρόλο που είχε επιτε-
λέσει µέχρι τότε, αλλά και γι’ αυτό το ρόλο που περιγραφόταν
στον αναπτυξιακό νόµο. Ήταν περίπου σαν µια διαφηµιστική
εταιρεία του δηµοσίου, που παρουσίαζε το νοµοθετικό πλαίσιο
και τις διάφορες διευκολύνσεις που µπορούν να γίνουν για την
προσέλκυση των επενδύσεων. Δεν ήταν όµως ένας ουσιαστικός
φορέας. Με τη συγχώνευση, µε το κατάλληλο προσωπικό και µε
τις προτάσεις που γίνονται για την ενίσχυσή του ακόµα και µε
εξωτερικούς συµβούλους κ.λπ., ευελπιστεί κανείς ότι ενδεχοµέ-
νως τα πράγµατα να πάνε καλύτερα. 

Ο νόµος αυτός, όµως, παρ’ όλο που είναι λιτός -έχει λίγα
άρθρα- είναι γεγονός, όπως τόνισαν και οι άλλοι συνάδελφοι, ότι
δεν έχει ξεκάθαρους στόχους για το τι πρέπει να κάνει αυτός ο
φορέας στο επίπεδο των εξαγωγών και από την άλλη πλευρά στο
επίπεδο της προσέλκυσης των επενδύσεων. 

Δεν υπάρχει ένα σωστό εσωτερικό οργανόγραµµα του νέου
φορέα. Διότι όταν βάζουµε υψηλούς στόχους και από την άλλη
πλευρά, όταν δεν έχουµε ένα στρατηγικό σχέδιο που να κατευ-
θύνει αυτούς τους οργανισµούς, τουλάχιστον όταν τους συγχω-
νεύουµε πρέπει να έχουµε ένα σαφέστατο οργανόγραµµα, και
παράλληλα να µην αδικούνται οι υπάλληλοι που εντάσσονται
πλέον στον καινούργιο φορέα, να ξέρουν ότι είναι διασφαλισµένη
η θέση και η εργασία τους εκεί, για να µπορούν να αποδώσουν
ακόµα καλύτερα και παράλληλα αυτός ο φορέας να έχει τη δυ-
νατότητα πράγµατι να αποκτήσει και πρόσθετο προσωπικό,
ούτως ώστε να κάνει καλύτερα τη δουλειά του. 

Θέλω να προσθέσω ακόµα µία παρατήρηση. Επιδιώκεται,
όπως λέγεται στην αιτιολογική έκθεση, να εξαλειφθούν οι επαλ-
ληλίες δράσεων και τοµέων ευθύνης σε αυτούς τους δύο τοµείς.
Όπως όµως ακούστηκε εδώ, το θέµα της δουλειάς που κάνουν
οι πρεσβείες, όσον αφορά πράγµατι και την ενίσχυση των εξα-
γωγών των ελληνικών προϊόντων και την προσέλκυση επενδύ-
σεων, είναι ουσιαστικό. Εποµένως, δεν είναι σωστό να λέµε ότι
πρέπει να εξαλειφθούν οι επαλληλίες δράσεων, κ.λπ.. Ίσα-ίσα
που πρέπει να ενισχύονται αυτές οι δράσεις. 

Επίσης, θέλω να αναφέρω και τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονί-
κης, που παίζει αυτό το ρόλο, παίζει ένα µεγάλο ρόλο όσον
αφορά την εξωστρέφεια και την υποστήριξη των ελληνικών προ-
ϊόντων. 

Θα πρέπει ο κάθε φορέας να έχει τη δική του δράση, αλλά να
συνδέονται και πολύ καλά µεταξύ τους και ο ένας να ενισχύει τον
άλλον.

Θα ήθελα να κάνω κάποιες παρατηρήσεις στις τροπολογίες
και ιδιαίτερα στην τροπολογία για τις επαγγελµατικές µισθώσεις.
Τα τρία χρόνια είναι πάρα πολύ λίγα που θα αντικαταστήσουν τα
δώδεκα που ισχύουν. Σας τα είπαν και οι φορείς, όλοι. Κάνετε

µία προσπάθεια να συγκεράσετε τα πράγµατα, αλλά τουλάχι-
στον κρατήστε τα πέντε ή έξι χρόνια, αφού, όπως είναι η νοµο-
θεσία, για να αποσβεσθεί µία επένδυση, χρειάζεται τουλάχιστον
πέντε χρόνια. Άρα, δεν µπορεί να πάει να κάνει κάποιος µια επέν-
δυση σε ένα χώρο στον οποίο θα µπορεί να διασφαλίσει τη δια-
µονή του µόνο για τρία χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα ήθελα ένα λεπτό ακόµη, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να πω για την τροπολογία που αφορά τις ρυθµίσεις,

τις διευκολύνσεις που λέτε και τη λύση των προβληµάτων που
διαπιστώθηκαν από την εφαρµογή του αναπτυξιακού νόµου.

Κύριε Μηταράκη, απευθύνοµαι σε εσάς, γιατί µε εσάς τα εί-
χαµε πει στον αναπτυξιακό νόµο. Είχαµε πει στον αναπτυξιακό
νόµο και εµείς είχαµε τονίσει –και δεχθήκατε και µία τροπολογία
µας- ότι οι επενδύσεις κατά κύριο λόγο σε αυτήν την περίοδο
που υπάρχει τεράστια ανεργία, θα πρέπει να δηµιουργούν θέσεις
εργασίας και όχι µόνο αυτό, αλλά να ελέγχεται και από ένα κα-
τάλληλο όργανο - από το γραφείο που συστήσατε- εάν διατη-
ρούνται και µετά την ολοκλήρωση της επένδυσης και για
σηµαντικό χρονικό διάστηµα αυτές οι θέσεις εργασίας. 

Εδώ, τι κάνετε; Κάνετε µία µερική απελευθέρωση αυτού του
θέµατος. Δηλαδή, τις δεσµεύσεις που αναλαµβάνουν εταιρείες,
για να ενταχθούν στον αναπτυξιακό νόµο και ιδιαίτερα για τις θέ-
σεις εργασίας και τη διατήρησή τους, τις περιορίζετε, τις κάνετε
τρία χρόνια, ούτε καν πέντε που υπήρχαν και που εµείς δεν τις
θεωρούσαµε επαρκείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώ-
σετε, κυρία συνάδελφε.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Νοµίζω, ότι εδώ κά-
νετε λάθος σε αυτήν την τροπολογία. Δεν διευκολύνετε, γιατί οι
αναπτυξιακές δράσεις, οι οποίες θα γίνονται και θα καλύπτονται
µε ευνοϊκές ρυθµίσεις από το κράτος, το πρώτο και κύριο µέληµα
που έχουν, είναι να δηµιουργούν θέσεις εργασίας και να τις δια-
τηρούν. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, 
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-
ριστούµε. 

Εισερχόµαστε στις οµιλίες των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώ-
πων. 

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να µην τελειώσουν οι οµιλητές,
κυρία Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όχι, κύριε συ-
νάδελφε.

Ζήτησαν τον λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Τι να κά-
νουµε; 

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τρεις Βουλευτές είναι ακόµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν είναι τρεις

µόνο. 
Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτρης Παπαδηµούλης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου

να αναφερθώ επ’ ολίγον σε λίγα θέµατα τρέχουσας πολιτικής
επικαιρότητας, πριν µπω στο συζητούµενο νοµοσχέδιο.

Ξεκινώ µε το σκάνδαλο, µε την απάτη της ΜΚΟ για την απο-
ναρκοθέτηση, που είναι µία νάρκη στα θεµέλια ενός φθαρµένου
πολιτικού συστήµατος. Αυτά τα 9 εκατοµµύρια ευρώ, σύµφωνα
µε τη δικαιοσύνη, είναι απλώς η κορυφή του παγόβουνου. Και
συµφωνώ µε τη δήλωση του Υπουργού Εξωτερικών κ. Βενιζέλου,
ότι προφανώς υπάρχουν πολιτικές ευθύνες. Μόνο που αργότερα
ο κ. Βενιζέλος έκανε µία νεώτερη δήλωση, ότι δεν έχει ευθύνη
ούτε ο κ. Παπανδρέου, που ήταν τότε Υπουργός Εξωτερικών,
ούτε ο κ. Σηµίτης που ήταν τότε Πρωθυπουργός. Τότε, ποιος έχει
πολιτικές ευθύνες; Ο Χατζηπετρής; 

Έχει µία σηµασία να µας διευκρινίσει τη θέση του ΠΑΣΟΚ ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο κ. Κουκουλόπουλος, και τη
θέση της Κυβέρνησης επί του θέµατος ο κ. Μηταράκης. Χωρίς
να υποκαθιστούµε τη δικαιοσύνη στην απόδοση ευθυνών, λέµε
ότι υπάρχουν πολιτικές ευθύνες. Και επειδή είναι ολοφάνερο ότι
εδώ είναι η κορυφή του παγόβουνου, ζητάµε να γίνει µε επισπεύ-
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δουσα τη δικαιοσύνη, αλλά και µε ενθάρρυνση από την κυβερ-
νητική ηγεσία, έρευνα σε βάθος δεκαπενταετίας.

Έρχοµαι στο δεύτερο θέµα που αφορά τις κινητοποιήσεις των
αγροτών. Όλον αυτόν τον καιρό υπάρχει µια προπαγάνδα που
κατηγορεί τους αγρότες και τις κινητοποιήσεις τους ότι τάχα αρ-
νούνται να φορολογηθούν, ενώ τα αιτήµατα που θέτουν, είναι αι-
τήµατα που αφορούν το υψηλό κόστος παραγωγής, τις υψηλές
επιβαρύνσεις και την αναγνώριση των εξόδων τους όταν είναι να
φορολογηθούν. Δεν αρνούνται να φορολογηθούν. 

Τριάντα τέσσερις Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας σήµερα
κατέθεσαν µία ερώτηση µε την οποία αυτά που ψήφισαν, ζητάνε
να αλλάξουν, θέλοντας να αναγνωριστεί και το ένα έξοδο και το
άλλο έξοδο και η δουλειά των εργαζοµένων στα χωράφια, των
αγροτών. 

Η δική µας προτροπή είναι: Αντί να τους συκοφαντείτε, αντί να
τους αντιµετωπίζετε κλείνοντας τις πόρτες, αντί να τους αντιµε-
τωπίζετε µε αυταρχισµό –διότι αύριο έρχονται και στην Αθήνα,
µε ένα παναγροτικό συλλαλητήριο- κουβεντιάστε µαζί τους και
διορθώστε, αλλάξτε αυτά έχετε κάνει στραβά κι έχετε νοµοθε-
τήσει στραβά. Και δώστε απαντήσεις στα αιτήµατα που αφορούν
το κόστος παραγωγής, από το οποίο θα ωφεληθούν όχι µόνο οι
αγρότες αλλά και οι καταναλωτές των αγροτικών προϊόντων που
αγοράζουν στο ράφι. 

Έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Μας τα είπε ο Υπουργός κι έφυγε.
Ρωτάω όµως: όταν επιχειρείτε µια συγχώνευση δύο φορέων, δεν
πρέπει να υπάρχει µια αξιολόγηση για το τι έγινε µέχρι τώρα; Δεν
πρέπει να υπάρχει µία µελέτη επιπτώσεων, ποια θα είναι θα
οφέλη; Γιατί από «θα» έχουµε χορτάσει. 

Το κυριότερο: άµα µιλάµε για εξαγωγές και επενδύσεις, το βα-
σικό δεν είναι ο φορέας. Αυτό που λείπει είναι το ελληνικό σχέδιο
ανασυγκρότησης και ανάπτυξης, το οποίο θα αντικαταστήσει το
καταστροφικό µνηµόνιο. Γιατί αυτή η πολιτική του µνηµονίου έχει
δηµιουργήσει µία καταστροφική ύφεση της τάξης του 25% και
έχει δηµιουργήσει και ένα κλίµα αποεπένδυσης. 

Καµαρώνετε γιατί υπάρχει ένα κλείσιµο της ψαλίδας του εµ-
πορικού ισοζυγίου. Αυτό δεν οφείλεται στην ανάπτυξη των εξα-
γωγών -οι οποίες φρενάρισαν τον τελευταίο χρόνο, σύµφωνα µε
τις δικές σας επίσηµες στατιστικές- αλλά στην εντυπωσιακή
κάµψη της ζήτησης πάνω από 30% από το 2009 µέχρι τώρα. 

Επίσης, είναι και τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι εξα-
γωγείς -και δεν το λέει µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ- όλων των προϊόντων, από
τα πολύ καλά αγροτικά µας προϊόντα, που ανοίγουν κάποιες µι-
κρές πόρτες εξαγωγών, µέχρι πιο µεγάλες µονάδες εξαγωγών.
Μιλούν για τις καταστροφικές συνέπειες της ύφεσης, για την έλ-
λειψη ρευστότητας, για τη γραφειοκρατία, για την ακριβή ενέρ-
γεια, για το φορολογικό που κάθε τόσο αλλάζει, για τα
ελλείµµατα υποδοµών, για τα ελλείµµατα σχεδιασµού, για την
αδύναµη οικονοµική διπλωµατία.

Και έχετε και το παράδειγµα, κύριε Υπουργέ, ότι αυτή η µνη-
µονιακή πολιτική µείωσης µισθών κατά περίπου 40%, µεσοσταθ-
µικά, στον ιδιωτικό τοµέα -ίσως να είναι και παραπάνω, διότι δεν
αµείβουν οι ιδιωτικές επιχειρήσεις µε αυτά που τυπικά λένε στα
χαρτιά, πολλές δίνουν πολύ λιγότερα- δεν έχει οδηγήσει ούτε σε
επενδύσεις, ούτε σε ανάκαµψη, ούτε σε τίποτα. Γιατί; Διότι έχετε
επιλέξει µε αυτήν τη µνηµονιακή πολιτική ένα οικονοµικό πρό-
τυπο που ταιριάζει σε χώρες χαµηλού εργατικού κόστους, ενώ
είναι εντελώς ξένο µε την ποιότητα, την εκπαίδευση, το µορφω-
τικό επίπεδο, την εξειδίκευση του ελληνικού δυναµικού και λει-
τουργεί αποδιαρθρωτικά. 

Θέλετε, επειδή µιλάµε για εξαγωγές, κάποιους αριθµούς; Οι
εξαγωγές προϊόντων µέσης και υψηλής τεχνολογίας στην Ελ-
λάδα είναι 28%. Στην Πορτογαλία -φτωχή χώρα, περιφερειακή
της ευρωζώνης- είναι στο 40%. Στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στον
ΟΟΣΑ στο 50%. 

Το θέµα, λοιπόν, δεν είναι ο φορέας. Εµείς είµαστε σε αυτό το
θέµα λιγότερο αντιπολιτευτικοί απ’ τον κ. Λοβέρδο. Δεν καταψη-
φίζουµε. Θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ» επί της αρχής, όπως είπε ο ει-
σηγητής µας, γιατί δεν έχουµε αντίρρηση αρχής στο να πεις,
φτιάχνω ένα φορέα που να µπορώ να συνδυάσω την έγνοια και
για τις εξαγωγές και για την προσέλκυση επενδύσεων. 

Από εκεί και πέρα, όµως, αρχίζουν τα προβλήµατα που µας

οδηγούν στις ενστάσεις, στις επιφυλάξεις και τελικά στο να µην
υπερψηφίζουµε. Διότι, αν φτιάξεις έναν φορέα για να συνδυάζει
δύο δουλειές, πρέπει να έχεις µια σαφή λειτουργική διάκριση
των δύο διαφορετικών πραγµάτων. Πώς θα ασχολείσαι ταυτό-
χρονα και συνδυαστικά µε τις εξαγωγές και τις επενδύσεις, όταν
έχεις και µια εµπειρία που δεν είναι και ιδιαιτέρως καλή; Έτσι δεν
είναι;

Τα είπε ο εισηγητής µας. Να µην τα επαναλάβω. Το οµολόγησε
µε τον τρόπο του και ο κ. Χατζηδάκης, όταν είπε: «Ξέρετε κάτι;
Υπάρχουν και καλά παραδείγµατα». Σαν να λέει ότι ο κανόνας
είναι αποτυχία µέσα από τη συρρίκνωση στα όρια της διάλυσης
του ΟΠΕ, µέσα από µία πολύ χαµηλή έως µηδενική πτήση του
«Invest in Greece». Να βρούµε και κανένα καλό παράδειγµα. Δεν
κρύβει, όµως, την πραγµατικότητα. 

Ένα θέµα, λοιπόν, είναι ότι δεν υπάρχει στην οργάνωση η προ-
σοχή, η διάκριση του ποιος κάνει τι. 

Συνεχίζω: Με συγχωρείτε, αλλά το µειονέκτηµα τού να διορίζει
και τους επτά του διοικητικού συµβουλίου ο Υπουργός, δεν θε-
ραπεύεται µε το να βάλεις από δίπλα ένα αµισθί συµβουλευτικό
όργανο που να είναι οι φορείς. Διότι, εάν αυτό το διοικητικό συµ-
βούλιο, που θα έχει διορίσει ο Υπουργός, θα κάνει ό,τι του λέει
ο Υπουργός και η κυβερνητική σκοπιµότητα, το άλλο µπορεί να
λειτουργεί και ως εκτονωτικό και λίγο ως µπουζουριέρα. Δεν
λύνει τα προβλήµατα.

Έρχοµαι σε µερικά άλλα θέµατα πολύ συγκεκριµένα, λειτουρ-
γώντας και συµπληρωµατικά µε τον εισηγητή µας, τον Γιώργο
Σταθάκη. 

Οι συµβάσεις θα αναρτώνται στην «Διαύγεια»; Κάτι είπε ο
Υπουργός στην επιτροπή. Χρειάζεται, όµως, ρητή διατύπωση στο
νοµοσχέδιο, που δεν υπάρχει. Να την βάλετε, λοιπόν. Ρητή δια-
τύπωση! Διότι, βλέπουν πολλά τα µατάκια µας. Βλέπουµε πολλά
και στη «Διαύγεια», που δεν θα έπρεπε να τα ξοδεύει το κράτος
αυτά τα λεφτά. Τουλάχιστον, όµως, είναι ένα µέσο διαφάνειας,
δηµοσιότητας, ελέγχου που µπορεί να βάζει ένα φρένο σε πε-
ριττά έξοδα, σε περίεργες, ακριβές αναθέσεις.

Μετά, υπάρχει το θέµα του αριθµού των εργαζοµένων, των
συµβατικών του σχέσεων, της αξιολόγησης του προσωπικού από
τους προερχόµενους φορείς, των προσλήψεων. Δεν υπάρχει δέ-
σµευση για το ότι θα γίνονται µε κριτήρια ΑΣΕΠ.

Κύριε Μηταράκη, σας επικρίνουν ότι εσείς προσωπικά θέλετε
να χρησιµοποιήσετε αυτό το πράγµα για να αυξήσετε και την πε-
λατεία σας ενόψει και των εκλογών στην Α’ Αθήνας, όπου θα βγά-
λει πολύ λιγότερους η Νέα Δηµοκρατία αυτή τη φορά. Πρέπει να
βάλουµε δικλίδες. Δεν σας κατηγορώ. Ξέρετε, όµως, τις επικρί-
σεις. Είναι γραπτές, εδώ, από συλλογικούς φορείς κ.λπ..

Πρέπει να εξασφαλιστούν ρυθµίσεις και µε το θέµα του ΑΣΕΠ
και µε το θέµα της «Διαύγειας» που να προφυλάσσουν αυτόν τον
φορέα και το δηµόσιο χρήµα από πελατειακά κόλπα, από ρου-
σφετολογικές προσλήψεις. 

Και αν σας φαίνονται αυτά περίεργα, σας λέω µία λεξούλα:
«ΑΓΡΟΓΗ». Τη θυµόσαστε; Η Νέα Δηµοκρατία τα έκανε. Τι µας
έχει σιγουρέψει ότι δεν θα επαναληφθούν τα ίδια σε έναν κρίσιµο
τοµέα;

Λείπει, δυστυχώς, ο κ. Χατζηδάκης. Με ειδοποίησε ότι θα
φύγει αµέσως. Νοµίζω ότι θα µπορούσε να περιµένει και λίγο η
δουλειά του, να ακούσει και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώ-
πους. 

Εν πάση περιπτώσει, όµως, αυτό το αστειάκι ότι, ξέρετε κάτι,
εµείς που είµαστε εναντίον του µνηµονίου, µε ποιο δικαίωµα επι-
καλούµαστε κάποιες µελέτες που µας ήρθαν από την Ολλανδία
και εσείς που τις απορρίψατε, είσαστε πιο αντιµνηµονιακοί από
εµάς, να το αφήσετε. Στερείται κοινής λογικής. 

Εδώ σας λέµε ότι υπάρχει µία µελέτη, η οποία λέει ότι εάν θέ-
λεις να αυξήσεις εξαγωγές και να προσελκύσεις επενδύσεις,
πρέπει να δεις τα µεγάλα διοικητικά και γραφειοκρατικά εµπόδια
που υπάρχουν και τα οποία τα λένε όσοι ασχολούνται µε αυτό.
Και αυτό το αφήνετε απ’ έξω. Πρέπει να δεις την έλλειψη µηχα-
νισµών έµπρακτης υποστήριξης για εξωστρέφεια στην στρατη-
γική των πωλήσεων. 

Εάν πάτε σε πρωτοπόρους αγρότες ή συνεταιρισµούς που κά-
νουν κάποιες εξαγωγές, θα σας πουν πόσο αίµα έφτυσαν χρόνια
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για να µπορέσουν να προωθήσουν σε ένα ξένο ράφι τα προϊόν
τους, γιατί δεν τους βόηθησε κανείς. Αντιθέτως, έβρισκαν εµπό-
δια. 

Αυτά λένε κάποιες προτάσεις που εσείς πετάξατε στα σκουπί-
δια. Το ότι τις έφεραν κάποιοι Ολλανδοί σηµαίνει ότι εµείς που
είµαστε αντιµνηµονιακοί θα πούµε, όχι είναι κακές ή ότι εσείς γί-
νατε αντιµνηµονιακοί επειδή τις απορρίψατε; Όχι. Θέλετε να δι-
ευκολύνετε ένα σύστηµα που δουλεύει µε λάθος τρόπο. Και γι’
αυτό αρνείστε να δείτε τα πράγµατα, και απλώς λέτε, φτιάχνω
έναν καινούριο φορέα και θα θεραπεύσουµε µαγικά όλα τα κου-
σούρια που είχε ο ΟΠΕ όπως τον καταντήσατε και το «Invest in
Greece» όπως το στήσατε και το υπολειτουργήσατε.

Για λόγους που εξηγήθηκαν και από εµένα και από τον ειση-
γητή µας, τον κ. Σταθάκη, επί της αρχής ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ».
Στα άρθρα και στις τροπολογίες θα αναφερθώ την Πέµπτη, όπως
είναι η σειρά και κατά τον Κανονισµό η προγραµµατισµένη συ-
ζήτηση.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Παπαδηµούλη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για
ένα λεπτό.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Γιατί, κύριε

Βλαχογιάννη; Έχει µιλήσει για εσάς;
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Επί προσωπικού, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα απαντήσει

ο κύριος Υπουργός, κύριε Βλαχογιάννη. 
Τον λόγο έχει ο κ. Μηταράκης.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα ήθελα τον λόγο επί προσωπικού,

διότι είµαι ένας από τους τριάντα τέσσερις. Ζητώ τον λόγο για
ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Βλαχο-
γιάννη, έδωσα τον λόγο τώρα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας): Ένα λεπτό θέλω να µιλήσω πάνω στο
σχόλιο του κ. Παπαδηµούλη για τον νέο οργανισµό. 

Ναι, ο νέος Οργανισµός θα έχει κάθε ευθύνη να δηµοσιεύει
στη «Διαύγεια» οτιδήποτε απαιτείται και ναι, οι προσλήψεις θα
γίνουν µε κριτήρια ΑΣΕΠ. Θα δούµε τη γλώσσα στο νοµοσχέδιο.
Αν χρειάζονται νοµοτεχνικές βελτιώσεις θα τις κάνουµε. 

Επίσης, να πω ότι δεν νιώθω καµµία ανασφάλεια για τις εκλο-
γές στην Α’ Αθηνών.

Ευχαριστώ.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε τον

λόγο, κύριε Βλαχογιάννη.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, είµαι ένας από τους

τριάντα τέσσερις Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας που υπο-
γράψαµε την ερώτηση για τους αγρότες. Ζητώ ένα λεπτό, επειδή
αναφέρθηκε υποτιµητικά γι’ αυτό ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του ΣΥΡΙΖΑ.

Εµείς ψηφίσαµε να φορολογούνται οι αγρότες, κύριε Παπα-
δηµούλη. Δεν πιστεύω να διαφωνεί κανείς σε αυτήν την Αίθουσα
γι’ αυτό. Όµως, επειδή είµαστε υπεύθυνοι έναντι του αγροτικού
κόσµου, καταβάλλαµε προσπάθεια να είναι δίκαιη η φορολό-
γηση. Γι’ αυτό κάναµε και την ερώτηση και τις συναντήσεις µε
την ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών και µε την Κυβέρνηση.
Πολλά βελτιώνονται. Αύριο θα δείτε και τις σχετικές ανακοινώ-
σεις. Εσείς, λοιπόν, είστε µία καταστροφική Αντιπολίτευση και
λέτε «όχι» σε όλα, ενώ εµείς, µε εποικοδοµητικές προτάσεις, αν-
τικαθιστούµε και εσάς σε αυτό το ρόλο, γι’ αυτό και παραµέ-
νουµε πρώτη δύναµη στον αγροτικό κόσµο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πολύ. 

Εγώ, όµως, κύριε Βλαχογιάννη, θέλω να ρωτήσω το εξής: Γιατί
µόνο τριάντα τέσσερις Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και όχι
όλοι;

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τόσοι είµαστε από αγροτικές περιο-
χές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έτσι πάει,
όµως; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει
ο κ. Παπαδηµούλης, για ένα λεπτό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Προφανώς δεν ήταν προσω-
πικό αυτό που έκανε τον κύριο συνάδελφο να σηκωθεί. Ήθελε
και αυτός να πάρει ένα µέρος από τη δόξα, από τον Ιορδάνη
Τζαµτζή, που βάζει πρώτος την υπογραφή του σε αυτές τις ερω-
τήσεις, αφού προηγουµένως, όµως, ψηφίσατε αυτά τα νοµοσχέ-
δια, κύριοι συνάδελφοι.

Εγώ, λοιπόν, επαναλαµβάνω ότι ακόµη και η ερώτηση των
τριάντα τεσσάρων νεοδηµοκρατών, µαζί µε την κριτική που εµείς
κάναµε όταν καταψηφίσαµε αυτές τις ρυθµίσεις, δικαιώνει αυτό
που λένε οι αγρότες µε τις κινητοποιήσεις τους: «Δεν αρνούµα-
στε να φορολογηθούµε, αλλά θέλουµε, όπως αναγνωρίζεται
στον καθένα έξοδα σε αυτήν τη σκληρή δουλειά, την αγροτική
δουλειά, να µας αναγνωρίζεται και εµάς». Και αυτά το νοµοσχέ-
διο που ψηφίσατε, κύριε συνάδελφε, δεν τα προβλέπει.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η εγκύκλιος τα προβλέπει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτή-

των Ελλήνων κ. Επαµεινώνδας Μαριάς.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κύριοι Βουλευτές, το σχέδιο νόµου που συζητούµε
είναι ιδιαίτερα σηµαντικό σε σχέση µε το αντικείµενό του. 

Θα ήθελα απλώς να κάνω µία παρατήρηση και µία υπόµνηση
στην Κυβέρνηση. Επειδή πάντοτε φέρνετε τροπολογίες, καλό θα
είναι στον τίτλο κάθε νοµοσχεδίου να βάζετε «και άλλες διατά-
ξεις». Να το βάζετε από την αρχή, διότι ούτως ή άλλως µας έχετε
συνηθίσει να φέρνετε τροπολογίες της τελευταίας στιγµής στις
οποίες αναφέρθηκε και η κυρία Χρυσοβελώνη, θα αναφερθώ και
εγώ την Πέµπτη στο ζήτηµα αυτό.

Ερώτηµα: Πώς µπορεί να έχει µια χώρα εξωστρέφεια; Πώς
µπορούν να αναπτυχθούν οι εξαγωγές; Πώς µπορούµε να προ-
σελκύσουµε επενδύσεις;

Είναι σίγουρο ότι χρειάζονται συγκεκριµένα εργαλεία, συγκε-
κριµένα σχήµατα που θα ενισχύσουν αυτήν την προσπάθεια.
Όµως, το βασικό είναι ότι πρέπει να υπάρξουν ορισµένες ουσια-
στικές προϋποθέσεις σε επίπεδο οικονοµίας. 

Πρώτα απ’ όλα για να έχεις εξωστρέφεια, για να µπορείς να
κάνεις εξαγωγές, πρέπει να έχεις µία ανταγωνιστική οικονοµία.
Με αυτό τον τρόπο θα µπορεί το προϊόν το οποίο παράγεις, να
είναι ανταγωνιστικό στο εξωτερικό. Και για να έχεις ανταγωνι-
στική οικονοµία στην Ελλάδα, δεν µπορείς να ακολουθείς το µον-
τέλο του µνηµονίου που στηρίζεται σε µια διαδικασία µε την
οποία υποτίθεται η ελληνική οικονοµία θα γίνει ανταγωνιστική
επειδή θα έχει χαµηλές αµοιβές.

Δηλαδή θα είναι µία οικονοµία εντάσεως εργασίας και όχι µία
οικονοµία της γνώσης. 

Διότι αν θέλουµε να είµαστε ανταγωνιστικοί σε αυτό το σύγ-
χρονο περιβάλλον, όπου υπάρχει κινεζοποίηση των µισθών, όπου
πέφτουν συνεχώς οι µισθοί και δεν µπορείς να έχεις ανταγωνι-
στικό πλεονέκτηµα εκεί, θα πρέπει να έχεις ανταγωνιστικό πλεο-
νέκτηµα από την επένδυση που κάνεις στην καινοτοµία, στην
έρευνα, στην παιδεία, δηλαδή επενδύοντας στην οικονοµία της
γνώσης. Αν αυτό δεν το συµφωνήσουµε -και δεν µπορούµε να
το συµφωνήσουµε διότι το µοντέλο που περιέχει το µνηµόνιο
από την πρώτη στιγµή είναι µοντέλο που στηρίζεται στον απο-
πληθωρισµό και στα χαµηλά µεροκάµατα- δεν πρόκειται να προ-
χωρήσει η οικονοµία και να είναι ανταγωνιστική. Αυτή ήταν η
πρώτη µου παρατήρηση. 

Η δεύτερη παρατήρηση είναι πως δεν µπορείς να έχεις αντα-
γωνιστική οικονοµία και να µπορείς να κάνεις εξαγωγές όταν
έχεις ένα τεράστιο κόστος στα θέµατα της ενέργειας. Και το ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι αυτήν τη στιγµή στις Ηνωµένες Πολιτείες,
που έχουν πετύχει πολύ χαµηλά κόστη στην ενέργεια, όχι µόνο
έχουν αυξήσει τις εξαγωγές τους, αλλά πλέον γίνεται και επέν-
δυση κεφαλαίων σε µία αγορά που έχει πετύχει πάρα πολύ
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φθηνή ενέργεια. Εποµένως, αυτό είναι το δεύτερο στοιχείο, που
ούτε αυτό έχετε ως προϋπόθεση.

Τρίτον, για να µπορείς να εξάγεις, θα πρέπει να έχεις κάνει ση-
µαντικές επενδύσεις σε συγκεκριµένους τοµείς, δηλαδή στον
τοµέα της αγροτικής οικονοµίας, στον τοµέα της πρωτογενούς
παραγωγής. Πώς όµως µπορείς εκεί να επενδύσεις και να προ-
χωρήσεις, όταν το κόστος παραγωγής των ίδιων των αγροτών οι
οποίοι είναι στους δρόµους είναι τεράστιο; 

Οι κινητοποιήσεις των αγροτών -φυσικά, δεν έχετε πάει στα
µπλόκα, εµείς είχαµε την ευκαιρία να πάµε στα µπλόκα, να πάµε
στην Κουλούρα- δεν αφορούν µόνο το φορολογικό, αλλά τη µεί-
ωση του κόστους παραγωγής, που σηµαίνει ότι θα πρέπει να αν-
τιµετωπιστεί όλη η διαδικασία του πρωτογενούς τοµέα σε µια
άλλη βάση. Πρέπει να έχουν φθηνό πετρέλαιο, πρέπει να έχουν
επιστροφή του ΦΠΑ, πρέπει να έχουν τη δυνατότητα να αγορά-
ζουν φθηνά λιπάσµατα, πρέπει να έχουν χρήµατα για να αγορά-
σουν λιπάσµατα. Εποµένως πρέπει να υπάρχουν εργαλεία
στήριξης αυτής της προσπάθειας, δηλαδή καλλιεργητικά δάνεια,
τα οποία πρέπει να τα δώσει κάποια τράπεζα. Δεν µπορεί όµως
να τα δώσει σήµερα η Αγροτική Τράπεζα, την οποία διαλύσατε. 

Άρα λοιπόν κι εκεί, σε αυτόν τον τοµέα, δεν µπορείς να έχεις
ανάπτυξη και δίκαια διαµαρτύρονται φυσικά οι αγρότες, διότι
υπερφορολογούνται, διότι τους βάζετε να έχουν βιβλία εσόδων-
εξόδων, διότι δεν υπολογίζετε όλα αυτά που πρέπει να υπολογι-
στούν και τα είπαµε κατά τη διάρκεια του φοροµπηχτικού
νοµοσχεδίου που φέρατε. Άρα και αυτό το κοµµάτι είναι σηµαν-
τικό. 

Πώς λοιπόν θα έχει κανείς εξωστρέφεια, εάν δεν έχει πρωτο-
γενή παραγωγή, εάν δεν έχει προϊόντα ποιότητας; Για παρά-
δειγµα, το λάδι. Ξέρετε ότι µε τις πολιτικές που θέλετε, την
περίφηµη έκθεση του ΟΟΣΑ, θα πρέπει να αναµειγνύεται υπο-
χρεωτικά το ελαιόλαδο µε τα σπορέλαια; Πώς θα έχεις προϊόντα
ποιότητας, τα οποία θα µπορείς να εξάγεις και να έχεις εξωστρέ-
φεια στο επίπεδο της αγροτικής οικονοµίας; Άρα λοιπόν όλα
αυτά που συµβαίνουν οδηγούν ακριβώς στο αντίθετο αποτέλε-
σµα. 

Θα το ξαναπώ, πώς θα έχεις ισχυρές επιχειρήσεις που θα κά-
νουν εξαγωγές εάν δεν έχεις βάση στην ίδια τη χώρα; Διότι δεν
υπάρχουν επιχειρήσεις που κινούνται στον αέρα, κύριε Μητα-
ράκη. Όλες οι επιχειρήσεις που κάνουν εξαγωγές στηρίζονται
κατά κύριο λόγο στην ίδια την εσωτερική αγορά. Από εκεί ξεκι-
νούν, εκεί έχουν οικονοµική βάση. Πρώτα πωλούν στην εσωτε-
ρική αγορά, αποκτούν έντονη βάση και περνούν σε εξαγωγές.
Πώς θα έχεις όµως τη λειτουργία αυτών των επιχειρήσεων, όταν
η ίδια η οικονοµία της χώρας διαλύθηκε και είναι σε ύφεση από
το µνηµόνιο; Εποµένως, ούτε αυτή την προϋπόθεση δεν λαµβά-
νετε υπ’ όψιν.

Σε αυτό το νοµοσχέδιο θα περίµενα δύο πράγµατα. Πρώτον -
ειπώθηκε και από άλλους- να έχετε κάνει µια αξιολόγηση για
ποιον λόγο αυτοί οι δύο φορείς τους οποίους καταργείτε και
τους συγχωνεύετε θα πρέπει να πάνε στη ΔΕΑ, στο νέο µοντέλο,
ποιο είναι το αποτέλεσµά τους, ποια είναι τα αρνητικά τους, ποια
είναι τα θετικά τους, ποια είναι η αξιολόγηση.

Και δεύτερον, να µας δώσετε µία στρατηγική για το πού το
πάτε. Διότι µιλάτε για µεγάλες επενδύσεις. Ποιες είναι; Το
ξεπούληµα της δηµόσιας περιουσίας; Η λειτουργία του ΤΑΙΠΕΔ,
που περιµένετε να έρθουν τα δήθεν δισεκατοµµύρια και αντί
πινακίου φακής να εξαγοραστεί κάθε παραγωγική µονάδα στη
χώρα; Αυτές είναι οι µεγάλες επενδύσεις που θα έρθουν; Αυτή
είναι η στρατηγική; 

Εποµένως, δεν έχετε µία συγκεκριµένη στρατηγική ή
τουλάχιστον δεν την παρουσιάζετε καν στην εισηγητική έκθεση.
Και έρχεστε τώρα και µας φέρνετε δύο εργαλεία, τα οποία θα
ενώσετε σε ένα για να κάνετε τη µεγάλη παρέµβαση. Δεν
γίνονται έτσι τα πράγµατα, διότι δεν έχετε ούτως ή άλλως και τις
προϋποθέσεις. 

Θα σας πω, λοιπόν, τι πρόταση έχουµε εµείς. Την έχουµε πει
από εδώ, από αυτό το Βήµα. Εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει να
ιδρυθεί µία αναπτυξιακή τράπεζα ειδικού σκοπού. Η τράπεζα αυτή
θα πρέπει να έχει τη δυνατότητα να κεφαλαιοποιηθεί σήµερα από
το ποσό που έχει µείνει από την ανακεφαλαιοποίηση. Αυτή η

τράπεζα µπορεί να κεφαλαιοποιηθεί τουλάχιστον µε πέντε
δισεκατοµµύρια ευρώ και µε µόχλευση να έχει τη δυνατότητα
σαράντα δισεκατοµµυρίων, ώστε να κάνει επενδύσεις και να
στηρίξει και τις εξαγωγές. 

Αυτή, λοιπόν, η τράπεζα θα ασκήσει µία ευρύτερη στρατηγική,
διότι δεν υποτιµούµε το ρόλο που µπορεί να παίξει το Υπουργείο
Ανάπτυξης ούτε το Υπουργείο Εξωτερικών ούτε και οι πρεσβείες.
Αλλά εδώ θέλεις ένα σοβαρό στρατηγικό εργαλείο, µία τράπεζα
ειδικού σκοπού, όπως είναι η γερµανική KFW που ιδρύθηκε το
1948. Ξέρετε πολύ καλά ότι έχουµε κάνει αυτή την πρόταση ως
κόµµα από τότε που είµαστε στη Βουλή, εγώ δε προσωπικά µε
ειδική µελέτη από το 2010. 

Τι κάνει, όµως, αυτή η τράπεζα; Κατ’ αρχάς, στο διοικητικό
συµβούλιο συµµετέχουν Υπουργοί. Είναι τράπεζα που κάνει
στρατηγική για τις εξαγωγές. Έχει φτηνά κεφάλαια, διότι µπορεί
να δανείζεται µε 0,25% επιτόκιο σηµερινό απευθείας από την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και έχει τη δυνατότητα να
προχωρήσει σε επενδύσεις. Εµείς θέλουµε µία τέτοια τράπεζα.
Διότι όταν έχεις µία τέτοια τράπεζα, µπορείς να κάνεις τις
µελέτες και, να δεις στρατηγικά σε ποιες αγορές θα απευθυνθείς
και µε ποιον τρόπο και να έχεις και το εργαλείο της στήριξης.
Διότι πώς θα κάνεις εξαγωγές, εάν δεν δώσεις στήριξη στους
εξαγωγείς και αν δεν τους δώσεις ρευστότητα, αν δεν
µπορέσουν να κινηθούν; 

Άλλωστε, πώς οι ελληνικές επιχειρήσεις θα εξάγουν, αν πρώτα
δεν εισάγουν πρώτες ύλες; Μα πώς θα εισάγουν πρώτες ύλες,
όταν κανείς δεν δίνει πίστωση σε ελληνική εταιρία και όλοι
ζητούν µετρητά; Αυτήν τη στιγµή οι επιχειρήσεις ψάχνουν
µετρητά για να εισάγουν πρώτες ύλες, να παραγάγουν προϊόντα
για να κάνουν εξαγωγή. Βλέπετε, λοιπόν, ότι όλα αυτά είναι
αλληλένδετα.

Εποµένως, το µοντέλο το οποίο φέρνετε θα έλεγα ότι είναι
ξεπερασµένο. Δεν πρόκειται αυτή η ανώνυµη εταιρία που
ιδρύετε χωρίς τα εργαλεία που έχουν σχέση µε τα κεφάλαια και
µε την ανάπτυξη να προχωρήσει. Γι’ αυτό εµείς στο σχέδιό µας
πιστεύουµε ότι, στηριζόµενοι σε αυτήν την επενδυτική τράπεζα
ειδικού σκοπού, θα είναι δυνατόν τα περισσότερα πράγµατα που
υποτίθεται ότι θα κάνει αυτή η ανώνυµη εταιρεία να λειτουργούν
µέσα από αυτήν τη µεγάλη αναπτυξιακή τράπεζα που θα
στοχεύει στις εξαγωγές και θα κάνει και οικονοµική διπλωµατία
ταυτόχρονα. 

Θέλω να σας µεταφέρω και µία συζήτηση που έγινε εντελώς
τυχαία την προηγούµενη εβδοµάδα, όταν ερχόµουν µε το
αεροπλάνο από το Ηράκλειο. Πιάσαµε κουβέντα µε κάποιον και
αφού του είπα την πρότασή µου, ξέρετε τι µου είπε; Ήταν
µηχανικός και έφευγε από το Ηράκλειο για να πάει στη Γερµανία,
γιατί είχε ραντεβού στην KFW για να πάρει χρηµατοδότηση και
να υποβάλει αναπτυξιακό σχέδιο! Και τέτοια αναπτυξιακή
εταιρεία δεν την έχουµε φτιάξει εδώ τόσα χρόνια! Αυτές είναι οι
νέες µέθοδοι που θα βοηθήσουν στην ανάπτυξη και υπό την
προϋπόθεση ότι θα τηρηθούν και τα υπόλοιπα που θέσαµε. 

Επίσης, υποτιµάτε το ρόλο των περιφερειών. Οι περιφέρεις
µπορούν να παίξουν καθοριστικό ρόλο. Την προηγούµενη
εβδοµάδα ήµασταν µε τον συνάδελφο, τον κ. Τριαντάφυλλο, στην
Βαρσοβία και συναντήσαµε στελέχη της πρεσβείας. Ξέρετε τι µας
είπαν; Ότι η πρεσβεία και το εµπορικό τµήµα δουλεύουν πολύ
καλύτερα µε τις περιφέρειες, µε πολύ µεγαλύτερη ευελιξία απ’
ό,τι µε τα Υπουργεία. Στηριχτείτε, λοιπόν, και στις περιφέρειες για
να µπορέσουµε να έχουµε ανάπτυξη και εξωστρέφεια.  

Κι αυτό ισχύει για πάρα πολλές περιφέρειες. Ελπίζω στην επό-
µενη διάσταση να είναι και περιφέρειες, φυσικά που δεν θα είναι
περιφέρειες στην υπηρεσία του Φούχτελ, αλλά περιφέρειες οι
οποίες θα θέλουν µια πραγµατική ανάπτυξη. 

Αυτά, λοιπόν, είναι τα νέα εργαλεία που εµείς πιστεύουµε ότι
πρέπει να αξιοποιηθούν. Για τους λόγους που εξήγησε και η ει-
σηγήτρια µας, η κυρία Μακρή, εµείς θα καταψηφίσουµε το νο-
µοσχέδιό σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Πάρις Κουκουλόπουλος, Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ. 
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ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αναδεικνύεται

σε ένα νοµοσχέδιο µε µια πολύ ενδιαφέρουσα συζήτηση, νοµίζω,
γιατί τίθενται ζητήµατα γενικότερου ενδιαφέροντος. Το ότι δεν
υπάρχει ένταση γιατί δεν υπάρχουν απολύσεις, δεν υπάρχουν
τέτοιες παράµετροι στο νοµοσχέδιο, µας επιτρέπει να συζητή-
σουµε λίγο πιο ήρεµα για κρίσιµα θέµατα. 

Ξεκινάω επαναλαµβάνοντας για πολλοστή φορά από το Βήµα
της Βουλής ότι αυτό που δεν θα κουραστούµε να επαναλαµβά-
νουµε και να λέµε διαρκώς είναι κάτι που πιστεύουµε βαθιά. Η
κρίση είναι που έφερε τα µνηµόνια κι όχι τα µνηµόνια την κρίση.
Αν καταφέρουµε πάνω σε αυτήν την απλή αλήθεια να συµφωνή-
σουµε όλες οι πτέρυγες της Βουλής, τότε τα πράγµατα για τον
τόπο µας θα πάνε καλύτερα. 

Σήµερα, µιλάµε για εξωστρέφεια, για προσέλκυση επενδύ-
σεων, για εξαγωγές. Μιλάµε για το ένα από τα τρία προβλήµατα
που συνέθεταν το εκρηκτικό µείγµα της Ελλάδος που παρέδωσε
ο κ. Καραµανλής και η Νέα Δηµοκρατία το 2009: Χρέος, δηµο-
σιονοµικό έλλειµµα και ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών, αυτό
το τροµακτικό τρίδυµο, το οποίο οδήγησε στην πολύ απλή πραγ-
µατικότητα, αυτή τη χώρα να µην τη δανείζει κανείς, ούτε Ρώσοι
και Κινέζοι φιλάνθρωποι. Κι ούτε βέβαια υπήρχε δυνατότητα, µε
δεδοµένη τη σταθερή µας επιλογή να παραµείνουµε στην Ευ-
ρώπη, να µπορούµε να υιοθετήσουµε ένα άλλο πρόγραµµα, κάτι
σαν plan B, γιατί είδαµε την κατάληξή του στην Κύπρο. Αυτή είναι
η αρχική αφετηρία της κρίσης όπως τη βιώνουν οι πολίτες. Στη
Βουλή, όµως, νοµίζω πρέπει να έχουµε τη νηφαλιότητα και την
ψυχραιµία να µπορέσουµε να συνεννοηθούµε πάνω σ’ αυτό. 

Άκουσα µε πολύ ενδιαφέρον και την εισηγήτρια κόµµατος της
Αντιπολίτευσης και τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης να αναφέρονται στην ολλανδική έκθεση.
Μα, ακριβώς, η ολλανδική έκθεση δεν λέει τίποτα περισσότερο
ή τίποτα λιγότερο παρά το ότι τόσο η προσέλκυση επενδύσεων,
όσο και η προώθηση των εξαγωγών αποτελούν ένα γενικότερο
ζήτηµα που σχετίζεται µε το θέµα κράτος, συµπεριφορά του κρά-
τους απέναντι στους εξαγωγείς ή στους επενδυτές που έρχον-
ται. Κι αυτή είναι µια γενικότερη διαδικασία που προφανώς δεν
µπορεί να συµπεριληφθεί σε αυτό το νοµοσχέδιο το οποίο συζη-
τάµε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ)

Το ερώτηµα, όµως, είναι: Από το 2009 και µετά αυτά που έχουν
νοµοθετηθεί κι έχουν θεσµοθετηθεί- και αυτά που πρόκειται να
νοµοθετηθούν και να θεσµοθετηθούν- είναι σε σωστή ή σε λάθος
κατεύθυνση; Αυτό είναι το ερώτηµα που πρέπει να απαντήσουµε
και να πει ο καθένας από εµάς τι στάση έχει σε αυτήν την Αί-
θουσα. 

Προφανώς και χρειάζεται περιορισµός της γραφειοκρατίας.
Αναρωτιέµαι, όµως, µιλώντας για ένα άλλο κράτος, για ένα σύγ-
χρονο κράτος, µπορεί κανένας να το διανοηθεί χωρίς το πρό-
γραµµα κινητικότητας; Και το λέω αυτό χωρίς να ξεχνάω ότι µε
την κινητικότητα, όπως εξελίσσεται –είναι γνωστό από το καλο-
καίρι ακόµη του 2013- προσωπικά έχω διαφωνία –θα έλεγα- σχε-
δόν αρχής. Πιστεύω σε µια τελείως άλλη φιλοσοφία που έπρεπε
να χαρακτηρίζει και να διακρίνει το πρόγραµµα κινητικότητας. 

Αλλά ξεκινώντας από το γεγονός ότι οι ελλείψεις σε προσω-
πικό είναι το ίδιο κραυγαλέες µε τα πλεονάσµατα καθηµένων
αναγκαστικά, χωρίς αντικείµενο υπαλλήλων, χωρίς το πρό-
γραµµα κινητικότητας δεν µπορούµε να κάνουµε κράτος. Είναι
αναγκαία συνθήκη. Δεν είναι ικανή από µόνη της, είναι όµως ανα-
γκαία. 

Αλλά την κινητικότητα κάποιοι λίγοι από εµάς τη στηρίξαµε ως
έννοια. Μπορεί κανένας να µας πει πώς οδηγούµαστε σε ένα
σύγχρονο κράτος χωρίς το πρόγραµµα κινητικότητας, για παρά-
δειγµα; Μπορεί κανείς να µας πει πώς µπορούµε να βελτιώσουµε
το ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών χωρίς τα µέτρα που µόνο η
Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ ψήφισε για τη µείωση της
φαρµακευτικής δαπάνης από 5,5 δισεκατοµµύρια σε 2,5 δισεκα-
τοµµύρια; Γιατί τα λόγια από το Βήµα της Βουλής είναι ωραία,
οι πράξεις όµως είναι καλύτερες.

Εγώ, λοιπόν, αναφερόµενος στο ζήτηµα εισαγωγών-εξαγωγών

και για να συµβάλω θετικά σε αυτή τη γενικευµένη συζήτηση,
όπως εξελίχθηκε και τη θεωρώ απολύτως θετική, θέλω στο ίδιο
πνεύµα που µίλησαν και προηγούµενα οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι να πω και εγώ, κύριε Υπουργέ, ένα θέµα που δεν είναι
φυσικά της αρµοδιότητάς σας. Μιλώντας για εξαγωγές, το ζή-
τηµα της δυσλειτουργίας που υπάρχει για τον έλεγχο και την επι-
στροφή, όταν τη δικαιούται ο εξαγωγέας, του ΦΠΑ είναι ένα
κοµβικό ζήτηµα για την προώθηση εξαγωγών, πολύ κοµβικότερο
από τον οργανισµό που σήµερα δηµιουργούµε.

Δεύτερον, στο Συµβούλιο Εξωστρέφειας πιστεύω ότι θα πρέ-
πει µια σειρά υποδοµές να αξιολογηθούν και κυρίως να ιεραρ-
χηθούν, έτσι ώστε η χώρα, αντί να αιτείται µόνο χρηµατοδότησης
από την Ευρώπη, να φτάσει από την αίτηση στην απαίτηση για
κάποιες υποδοµές που είναι υποχρέωση και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Αναφέροµαι πολύ συγκεκριµένα σε ένα έργο που δεν
είναι βέβαια τοπικό αίτηµα, γιατί είµαι δυτικοµακεδόνας. Αναφέ-
ροµαι στον άξονα δέκα -τον ξέρετε πολύ καλά νοµίζω- ο οποίος
είναι διευρωπαϊκό δίκτυο, κάνει την απόσταση Εγνατία-Μόναχο
οχτώ ώρες και είναι γνωστό ότι στη Μακεδονία είναι η καρδιά
της δεντροκαλλιέργειας των ευπαθών προϊόντων, αυτών που
έχουν πάρει πραγµατικά το πρώτο βραβείο εξωστρέφειας και
εξαγωγών την προηγούµενη χρονιά. Δεν χρειάζεται να είναι κα-
νένας εξαγωγέας ο ίδιος για να καταλάβει τι σηµαίνει Εγνατία-
Μόναχο σε οχτώ ώρες για τα ευπαθή προϊόντα και για µια αγορά
στην οποία έχουν προνοµιακή θέση τα ελληνικά προϊόντα. 

Εµείς µπορούµε να αναλάβουµε τη δέσµευση ως Έλληνες, ως
Ελλάδα, να ολοκληρώσουµε το δρόµο µέχρι το φυλάκιο της
Νίκης, µέχρι τα σύνορά µας. Από εκεί και πάνω η Ευρωπαϊκή
Ένωση πρέπει να αναλάβει και να δώσει απόλυτη προτεραιότητα
σ’ αυτόν τον δρόµο, εάν θέλει πραγµατικά να έχει µια άλλη συµ-
περιφορά απέναντι στην Ελλάδα. Γιατί αυτό σηµαίνει πάρα
πολλά και για τον τουρισµό µέχρι και τη Στερεά Ελλάδα, θα
έλεγα, µέχρι περίπου την Εύβοια, γιατί µιλάµε µονίµως για τις
Κυκλάδες και την Κρήτη, αλλά κυρίως για την εξωστρέφεια της
χώρας, για την εξαγωγική µας δραστηριότητα και αναφέρθηκα
ιδιαίτερα στα ευπαθή προϊόντα που προνοµιακά καλλιεργούνται
και µε ιδιαίτερη επιτυχία εξάγονται από νοµούς της Μακεδονίας.

Ερχόµενος σ’ αυτό καθαυτό το νοµοσχέδιο, θέλω να πω ότι
για ό,τι έχει σχέση µε το φορέα και τις παρατηρήσεις µας έχει
γίνει αναλυτική και τεκµηριωµένη αναφορά από τον εισηγητή
µας, το συνάδελφο τον κ. Κασσή. Δεν υπάρχει λόγος να επανα-
λάβω αυτά που έχει πει. Είναι θέσεις της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΠΑΣΟΚ. Εκεί που υπάρχουν παρατηρήσεις ζητάµε
προφανώς να εισακουστούµε µέχρι και την Πέµπτη το µεσηµέρι
που ολοκληρώνεται η συζήτηση. Δεν αναφέροµαι, βέβαια, στις
τροπολογίες, για τις οποίες θα αναφερθώ διακριτά και συγκεκρι-
µένα την Πέµπτη. 

Μιλώντας όµως για το φορέα και µε αφορµή αναφορές που
έγιναν, θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, ότι νοµίζω πως δεν διαφωνεί
κανείς να κάνουµε δύο φορείς έναν και δεν διαφωνεί κανείς να
αντιγράφουµε µια καλή πρακτική από χώρες της Ευρώπης, όπου
το αντικείµενο εξαγωγές και το αντικείµενο προσέλκυση επενδύ-
σεων έχουν γίνει ένα. 

Δεν νοµίζω ότι διαφωνεί κανένας λογικός άνθρωπος σε αυτό,
όταν µάλιστα υπάρχει καλή πρακτική.

Αυτό που µας κάνει επιφυλακτικούς –όχι αρνητικούς- στο νο-
µοσχέδιο είναι ότι δόθηκαν στοιχεία στη συζήτηση της επιτροπής
–απ’ ό,τι ξέρω από τον εισηγητή µας και από τα µέλη της Επι-
τροπής Παραγωγής και Εµπορίου- αλλά δεν έχει υπάρξει µία εν-
δελεχής αξιολόγηση του έργου των δύο οργανισµών που
σήµερα συνενώνουµε.

Εγώ θα πω τέσσερις λέξεις, που πιστεύω ότι πρέπει να τις υιο-
θετήσουµε για όλες τις ανάλογες επιλογές, όπως αυτή που κά-
ναµε σήµερα για τους δύο φορείς που συγχωνεύονται:
αξιολόγηση, σύγκριση, προσαρµογή, αξιολόγηση. Πιο συγκεκρι-
µένα, εννοώ αξιολόγηση του έργου που µέχρι τώρα έχουν κάνει,
σύγκριση µε τη διεθνή πρακτική, προσαρµογή στα ελληνικά δε-
δοµένα –γιατί δεν είµαστε όλες οι χώρες ίδιες, υπάρχουν πάντα
οι ιδιαιτερότητες- και στη συνέχεια από την ώρα που κάνουµε
την επιλογή για τον δικό µας φορέα, θα πρέπει η αξιολόγηση να
χαρακτηρίζει απ’ άκρον εις άκρον αυτό που κάνουµε.
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Εγώ σας λέω, κύριε Υπουργέ, ότι µέχρι και την Πέµπτη το µε-
σηµέρι, καθώς µιλήσατε για νοµοτεχνικές βελτιώσεις σε ένα
πνεύµα που έχει σχέση µε τη διαφάνεια, δείτε και αυτό που σας
έχουµε πει κατ’ ουσίαν όλες οι πτέρυγες της Βουλής. Αυτόν τον
οργανισµό πρέπει να τον αξιολογούµε διαρκώς, αν θέλουµε να
κάνουµε κάτι καλύτερο από τους δύο οργανισµούς που συγχω-
νεύουµε.

Θα υιοθετήσω µεγάλο µέρος αυτών που είπε ο συνάδελφος
µου, ο κ. Λοβέρδος, πριν από λίγο. Το ζήτηµα των ανεξάρτητων
οργανισµών στο κράτος είναι µία πρακτική, η οποία υιοθετήθηκε
από τον Κωνσταντίνο Καραµανλή –ως γνωστόν µετά το 1974- ο
οποίος διαπίστωσε ότι το δηµόσιο µε τις κλασικές δοµές του δεν
µπορούσε να ανταποκριθεί µε ταχύτητα σε νέα δεδοµένα. Δηµι-
ούργησε µία σειρά κεντρικούς παρεµβατικούς οργανισµούς,
όπως τον Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων, τον ΟΠΕ, τον έναν, τον
άλλον. Τότε µάλιστα είχε κατηγορηθεί ο Παπαληγούρας για «σο-
σιαλµανία» µε αυτούς τους οργανισµούς. Αποδείχθηκαν άµεσα
και µεσοπρόθεσµα ιδιαίτερα αποτελεσµατικοί αυτοί οι οργανι-
σµοί και στην πλειονότητά τους στη συνέχεια «βαρίδι» για το ελ-
ληνικό κράτος.

Πρέπει να µας προβληµατίσει όλη αυτή η εξέλιξη, αν θέλουµε
να συζητάµε σοβαρά και όχι µε µία στενά αντιπολιτευτική λογική
ή µε µία λογική συγκάλυψης «επειδή κυβερνήσαµε ή κυβερνάµε
ή θα κυβερνήσουµε» ή δεν ξέρω τι άλλο. Αυτό είναι από τα κεν-
τρικά προβλήµατα του ελληνικού κράτους και πιστεύω ότι πρέπει
να το δούµε γι’ αυτό και αναφέρθηκα µε τέτοια έµφαση στην
ανάγκη διαρκούς αξιολόγησης του έργου και των δοµών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κλείνω λέγοντας µια µόνο κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, για τα
δύο θέµατα, τα οποία προφανώς δεν θα αποφύγω κι εγώ να θίξω.

Για το ζήτηµα των ΜΚΟ –επειδή ζητήθηκε να τοποθετηθούµε-
τοποθετήθηκε ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ σε ολοκληρωµένη δή-
λωση σήµερα το απόγευµα και είπε βέβαια το προφανές, ότι και
αυτή η υπόθεση εστάλη σε θεσµικά όργανα που το ΠΑΣΟΚ µόνο
του ψήφισε στη Βουλή από την ίδια την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. 

Αυτή είναι µία µεγάλη πραγµατικότητα, αγαπητέ συνάδελφε,
κύριε Παπαδηµούλη. Ό,τι έχει να κάνει µε εξοπλιστικά, ό,τι έχει
να κάνει µε ΜΚΟ, για τις οποίες συζητάµε σήµερα και µία σειρά
άλλες υποθέσεις είναι έργο της αρχής, της οποίας προΐσταται ο
κ. Νικολούδης, της αρχής για το ξέπλυµα του µαύρου χρήµατος,
είναι έργο οικονοµικών εισαγγελέων, είναι έργο οικονοµικής
αστυνοµίας, είναι έργο που διευκολύνεται αφάνταστα από την
άρση τραπεζικού απορρήτου και από µία σειρά νοµοθετικές ρυθ-
µίσεις, οι οποίες δυστυχώς ή ευτυχώς για εµάς ήταν αποτέλεσµα
αποφάσεων της Βουλής µε ονοµαστική κατά κανόνα ψηφοφορία.
Αυτές οι ψηφοφορίες σχεδόν στο σύνολό τους είχαν ένα χαρα-
κτηριστικό: ψηφίστηκαν µόνο από την Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΠΑΣΟΚ. 

Η πολιτική ηγεσία µε Πρωθυπουργό τον Γιώργο Παπανδρέου
–γιατί γι’ αυτόν µε ρωτάτε, δεν φοβάµαι να το πω- έστειλε τους
φακέλους στον οικονοµικό εισαγγελέα. Ξέρετε πολύ καλά ότι οι
πολιτικές ευθύνες προκύπτουν, ενδεχοµένως, µετά τον πλήρη
έλεγχο. Προφανώς, δεν διαφωνεί κανένας να γίνει πλήρης έλεγ-
χος σ’ αυτές τις υποθέσεις.

Όµως, θέλω να σας πω ότι φτάνουµε ακριβώς σε αποτελέ-
σµατα, γιατί υπάρχουν όλες αυτές οι αρχές και οι θεσµοί που
εµείς θεσµοθετήσαµε. 

Κάποια στιγµή θα έπρεπε όλες οι πτέρυγες της Βουλής να µας
εξηγήσουν για ποιο λόγο καταψήφιζαν όλους αυτούς τους θε-
σµούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία µόνο φράση για τις κινη-
τοποιήσεις των αγροτών. Προφανώς, στα ζητήµατα του κόστους
παραγωγής και στο ζήτηµα της αναγνώρισης µέρους εξόδων,
υπάρχει µια αβελτηρία και µια καθυστέρηση από τα συναρµόδια
Υπουργεία. Αυτό είναι ξεκάθαρο και το θέσαµε και εµείς προχθές
αναλυτικά και πολύ ολοκληρωµένα στην επίσκεψη που κάναµε
για λοιπά φορολογικά θέµατα στον κ. Στουρνάρα και δώσαµε και
συγκεκριµένες προτάσεις.

Θέλω να παρατηρήσω κάτι, το οποίο θέλω να το ακούσει και η
Αντιπολίτευση, που καλά κάνει και στηρίζει τις κινητοποιήσεις
των αγροτών –ούτε εµείς προφανώς καταγγέλλουµε τις κινητο-
ποιήσεις των αγροτών, προς Θεού! Πρέπει όµως να πούµε µια
πραγµατικότητα και εντελώς προσωπικά κάτι µε έχει προβληµα-
τίσει πάρα πολύ. Ενώ για το κρίσιµο ζήτηµα των βιβλίων εσόδων-
εξόδων µέσα σε µία µέρα πείστηκε η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Οικονοµικών και απάλλαξε εξ ολοκλήρου από αυτήν
την υποχρέωση τους αποκλειστικά συνεταιρισµένους αγρότες,
περιορίζοντας την υποχρέωσή τους σε µια εκκαθαριστική που
παίρνουν από το συνεταιρισµό –κάτι που έχει διαρθρωτικό χα-
ρακτήρα ουσιαστικά, γιατί προωθεί την συνεταιριστική ιδέα-
αυτό αντιµετωπίζεται από αδιάφορα µέχρι απαξιωτικά από µε-
γάλο µέρος του αγροτικού κόσµου. Έτσι όµως δεν µπορούµε να
πάµε µπροστά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ τον Κοινο-

βουλευτικό Εκπρόσωπο της Χρυσής Αυγής, τον κ. Ματθαι-
όπουλο, να πάρει τον λόγο. 

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατ’ αρχάς, δεν ξέρω µε ποιο
τρόπο θα έπρεπε να αντιµετωπίσουµε ορισµένους που έχουν το
περίσσιο θράσος απ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα να µιλάνε για προ-
σπάθειες της Κυβέρνησης για να επιτευχθεί δίκαια φορολόγηση,
όταν οι ίδιοι έχουν υπογράψει πρόσφατα τροπολογίες που απαλ-
λάσσουν τραπεζίτες από όποιες ποινικές ευθύνες σχετικά µε τη
χορήγηση δανείων στα πολιτικά κόµµατα, όταν πολλοί εξ αυτών
βρίσκονται µέσα σε αµαρτωλές λίστες, όπως η λίστα Λαγκάρντ.
Μάλιστα, σήµερα διαβάσαµε για µια άλλη λίστα που ήρθε στη
δηµοσιότητα σχετικά µε περιφερειάρχες και δηµάρχους, οι
οποίοι είτε συµµετέχουν είτε στηρίζονται από τα κόµµατα της
Κυβέρνησης. Και µιλάνε δηλαδή αυτά τα άτοµα, τα οποία έχουν
παραβεί κάθε νοµιµότητα, για δίκαιη φορολόγηση των Ελλήνων! 

Σε ό,τι αφορά το άλλο ανέκδοτο που ακούσαµε προηγουµέ-
νως από κάποιον Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας, ότι το κόµµα
του έρχεται πρώτο σε δηµοφιλία στον αγροτικό κόσµο, τι καλύ-
τερο από το να παρευρεθεί αύριο τόσο ο ίδιος όσο και η παρά-
ταξή του στο πανελλαδικό συλλαλητήριο που θα κάνουν οι
αγρότες, για να ζήσει από πρώτο χέρι την φιλοξενία των αγρο-
τών, την περίφηµη «δηµοφιλία» που υποτίθεται ότι έχει και για
να απολαύσουν στο κάτω-κάτω τους καρπούς της ελληνικής γης. 

Να µη γελιόµαστε, η Χρυσή Αυγή είναι πρώτη σε δηµοφιλία
στον αγροτικό κόσµο. Μιλάει ακριβώς για τα προβλήµατά τους,
γιατί τα γνωρίζει από πρώτο χέρι γιατί στα έδρανα αυτά υπάρ-
χουν άνθρωποι που κάνουν αυτήν τη δουλειά και δεν υπόσχονται
«λαγούς µε πετραχήλια», όπως έκαναν τόσα χρόνια τα δύο κόµ-
µατα εξουσίας. 

Ας έρθω όµως στο προκείµενο, στο σηµερινό νοµοσχέδιο, το
οποίο αφορά τη συγχώνευση δύο εταιρειών του δηµοσίου τοµέα
σε µία και πιο συγκεκριµένα τον «Οργανισµό Προώθησης Εξα-
γωγών» και την εταιρεία «Επενδύστε στην Ελλάδα». Πρόκειται,
λοιπόν, µε το νοµοσχέδιο αυτό δύο αποτυχηµένες εταιρείες –και
θα δούµε στη συνέχεια γιατί- να συγχωνευτούν σε µία. Η εταιρεία
αυτή θα έχει τον ίδιο χαρακτήρα, θα είναι του δηµοσίου, θα ελέγ-
χεται υποτίθεται από το δηµόσιο και θα ονοµάζεται «Ελληνικός
Οργανισµός Επενδύσεων και Εξωτερικού Εµπορίου». 

Ας δούµε όµως εν τάχει, για να βάλουµε τα πράγµατα σε
σωστή σειρά, για ποιες εξαγωγές µιλάµε και για ποιες επενδύ-
σεις κάνουµε λόγο. Χαρακτήρισα προηγουµένως τις δύο αυτές
εταιρείες «αποτυχηµένες». Λέµε ξεκάθαρα ότι είµαστε αντίθετοι
στη λογική και στη φιλοσοφία τού να συγχωνεύεις δύο αποτυχη-
µένες εταιρείες σε µία, ακριβώς γιατί έχουν αποτύχει και κανέναν
θετικό αποτέλεσµα δεν πρόκειται να προκύψει από µια τέτοια
επιχειρηµατική συγχώνευση. Δεύτερον και βασικό, έχουν διαφο-
ρετικό αντικείµενο. Δεν υπάρχει κάποιο κοινό πεδίο για να ενώ-
σεις δύο διαφορετικά πράγµατα. Άρα εξ ορισµού θεωρούµε ότι
αυτό το εγχείρηµα θα είναι αποτυχηµένο.

Αλλά, ας δούµε τους λόγους, για τους οποίους µε την προ-
ηγούµενή τους µορφή οι εταιρείες αυτές, όχι µόνο απέτυχαν,
αλλά ζηµίωσαν το δηµόσιο. Πρώτον και πιο βασικό, γιατί ήταν
δηµόσιες εταιρείες. Και προς άρση παρεξηγήσεως, για να µην
πει κάποιος κακοθελητής ότι η Χρυσή Αυγή είναι ενάντια στην
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κρατική επιχειρηµατικότητα, ενάντια στον κρατικό παρεµβατι-
σµό, ενάντια στην ύπαρξη κρατικών µονοπωλίων σε νευραλγικές
θέσεις –όπως, παραδείγµατος χάριν, η ενέργεια, οι συγκοινωνία
κ.ο.κ- είµαστε αντίθετοι στο χαρακτήρα του δηµοσίου, όπως
αυτός διαµορφώθηκε από τη δεκαετία του 1970 µέχρι σήµερα.

Δηλαδή είµαστε αντίθετοι στην πάγια πρακτική του να διορί-
ζονται οι «ηµέτεροι», γνωστοί συγγενείς πολιτικών προσώπων, οι
οποίοι δεν έχουν µπει µε αξιοκρατικά κριτήρια, δεν αξιολογήθη-
καν, δεν ελέγχθηκαν ποτέ, είχαν µηδενική παραγωγικότητα, αλλά
είχαν παχυλούς µισθούς και παχυλά εφάπαξ. 

Εδώ θα ήθελα να κάνω µία ερώτηση στον Υπουργό. Αν έχει τη
δυνατότητα, θα ήθελα να µας απαντήσει στο εξής. Στην έκθεση
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους προβλέπεται ότι το µισθο-
λογικό κόστος των είκοσι εννιά ανθρώπων που θα αποµείνουν
στην εταιρεία αυτή ανέρχεται περίπου σε 1.700.000 ευρώ. Με
µία απλή διαίρεση προκύπτει ότι ο µισθός για κάθε άτοµο ανέρ-
χεται περίπου στα 4.800 ευρώ το µήνα. Αν, λοιπόν, ισχύει κάτι
τέτοιο, είστε προσωπικά υπεύθυνοι γιατί διαιωνίζετε µία άρρω-
στη κατάσταση. Αν δεν ισχύει κάτι τέτοιο, διαψεύστε το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους και πείτε µας αν τελικά το ποσό αυτό
είναι πράγµατι τόσο και αν το εφάπαξ το οποίο υπογράφηκε –αν
θυµάµαι καλά- δύο, τρεις µήνες πριν τις εκλογές του 1981 ανέρ-
χεται στα 170.000 ευρώ. Τόσο είναι; Πολύ ωραία! Ποιος Έλληνας
πολίτης συνταξιούχος βγαίνει στη σύνταξη και παίρνει εφάπαξ
170.000 ευρώ; Αν υπάρχει τέτοιος, να µου τον υποδείξετε. 

Επιπλέον, αν ισχύουν όλα αυτά τα νούµερα που είπα προηγου-
µένως, γιατί δεν κάνετε το πιο απλό, ό,τι ισχύει για τον υπόλοιπο
ελληνικό λαό; Να ενταχθούν στο ενιαίο µισθολόγιο, να υπάρχει
ανώτατος µισθός που κυµαίνεται περίπου στα 1.400 µε 1.500
ευρώ. Γιατί να πληρώνουµε 4.500 και 5.000 ευρώ ανθρώπους
που δεν έχουν παραγάγει τίποτα απολύτως;

Θα επιχειρηµατολογήσω επ’ αυτού ευθύς αµέσως. Ας πά-
ρουµε, λοιπόν, την πρώτη εταιρεία, τον ΟΠΕ, ο οποίος αποδείχ-
θηκε από τα ίδια τα πράγµατα ότι απέτυχε ως προς τον
αντικειµενικό του σκοπό. 

Απέτυχε, πρώτον, γιατί οι λεγόµενες «εξαγωγές» σε ποσοστό
του ΑΕΠ χρόνο µε το χρόνο από τη δεκαετία του 1980 µέχρι και
το 2008 –σκόπιµα κάνω το διαχωρισµό αυτό χρονολογικά, γιατί
από το 2008 και µετά ήρθε το µνηµόνιο- ήταν µικρότερες. Αυτό
σηµαίνει ότι η Ελλάδα έκανε όλο και περισσότερες εισαγωγές
και όλο και λιγότερες εξαγωγές, µε αποτέλεσµα να έχουµε συ-
νεχόµενα, χρονιά µε τη χρονιά, ελλειµµατικό εµπορικό ισοζύγιο. 

Αυτή η παρατεταµένη και άρρωστη κατάσταση ξέρετε πολύ
καλά ότι οδήγησε σε µία άνευ προηγουµένου ύφεση, µε αποτέ-
λεσµα να έρθει το 2008-2009 ένας Πρωθυπουργός που εκτέλεσε
εντολές ξένων κέντρων εξουσίας και είπε ότι η Ελλάδα πρέπει
να ενταχθεί στο µηχανισµό στήριξης για να σωθούµε από την κα-
ταστροφή. Είδαµε τόσα χρόνια µετά από την περίφηµη στήριξη
των εταίρων το κατά πόσο σωθήκαµε!

Δεύτερον –και είναι κάτι στο οποίο πρέπει να σταθούµε- µιλάµε
για τη δεκαετία του 1980, όταν συστάθηκε η πρώτη εταιρεία, την
εποχή δηλαδή που η Ελλάδα είχε όλες τις απαιτούµενες συνθή-
κες για να καταστεί µία χώρα αυτάρκης και εξαγωγικά υπολογί-
σιµη, όταν υπήρχαν αγορές ανοιχτές που παρακαλούσαν την
Ελλάδα να εξάγει κυρίως κτηνοτροφικά και γεωργικά προϊόντα.
Αντ’ αυτού, βλέπουµε σήµερα το θλιβερό φαινόµενο να πηγαίνει
κανείς σε ένα κατάστηµα και να βλέπει εισαγωγές γεωργικών
προϊόντων από το εξωτερικό, όταν ο αγροτικός κόσµος –επανέρ-
χοµαι στο θέµα αυτό- µπορεί να παράγει τέτοια προϊόντα, αλλά
δεν του το επιτρέπει η Κυβέρνηση, γιατί έχει υπογράψει συµβά-
σεις µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Από το 2008 και µετά, δηλαδή από όταν ήρθε το µνηµόνιο
µέχρι σήµερα, πράγµατι –για να είµαι δίκαιος- υπήρχε µία σχε-
τική -αν και µικρή- αύξηση των εξαγωγών. Και αυτό όχι γιατί κά-
νατε κάτι καλά, επειδή βάλατε ένα πλαίσιο ή µία κατευθυντήρια
γραµµή βάσει της οποίας κινήθηκαν αυτές οι εταιρείες, αλλά
επειδή υπήρχαν κάποιες ιδιωτικές πρωτοβουλίες, κάποιες φω-
τεινές εξαιρέσεις που είδαν ότι η εσωτερική εγχώρια αγορά έχει
συρρικνωθεί λόγω της µείωσης της αγοραστικής δυνατότητας
των Ελλήνων και αναγκάστηκαν να αποκτήσουν έναν πιο εξω-
στρεφή χαρακτήρα, βρίσκοντας αγορές στο εξωτερικό. Γι’ αυτό

και µόνο το γεγονός, λοιπόν, είχαµε µία σχετική –επαναλαµβάνω-
µικρή αύξηση των εξαγωγών από το 2008 και µετά. 

Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη εταιρεία, την «Επενδύστε στην Ελ-
λάδα», πρώτον και βασικότερον, το πλήθος αλλά και ο χαρακτή-
ρας των επενδύσεων είναι πραγµατικά τραγελαφικός. Όταν
υπογράφεις συµβάσεις αποικιακού χαρακτήρα, όπως όλες που
είδαµε τα τελευταία χρόνια –βλέπε «Ελευθέριος Βενιζέλος»,
όπου εταιρεία γερµανικών συµφερόντων υπέγραψε σύµβαση
βάσει της οποίας δεν είναι υποχρεωµένη να καταβάλει ΦΠΑ και
ζηµιώνει το ελληνικό δηµόσιο µε 500.000.000 ευρώ, βλέπε όταν
ξεπουλήθηκε µέσω ΤΑΙΠΕΔ ο ΟΠΑΠ, ο ΟΣΕ, ο «Αστέρας» της
Βουλιαγµένης στο 1/5 της αντικειµενικής τους τιµής, όταν οι λι-
µένες του Βορείου Αιγαίου και άλλοι έχουν εκποιηθεί από Τούρ-
κους- τότε πλέον δεν µιλάµε για επενδύσεις. Εδώ µιλάµε για
ξεπούληµα, το οποίο θέτει σε κίνδυνο την εθνική αυτάρκεια και
κυριαρχία της χώρας. 

Θα ήθελα να επαναλάβω κάτι το οποίο συζητήσαµε την προ-
ηγούµενη βδοµάδα στην Αίθουσα αυτή για την ιδιωτικοποίηση
του ΑΔΜΗΕ. Είναι δυνατόν να φέρνουµε ένα νοµοσχέδιο σε τέ-
τοια οικονοµικά υφιστάµενη κατάσταση, όταν δεν προβλέπουµε
άλλα και πιο βασικά; 

Για µένα προτιµότερο θα ήταν, κύριε Υπουργέ, να έρθει επιτέ-
λους ένα νοµοσχέδιο το οποίο θα προβλέπει µείωση έστω και 1
ευρώ του κόστους βιοµηχανικής ενέργειας που ισοδυναµεί –για
µένα προσωπικά- µε εκατό τέτοια άχρηστα νοµοσχέδια που φέρ-
νετε προς συζήτηση.

Εποµένως το νοµοσχέδιο αυτό µας βρίσκει κάθετα αντίθετους
από κάθε άποψη. Και µιας και µιλάµε για επενδύσεις, να ανα-
φερθώ σε αυτό που κατά καιρούς ακούµε από τον Πρωθυ-
πουργό της χώρας, ο οποίος πράγµατι –για να µην είµαι άδικος
απέναντί του- έχει γυρίσει όλα τα µήκη και πλάτη της γης για να
βρει ξένους επενδυτές: «Ψάχνουµε επενδυτές». «Ψάχνουµε
επενδυτές» έρχεται και λέει ο Πρωθυπουργός, αλλά διέλυσε τον
παραγωγικό ιστό της χώρας, ξεπούλησε τη «Χαλυβουργική», διέ-
λυσε όλες τις βιοµηχανίες της χώρας, διέλυσε όλες τις εταιρείες,
οι οποίες δραστηριοποιούνταν στον πρωτογενή τοµέα παραγω-
γής, διέλυσε τον παραγωγικό ιστό µε αποικιακού χαρακτήρα -
όπως απέδειξα προηγουµένως- συµβάσεις, για να σώσει την
ελληνική οικονοµία.

Στο κάτω κάτω γιατί να ψάχνεις επενδυτές, αφού πετύχαµε
πρωτογενές πλεόνασµα 1,5 δισεκατοµµύρια ευρώ; Είµαστε παγ-
κόσµια πρωτοτυπία! Μέσα σε ενάµιση χρόνο πετύχαµε πρωτο-
γενές πλεόνασµα! Δεν υπάρχει λόγος να φέρεις επενδυτές. Η
ελληνική οικονοµία πηγαίνει από το καλό στο καλύτερο! Το 2014
υποτίθεται ότι θα βγούµε στις αγορές. Έρχεται έτος ανάκαµψης. 

Αυτά λέτε εδώ και πέντε χρόνια, αλλά το µόνο που βλέπουµε
είναι να αυξάνονται οι αυτοκτονίες, να αυξάνεται το χρέος, να
αυξάνεται ο δανεισµός, να αυξάνονται τα επιτόκια και η Ελλάδα
να βουλιάζει όλο και πιο πολύ σε αυτήν την οικονοµική δίνη στην
οποία έχει περιπέσει, κάτι που δεν έθιξε κανείς εδώ πέρα και
είναι τουλάχιστον προσβλητικό, καθώς είναι από τα βασικά συ-
στατικά µίας τέτοιας συζήτησης γιατί είναι και οικονοµικό το
θέµα πέρα από αναπτυξιακό. 

Για να έρθει εδώ κάποιος επενδυτής πρέπει να υπάρχουν τρία
βασικά πράγµατα: σταθερό νοµοθετικό, φορολογικό και οικονο-
µικό πλαίσιο. Δεν µπορεί στην Ελλάδα κάθε έξι µήνες να αλλάζει
ο φορολογικός συντελεστής. Δεν µπορεί να υπάρχει νοµοθετικό
πλαίσιο, το οποίο απαλλάσσει άτοµα που αποδεδειγµένα έχουν
προβεί σε οικονοµικά εγκλήµατα και ο απλός Έλληνας πολίτης
για 500 ευρώ χρέος στην εφορία να καταλήγει στη φυλακή και
να δεσµεύεται η περιουσία του. 

Ποιος σοβαρός άνθρωπος που θέλει να βάλει τα λεφτά του
εδώ πέρα, να αναλάβει το ρίσκο να τα χάσει ή να τα κάνει περισ-
σότερα, θα έρθει σε µία χώρα κατεστραµµένη, στην οποία κάθε
έννοια επένδυσης έχει αυτήν τη µορφή και αυτόν τον χαρακτήρα;
Είναι ερωτήµατα τα οποία πιστεύω ότι επιτέλους κάποτε πρέπει
να απαντηθούν. 

Κλείνω µε ένα γενικότερο πολιτικό σχόλιο γιατί οι εξελίξεις
είναι τέτοιες που επιτέλους δικαιώνουν αυτά που έλεγε η Χρυσή
Αυγή όλους αυτούς τους µήνες, από τότε που ξέσπασε το περί-
φηµο «σκάνδαλο», αυτή η κατηγορία, βάσει της οποίας όλοι

7356 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



εµείς είµαστε µέλη εγκληµατικής οργάνωσης.
Δεν ξέρω αν παρακολουθήσατε προχθές τον Υπουργό της

δικής σας Κυβέρνησης, ο οποίος είπε ότι τελικά οπλοστάσιο στη
Χρυσή Αυγή δεν υπάρχει. Παραδέχθηκε δηλαδή ωµά –ο πιο απο-
τυχηµένος Υπουργός Προστασίας του Πολίτη που επί των ηµε-
ρών του γάζωναν την οικία του Γερµανού πρέσβη, απέδρασαν
από τις φυλακές άνθρωποι που έχουν καταδικαστεί πέντε φορές
ισόβια για ανθρωποκτονίες- ότι τελικά στη Χρυσή Αυγή δεν
υπάρχει οπλοστάσιο. Είπε αυτό το οποίο λέει όλος ο ελληνικός
λαός, ότι είµαστε ένα νόµιµο πολιτικό κόµµα, ότι διεξάγουµε έναν
αγώνα µε όλα τα νόµιµα µέσα που µας δίνει το Σύνταγµα και ότι
όλη αυτή η επιχειρηµατολογία που χρησιµοποίησε και ο Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης και ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, αλλά
και όλα τα «παπαγαλάκια» των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης
ήταν ένα µεγάλο ψέµα. 

Και µιας και αναφέρθηκα σε αυτούς τους υπηρέτες –για να µη
χρησιµοποιήσω κάποιον άλλο χαρακτηρισµό- να τους πω ότι πρέ-
πει να καταλάβουν επιτέλους πως ό,τι και να πουν για εµάς, όλα
αυτά τα επιχειρήµατα θα πέσουν στο κενό. 

Επίσης, επειδή ήρθαν διάφορες δηµοσκοπήσεις στη δηµοσιό-
τητα που µας κατατάσσουν τρίτους, τέταρτους, πέµπτους ή τε-
λευταίους, ας το γιορτάσουν όσο µπορούν, γιατί ο Μάιος είναι
κοντά! Πολλά στόµατα θα κλείσουν τότε και θα κλείσουν διά παν-
τός!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής Αριστεράς ο κ.
Νικόλαος Τσούκαλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο χαρακτήρας

του νοµοσχεδίου που συζητάµε σήµερα µας παρέχει τη δυνατό-
τητα µε ψυχραιµία, σοβαρότητα, νηφαλιότητα να συζητήσουµε
κάποια πράγµατα, τα οποία είναι ζητούµενα αυτήν την κρίσιµη
περίοδο. Να συζητήσουµε για τις µεγάλες εκκρεµότητες που
έχουµε µπροστά µας, οι οποίες είναι κρίσιµες, προκειµένου να
αντιµετωπίσουµε τα τεράστια προβλήµατα από την κρίση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ενδιαφέρον αυτού του νοµο-
σχεδίου δεν είναι το νοµοσχέδιο αυτό καθεαυτό. Είναι αυτά που
είναι έξω από το νοµοσχέδιο, που δεν περιλαµβάνονται στο νο-
µοσχέδιο ή, αν θέλετε, αυτά τα οποία υπονοούνται. 

Θα ξεκινήσω µε µία γενική αξιολόγηση, κύριε Υπουργέ, της αι-
τιολογικής έκθεσης. Η αιτιολογική έκθεση θα έπρεπε να είναι τρι-
πλάσια του νοµοσχεδίου, θέτοντας όλα αυτά που όλες οι
πτέρυγες της Βουλής έθεσαν ως θέµα κριτικής, δηλαδή αυτά
που έρχεται αυτό το νοµοσχέδιο να υπηρετήσει και οι ρυθµίσεις
του.

Αποµονώνω µία αναφορά από την πολύ µικρή αιτιολογική έκ-
θεση: Σκοπός, λέει, του νοµοσχεδίου είναι να τεθούν τα θεµέλια
της βιώσιµης επιχειρηµατικότητας στη χώρα -που σηµαίνει ότι
τα θεµέλια δεν έχουν τεθεί, ότι συζητάµε αυτήν τη στιγµή να τε-
θούν τα θεµέλια- και βεβαίως να αξιοποιήσουµε τη συσσωρευ-
µένη εµπειρία των προηγούµενων δοµών και σχηµάτων. Να
εκτιµήσω -όχι αυθαίρετα νοµίζω, κύριε Υπουργέ- ότι αυτή η εµ-
πειρία δεν είναι θετική αλλά αρνητική.

Ας δούµε, λοιπόν, και ας αξιολογήσουµε αυτήν την εµπειρία.
Ας δούµε ποιοι ήταν οι λόγοι που δεν έχουν τεθεί τα θεµέλια
πάνω στα οποία θα οικοδοµήσουµε και ας δούµε και τον χαρα-
κτήρα αυτού του νοµοσχεδίου. 

Να πω ένα παράδειγµα: Χαρακτηρίστηκε πρόσφατα η χώρα
µας από τον ΟΟΣΑ, αν δεν κάνω λάθος, ως πρωταθλήτρια στις
µεταρρυθµίσεις, πολλές από τις οποίες ψηφίσαµε και εµείς ως
Δηµοκρατική Αριστερά, αλλά και άλλες πτέρυγες της Βουλής.

Ποια είναι η αξιολόγηση από την εφαρµογή αυτών των µεταρ-
ρυθµίσεων στη χώρα; Τι προσέθεσαν αυτές οι µεταρρυθµίσεις
στο ακαθάριστο εθνικό εισόδηµα; Πόσο βοήθησαν στη βελτίωση
των δεικτών ανταγωνιστικότητας της χώρας; Πώς βελτίωσαν το
επιχειρηµατικό περιβάλλον; Είναι σαφή και συγκεκριµένα ερω-
τήµατα, τα οποία βεβαίως ένας σοβαρός µηχανισµός αξιολόγη-
σης θα µπορούσε να µας τα απαντήσει, γιατί είναι κοινώς
παραδεκτό από όλους τους αναλυτές ότι οι µεταρρυθµίσεις σε
περίοδο κρίσης πολλές φορές εκτρέπονται και επιφέρουν τα εν-
τελώς αντίθετα αποτελέσµατα, συσσωρεύουν προβλήµατα και

δεν αφαιρούν. Αυτά είναι θέµατα εκτός νοµοσχεδίου και πρέπει
να τα συζητήσουµε.

Έχουµε τοποθετηθεί υπέρ επί της αρχής του νοµοσχεδίου. Να
δούµε τι καλούµαστε να ψηφίσουµε. Μας παρουσιάζετε, λοιπόν,
µε αυτό το νοµοσχέδιο ένα υπερπολυτελές όχηµα, ένα υπερσύγ-
χρονο «καµιόνι» το οποίο είναι προκλητικό και ελκυστικό και µας
λέτε «Ψηφίστε το». Εµείς λέµε «Ναι, το ψηφίζουµε». 

Υπάρχει µεγάλη εκκρεµότητα για το τι θα µεταφέρει αυτό το
«καµιόνι». Ποιο θα είναι το φορτίο που θα µεταφέρει; Εδώ υπάρ-
χουν σοβαρά προβλήµατα. Εδώ είναι η µεγάλη συζήτηση που
πρέπει να γίνει, γιατί εάν δεν προσδιορίσουµε ταχύτατα το φορ-
τίο, τον σκοπό και την αποστολή αυτού του οχήµατος, τότε το
όχηµα αυτό θα έχει την τύχη του «Invest in Greece» ή των άλλων
δοµών που έχουν συγκροτηθεί και δεν έχουν αποδώσει τα ζη-
τούµενα.

Τι θα είναι, λοιπόν, αυτός ο νέος οργανισµός, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; Να το πω έτσι λαϊκά: Θα είναι ένας ντίλερ για την
Ελλάδα. Το λέω σωστά, κύριε Υπουργέ; Θα είναι ένας ντίλερ, ο
οποίος δηµιουργώντας ένα δίκτυο παγκοσµίως και συνεργαζό-
µενος µε τις πρεσβείες µας και µε τους εµπορικούς ακολούθους,
ουσιαστικά θα προσπαθεί να προσελκύσει επενδύσεις από το
εξωτερικό. Θα έχει, λοιπόν, ένα υπερπολυτελές ιλουστρασιόν
ντοσιέ, θα γυρίζει και θα λέει «Αυτά προσφέρουµε εµείς». Έρχε-
ται, λοιπόν, ο επενδυτής και το πρώτο που θα πει είναι «Να δω
το επενδυτικό περιβάλλον».

Ας πάρουµε για παράδειγµα την περιφέρειά µου, τη Βιοµηχα-
νική Περιοχή της Πάτρας, που αποτελεί θεωρητικά την τέταρτη
βιοµηχανική περιοχή σε όλη τη χώρα. Έχει πρόσβαση από
δρόµο; Δεν έχει και το ξέρουµε όλοι. Έχει σιδηρόδροµο; Όχι.
Έχει φυσικό αέριο; Όχι. Έχει νερό; Δεν έχει. Υπηρεσίες άλλες
και δοµές έχει; Δεν έχει. Θα πει, λοιπόν, ο επενδυτής: δεν µου
κάνει. Στην άκρη.

Δεύτερον, θα ρωτήσει κάτι που το είπαν πάρα πολλοί: σταθερό
φορολογικό σύστηµα έχετε; Όχι. Για ποιον λόγο; Διότι στην τε-
λευταία κυβερνητική συµφωνία ΠΑΣΟΚ-Νέας Δηµοκρατίας ρητά
αναφέρθηκε ότι το νέο φορολογικό σύστηµα, το βιώσιµο, το µα-
κροπρόθεσµο, το αναπτυξιακό κ.λπ., µετατίθεται για µετά την
έξοδο από την κρίση.

Τρίτον: Από άποψη δυναµικού τι έχετε; Πόσο εξειδικευµένο
είναι το δυναµικό σας; Τι δυνατότητες µετεκπαίδευσης έχει; Τι
ευελιξία διαθέτει; Εκεί θα αρχίσουµε να τα ψιλοµασάµε.

Τέταρτον: Όσον αφορά την έρευνα τι κονδύλια διαθέτετε; Πώς
λειτουργεί η έρευνα; Εκεί θα σιωπήσουµε πλήρως. Ας µη συνε-
χίσουµε όλη τη σειρά των στοιχείων που θεωρεί η διεθνής επι-
χειρηµατική κοινότητα ως κρίσιµα προκειµένου να έχουµε την
ανταγωνιστικότητα και το κατάλληλο περιβάλλον.

Χρηµατοδότηση: Ας δούµε, λοιπόν και τα χρηµατοδοτικά ερ-
γαλεία που διαθέτει η χώρα. Έχουµε το ΕΣΠΑ. Ένας επενδυτής
έχει τη διάθεση να συνεισφέρει την ιδιωτική του συµµετοχή, το
ιδιωτικό κεφάλαιο, προκειµένου να υπάρχει συνέργεια και να
κάνει µια επένδυση µε χρήµατα του ΕΣΠΑ. Σε ποια φάση προ-
γραµµατισµού του ΕΣΠΑ βρισκόµαστε αυτήν τη στιγµή; Δεν γνω-
ρίζουµε; Δεν γνωρίζουµε. Θα συµπληρώσω στο τέλος και κάποια
άλλα πράγµατα.

Δεύτερον: Ποια είναι αυτήν τη στιγµή τα χρηµατοδοτικά εργα-
λεία και πώς λειτουργούν οι τράπεζες στην Ελλάδα;

Κύριε Υπουργέ, έχουµε µια πολύ δυσάρεστη εξέλιξη, την
οποία δεν έχουµε αξιολογήσει µε τον πλέον σωστό τρόπο και
είναι, βεβαίως, η τελευταία οµιλία του κ. Προβόπουλου στην ηµε-
ρίδα που έκανε ο ΣΕΒ, όπου προσδιόρισε µε σαφήνεια µε ποιον
τρόπο θα υπάρξει, αν θα υπάρξει, πιστωτική επέκταση. Με λίγα
λόγια ο κ. Προβόπουλος είπε: «Ξεχάστε αυτά που ξέρατε µέχρι
τώρα» -σωστά το είπε ως πρώτη αναφορά- «αλλά βασικό στοι-
χείο για να µπορέσει να υπάρξει πιστωτική επέκταση, η πολύ
µικρή πιστωτική επέκταση, όχι βραχυπρόθεσµα αλλά µακροπρό-
θεσµα, είναι οι όποιες εταιρείες να παρουσιάσουν συγκεκριµένα
σοβαρά στοιχεία βιωσιµότητας».

Προσέξτε, αυτά σε µια περίοδο, όπου τα πάντα έχουν καταρ-
ρεύσει, όπου περίπου ένα εκατοµµύριο εργαζόµενοι στον ιδιω-
τικό τοµέα αυτή τη στιγµή, κύριε Υπουργέ, έχουν καθυστέρηση
µισθοδοσίας από τέσσερις έως είκοσι µήνες, όπου υπάρχουν επι-
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χειρήσεις οι οποίες δεν έχουν αξιολογηθεί για τη βιωσιµότητά
τους λόγω της κρίσης, όπου περιµένουν τους αµέσως επόµε-
νους µήνες κάποια κεφάλαια προκειµένου να πάρουν ανάσα και
προκειµένου να εξοφλήσουν τους εργαζόµενους και να µπορέ-
σουν να επιβιώσουν.

Με τα λεγόµενα του κ. Προβόπουλου πλέον έχουµε µια πλήρη
ανατροπή της επιχειρηµατικής κατάστασης στη χώρα. Είναι προ-
φανές ότι υπάρχει σχέδιο εξαφάνισης ενός µεγάλου ποσοστού
µικροµεσαίων επιχειρήσεων και εδώ η πολιτεία, το κράτος, η Κυ-
βέρνηση θα πρέπει να δώσει κάποιες συγκεκριµένες απαντήσεις.
Οι απαντήσεις δεν δίνονται.

Θέλω να συνεχίσω µε το κρισιµότερο όλων. Δεν είναι εδώ ο κ.
Χατζηδάκης. Θα καταλάβετε γιατί απευθύνοµαι στον κ. Χατζη-
δάκη. Ήδη από την 1-1-2014 τυπικά «τρέχει» η νέα χρηµατοδο-
τική περίοδος, το Σύµφωνο Εταιρικής Σχέσης, που αντικαθιστά
το ΕΣΠΑ. Μας περιµένουν για τα επόµενα επτά χρόνια περίπου
21 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτά τα 21 δισεκατοµµύρια ευρώ είναι
ίσως η τελευταία ελπίδα για τη χώρα, τη στιγµή που βρισκόµαστε
σε αυτήν την κρίση. Η εµπειρία από την αξιοποίηση των προ-
ηγούµενων χρηµατοδοτικών πλαισίων ήταν αρνητική µακροοικο-
νοµικά. Η προστιθέµενη αξία για τη χώρα ήταν η µικρότερη όλων
των χωρών. Κάθε ευρώ από αυτές τις χρηµατοδοτήσεις απέφερε
τη µικρότερη προστιθέµενη αξία ακόµα και από τον µέσο όρο
της Ευρώπης, για να µην πω ότι υπάρχουν κάποιες χώρες, όπως
η Δανία, όπου απέφερε το 1 ευρώ 2,5 ευρώ. Εµείς είχαµε το λι-
γότερο.

Αυτή τη στιγµή, λοιπόν, που τρέχει η χώρα, καθώς πρέπει να
αξιοποιήσει αυτά τα χρήµατα –διεκδικούµε ένα νέο χρηµατοδο-
τικό αναπτυξιακό πλαίσιο που κάποιοι, µάλιστα, το έχουν ονοµά-
σει «Σχέδιο Μάρσαλ»- εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως
χώρα δεν διαθέτουµε σχέδιο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί αναφέροµαι στον κ. Χατζηδάκη; Στις 28 Ιανουαρίου 2013,

επί τρικοµµατικής κυβέρνησης, σε κοινή συνέντευξη Τύπου ο κ.
Χατζηδάκης µε τον κ. Στουρνάρα –παρουσία και του κ. Σταϊ-
κούρα- εξήγγειλαν την εκπόνηση ενός δεκαετούς αναπτυξιακού
πλάνου -όλοι πλέον θεωρούν ως δεδοµένο ότι η Ελλάδα χρειάζε-
ται ένα συγκροτηµένο και συνεκτικό δεκαετές πρόγραµµα- το
οποίο το ανέθεσαν στο ΚΕΠΕ και στο ΙΟΒΕ. 

Αυτό, λοιπόν, θα περιλάµβανε τρεις άξονες: Πρώτον, πώς θέ-
λουµε να είναι η ελληνική οικονοµία το 2020 –αυτό αφορά τα µα-
κροοικονοµικά στοιχεία- δεύτερον, ποιοι κλάδοι θα τραβήξουν
το «κάρο» της ανάπτυξης τα επόµενα χρόνια µέχρι το 2020 και,
τρίτον –που είναι πολύ κρίσιµο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι- µε
τι τρόπο θα φτάσουµε εκεί, στο ιδανικό.

Αυτό το σχέδιο, λοιπόν, θα έπρεπε να παρουσιαστεί απ’ αυ-
τούς τους δύο Οργανισµούς εντός πέντε µηνών –τέλος Ιουνίου-
και να τεθεί σε διαβούλευση, ώστε πριν ακόµα αρχίσει η νέα χρη-
µατοδοτική περίοδος, να έχουµε το σχέδιο προκειµένου η χώρα
να µπορέσει να επενδύσει σωστά τα χρήµατα τα οποία έχει και
όχι αυτά που θα έρθουν απ’ έξω, δηλαδή τις ιδιωτικές επενδύ-
σεις. Μιλάµε γι’ αυτό το τεράστιο ποσό που το θεωρούµε ως
κρατικές επενδύσεις και εκεί πρέπει να στηρίζεται η οποιαδήποτε
προοπτική της χώρας.

Αυτό το σχέδιο, λοιπόν, δεν το έχουµε. 
Εγώ θα καταθέσω στα Πρακτικά όλο το πακέτο, δηλαδή τη συ-

νέντευξη Τύπου, την ερώτηση την οποία καταθέσαµε, αλλά και
τις δύο απαντήσεις που πήραµε και από το Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης και από το Υπουργείο Οικονοµικών, που λένε ότι πήραµε τα
πρώτα τεύχη και ακόµα περιµένουµε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω κάτι που σας ενδιαφέρει.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανονικά θα έπρεπε να απευ-

θυνθώ στον κ. Σκορδά, ο οποίος θα είναι εδώ την Πέµπτη, αλλά
επειδή δεν θα είµαι εγώ εδώ, το λέω σήµερα. 

Αναφέροµαι, λοιπόν, στο κρίσιµο ζήτηµα της ακρίβειας. Βέ-
βαια, κάνουµε ένα τεράστιο λάθος σ’ αυτήν τη χώρα. Από το
2010 όσοι ήµασταν τότε Βουλευτές της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς αναφέρουµε ότι είναι λάθος να χρησιµοποιούµε τον όρο
«ακρίβεια» και πρέπει να χρησιµοποιούµε τον όρο «αγοραστική
δύναµη». 

Προχθές, λοιπόν, δηµοσιεύτηκαν στοιχεία από την έκθεση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής του Νοεµβρίου. Θέλω, λοιπόν, να τα
ακούσουν και οι πολίτες, αλλά να γίνουν κατανοητά και από τους
συναδέλφους. Έγινε σύγκριση, λοιπόν, µε είκοσι συγκεκριµένα
προϊόντα που υπάρχουν στο καλάθι της νοικοκυράς. Δεν χρει-
άζεται να σας πω ποια ήταν αυτά. Εννοείται ότι ήταν τα βασικό-
τερα, τα βασικότατα. 

Αυτό το καλάθι µε τα είκοσι προϊόντα στην Ελλάδα κοστίζει
63,4 ευρώ. Με 586 ευρώ βασικό µισθό, ο Έλληνας χρειάζεται να
καταναλώσει το 10,81% του µισθού του για να προµηθευτεί αυτά
τα αγαθά. 

Στην Ολλανδία –δεν θα πω όλες τις χώρες, αλλά µόνο δύο- το
ίδιο καλάθι κοστίζει 50,3 ευρώ. Με 1.478 ευρώ κατώτερο µισθό,
ο πολίτης της Ολλανδίας χρειάζεται να καταναλώσει το 3,4% του
µηνιαίου µισθού του για να προµηθευτεί αυτά τα αγαθά. 

Τελειώνω µε την αναφορά της Πορτογαλίας, επειδή πολλές
φορές έχει αναφερθεί το θέµα της Πορτογαλίας. Στην Πορτογα-
λία το καλάθι της νοικοκυράς κοστίζει 46,48 ευρώ, δηλαδή περί-
που 18 ευρώ φθηνότερα απ’ ό,τι στην Ελλάδα. Προσέξτε, ο
κατώτερος µισθός είναι 485 ευρώ –δηλαδή 100 ευρώ λιγότερα
απ’ ό,τι στην Ελλάδα- και το ποσοστό που χρειάζεται να κατανα-
λώσει ο Πορτογάλος για να προµηθευτεί αυτά τα αγαθά, είναι
το 9,58% του µηνιαίου µισθού του.

Εάν αυτά τα στοιχεία δεν ανατραπούν και δεν συµπληρωθεί
το φορτίο σε αυτό το όχηµα που σήµερα ψηφίζουµε µε όλα αυτά
τα οποία γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά και τα έχουµε συζητήσει
σε αυτήν την Αίθουσα, η τύχη αυτού του οχήµατος θα είναι η ίδια
µε αυτήν που είχαν και τα προηγούµενα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Τελικά το ψηφίζετε ή όχι;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ναι, το ψηφίζουµε. Το είπε και η ει-

σηγήτριά µας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καραθανασόπουλος. Αν τηρήσουµε όλοι το χρόνο, θα
µιλήσουν και οι εγγεγραµµένοι συνάδελφοι, για να µην κλείσουµε
τη συνεδρίαση χωρίς να µιλήσουν.

Ορίστε, κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Για το ΚΚΕ το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν αποτελεί τίποτε

άλλο παρά µία ακόµη κρατική παρέµβαση προς όφελος των µο-
νοπωλιακών οµίλων, επιβεβαιώνοντας για ακόµη µία φορά τον
χαρακτήρα του ως αστικό κράτος.

Δεν κατηγορούµε την Κυβέρνηση, κύριε Μηταράκη, για προ-
χειρότητα ή για έλλειψη σχεδιασµού. Η διαφωνία µας και στο
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν είναι στα επιµέρους και στα επου-
σιώδη ζητήµατα, όπως κάνουν όλα τα άλλα κόµµατα της Αντιπο-
λίτευσης, συµπεριλαµβανοµένης και της Χρυσής Αυγής, τα
κόµµατα δηλαδή του συστήµατος του ευρωµονόδροµου, κι ούτε
βεβαίως µας διακατέχει η ανησυχία -και το λέµε καθαρά- για το
αν θα επιτευχθεί ο στόχος της εξωστρέφειας. Δεν έχουµε καµµία
τέτοια ανησυχία. 

Σε αυτό ακριβώς το σηµείο διαφωνούµε µε αυτό που είπε ο ει-
σηγητής του ΣΥΡΙΖΑ. Εδώ έγκειται η βασική µας διαφωνία, στο
ότι όλοι µετά χαράς θα συµφωνούσαµε στην υπόθεση της εξω-
στρέφειας. Για το ΚΚΕ δεν είναι αυτή η πρωταρχική επιδίωξη.
Αυτή είναι η δική σας πρωταρχική επιδίωξη, όπως το λέτε στην
εισηγητική σας έκθεση. Εκεί λέτε ότι η εξωστρέφεια αποτελεί
πρωταρχική επιδίωξη στην κατεύθυνση της ανάταξης του παρα-
γωγικού δυναµικού.

Η δική µας πρωταρχική επιδίωξη, ως ΚΚΕ, είναι να µπορεί
µέσα από το παραγωγικό µοντέλο που θα υπάρξει να ικανοποι-
ηθεί το σύνολο των σύγχρονων και διευρυµένων λαϊκών αναγ-
κών. Αυτή είναι η πρωταρχική µας επιδίωξη. Άρα έχουµε άλλους
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στόχους, ριζικά διαφορετικούς, που δεν τέµνονται και που κι-
νούνται σε αντίθετη κατεύθυνση. 

Θα εξηγήσω λίγο πιο απλά τις διαφοροποιήσεις, τις διαφορές
ανάµεσα στο δικό σας µοντέλο και στο δικό µας µοντέλο. Το δικό
σας µοντέλο, λοιπόν, βασίζεται στην ανταγωνιστικότητα, για να
µπορεί να υπάρξει εξωστρέφεια. Τι σηµαίνει ανταγωνιστικότητα;
Ο µόνος τρόπος µε τον οποίο επιτυγχάνεται η ανταγωνιστικό-
τητα είναι µε τη διεύρυνση του βαθµού εκµετάλλευσης της ερ-
γατικής τάξης, µε φθηνή εργατική δύναµη χωρίς εργασιακά και
ασφαλιστικά δικαιώµατα, χωρίς συλλογικά δικαιώµατα. Κι αυτό
το βλέπουµε όχι µόνο στην Ελλάδα της κρίσης, στην Ελλάδα των
µνηµονίων, αλλά και στο σύνολο των χωρών µελών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, στο σύνολο των καπιταλιστικά ανεπτυγµένων
χωρών. Μόνον έτσι επιτυγχάνεται η ανταγωνιστικότητα. 

Άρα, από αυτήν την άποψη, το δικό σας µοντέλο είναι εχθρικό
απέναντι στην εργατική τάξη, ενώ το δικό µας µοντέλο βασίζεται
ακριβώς στην αξιοποίηση του συνόλου της επιστηµονικοτεχνικής
προόδου, που συµβάλλει στην αύξηση της παραγωγικότητας της
εργασίας για να απελευθερώσει τον εργαζόµενο. Επειδή αυτός
γίνεται πιο παραγωγικός, θα δουλεύει λιγότερες ώρες, θα αµεί-
βεται πολύ καλύτερα και το σύνολο αυτό της κοινωνικής παρα-
γωγής θα κατευθύνεται στην ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών.
Να, λοιπόν, ποια είναι η διαφοροποίησή µας. Η δική σας αντα-
γωνιστικότητα αξιοποιεί την παραγωγικότητα της εργασίας προς
όφελος της θωράκισης του καπιταλιστικού κέρδους. 

Έτσι, λοιπόν, µε το δικό σας µοντέλο και το δικό σας σύστηµα
ούτε στη Δευτέρα Παρουσία δεν πρόκειται να αντιµετωπίσετε το
ζήτηµα της ανεργίας! Κι αυτό ακριβώς γιατί η επιστηµονικοτε-
χνολογική πρόοδος έχει ως σκοπό να κάνει µη απαραίτητη την
ίδια ποσότητα εργατικής δύναµης, γιατί γίνεται πιο παραγωγική,
και από αυτή την άποψη διευρύνεται ο εφεδρικός στρατός ερ-
γασίας, δηλαδή οι άνεργοι. Ούτε στη Δευτέρα Παρουσία λοιπόν! 

Από αυτήν την άποψη, εµείς λέµε καθαρά ότι η ανταγωνιστι-
κότητα συµβάλλει ταυτόχρονα στη µεγέθυνση των µονοπωλια-
κών οµίλων και στη συγκέντρωση, δηλαδή τον έλεγχο της
καπιταλιστικής αγοράς από λίγους µονοπωλιακούς οµίλους. 

Αυτό το µοντέλο, λοιπόν, είναι εχθρικό και προς τους αγρότες,
γιατί για παράδειγµα λένε «Δεν είναι µόνο το φορολογικό ή το
ασφαλιστικό», δηλαδή τα µέτρα που παίρνει η Κυβέρνηση σε
βάρος των αγροτών, «αλλά είναι και το κόστος παραγωγής».

Ποιος καθορίζει το κόστος παραγωγής; Η δράση των µονοπω-
λιακών οµίλων δεν καθορίζει το κόστος παραγωγής; Αυτοί καθο-
ρίζουν το κόστος παραγωγής. Η δράση των µονοπωλιακών
οµίλων στα αγροτικά εφόδια, στις πρώτες ύλες, τις αγροτικές
κ.λπ., στο πετρέλαιο, στα αγροτικά µηχανήµατα. 

Άρα, λοιπόν, εχθρός των αγροτών είναι οι µονοπωλιακά δρα-
στηριοποιούντες στην προµήθεια των αγροτοεφοδίων. Εχθρός
για τους αγρότες είναι οι µονοπωλιακοί όµιλοι που απορροφούν
το όποιο κοµµάτι παραγωγής έχουν, γιατί ακριβώς υπάρχει και
η Κοινή Αγροτική Πολιτική που βάζει τις ποσοστώσεις.

Άρα, λοιπόν, οι εχθροί της αγροτιάς είναι αυτοί που υπερασπί-
ζεστε, οι µονοπωλιακοί όµιλοι και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτοί
είναι οι βασικοί εχθροί της αγροτιάς, αυτοί που την οδηγούν στο
ξεκλήρισµα. 

Ο βασικός εχθρός της αγροτιάς είναι η προσπάθεια που κά-
νετε να συγκεντρώσετε την αγροτική γη σε όλο και λιγότερα
χέρια, για να υπάρχουν οικονοµίες κλίµακας. Βεβαίως και γίνεται
αυτό, γιατί είναι κατατεµαχισµένος ο αγροτικός κλήρος. Όµως,
αυτή η συγκέντρωση θα γίνει µε δύο τρόπους. Θα γίνει ή µέσω
του ξεκληρίσµατος, µέσω του καπιταλιστικού τρόπου που εσείς
εφαρµόζετε ή µέσω του σοσιαλιστικού σχεδίου που έχουµε
εµείς, του κοινωνικού παραγωγικού συνεταιρισµού των αγροτών.
Δεν µπορεί να υπάρξει άλλος τρόπος. 

Άρα, λοιπόν, ο δικός σας ο τρόπος είναι εχθρικός απέναντι
στους αγρότες. Και από αυτήν την άποψη, να, αν θέλετε, και
ένας ακόµα λόγος για τον οποίο οι κινητοποιήσεις των αγροτών
αναδεικνύουν τον αναντικατάστατο ρόλο που έχει σήµερα το
ΚΚΕ στην οργάνωση της πάλης του λαού. Και µέσω ενός πολύ
ισχυρού ΚΚΕ θα είναι πολύ πιο ισχυροί οι αγώνες όχι µόνο των
αγροτών αλλά και των εργαζόµενων και των επαγγελµατιών και
των εµπόρων.

Και βεβαίως το δικό σας σύστηµα, το δικό σας µοντέλο, είναι
εχθρικό απέναντι στους αυτοαπασχολούµενους, στους επαγγελ-
µατίες και τους βιοτέχνες, γιατί ακριβώς συγκεντρώνει την
αγορά. Θέλουν να δράσουν οι µονοπωλιακοί όµιλοι και γι’ αυτό
ακριβώς προχωράτε στην απελευθέρωση της αγοράς και στο
άνοιγµα των λεγόµενων «κλειστών επαγγελµάτων». Να, λοιπόν,
πώς είναι εχθρικό το δικό σας µοντέλο στο σύνολο των παραγω-
γικών δυνάµεων, στην εργατική τάξη, τη φτωχοµεσαία αγροτιά,
αλλά και στους αυτοαπασχολούµενους των υπόλοιπων κοινωνι-
κών στρωµάτων. 

Και έρχοµαι στο δεύτερο ζήτηµα, στο δεύτερο χαρακτηριστικό
στοιχείο. 

Το δικό σας µοντέλο θέλει να αξιοποιήσει τα συγκριτικά πλεο-
νεκτήµατα. Το δικό µας µοντέλο µιλάει για την αξιοποίηση του
συνόλου των παραγωγικών δυνατοτήτων που έχει η χώρα µας.
Ποιος καθορίζει τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα, κύριε Υπουργέ;
Αυτός που έχει τα εργαλεία στα χέρια του. Και τα εργαλεία στα
χέρια τους τα έχουν οι µονοπωλιακοί όµιλοι, οι επιχειρηµατικοί
όµιλοι, οι καπιταλιστικές επιχειρήσεις. Αυτοί καθορίζουν ποιοι το-
µείς έχουν συγκριτικά πλεονεκτήµατα, όπως το καθόριζαν και
πριν. 

Και από πού κι ως πού, λοιπόν, η Ελλάδα έχει ως µόνο συγκρι-
τικό της πλεονέκτηµα τον τουρισµό, τη ναυτιλία και το γεγονός
ότι θα είναι διακοµιστικό κέντρο ή θα είναι µε τις χρηµαταγορές;
Από πού κι ως πού θα είναι αυτό το συγκριτικό της πλεονέκτηµα;
Και τι σηµαίνει αυτό το συγκριτικό πλεονέκτηµα; Είναι προς όφε-
λος του λαού; Αντανακλά και απαντά στις ανάγκες του λαού για
την κάλυψη των διατροφικών του αναγκών και για την κάλυψη
των καθηµερινών αναγκών που έχουν τα λαϊκά στρώµατα; Όχι!
Το δικό σας µοντέλο είναι σε βάρος της ικανοποίησης των λαϊκών
αναγκών, γιατί ακριβώς καταστρέφει τις υπαρκτές παραγωγικές
δυνατότητες που έχει ο τόπος µας. Και βεβαίως καταστρέφει
αυτές τις παραγωγικές δυνατότητες και σε συνθήκες ανάπτυξης,
αλλά πολύ περισσότερο και σε συνθήκες καπιταλιστικής κρίσης.
Άρα το µοντέλο το οποίο πρεσβεύετε και το οποίο θέλετε να
εφαρµόσετε είναι ένα επικίνδυνο µοντέλο. 

Επίσης, αποτελεί βεβαίως πρόσχηµα, όταν λέει κάποιος ότι η
ανταγωνιστικότητα και το συγκριτικό πλεονέκτηµα καθορίζονται
όχι µόνο από την εργασία και το κόστος αλλά και από τη ρευστό-
τητα. Σηµαίνει, δηλαδή, φθηνό χρήµα για τους µονοπωλιακούς
οµίλους να κάνουν επενδύσεις. Ποιος, όµως, θα δανειστεί αυτό
το χρήµα; Οι τράπεζες και το κράτος στο τέλος. Άρα µετά, δη-
λαδή, θα έχει δηµόσιο χρέος για να επιβαρύνει το επόµενο χρο-
νικό διάστηµα τα ίδια τα λαϊκά στρώµατα.

Αυτό το µοντέλο από το οποίο έλκονται κάποιοι, το µοντέλο
της Αµερικής, αύξησε το δηµόσιο χρέος µέσα σε τρία χρόνια από
το 65% στο 105%. Αυτό το µοντέλο της Αµερικής, µε το οποίο
κάποιοι είναι εραστές, τα χρόνια της ανάπτυξης –τα χρόνια 2007-
2012- είχε ως αποτέλεσµα το 93% του πληθυσµού να χάνει 4%
σε σχέση µε το 2009 και το 7% να κερδίζει 24%, αυξάνοντας έτσι
τις κοινωνικές ανισότητες.

Επίσης, αποτελεί πρόκληση όταν ακούγεται από προοδευτικά
ή αριστερά κόµµατα, όπως χαρακτηρίζονται, το εξής: «Κοιτάξτε,
υπάρχουν άλλοι τοµείς για να ενισχυθεί η ανταγωνιστικότητα,
όπως για παράδειγµα η µείωση του ενεργειακού κόστους». 

Σε καθεστώς εµπορευµατοποίησης της αγοράς ενέργειας, σε
καθεστώς απελευθέρωσης και δράσης των µονοπωλιακών οµί-
λων, ποιος θα πληρώσει αυτό το µειωµένο ενεργειακό κόστος
για τις ενεργοβόρες επιχειρήσεις; Τα λαϊκά νοικοκυριά. Το πα-
ράδειγµα της κρατικής ΔΕΗ και της ΠΕΣΙΝΕ είναι χαρακτηρι-
στικό. Διότι δεν µπορεί να θέλετε και το καπιταλιστικό κέρδος
για τους επιχειρηµατικούς οµίλους που δραστηριοποιούνται
στον τοµέα της ενέργειας και φθηνό ενεργειακό ρεύµα για τους
ενεργοβόρους οµίλους. Πρέπει να επιλέξετε. 

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο -αν το θέλετε- υπάρχει και η αντί-
φαση του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σε αυτόν
τον τοµέα. Τι βγήκε και είπε ένας οµιλητής; «Να καταργηθούν τα
προνόµια γι’ αυτούς που είναι παραγωγοί από το φυσικό αέριο».
Και έρχεται ο εισηγητής τους και καταθέτει τροπολογία να ενι-
σχυθούν τα προνόµια των ΑΠΕ και των φωτοβολταϊκών, λες και
εκεί δεν είναι όµιλοι ενεργειακοί που συµβάλλουν στο να είναι
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πολύ ακριβό το ρεύµα για τα λαϊκά νοικοκυριά, γιατί πουλάνε τον
αέρα και τον ήλιο, ο οποίος είναι δωρεάν, πανάκριβα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έτσι, λοιπόν, ολοκληρώνοντας, υπάρχουν ακόµα άλλα δύο
στοιχεία: Tο δικό σας µοντέλο δεν πρόκειται να µας βγάλει από
την κρίση. Αντίθετα, η όποια ανάκαµψη θα είναι ασθενική και θα
µας οδηγήσει σε ακόµα πιο βαθιά καπιταλιστική κρίση. Το δικό
µας µοντέλο είναι απαλλαγµένο από τις καπιταλιστικές κρίσεις,
γιατί ακριβώς είναι απαλλαγµένο από την αναρχία στην παραγωγή
και από τη βασική αντίθεση ανάµεσα στον κοινωνικό χαρακτήρα
της παραγωγής και στην ατοµική ιδιοποίηση του πλούτου. Το δικό
σας µοντέλο είναι παρασιτικό. Γι’ αυτό έχετε ανάγκη τις µη κυβερ-
νητικές οργανώσεις. Και αυτή µε τα 9.000.000 είναι µόνο η κορφή
του παγόβουνου. Εδώ γίνεται χορός εκατοµµυρίων. Εδώ υπάρ-
χουν µη κυβερνητικές οργανώσεις που τις στηρίζετε και οι οποίες
πουλάνε «µαύρη» εργασία στο πλαίσιο της λεγόµενης «κοινωνικής
εργασίας» και παίρνουν και «νταβατζηλίκι» στο όνοµα της προστα-
σίας -δήθεν- της ανεργίας. Το δικό µας µοντέλο είναι το µόνο ρε-
αλιστικό, γιατί στηρίζεται στην αναγκαιότητα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ποια είναι αυτή η αναγκαιότητα σήµερα που εκφράζει τη ρεα-
λιστικότητα; Ότι υπάρχει το σύνολο των παραγωγικών δυνατοτή-
των που µπορεί να ικανοποιήσει το σύνολο των λαϊκών αναγκών.
Ποιος τις καταστρέφει τις παραγωγικές δυνατότητες; Η επιδίωξη
του καπιταλιστικού κέρδους, το οποίο υπερασπίζεστε όλοι σας,
πλην ΚΚΕ. 

Άρα πρέπει να απαλλαγούµε από το καπιταλιστικό κέρδος. Και
αυτή η απαλλαγή θα έρθει µέσα από την κοινωνικοποίηση των κα-
πιταλιστικών επιχειρήσεων, τον κεντρικό σχεδιασµό και τον εργα-
τικό έλεγχο, την αποδέσµευση από την Ευρωπαϊκή Ένωση και
τους υπόλοιπους ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς µε τη µονοµερή
διαγραφή του χρέους. Και, βεβαίως, αυτό δεν σηµαίνει µια κλειστή
οικονοµία. Σηµαίνει ότι θα έχουµε σχέσεις και ότι θα αναπτύσσεται
το διεθνές εµπόριο και στην Ελλάδα, τη σοσιαλιστική Ελλάδα,
αλλά θα υπάρχει ένας ενιαίος κρατικός φορέας που θα έχει την
ευθύνη του διεθνούς εµπορίου. Και αυτός θα έχει το εξής χαρα-
κτηριστικό:

Πρώτον, θα προσπαθεί να γίνει σε ορθολογική βάση. Τι σηµαίνει
«ορθολογική βάση»; Θα δίνουµε το περίσσευµα και θα παίρνουµε
αυτό που είναι αναγκαίο, το συµπλήρωµα που δεν έχουµε. 

Αυτή η ορθολογικότητα, λοιπόν, τι θα διασφαλίσει; Την ανά-
πτυξη της παραγωγικής βάσης της χώρας µας -και όχι την κατα-
στροφή της µε το δικό σας µοντέλο- και ταυτόχρονα, την
ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών. 

Βεβαίως, το δικό µας µοντέλο θα προσπαθήσουµε να το στηρί-
ξουµε, όσο το δυνατόν, στις ισότιµες σχέσεις.

Έτσι, λοιπόν, εκτός από την απαλλαγή από το καπιταλιστικό
κέρδος, για να γίνει αυτό ρεαλιστικό, θα πρέπει να απαλλαγούµε
και από την αστική εξουσία και να δηµιουργήσει η εργατική τάξη
και τα υπόλοιπα λαϊκά στρώµατα το δικό τους κράτος και τη δική
της εξουσία.

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο είναι φανερό, κύριε Πρόεδρε, ότι
εµείς καταψηφίζουµε -δεν θα µπορούσε να υπάρχει διαφορετική
θέση- το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ τον συνά-

δελφό κ. Μάρκο Μπόλαρη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο των Ανε-
ξαρτήτων Δηµοκρατικών Βουλευτών να λάβει τον λόγο. 

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο νοµοσχέδιο διέγνωσα την

αµηχανία του Υπουργού Ανάπτυξης σε σχέση µε τα θέµατα εξω-
στρέφειας και τα θέµατα των εξαγωγών.

Είναι γνωστό ότι το τελευταίο διάστηµα η Ελλάδα είναι πρωτα-
θλήτρια στις εξαγωγές όχι µόνο νέων επιστηµόνων, νέων ανθρώ-
πων, αλλά και επιχειρήσεων. 

Ποια είναι η κατάσταση σήµερα στη χώρα; Τι επιχειρεί το
Υπουργείο να εισηγηθεί; Μας λέει ότι έχει δύο φορείς οι οποίοι
ασχολούνται µε την εξωστρέφεια και τις εξαγωγές, τον ΟΠΕ και
το «Invest in Greece».

Τι προκύπτει από την εισήγηση του Υπουργείου; Προκύπτει ότι
αυτοί οι δύο µηχανισµοί είναι αναποτελεσµατικοί και ότι δεν επι-
τυγχάνουν το έργο για το οποίο έχουν ιδρυθεί. 

Τι µας λέει µε το νοµοσχέδιο; Μας λέει ότι θα πάρει αυτά τα
υλικά της κατεδάφισης, θα πάρει, δηλαδή, τους σκοπούς των
δύο καταστατικών και θα τους ενώσει. Θα πάρει τα εργαλεία µε
τα οποία δούλευαν αυτοί οι δύο µηχανισµοί µέχρι σήµερα και θα
τα συνενώσει. Θα πάρει το προσωπικό των δύο αυτών µηχανι-
σµών, που καταγγέλλονται για αναποτελεσµατικότητα, και θα
τους συνενώσει. Και θα βρει κι άλλους. Και όλο αυτό θα είναι το
θαύµα, το µεγάλο εργαλείο, µε το οποίο θα παρέµβει η χώρα,
αυτή η χώρα, σε αυτήν την κρίση, στη διεθνή αγορά! Είµαστε
στα όρια του εµπαιγµού! 

Θα µου επιτρέψετε, αγαπητές κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
να προσθέσω, για να δείξω το όλο τοπίο, το εξής: Είναι συναρ-
µόδιο το Υπουργείο Εξωτερικών, το οποίο έχει τη δική του υπη-
ρεσία, µε τους λειτουργούς, τους οικονοµικούς και εµπορικούς
ακολούθους. Υπάρχει το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, το
οποίο διαχειρίζεται εξαγωγές, αλλά δεν κρίνεται ότι είναι συναρ-
µόδιο. Και υπάρχουν άλλα παραγωγικά Υπουργεία που διαχειρί-
ζονται υπηρεσίες, για τις οποίες έπρεπε να έχει έγνοια ένας
τέτοιος Οργανισµός εξωστρέφειας, όπως είναι το Υπουργείο
Τουρισµού, καθώς και το Υπουργείο Ναυτιλίας. Αυτές οι υπηρε-
σίες δεν είναι αντικείµενο εξωστρέφειας; Δεν είναι αντικείµενο
αύξησης του Ακαθάριστου Εθνικού Εισοδήµατος; Δεν υπάρχει
αυτός ο προβληµατισµός. 

Το σηµείωµα µας λέει πως έγινε µία διαβούλευση. Κατατέθη-
καν σαράντα δύο σχόλια πάνω σε αυτό το νοµοσχέδιο. Από αυτά
τα σαράντα δύο σχόλια, τα τριάντα εννέα αφορούσαν την ανα-
ποτελεσµατικότητα του ΟΠΕ και του «Invest in Greece». 

Έπρεπε, λοιπόν, να έλθει εδώ ο Υπουργός και να πει: «Κύριοι
συνάδελφοι, εξαγωγείς, παραγωγοί σε αυτήν τη χώρα έχουµε
διαπιστώσει ποιο είναι το πρόβληµα.» Μας λέτε ότι έχουµε έλ-
λειµµα λειτουργικότητας. Δεν δουλεύουν αυτοί οι µηχανισµοί. 

Περιγράφουµε, λοιπόν, αυτό το πρόβληµα και παρεµβαίνουµε
νοµοθετικά για να το διορθώσουµε. Πιθανόν και να µη χρειαζό-
ταν καθόλου νοµοθετική παρέµβαση, αλλά να χρειάζονταν σύµ-
βουλοι οι οποίοι θα το έστηναν σωστά, αξιοποιώντας την
τεχνολογία, τις ξένες, καλές εµπειρίες. Βέβαια, όλο αυτό το
πράγµα έπρεπε να µαζευτεί κάτω από έναν συντονισµό. 

Κατέθεσαν οι Ολλανδοί µία εισήγηση η οποία έλεγε, «µαζέψτε
το, γιατί δεν µπορεί να έχει δέκα κεφάλια αυτό το πράγµα και ο
καθένας να παρεµβαίνει διαφορετικά». Και τους είπαν: Θα
έπρεπε να είναι ή κάτω από τον Πρωθυπουργό ή κάτω από τον
Υπουργό Εξωτερικών ή κάτω από το Υπουργείο Ανάπτυξης. Το
σχήµα, όµως, παραµένει ως ήταν. Άλλη δουλειά το Αγροτικής
Ανάπτυξης, άλλη το Ανάπτυξης, άλλη των Οικονοµικών κ.λπ.. Για
ποιο πράγµα συζητούµε λοιπόν; 

Η αναποτελεσµατικότητα του κράτους, την οποία βιώνουν οι
παραγωγοί -και του πρωτογενούς τοµέα και της µεταποίησης,
καθώς και όσοι πουλούν υπηρεσίες- να τους υποστηρίξει, επιβε-
βαιώνεται µε την επανάληψη. Τραγωδία! Αν για κάτι πρέπει να
καταγγείλουµε το Υπουργείο σήµερα, είναι για το ότι δεν διδάχ-
θηκαν τίποτα. Δεν έχει σηµασία αν απολύονται άνθρωποι ή αν θα
προσληφθούν άνθρωποι. Σηµασία έχει ότι έχουµε επανάληψη
του µοντέλου που απέτυχε, µε τα ίδια υλικά της κατεδάφισης.
Επανάληψη!

Εκείνο που λείπει από το Υπουργείο είναι το σχέδιο. Δεν έχουν
αντίληψη. Δεν υπάρχει εθνική στρατηγική. Όταν δεν υπάρχει
εθνική στρατηγική, όταν δεν υπάρχει σχέδιο και σύστηµα, όταν
λείπουν όλα αυτά τα οποία θα έπρεπε να υπάρχουν, το Υπουρ-
γείο επιχειρεί να παίξει µε τα «εργαλεία» αλλά ανακυκλώνεται. 

Ο κ. Χατζηδάκης αυτές τις µέρες, σε παρεµβάσεις του, προ-
κάλεσε την ελληνική επιχειρηµατικότητα, τους παραγωγούς,
τους επιχειρηµατίες και τους εξαγωγείς λέγοντας: «Στο τέλος
θέλετε στη χώρα να κάνουµε και ένα λόµπι υπέρ της ακρίβειας;». 

Θα πω το παράδειγµα στα γρήγορα, γιατί είναι πάρα πολύ χα-
ρακτηριστικό τού τι σηµαίνει να έχεις έλλειψη στρατηγικής για
την οικονοµία και για την ανάπτυξη. Διότι στο Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης ξέχασαν και τον τίτλο, γιατί δεν τον επιβεβαιώνουν τον τίτλο.

Το παράδειγµα, λοιπόν, είναι το γάλα. Η παρέµβαση του κ. Χα-
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τζηδάκη είναι να εφαρµόσει την πρόταση του ΟΟΣΑ να επιµηκύ-
νει τις ηµεροµηνίες για το φρέσκο γάλα, γιατί έτσι θα πέσει η
τιµή του γάλακτος στα σούπερ µάρκετ. Επιχειρεί να συµπαρα-
ταχθεί µε τους καταναλωτές λέγοντας ψέµατα, κάνοντας λάθος
ανάλυση, για να δικαιώσει τους εισηγητές του ΟΟΣΑ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση για να επιµηκυνθεί
η ηµεροµηνία του φρέσκου γάλακτος έχει σχέση µε την εισα-
γωγή γάλακτος, το οποίο διέρχεται από τη Γερµανία και από την
Πολωνία, για να προλαβαίνουν να πηγαίνουν και να γυρίζουν οι
νταλίκες µε το γάλα. Θα είναι φθηνότερο εκείνο το γάλα. 

Ασχολήθηκε το Υπουργείο Ανάπτυξης -µε σχεδιασµό- µε το
γιατί είναι ακριβή η τιµή στο ελληνικό γάλα; Μέτρησαν στο
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και στο Υπουργείο Ανάπτυξης
γιατί είναι κατά τι ακριβότερο το ελληνικό γάλα και πόσο επιβα-
ρύνει την τιµή του γάλακτος η φορολογία στο πετρέλαιο και αν
αυτή η φορολογία δεν ήταν τόση, πόση θα ήταν η τιµή του γά-
λακτος στο σούπερ µάρκετ; Απλώς τι κάνουµε, χρησιµοποιώντας
λάθος δεδοµένα και χρησιµοποιώντας τους αριθµούς όπως θέ-
λουµε; Στεκόµαστε µε την πλευρά εισηγητών του ΟΟΣΑ που δεν
ξέρουν την κατάσταση και πάντως λειτουργούν υπέρ µεγάλων
πολυεθνικών εταιρειών από το εξωτερικό, οι οποίες, εάν περάσει
το Υπουργείο Ανάπτυξης αυτή την τροπολογία, θα τσακίσουν
τους Έλληνες γαλακτοπαραγωγούς, θα τσακίσουν την ελληνική
κτηνοτροφία. Αυτό σηµαίνει έλλειψη σχεδιασµού, σηµαίνει έλ-
λειψη στρατηγικής. 

Στη συνέχεια, για να δούµε το µέγεθος του λάθους, το νοµο-
σχέδιο αυτό παίρνει ένα εργαλείο το οποίο έχτισαν στο Υπουρ-
γείο Εξωτερικών, το ΟΕΥ, το οποίο είναι µία εξαιρετική
ηλεκτρονική πύλη, ένα πολύ καλό εργαλείο στα χέρια των επεν-
δυτών. Δεν είναι δική µου η µαρτυρία. Οι εξαγωγείς τα λένε αυτά,
οι οργανώσεις τους τα λένε, αυτό το Agora.mfa. Με αυτό το νο-
µοσχέδιο το Υπουργείο Ανάπτυξης παίρνει το εργαλείο που χτί-
στηκε από τους ΟΕΥ στο Υπουργείο Εξωτερικών και το
µεταφέρει σ’ αυτό τον καινούργιο φορέα, τον οποίο εισηγείται
σήµερα προς νοµοθέτηση στη Βουλή. 

Τι δεν ξέρουν οι Βουλευτές, το οποίο, όµως, βίωσαν και βιώ-
νουν οι εξαγωγείς; Ότι ο ΟΠΕ µε ευρωπαϊκές χρηµατοδοτήσεις
επιχείρησε δύο φορές να χτίσει ηλεκτρονική πύλη, αλλά απέτυχε.
Δεν έκανε τη δουλειά που έπρεπε λόγω της γραφειοκρατικής αν-
τίληψης και της νοοτροπίας που υπήρχε στον οργανισµό αυτό,
µε αποτέλεσµα η µηχανή που χτίστηκε στο Υπουργείο Εξωτερι-
κών να µεταφέρεται µε την ψήφο των Βουλευτών στα χέρια
αυτών οι οποίοι απέτυχαν να χτίσουν τις ηλεκτρονικές πύλες για
να υποστηριχθεί η εξαγωγή από τη χώρα. Τι θέλουµε δηλαδή;
Να χαλάσουµε και αυτό που χτίστηκε; Θέλουµε να χαλάσουµε
και αυτό που λειτουργεί σωστά; 

Τελειώνοντας, πώς είναι δυνατόν σε αυτή την Αίθουσα να λέµε
ότι, ενώ καίγεται η χώρα για να µπορέσει να στηρίξει εξαγωγές,
θα επικοινωνούν οι υπηρεσίες του Υπουργείου Ανάπτυξης και
του Υπουργείου Εξωτερικών µε memorandum of understanding;

Πού το βρήκαµε αυτό; Αντί να υπάρχει συντονισµός ανάµεσα
στους ανθρώπους που είναι στις πρεσβείες στο εξωτερικό, τους
ΟΕΥ και στη µονάδα στη χώρα για να έχουµε τα καλύτερα δυ-
νατά αποτελέσµατα, θα λειτουργούµε µε memorandum of under-
standing; Είναι δυνατόν; Αυτή είναι η αποτελεσµατικότητα; Αυτό
εισηγείσθε, κύριε Υπουργέ; 

Σας άκουσα να διαβεβαιώνετε ότι οι συµβάσεις θα αναρτώνται
στο διαδίκτυο. Τη διάταξη δεν την πήρατε πίσω. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει µια διάταξη η οποία κα-
ταργείται από τον νόµο που ισχύει για τον ΟΠΕ και για το «Invest
in Greece». Αυτή η διάταξη λέει επί λέξει το εξής: «Όλες οι συµ-
βάσεις που καταρτίζει το «Invest in Greece» αναρτώνται στο δια-
δίκτυο και εφαρµόζουν τις οδηγίες περί συµφώνου ακεραιότητας
της Διεθνούς Διαφάνειας». 

Αυτή η διάταξη στο νοµοσχέδιο αυτό καταργείται. Δεν είδαµε
να παίρνει το Υπουργείο πίσω την ακύρωση. Δεν ξέρω αν θα το
πάρετε πίσω ή όχι. Απορώ πώς τολµήσατε και φέρατε την κατάρ-
γηση αυτής της διάταξης, όταν ξέρετε πολύ καλά, κύριε
Υπουργέ, ότι οι οργανισµοί αυτοί, των οποίων τη συγχώνευση ει-
σηγείστε, έχουν πάρα πολλές ενδιαφέρουσες εκκρεµότητες στα
ποινικά δικαστήρια. 

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήθελα να πω πως
το ζήτηµα που θα έπρεπε να αντιµετωπίσει το Υπουργείο Ανά-
πτυξης το ταχύτερο δυνατό είναι το ζήτηµα σχεδίου για την ανά-
πτυξη. Πολιτική ανάπτυξης. Γιατί αυτά τα δύο χρόνια το µόνο
που κάνει είναι να µην επιβεβαιώνει τον τίτλο του.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Δηµο-

κρατικών Βουλευτών)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Παρακαλώ να πάρει τον λόγο ο συνάδελφος κ. Μανώλης Γλέ-

ζος. 
Κύριε Γλέζο, έχετε τον λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Αγαπητέ Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελ-

φοι, κατ’ αρχάς ευχαριστώ τον αγαπητό συνάδελφο που µου πα-
ραχώρησε τη θέση του. Σηµειώνω ότι οι γιατροί µου λένε να
έρχοµαι να λέω καληµέρα και να φεύγω. Καλησπέρα, δηλαδή,
τώρα και να φεύγω.

Βρίσκοµαι σε µια προσπάθεια να ξεκαθαρίσω τα πράγµατα και
δυσκολεύοµαι. Το νοµοσχέδιο φέρνει τον τίτλο «Ενιαίος Φορέας
Εξωστρέφειας». Ποιος θα είναι εναντίον της εξωστρέφειας που
υπονοεί ασφαλώς ότι θα παραγάγουµε προϊόντα και θα τα στεί-
λουµε στο εξωτερικό; Αυτό σηµαίνει η λέξη εξωστρέφεια. 

Από την άλλη µεριά αναιρεί αυτό που αναφέρει, λέγοντας:
«Σκοπός της ελληνικής εταιρείας επενδύσεων και εξωτερικού εµ-
πορίου είναι η προσέλευση, η υποστήριξη και η διατήρηση επεν-
δύσεων στην Ελλάδα». 

Τι σχέση έχει το ένα µε το άλλο; Από τη µια µεριά θέλουµε ανά-
πτυξη του εµπορίου, να κάνουµε εξαγωγές δηλαδή και από την
άλλη ζητάµε να έρχονται εδώ επενδύσεις. 

Δηλαδή, ξεχνάµε αυτό που είπε ο Πλούταρχος. «Το δανείζε-
σθαι της εσχάτης παραφροσύνης και µαλακίας εστίν». Και αυτή
είναι η µεγάλη µας διαφορά. Είτε έρθουν µε τη µορφή επενδύ-
σεων είτε έρθουν µε τη µορφή άµεσων χρηµάτων, εµείς παρα-
συρόµαστε και εγκολπωνόµαστε την εσχάτη παραφροσύνη και
τα παρακάτω που είπα. Ο Πλούταρχος το είπε. 

Εδώ µας χωρίζει, αγαπητέ Πρόεδρε, αγαπητέ εκπρόσωπε του
Υπουργείου Ανάπτυξης, άβυσσος απόψεων. Εσείς νοµίζετε ότι
µε τα χρήµατα θα σώσουµε τον τόπο. Τόσο καιρό χρήµατα δα-
νείζεστε, δανείζεστε, δανείζεστε.

Ποιο είναι το αποτέλεσµα; Το αποτέλεσµα είναι -λέτε- το πρω-
τογενές πλεόνασµα. Άλλη παραφροσύνη της γλώσσας. Δηµο-
σιονοµικό πλεόνασµα έχουµε και δεν έχουµε πρωτογενές.
Πρωτογενές πλεόνασµα υπάρχει µονάχα όταν αναπτυχθεί η
αγροτική οικονοµία. Αλλά πάντοτε γίνεται µία χρήση λεκτικών
συµβόλων για να παρασύρουµε τον κόσµο σε άλλα θέµατα.

Λοιπόν, πρέπει να αναπτύξουµε τον πρωτογενή τοµέα και πρέ-
πει να µην ξεχνάµε ότι υπάρχει ένα αξίωµα που δεν µπορεί κανείς
να το αντικρούσει. Το χρήµα δεν παράγει αξίες, το χρήµα δεν
παράγει αγαθά. Ο εργαζόµενος παράγει αγαθά και αξίες µε την
εργασία του. Βεβαίως –και αυτή είναι η απάντησή µου στους
συντρόφους- µας ενδιαφέρει και ποιος είναι ιδιοκτήτης του χρή-
µατος, όχι µονάχα να παράγει αγαθά και αξίες ο εργαζόµενος
και να του τα παίρνουν άλλοι. Σηµασία έχει και ποιος είναι ο ιδιο-
κτήτης του χρήµατος. Αυτό έχει επίσης αξία.

Συνεπώς πρέπει να µην ξεφεύγουµε από αυτόν τον κανόνα.
Βάλτε χρήµατα σε ένα µέρος και πείτε τους να παράγουν αξίες.
Καµµιά αξία δεν θα παραχθεί. Το είπε ένας συµπατριώτης µου
καταπληκτικά και είπε όλη την ουσία του προβλήµατος: Σε ένα
εργοτάξιο το Σάββατο είναι στο τραπεζάκι ο επιστάτης και από
πίσω του ο εργοδότης. Κανονίζουν, λοιπόν, τα µεροκάµατα -γιατί
άλλοι κάνουν υπερωρίες, άλλοι δεν πήγαν να δουλέψουν κ.λπ.-
και δίνουν τα λεφτά στους εργαζόµενους. Γυρίζει, λοιπόν, ο ερ-
γαζόµενος και λέει στον ιδιοκτήτη: «Ευχαριστώ». Φτάνει κι ένας
Απεραθίτης πατριώτης µου, του κάνει τον λογαριασµό και σηκώ-
νεται και φεύγει χωρίς να πει «ευχαριστώ». Έξαλλος ο ιδιοκτήτης
του εργοταξίου λέει: «Έλα εδώ, ρε Απεραθίτη, γιατί δεν µου
είπες ευχαριστώ;» Και απαντάει: «Α, ξέχασα. Ευχαριστώ τα χέρια
µου».

Εδώ είναι η απάντηση σε όλα αυτά τα προβλήµατα τα οποία
δεν εννοεί η Νέα Δηµοκρατία και επιµένει συνεχώς να λέει ότι
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δεν κάνουµε προτάσεις. Κάνουµε προτάσεις συγκεκριµένες,
προτάσεις προγραµµατισµένες, που στέκονται όµως πάνω σε
αυτό το αξίωµα, το οποίο δεν µπορείτε και δεν έχετε στοιχεία να
το αντικρούσετε. 

Γι’ αυτόν τον λόγο εµείς επιµένουµε: Πρωτογενής τοµέας.
Όλη η προσοχή µας πρέπει να είναι εκεί για να εξάγουµε αγρο-
τικά προϊόντα που δεν έχουν οι ξένοι. Τα είπα προχθές σε µία
άλλη αγόρευσή µου εδώ. Στον πρωτογενή τοµέα επίσης θα ρί-
ξουµε όλη την προσοχή για να αναπτύξουµε την οικονοµία µας
–να µην τα ξαναλέω- µετά στη βαριά βιοµηχανία, την οποία η θε-
ωρία της «Ψωροκώσταινας» την έχει απορρίψει στην πράξη και
µετά στην αξιοποίηση των ήπιων και ανανεώσιµων πηγών ενέρ-
γειας, ώστε να έχω την απαραίτητη ηλεκτρική ενέργεια να κι-
νήσω τη βιοµηχανία. 

Όλα αυτά µπορούν να γίνουν πιάνοντας δουλειά ο κόσµος.
Είναι δύσκολη λύση αυτή; Άµα δώσεις δουλειά στον κόσµο, θα
παραγάγουν αξίες, άµα λες «χρήµατα, χρήµατα, χρήµατα», τι να
το κάνω το ότι γίνονται επενδύσεις και οι τράπεζες δίνουν δάνεια
τώρα στις µικροεπιχειρήσεις και ιδίως στις εµπορικές; Άµα δεν
έχει λεφτά ο άλλος να πάει να αγοράσει, πώς θα γίνει;

Απάντηση συγκεκριµένη θέλουµε και όχι το αόριστο «δεν έχετε
προτάσεις». Έχουµε προτάσεις συγκεκριµένες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ευχαριστώ για την προειδοποίηση ότι έληξε ο χρόνος οµιλίας
µου. Δεν θέλω ποτέ να ξεπερνώ τον χρόνο και σας ζητάω συγ-
γνώµη γιατί θα φύγω, γιατί οι γιατροί δεν µε αφήνουν να κάτσω
παραπάνω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε. Και θα

ήµουν υποχρεωµένος ως φαρµακοποιός να τηρήσω και να εκτε-
λέσω σωστά τη συνταγή των γιατρών σας!

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαρουδής Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα νοµοσχέδιο, το οποίο θα

έλεγα ότι έχει ένα αρκετά σαφές και περιορισµένο αντικείµενο,
έδωσε αφορµή για γενικότερες σκέψεις και προβληµατισµούς
πάνω στο µεγάλο και κρίσιµο ζήτηµα της ανάπτυξης.

Θα ήθελα, προτού περάσω στα ζητήµατα τα οποία έχουν τεθεί
από τους συναδέλφους µου, να δώσω µια απάντηση. Νοµίζω ότι
ο τελευταίος ο οποίος µπορεί να δεχτεί κατηγορία για οποιαδή-
ποτε υπόθαλψη διακινήσεως µαύρου χρήµατος, παρανόµων
πρακτικών, αδιαφανών πρακτικών σε σχέση µε τις µη κυβερνητι-
κές οργανώσεις είναι αυτή η Κυβέρνηση και ο συγκεκριµένος
Πρωθυπουργός.

Θα ήθελα να υποµνήσω στην Αίθουσα, αν τυχόν το έχουν ξε-
χάσει οι συνάδελφοι, ότι ο Πρωθυπουργός Αντώνης Σαµαράς
είναι αυτός ο οποίος διέκοψε όλες τις χρηµατοδοτήσεις προς
όλες τις µη κυβερνητικές οργανώσεις, µέχρι να φτιαχτεί ένα δια-
φανές, λειτουργικό και αξιόπιστο πλαίσιο χρηµατοδοτήσεώς
τους. Αυτός ο Πρωθυπουργός το έκανε.

Και, εποµένως, εάν εδώ εκείνο το οποίο λέµε είναι ότι για τις
πρακτικές του παρελθόντος πρέπει να υπάρξει ο ενδελεχέστε-
ρος έλεγχος αυτών των χρηµατοδοτήσεων, είναι προφανές ότι
σε αυτή την Κυβέρνηση όταν απευθύνεστε, παραβιάζετε ανοι-
χτές θύρες για το συγκεκριµένο θέµα. Και τονίζω ότι αυτός ο
Πρωθυπουργός και αυτή η Κυβέρνηση είναι που διέκοψαν αυτό
το αδιαφανές καθεστώς χρηµατοδοτήσεως.

Και θα πω και κάτι ακόµα, ότι δυστυχώς οι µη κυβερνητικές
οργανώσεις, οι οποίες αποτελούν µια αξιόπιστη µορφή οργάνω-
σης της κοινωνίας των πολιτών σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή
Ένωση, αλλά και στον κόσµο, εξαιτίας αυτής της µορφής χρη-
µατοδοτήσεως στην Ελλάδα έχουν βεβαίως δυσφηµιστεί ως ερ-
γαλείο οργάνωσης της κοινωνίας των πολιτών. Και εκείνο το
οποίο θα πρέπει να γίνει είναι όχι να ακυρωθεί αυτός καθ’ εαυτόν
ο θεσµός και η λειτουργία του, αλλά, όπως είπα, να φτιαχτεί ένα
αξιόπιστο, συγκροτηµένο και σοβαρό και λειτουργικό πλαίσιο
χρηµατοδοτήσεώς τους, προκειµένου να µπορούν να επιτελέ-
σουν το σκοπό τους.

Αυτό το νοµοσχέδιο, λοιπόν, στην πραγµατικότητα νοµίζω ότι

κάνει κάτι απλό και σε µεγάλο βαθµό ο διάλογος εξελίχθηκε σε
µια κατεύθυνση αρκετά εύλογη. Γίνεται, λοιπόν, αυτή η ενοποί-
ηση και φτιάχνεται ένας οργανισµός, ο οποίος πρέπει να ενισχύ-
σει –αυτή είναι η φιλοδοξία του– τις εξαγωγές, να ενισχύσει την
εξωστρέφεια και από κει και πέρα να προσελκύσει επενδύσεις.

Η βασική ένσταση την οποία, νοµίζω, ακούσατε, κύριε Υφυ-
πουργέ, παράγεται ουσιαστικά από µια ιστορική, ας το πω, δυ-
σπιστία, που δεν έχει να κάνει τόσο µε ενστάσεις σε αυτό καθ’
εαυτό το οργανωτικό σχήµα, όσο έχει να κάνει µε την ιστορία
που κουβαλούν τα προκάτοχά του σχήµατα. Και στην πραγµατι-
κότητα –εγώ έτσι εκλαµβάνω τη θέση πολλών οµιλητών της Αι-
θούσης, αλλά και πτερύγων ολόκληρων του Κοινοβουλίου–
εκείνο το οποίο λένε είναι δύο πράγµατα: ότι προφανώς είναι ση-
µαντικό να δούµε το πώς θα λειτουργήσει αυτός ο οργανισµός,
οπότε υπάρχει µια δοµική αντίρρηση στην ίδια αυτή την ίδρυση
του οργανισµού.

Άρα έχει σηµασία να δούµε καλές πρακτικές. Και βεβαίως εκεί
νοµίζω ότι η Βουλή θα πρέπει να τηρείται ενήµερη για το πώς όχι
απλώς καταστρώνεται αυτό το θεσµικό πλαίσιο –γιατί ένας
νόµος, ως γνωστόν, σε ό,τι αφορά τη λειτουργία των οργανισµών
απλώς διαµορφώνει ένα πλαίσιο– αλλά και το πώς στην πραγµα-
τικότητα θα λειτουργήσει. Η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας
Δηµοκρατίας περιβάλλει µε εµπιστοσύνη κατ’ αρχάς αυτήν την
προσπάθεια, αλλά βεβαίως είναι σαφές ότι θα παρακολουθή-
σουµε τη διαδροµή αυτή.

Το δεύτερο το οποίο ακούστηκε –και το οποίο επίσης σωστά
ακούστηκε– είναι ότι προφανώς καµµία εξωστρέφεια, καµµία
εξαγωγή και καµµία επένδυση δεν πρόκειται να γίνει επειδή θα
φτιάξουµε έναν οργανισµό –νοµίζω ότι σε αυτό είµαστε όλοι σύµ-
φωνοι– αλλά ότι στην πραγµατικότητα θα πρέπει να δούµε τις
πραγµατικές συνθήκες µέσα από τις οποίες µπορεί να αναπτυχ-
θεί µια τέτοια αναπτυξιακή στρατηγική, δηλαδή τις συνθήκες της
πραγµατικής οικονοµίας, τις συνθήκες λειτουργίας της αγοράς.

Και εκεί πράγµατι θα έλεγα ότι ακούγεται µία εναλλακτική
φωνή και αυτή είναι η φωνή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας. Σε αυτό θα συµφωνήσω.

Υπό µια έννοια το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος είναι εκείνο
το οποίο αντιστρατεύεται αυτήν τη φιλοσοφία, η οποία διατυπώ-
θηκε µε διαφορετικούς τόνους από πτέρυγες της Αίθουσας,
αλλά αντιστρατεύεται στον πυρήνα της και στη δοµή της αυτήν
τη φιλοσοφία.

Εγώ, βέβαια, θα πω και κάτι άλλο. Μην µε παρεξηγήσετε τώρα.
Εγώ ειλικρινώς πιστεύω -αυτή είναι η προσωπική µου άποψη- ότι
ο µαρξισµός - λενινισµός αποτελεί τον βασικό πυρήνα των αξιών
και της παράδοσης της Αριστεράς και ότι οι υπόλοιποι σχολιά-
ζουν πάνω στο µαρξισµό - λενινισµό, κάνουν θεωρητικά σχόλια,
κάνουν θεωρητικές κριτικές, γόνιµες προσεγγίσεις, ενδιαφέρου-
σες, όµως ο βασικός πυρήνας είναι εκεί.

Αυτή, επίσης, είναι η άποψή µου όταν αναφέροµαι στην περί-
φηµη ηγεµονία της Αριστεράς. Όταν µιλώ για την ιδεολογική
ηγεµονία της Αριστεράς, στην πραγµατικότητα µιλώ γι’ αυτό, ότι
αυτό είναι το θεωρητικό εργαλείο και πάνω σε αυτό το θεωρητικό
εργαλείο οι διάφορες πτέρυγες και πλευρές της Αριστεράς
έχουν δουλέψει µέσα στην ιστορική τους πορεία για να βρούνε
απαντήσεις σε ζητήµατα, τα οποία υπάρχουν.

Άρα θεωρώ ότι αυτή είναι η βασική συζήτηση και υπό µια έν-
νοια αυτή είναι η καθαρή συζήτηση.

Άκουσα, όµως, τον κ. Καραθανασόπουλο, ο οποίος είπε: «Εµείς
είµαστε στον αντίποδα. Αντιπαλεύουµε αυτήν τη λογική της εξω-
στρέφειας. Γιατί την αντιπαλεύουµε αυτήν τη λογική της εξωστρέ-
φειας; Γιατί σε τελευταία ανάλυση δεν µας αρέσει αυτός ο τρόπος
µε τον οποίο είναι οργανωµένες παραγωγικές διαδικασίες».

Μια πρώτη σκέψη που εγώ θα ήθελα να διατυπώσω είναι η
εξής: Όλο αυτό που ανέπτυξε ο κ. Καραθανασόπουλος, στηρί-
ζεται σε δύο βασικές παραδοχές. Η πρώτη παραδοχή είναι αυτή
η βασική θεωρία της υπεραξίας, δηλαδή σε τελευταία ανάλυση
η εκµετάλλευση των εργαζοµένων από το κεφάλαιο και ότι ου-
σιαστικά ο παραγόµενος πλούτος είναι ο πλούτος των εργαζο-
µένων, που παράγουν οι εργαζόµενοι µέσα στην παραγωγική
διάταξη που έχει το κεφάλαιο από τους εργαζοµένους. Εποµέ-
νως, ό,τι και να γίνει, είτε υπάρχει εξωστρέφεια είτε δεν υπάρχει
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είτε υπάρχει πλούτος είτε δεν υπάρχει είτε παράγεται προϊόν είτε
δεν παράγεται, αυτό µονίµως σταθερά και συνεχώς θα αποβαίνει
εις βάρος των εργαζοµένων. Γιατί; Γιατί στον πυρήνα της είναι η
εκµετάλλευση της υπεραξίας των εργαζοµένων.

Εδώ, όµως, τα πράγµατα έχουν προχωρήσει πολύ. Και έχουν
προχωρήσει πολύ γιατί, παραδείγµατος χάριν, ένα βασικό στοι-
χείο το οποίο έχουµε σήµερα στην παραγωγή και ένα από τα βα-
σικά προβλήµατα εγώ θα σας πω που έχει αυτός ο τόπος στον
τρόπο που θα εξελιχθεί η παραγωγική διαδικασία από εδώ και
πέρα είναι ότι αρχίζουν και αναπτύσσονται όλο και περισσότερο
παραγωγικές δραστηριότητες που παράγουν πλούτο χωρίς να
έχουν ένταση εργασίας, εξαιτίας των τεχνολογικών εξελίξεων.

Εδώ αρχίζουν και υπάρχουν εταιρείες ολόκληρες, οι οποίες
βγάζουν πάρα πολλά χρήµατα, παράγουν πολύ σηµαντικά
κέρδη, τα οποία δεν παράγονται από τους εργαζόµενους, αλλά
παράγονται, παραδείγµατος χάριν, από µια άλλου τύπου διά-
ταξη, από τη διάταξη κεφαλαίου µεν, αλλά τεχνολογικών εξελί-
ξεων δε, που µειώνουν όλο και περισσότερο τον ρόλο της
εργασίας. Αυτό είναι ένα ζήτηµα, το οποίο θα πρέπει να απαντή-
σετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το απαντήσαµε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ θεωρώ ότι δεν το έχετε απαν-

τήσει επαρκώς αυτό και είναι από τις σηµαντικότερες δυσκολίες
που στην παρούσα φάση έχει η θεωρία σας.

Το δεύτερο ζήτηµα -εκείνο το οποίο, επίσης, δεν απαντάτε και
αυτό είναι ένα ιστορικό ζήτηµα που πρέπει να απαντήσετε- είναι
ότι έχετε µια πολύ µεγάλη πίστη σε αυτόν τον περίφηµο κεντρικό
σχεδιασµό. Ο κεντρικός σχεδιασµός λέτε ότι θα τα λύσει όλα. Τι
να κάνουµε; Μπορούµε να έχουµε ένα κεντρικό σχέδιο µε το
οποίο θα αποφασίσουµε πόσα προϊόντα θα παραχθούν, ποιες
υπηρεσίες θα εξαχθούν, τι θα καταναλωθεί στο εσωτερικό, τι θα
µείνει για περίσσευµα για να το στείλουµε έξω και ότι όλος αυτός
ο κεντρικός σχεδιασµός θα εµπεριέχει µέσα του όλες τις εκατοµ-
µύρια ατοµικές επιλογές, τις οποίες κάνει το κάθε άτοµο κάθε
µέρα στη ζωή του για τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί, για το
τι θα αποφασίσει να καταναλώσει, για το ποια προϊόντα θα απο-
φασίσει να αγοράσει, για το ποιες υπηρεσίες θα χρησιµοποιήσει. 

Εσείς λέτε ότι όλο αυτό µπορούµε τελικά να το εντάξουµε σε
έναν κεντρικό σχεδιασµό. Ποιο είναι το χειρότερο από όλα αυτά;
Είναι ότι αυτές οι απόψεις, πράγµατι, έχουν βρει ένα ορισµένο
έδαφος. Και έχουν βρει ένα ορισµένο έδαφος ακόµα και σε εκεί-
νους που υποτίθεται ότι τις αντιµάχονται, διότι και αυτοί θέλουν
να αναζητήσουν κεντρικά εργαλεία σχεδιασµού. Αντί να πούµε
το απλό ότι µέσα σε µια σύγχρονη εποχή, η οποία χαρακτηρίζε-
ται από αυτό που λέγεται µετανεωτερικότητα, όπου υπάρχουν
πολλαπλότητες των επιλογών, είναι απολύτως αδύνατον να
υπάρξει οποιοσδήποτε κεντρικός σχεδιασµός. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το 1,5 εκατοµµύριο
άνεργοι τί επιλογές έχουν;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Και ότι εντέλει αυτός ο κεντρικός
σχεδιασµός αποτελεί και τον βασικό κίνδυνο για την ελευθερία
πλέον των ατοµικών επιλογών, για την ελευθερία των ατοµικών
επιλογών που -µε συγχωρείτε- θα κάνει και αυτός ο οποίος ανή-
κει στην εργατική τάξη.

Διότι ατοµικές επιλογές σε αυτό το επίπεδο της ελευθερίας
δεν έχει µόνο ο καπιταλιστής, αυτός που έχει το κεφάλαιο αλλά
και ο κάθε κοινωνός. Αυτό είναι µία εγγενής παθογένεια του συ-
νόλου της Αριστεράς, που ουσιαστικά οδηγεί αυτήν την ιδεολο-
γία –που έρχεται ως απελευθερωτική ιδεολογία δήθεν της
εργατικής τάξης- σε ένα καθεστώς σκλαβιάς. Αυτός είναι πάλι
ένας νοµοτελειακός δρόµος και είναι ένας δρόµος που όσοι ξέ-
ρουν την ιστορία του κοµµουνιστικού κινήµατος, ξέρουν ότι δεν
έχει αποφύγει αυτό το µεγάλο και κεντρικό πρόβληµα. 

Αντίθετα, αυτό που σήµερα συζητείται και αυτό που είναι
πραγµατικά η µεγάλη και ενδιαφέρουσα συζήτηση είναι η σχέση,
η έκταση και ο ρόλος του κράτους, για παράδειγµα στην ανά-
πτυξη, την εξωστρέφεια, τις εξαγωγές. Εκεί οι πιο φιλελεύθερες
προσεγγίσεις θα σας πουν ότι ενδεχοµένως µπορεί να µη χρει-
αζόµαστε και κανέναν οργανισµό, να µη χρειαζόµαστε τίποτα,
γιατί εκείνο το οποίο θα γίνει είναι ότι οι επιχειρήσεις θα βρουν
τον δρόµο τους προς τις εξαγωγές, γιατί θα αποκτήσουν τα αν-

ταγωνιστικά τους πλεονεκτήµατα. 
Όµως, εκείνο το οποίο πράγµατι θα έπρεπε να κάνουµε, είναι

να τους αφαιρέσουµε τα βάρη που αυτές οι λογικές του κεντρι-
κού σχεδιασµού εµφιλοχωρούν σήµερα ακόµα και µέσα στο κα-
πιταλιστικό σύστηµα –για να µιλήσω µε τη δική σας ορολογία-
µέσα στο σύστηµα της ελευθερίας –για να µιλήσω µε τη δική µας
ορολογία. Ακόµα, λοιπόν και σε αυτό το σύστηµα, ουσιαστικά εµ-
φιλοχωρούν τέτοιου τύπου λογικές και τέτοιου τύπου κριτικές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω στον χρόνο µου.
Αυτή, λοιπόν, είναι η συζήτηση που πρέπει να αντιστρέψουµε.

Ουσιαστικά, όσον αφορά τη µεγάλη πρόκληση για την Ελλάδα,
θα µου επιτρέψετε να διαβάσω κάτι που βρήκα εξαιρετικά ενδια-
φέρον και αναφέρεται στο ελληνικό πρόβληµα. Δεν είναι δικό
µου και δυστυχώς δεν ξέρω και ποιος το έχει γράψει, υπό την έν-
νοια ότι είναι µία ανάρτηση. Λέω όµως που υπάρχει, σεβόµενος
την πνευµατική ιδιοκτησία. Η ανάρτηση έχει γίνει στο capital.gr.
Είναι ένα πολύ ωραίο άρθρο, το οποίο είναι αφιερωµένο στον κ.
Σταθάκη. Γράφει: «Γιατί ο κ. Σταθάκης είναι µακριά νυχτωµένος».
Δεν θα το χρησιµοποιήσω καθόλου γι’ αυτό. Αυτό το λέω απλώς,
για να προσδιορίσω τον τίτλο του άρθρου και όχι για άλλον λόγο.
Εκείνο, όµως, το οποίο βρίσκω πολύ ενδιαφέρον, είναι που ανα-
φέρεται στο ποιο είναι το ελληνικό πρόβληµα. Γράφει, λοιπόν,
κάτι µε το οποίο συµφωνώ απολύτως. 

Διαβάζω: «Το ελληνικό πρόβληµα. Η Ελλάδα είχε την ατυχία
να κυβερνηθεί για δεκαετίες από κόµµατα που είχαν σαν άξονα
της οικονοµικής τους πολιτικής την πεποίθηση πως το κράτος
πρέπει να παίζει τον βασικό ρόλο στην οικονοµική δραστηριό-
τητα και ο ιδιωτικός τοµέας συµπληρωµατικά». Είναι αυτό το
οποίο σας έλεγα για την ιδεολογική ηγεµονία της Αριστεράς και
πώς αυτές οι ιδέες παρεισφρέουν. 

Συνεχίζω: «Είτε δεξιά προµετωπίδα είχαν τα κόµµατα αυτά είτε
αριστερή, ο παρονοµαστής της οικονοµικής πολιτικής ήταν ίδιος.
Η βασική αυτή πεποίθηση σε συνδυασµό µε τις πελατειακές σχέ-
σεις, τον ασύδοτο συνδικαλισµό στο δηµόσιο, τον παρασιτισµό
και τη διαφθορά, συνέβαλαν στην ευρεία εµπέδωση της εντύπω-
σης πως ο µισθός είναι κάτι που το φέρνει ο πελαργός στο τέλος
του µήνα, η σύνταξη είναι κάτι που την εξασφαλίζει το κράτος
µετά τα πενήντα, η υγεία είναι κάτι που ο καθένας δικαιούται δω-
ρεάν, τα έσοδα από φόρους προέρχονται από αστείρευτες
πηγές, ο µισθός είναι κάτι που εγγυάται το κράτος µε συµβάσεις
ακόµη και στον ιδιωτικό τοµέα. Όταν καταρριφθούν αυτοί οι
µύθοι, η Ελλάδα θα πάψει να είναι χρεοκοπηµένη και υποψήφια
για κατάρρευση, αν την αποσωληνώσουν οι Ευρωπαίοι».

Αυτή, λοιπόν, είναι η πρόκλησή µας και αυτός είναι ο δρόµος
στον οποίο πρέπει να κατευθυνθούµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Έχουν αποµείνει

τρεις συνάδελφοι εγγεγραµµένοι. Θα µιλήσουν και οι τρεις και
µετά θα προχωρήσουµε στο κλείσιµο της συνεδρίασης. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Και οι υπόλοιποι ενεοί!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει η κυρία

Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου. 
Κυρία συνάδελφε, δίχως να σας αφορά προσωπικά, ας κρα-

τήσουµε τον χρόνο, γιατί έχει περάσει και η ώρα. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Πάντα σε εµένα τυχαί-

νει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Μπορεί να είστε τε-

λευταία, αλλά δεν είστε ποτέ έσχατη.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, συζητάµε σήµερα επί της αρχής ένα σχέδιο νόµου, µε το
οποίο η Κυβέρνηση παίρνει έναν οργανισµό που παραπαίει από
την αρχή της συγκρότησής του, το «Invest In Greece» και το συγ-
χωνεύει µε έναν οργανισµό που η Κυβέρνηση έχει απαξιώσει, τον
Οργανισµό Προώθησης Εξαγωγών –το γνωστό ΟΠΕ- και αναµένει
απ’ αυτό το πάντρεµα την ενίσχυση του εξαγωγικού προσανατο-
λισµού της χώρας και την προσέλκυση ξένων επενδύσεων. Βέ-
βαια, έχουµε να κάνουµε µε ένα νοµοσχέδιο τεχνοκρατικού
προσανατολισµού που δεν ασχολείται µε την ουσία της ανάπτυ-
ξης.
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Διότι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ουσία είναι ότι γι’ αυτή
την Κυβέρνηση η προσέλκυση ξένων επενδύσεων είναι η «Ελλη-
νικός Χρυσός» και o εξαγωγικός προσανατολισµός είναι η κρα-
τική ενίσχυση µεγάλων επιχειρήσεων που επιβάλλουν όρους
εργασιακού µεσαίωνα για να µεγεθύνουν τα κέρδη τους. 

Η ουσία είναι ότι και αυτή η Κυβέρνηση, όπως και οι προηγού-
µενες µνηµονιακές νεοφιλελεύθερες κυβερνήσεις, καθορίζει τον
στρατηγικό προσανατολισµό της ανάπτυξης µε βάση τα συµφέ-
ροντα του µεγάλου κεφαλαίου, όπως διαφαίνεται άλλωστε και
στο παρόν νοµοσχέδιο, αλλά και στην επιχειρηµατολογία των κυ-
βερνητικών παραγόντων στην επιτροπή της Βουλής. 

Η Κυβέρνηση, όταν αναφέρεται στην ενίσχυση των εταιρειών
µε εξαγωγικό προσανατολισµό, δεν αναφέρεται στις µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις που αδυνατούν να τα βγάλουν πέρα λόγω των
επιπτώσεων των µνηµονιακών πολιτικών, αλλά σε εκείνες τις επι-
χειρήσεις που εκµεταλλευόµενες την κατάσταση της χώρας θα
έρθουν να εγκατασταθούν εδώ και από τη χώρα µας θα εξάγουν
προϊόντα στις υπόλοιπες χώρες της Ευρώπης ή σε τρίτες χώρες,
για να έχουν το µέγιστο όφελος µε το µικρότερο γι’ αυτές κό-
στος. 

Επανέρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Έχουµε, λοιπόν, το «πάντρεµα»,
τη συγχώνευση δύο οργανισµών, για να εξυπηρετηθούν, σύµ-
φωνα µε το Υπουργείο, καλύτερα οι σκοποί τους. Ωστόσο, όπως
είχαµε επισηµάνει και στην επιτροπή, δεν αποσαφηνίζονται σειρά
ερωτηµάτων, όπως πώς θα συγκροτηθεί η ενιαία λειτουργία, πώς
θα επιλυθούν τα προβλήµατα των προηγούµενων φορέων, ποιες
συγκεκριµένα θα είναι οι δράσεις του και οι αρµοδιότητές του,
πώς θα µεταφερθεί και θα αξιολογηθεί, όπως αναφέρεται, το
προσωπικό. 

Η βιασύνη µε την οποία συγκροτείται ο νέος οργανισµός, οι
ασάφειες και η σύγχυση γύρω από τη λειτουργία µάς οδηγούν
στη διαπίστωση ότι η Κυβέρνηση εντέλει προωθεί την κατάργηση
οργανισµών του δηµοσίου και όχι ένα επιχειρησιακό σχέδιο για
την προώθηση των εξαγωγών. 

Γίνοµαι συγκεκριµένη. Στο νοµοσχέδιο ορίζεται η συγχώνευση
των δύο επιχειρήσεων. Στη συνέχεια προβλέπεται η µεταφορά
υπαλλήλων από τον ΟΠΕ στον νέο οργανισµό. Πρέπει να µας
πείτε ποια θα είναι η διαδικασία που θα ακολουθηθεί κατά τη µε-
ταφορά του προσωπικού του ΟΠΕ, να διευκρινιστούν τα κριτή-
ρια, µε βάση τα οποία θα γίνει η αξιολόγηση, οι σκοποί που θα
τεθούν και οι υπηρεσιακές ανάγκες που προβλέπεται να καλυ-
φθούν. 

Επίσης, ορίζεται η εκκαθάριση και η µεταφορά της ακίνητης
και κινητής περιουσίας του ΟΠΕ στο Υπουργείο Οικονοµικών.
Από τη στιγµή που καταργείτε την επιχείρηση ορίζεται ο εκκα-
θαριστής. Το καταλαβαίνουµε. Όµως, όλα τα ακίνητα περιου-
σιακά στοιχεία της εταιρείας τα µεταβιβάζετε στο Υπουργείο
Οικονοµικών, άρα επιµένω –όπως είπα και στην επιτροπή- ότι πη-
γαίνουν στο ΤΑΙΠΕΔ, προς πώληση δηλαδή, και κρατάτε µόνο
για έναν χρόνο ένα ακίνητο στην Ηλιούπολη χωρίς αντάλλαγµα. 

Τα κινητά περιουσιακά στοιχεία, τα οποία µεταβιβάζονται στο
Υπουργείο Οικονοµικών, θα µπορεί αυτό να τα παραχωρήσει και
στη νέα εταιρεία. Δηλαδή, το Υπουργείο Οικονοµικών θα µπο-
ρούσε να τα παραχωρήσει και αλλού τα κινητά στοιχεία που µε-
ταβιβάζονται σ’ αυτό. Εγώ αυτό καταλαβαίνω. 

Τέλος, σχετικά µε το Διοικητικό Συµβούλιο, το παλιό ενδεκα-
µελές Συµβούλιο του «Invest in Greece» γίνεται επταµελές και
εξαιρούνται οι εµπλεκόµενοι φορείς που συµµετείχαν στο παλιό
Διοικητικό Συµβούλιο και τα επτά µέλη διορίζονται από τον
Υπουργό. Τα είπε και ο συνάδελφος, ο Γιώργος Σταθάκης, ο ει-
σηγητής µας. Επίσης, ο νέος οργανισµός εξαιρείται σε θέµατα
διαφάνειας, δηλαδή στην ανάρτηση των συµβάσεων που θα υπο-
γράφει από τη δηµόσια διαβούλευση. 

Επί της αρχής, ο εισηγητής µας δήλωσε ότι ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ». Εγώ, όµως, θέλω να κάνω και κάποιους άλλους σχο-
λιασµούς. Θα σχολίαζα το κοµµάτι που έχει να κάνει µε τα αγρο-
τικά προϊόντα, που είναι εξαγώγιµα προϊόντα και τα έχετε
καταστρέψει, αλλά µίλησε εκτενώς ο συνάδελφος, ο Θανάσης
Πετράκος, οπότε εγώ θα επανέλθω στις µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις. 

Στο διά ταύτα, αντί να εξαγγέλλετε την αδειοδότηση της µιας

µέρας µε συνεντεύξεις Τύπου, µε ευθύνη των επιχειρηµατιών,
και να δίνετε φρούδες ελπίδες, ειδικά στους νέους ανθρώπους,
στηρίξτε την πραγµατική οικονοµία, η οποία στη χώρα µας στη-
ρίζεται στη µικροµεσαία επιχείρηση. 

Εσείς επικοινωνιακά µιλάτε για την πάταξη της γραφειοκρα-
τίας, για επιχειρηµατικότητα και ανταγωνιστικότητα, µε εξαγω-
γικό µάλιστα προσανατολισµό και το µόνο τελικώς που σας
ενδιαφέρει, κύριε Υπουργέ, είναι πώς θα έρθουν οι ξένοι µεγα-
λοεπενδυτές, που θα αδειοδοτούνται µε fast track διαδικασίες,
µε µια απλή δήλωση, παρακάµπτοντας βασικές υπηρεσίες –από
αυτές που αποδεκατίσατε, βέβαια- µε τεράστιες –φαντάζοµαι-
εγκαταστάσεις, χωρίς κανένα µα κανένα µέτρο, αφού υστερούµε
σε χρήσεις γης, µε υπερβάσεις πολεοδοµικές και παρεµβάσεις
ακόµη και στο ν. 4014 του ΥΠΕΚΑ, όπως αναφέρει το παρόν σχέ-
διο νόµου.

Είναι γνωστό πως αν µία επένδυση χαρακτηριστεί από την Κυ-
βέρνηση στρατηγικής σηµασίας, τότε όχι απλά αίρονται όλες οι
απαγορεύσεις αλλά παρέχεται και ρευστότητα µη τυχόν και χά-
σουµε τον γαµπρό και, βέβαια, ούτε λόγος για κάποια ρήτρα
απασχόλησης. Και θυµάµαι κάποια επιχείρηση που µπήκε στον
επενδυτικό νόµο στη βόρεια Ελλάδα, πήρε από 3 εκατοµµύρια
ευρώ και αυτή η επιχείρηση δηµιουργούσε τρεις θέσεις απασχό-
λησης.

Κύριε Υπουργέ, ωραία ακούγονται αυτά, αλλά είναι µόνο για
κάποιους, είναι για λίγους. Για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις που
δεν µπορούν να ορθοποδήσουν, ειδικά µε το νέο φορολογικό,
που τις φορολογείτε από το ένα ευρώ µε 26% και βάζετε βαριά
πρόστιµα –αν, παραδείγµατος χάριν, ξεχάσουν να περάσουν ένα
τιµολόγιο στα βιβλία τους και σε άλλες βεβαίως περιπτώσεις-
που δεν έχουν πρόσβαση σε ρευστότητα, που χρωστούν τον
ΟΑΕΕ, δεν κάνετε τίποτα για να τις στηρίξετε. Και υπήρχαν πολ-
λές µεταποιητικές βιοτεχνίες, αρκετές βασισµένες στον πρωτο-
γενή τοµέα ή µικροί κατασκευαστές, οι οποίοι άλλοτε έκαναν
εξαγωγές και σήµερα έβαλαν ή είναι έτοιµοι να βάλουν λουκέτα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Αντιθέτως, καταθέσατε µια τροπολογία, για να τους εξαφανί-
σετε µια ώρα αρχύτερα. Μιλώ για την τροπολογία για τις εµπο-
ρικές µισθώσεις στην οποία η κατάργηση της προστασίας των
εµπορικών µισθώσεων από δώδεκα έτη στα τρία έρχεται από την
Κυβέρνηση να προστεθεί στα ήδη πολλαπλά µέτρα εξόντωσης
που έχει νοµοθετήσει ενάντια στη µικροµεσαία επιχειρηµατικό-
τητα. 

Θα είχε ενδιαφέρον να έδινε ο κ. Χατζηδάκης, που λείπει αυτήν
τη στιγµή, τα πραγµατικά στοιχεία για το πόσοι ιδιοκτήτες κρα-
τούν κλειστούς τους επαγγελµατικούς χώρους που διαθέτουν
λόγω της υπάρχουσας νοµοθεσίας και όχι λόγω της κατάστασης
που επικρατεί στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αυτοί είναι ελάχι-
στοι. Είναι έωλο επιχείρηµα που αδυνατεί να αποκρύψει τους
πραγµατικούς στόχους του Υπουργείου οι οποίοι είναι δύο: να
ωφεληθούν οι µεγαλοϊδιοκτήτες και να συρρικνωθεί δραστικά ο
αριθµός των µικροµεσαίων επιχειρήσεων της χώρας σε όφελος
των µεγάλων οµίλων της αγοράς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Δύο πράγµατα ακόµα θα πω, κύριε Πρόεδρε.
Τι θα συµβεί; Θα πέσουν θύµατα εκβιασµών οι εµπορικές επι-

χειρήσεις στις αγορές όπου έχει αποµείνει η όποια καταναλωτική
ζήτηση, θα βρεθούν σε απόγνωση οι επιχειρήσεις υγειονοµικού
ενδιαφέροντος και αυτές της µεταποίησης και της παραγωγής
για τις οποίες το κόστος µετεγκατάστασης είναι φοβερά υψηλό,
θα γονατίσουν εκείνες οι επιχειρήσεις οι οποίες αδυνατούν να
µετεγκατασταθούν λόγω έλλειψης χώρων υποδοχής ή επειδή
απαγορεύεται η εγκατάστασή τους σε πολλούς δήµους και πε-
ριφέρειες απουσία ΒΙΠΕ-ΒΙΟΠΑ. Επιπρόσθετα, ουδείς σοβαρός
επιχειρηµατίας επενδύει σε ορίζοντα τριών ετών, χρονική διάρ-
κεια κάτω από αυτήν που αναγνωρίζει ακόµα και η φορολογική
νοµοθεσία που είναι τα πέντε έτη. Ο ΣΥΡΙΖΑ θεωρεί ότι πως η
υπάρχουσα νοµοθεσία εξασφαλίζει τις αναγκαίες ισορροπίες για
την εύρυθµη λειτουργία της αγοράς, δηλαδή τουλάχιστον τα
πέντε έτη. 
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Σας ευχαριστώ και εσάς για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κυρία συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας «Ενιαίος Φορέας Εξωστρέφειας και
άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ: Παρών. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας: «Ενιαίος
Φορέας Εξωστρέφειας και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της

αρχής κατά πλειοψηφία.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιο-

σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη
Βουλή σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το
ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών» όπως ισχύει, δικο-
γραφία που αφορά στον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης και
Υπουργό Εξωτερικών κ. Ευάγγελο Βενιζέλο.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.14’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 19 Φεβρουαρίου 2014 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, σύµφωνα µε την
ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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